
1 

Joroisten Yrittäjät ry 

1964-2024 



2 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Historiikin tiedot perustuvat pöytäkirjoihin, arkistomateriaaliin ja aikalaisten kertomuksiin. 

 

Kirjoittaja: Päivi Anias 

Kustantaja: Joroisten Yrittäjät ry 

2024 

ISBN 978-952-94-9539-9 

 

 

Tämä hanke on saanut tukea EU:n maaseuturahastosta 

 

 



3 

Sisä llysluettelo 

 

Kirjoittajalta        s. 4 

Lähtötilanne        s. 5 

Alkuvuodet        s. 9 

70– luku, maailma muuttuu     s. 25 

80– luvun kulta-ajat      s. 60 

90– luku, lama ja EU      s. 91 

2000– Luku, uuden vuosituhannen edessä  s.112 

2010– luku, virkeän kasvun aika    s.126 

2020– luvun kypsä keski-ikä     s.160 

Kahden aluejärjestön alla      s.188 

Lisäliite        s.191 

 

 

 

 

Historiikin tiedot perustuvat huolellisesti tutkittuihin pöytäkirjoihin, arkistomateriaaleihin ja aikalaisten 

arvokkaisiin kertomuksiin. Iso kiitos kaikille, jotka ovat olleet mukana tässä projektissa ja luovuttaneet ai-

kaansa ja materiaaleja kirjaa varten.  

Erityinen kiitos kuuluu kaikille Joroisten Yrittäjät ry:n jäsenille, hallituksen jäsenille ja vastuutehtävissä toi-

mineille. Teidän ansiostanne olemme saaneet nauttia jo 60 vuoden ajan toimivasta ja aktiivisesta elinkei-

noelämän kehittäjästä, joka on edistänyt yrittäjyyttä, luonut työtä ja elinvoimaa joroislaisille ja koko seu-

tukunnalle.  
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Lukijälle 

 

Herätä ensin toisessa innokas halu,  

Joka sen osaa, sillä on puolellaan koko maailma. 

Joka ei osaa, hän saa kulkea yksin 

(SYLK pj risteily helmikuu 1994) 

 

 

Sain tällaisen viestin kirjaan tarkoitettujen materiaalien mukana Taina Intke-Sutiselta, joka oli puheenjohtajana yh-

distyksessä vuosina 1990-1995. Se mielestäni kiteyttää yhdistystoiminnan erinomaisesti. Toinen toistaan kannusta-

en ja innostaen tehdään hyvää työtä ja on saatu aikaan uskomattomia saavutuksia. 

Olen ollut mukana yrittäjäyhdistystoiminnassa nyt 12 vuotta. Ryhtyessäni tähän kirjaprojektiin luulin tietäväni, mi-

hin olin alkamassa, silti urakka yllätti minut. Sydäntäni on lämmittänyt se into ja sitoutuminen, jolla yhdistys aikoi-

naan perustettiin. Alusta asti mukana on ollut vahva, mutta riemuisa ote alueen elinkeinoelämän rakentamiseen ja 

yrittäjien aseman parantamiseen, ja tämä henki on edelleen käsinkosketeltavaa. Yrittäjät ovat hakeneet ansaitse-

maansa arvostusta, ja vaikka tänä päivänä sen tärkeys ymmärretään paremmin, ei se vieläkään ole itsestään selvää. 

Yhteiskunta elää yrityksistä ja yrittäjistä, ja työ yrittäjän arjen helpottamiseksi sekä yrittäjyyden arvostuksen lisää-

miseksi on edelleen kesken. 

Toivon, että tämä kirja omalta osaltaan edistää tuota työtä. Yhdistyksen tarkan arkistoinnin ansiosta lähes kaikilta 

vuosilta on säilynyt toimintakertomus. Tähän kirjaan näitä kertomuksia ei ole muokattu tai korjailtu, ja ne kertovat 

jo kieliasullaan omasta ajastaan ja toimintaympäristöstään.  

Yhdistystyötä ei kukaan tee yksin, sitä tehdään yhdessä, vaikka aina ajatukset eivät osuisikaan samaan suuntaan. 

Silti yhteinen aate on ollut tärkeämpi, ja asioita on viety eteenpäin. Arvaan, että tästäkin teoksesta ja sen sisällöstä 

tulee olemaan monenlaisia näkemyksiä, mutta uskon, että kirjan ajatusta kaikki pitävät tärkeänä. 

Materiaalia oli runsaasti, ja takana on lukemattomia keskusteluita entisten ja nykyisten yrittäjäaktiivien kanssa. Vali-

tettavasti projekti on hivenen myöhässä, ja osa aktiiveista ei ole enää keskuudessamme. Heistä ovat jäljellä vain 

kertomukset, muistot ja työn jäljet.  

Toivon, hyvä lukija, että löydät näiltä sivuilta paikallisen yrittäjäyhdistyksen hengen, tunnelman ja toiminnan, joka 

on kantanut jo 60 vuotta. Tämä kirja kertoo Joroisista, mutta samanlaisia sitkeitä yhdistyksiä löytyy ympäri maatam-

me, lähes jokaisesta niemestä ja notkelmasta. Olkoon tämä kunnianosoitus myös heille, paikallisyhdistysten tekemä 

työ on korvaamatonta. 

 

Päivi Anias 

Puheenjohtaja 

Joroisten Yrittäjät ry 
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Elä mä ä  Joroisissä 1960-luvun älussä 
 

 

Jorosten kirkonkylän maisemia postikortista, jonka kopion Olli Hyvönen keräsi  tuntemattomalta lahjoittajalta  

Joroisten mustavalkoiset valokuvat kokoelmaansa. 

 

Joroinen, Etelä-Savon pohjoisosassa sijaitseva rauhallinen maaseutupitäjä, koki 1960-luvulla merkittävää elinkeino-

rakenteen muutosta. Vuosikymmenen alussa elinvoima keskittyi pääasiassa maatalouteen, jota oli harjoitettu vilje-

lyn ja kotieläinten hoidon parissa. Tuotteiden jalostus lisääntyi, mikä osoittautui kannattavaksi ja huomattavasti 

tuottoisammaksi toiminnaksi. Erityisesti Joroisissa viihtyvien erikoiskasvien viljelyssä havaittiin etuja. 

Toisen maailmansodan jälkeen Joroisissa keskityttiin avomaan viljelyyn, joka tarjosi paremman tuoton perinteiseen 

viljanviljelyyn verrattuna. Näin viljelijöillä oli enemmän käytettävissä olevia varoja, mikä lisäsi palvelujen kysyntää. 

Kauppojen, ravintoloiden ja pienimuotoisen teollisuuden määrä kasvoi, mikä edisti yrittäjyyttä entisestään. Myös 

Varkauden kaupungin läheisyys ja vahva teollisuus lisäsi mahdollisuuksia alihankintatöihin. 

Yrittäjyys oli pääasiassa paikallista ja perhekeskeistä. Yrittäjien perheet osallistuivat työhön ja usein jatkaja yrityksel-

le löytyi omasta perheestä. Myös yritysten välinen yhteistyö oli yleistä ja perinteistä, ja naapuriapu oli merkittäväs-

sä roolissa varsinkin hankalina aikoina. Tämä yhteistyö ja tuki olivat keskeisiä tekijöitä maaseudun menestykselle. 

Yhteisöt olivat tiiviitä ja palvelut piti saada läheltä. Joka kylällä oli kauppa tai 2 ja niissä asioitiin päivittäin.  

Vaikka maaseudulla oltiin jäljessä kaupunkien teknologisista edistysaskeleista, tämä loi mahdollisuuksia kehittää 

innovatiivisia ratkaisuja ja toimintatapoja. Resurssien saatavuus, tila ja monikäyttöisyys kannustivat uusien tuottei-

den ja toimintatapojen kehittämiseen. Moni merkittävä keksintö syntyi jonkun malisin peränurkassa tai keittiön uu-

menissa. Luovuus oli kantava tekijä monessa asiassa. 

Yrittäjämäärän kasvun myötä tarve yhteisen äänen löytämiselle kasvoi. Joroisissa vahvat maatalousjuuret saivat 
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osan yrittäjistä tuntemaan itsensä syrjityiksi. Paikallispolitiikassa maalaisliitto vaikutti vahvasti, ja yrittäjät kokivat 

tarvitsevansa oman äänitorven ja kanavan, joka ottaisi huomioon heidän tarpeensa ja näkemyksensä. 

Yrittäjäjärjestöillä on pitkät perinteet maailmassa, ja ne ovat kehittyneet vastaamaan yrittäjien tarpeita ja edistä-

mään heidän etujaan. Yhteistyöllä ja aktiivisella toiminnalla yrittäjäjärjestöt voivat vaikuttaa merkittävästi paikalli-

seen ja alueelliseen kehitykseen. Alkuun yhdistykset syntyivät kasvukeskuksiin, mutta pikku hiljaa näitä oli alkanut 

syntyä myös maaseutupitäjiin. 

Oman yrittäjäjärjestön perustaminen oli luonnollinen askel yhteisten toiveiden ja tarpeiden esille tuomiseksi. Vaik-

ka aivan ensimmäiset yritykset yrittäjäjärjestön perustamiseksi eivät onnistuneet, tarve yhteiselle äänelle jäi elä-

mään ja valmisteli tietä tuleville toimille. 

Joroisten Yrittä jä t ry syntyy 

Joroisten yrittäjäyhdistystä oli suunniteltu jo joitakin vuosia ja jonkinlainen yhdistyksen tynkä oli kertaalleen perus-

tettukin. Asia oli kuitenkin jäänyt lähtötelineisiin ja siksi päätettiin pitää henkiin herättämiskokous ja perehtyä asi-

aan kunnolla. Tunnelma oli sähköinen. Moni mietti joko tämä asia saataisiin viimeinkin eteenpäin. Kauppiasryhmän, 

jonka muodostivat Aku Hyvönen, Eino Nykänen, Viktor Talma, Arvo Kauhanen ja Aatto Tarvainen, ääneen esille 

ottama ajatus johti lopulta yleisen kokouksen koolle kutsumiseen keskiviikkona 13.5.1964 ravintola Seurasaliin.   

 

 

 

13. päivä toukokuuta 1964 Joroisissa kokoontui 39 paikallista yrittäjää pohtimaan yhdistysasiaa. Kokouksen alussa 

korostettiin yhdistyksen tarpeellisuutta ja etuja.  Kokouksen puheenjohtajaksi valittiin Johtaja Pohjola, Yrittäjien 

Liiton edustaja Mikkelistä, joka oli pohjustanut asiaa jo pidemmän aikaa. Maakunnan keskustasta nähtiin tärkeäksi 

se, että laitojen pikkukunnat olisivat myös mukana yrittäjäliikkeessä. Kokouksessa sihteerinä toimi Reijo Kinnunen ja 

pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Pekka Lahti ja Pertti Ihalainen, jotka toimivat myös ääntenlaskijoina. 

Päätettiin, että puheenjohtaja ja hallituksen jäsenet eivät saa palkkiota ja tilintarkastajille maksetaan laskun mu-

kaan (Tämä päätös on voimassa edelleen.) Vanhan yrittäjäyhdistyksen uudelleenherättäminen hylättiin raunioiden 

olemattoman tilan vuoksi, ja päätettiin perustaa täysin uusi yhdistys nimeltä Joroisten Yrittäjät Ry. 

Jäsenmaksuksi määrättiin 1 markka jäseneltä ja 5 markkaa yhteisöltä tai liikelaitokselta, ja se maksettaisiin kerran 

vuodessa. Ensimmäiseksi puheenjohtajaksi valittiin kauppias Aku Hyvönen. Sihteerinä toimi ensimmäisen vuoden 

ajan rouva Hilkka Talma ja rahastonhoitajana kauppias Saimi Tarvainen. 

Yhdistyksen johtokuntaan valittiin puheenjohtajan lisäksi 10 jäsentä, jotka olivat autoilijat Olavi Tyrväinen, Veikko 

Niemi, Veli Sikanen ja Mauri Talma, johtaja Jaakko Pulkkinen, myllyn omistaja Esko Kuisma, liikkeenharjoittaja Väinö 

Sutinen, sekä kauppiaat Liisa Osmala, Aatto Tarvainen ja Reijo Kinnunen. 

Syksyllä asia  konkretisoitui, kun virallisia papereita täytettiin varsinaisessa kokouksessa.  
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Koska sosiaalinen toiminta ja yrittäjien virkistäytyminen nähtiin tärkeäksi asiaksi, niin heti ensimmäisessä kokouk-

sessa päätettiin myös perustaa huvitoimikunta. Siihen valittiin seuraavat henkilöt: Maija ja Esko Kuisma, Reijo Kin-

nunen, Liisa Osmala, Ulpu ja Väinö Sutinen, Veikko Kärkkäinen, Anneli Lahti, Anneli Hyvönen, Rauha Tolvanen, Jou-

ko Pulliainen, V.K. Hämäläinen, Toivo Haverinen, Markku Saastamoinen, Hilkka ja Mauri Talma, Lauri Jussi Oinonen 

ja Martti Paroinen. 

Yhdistys hyväksyi Yrittäjien Liiton säännöt ja virallisen tarkoituksen: Yrittäjäväestön edun ajamisen ja yrittäjyyden 

edistämisen. Kokouksen päätteeksi saatiin lupauksen mukaista tanssia, joka oli yksi yrittäjäjärjestön tärkeistä tehtä-

vistä. Sen katsottiin edistävän merkittävästi yrittäjien hyvinvointia ja olevan erinomaista virkistystoimintaa. 
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Yrittäjissä vallitsi yksimielisyys siitä, että nyt elettiin aikaa, jolloin yhdistyksen toiminnan edistäminen olisi tärkeä ja 

kaikkien yrittäjien asia. Kokouksessa tehtiin myös yksimielinen päätös siitä, että minkäänlaista poliittista kantaa ei 

oteta johtokunnan kokouksissa. 

 

Alkuvuodet 

Vanha pöytäkirja kertoo, että johtokunnan kokoontuessa seuraavan kerran 14. lokakuuta 1964 päätettiin perustaa 

myös kunnallisjärjestö ja valita siihen 4 jäsentä ja heille varajäsenet. Ehdolle asetettiin ja kannatettiin seuraavia pa-

reja: Tyrväinen-Talma, Pulkkinen-Sutinen, Hyvönen-Tarvainen, Tyrväinen-Reijonen. Kunnallisjärjestön tarkoitus jäi 

epäselväksi, eikä siitä ole löytynyt muuta merkintää. Voitaneen kuitenkin olettaa, että loppujen lopuksi todettiin 

yhden johtokunnan riittävän asioiden hoitoon. Legenda kertoo, että yrittäjäyhdistystä olisi perustettu useampaan 

kertaan ja tämä lyhyt episodi liittynee tähän asiaan. 

Tulevaa toimintaa suunniteltiin tarkkaan ja se käynnistyi hyvin. Yhdistyksen tavoite oli kaksijakoinen: ensinnäkin 

järjestää yrittäjille koulutusta sekä vapaa-ajan toimintaa ja virkistystä, ja toiseksi vaikuttaa päätöksentekoon kun-

nassa edistäen siten yrittäjyyttä ja alueen elinvoimaa. Yhdistys halusi myös saada edustajan tai edustajia kunnan 

valtuustoon vaikuttaakseen päätöksiin siellä, missä niitä tehdään. 

Ensimmäinen kokonainen toimintavuosi, vuosi 1965, aloitettiin aktiivisesti. Yrittäjät kokivat, ettei heitä aina kohdel-

tu arvonsa mukaisesti eikä heitä huomioitu riittävästi kunnan päätöksenteossa. Ehdotettiin, että järjestettäisiin kai-

ken kansan yleinen keskustelutilaisuus yrittäjyyden ja yrittäjien merkityksestä yhteiskunnalle.  

Tämä tapahtuma oli ensimmäinen askel Joroisten Yrittäjät ry:n yhteiskunnallisen vaikuttamisen mallissa, joka on 

jatkunut näihin päiviin saakka. 

 

Kuva on  Olli Hyvösen kokoamasta Joroisten historiaa ja vanhat valokuvat kirjasta ja  

kuvasta Sirpa Kuisma muistelee Facebookissa Yrittäjien sivulla näin: 

"Joroisten Yrittäjät ry:n toimintaa alkuvaiheessa. Kuva Yrittäjien järjestämästä ensimmäisestä pilkkikisasta luultavasti vuodelta 1965. 

Kisat paisuivat vuosien mittaan monien satojen osallistujien riennoiksi, jolloin voittona oli mm. moottorikelkka  

yms. arvossa pidettyä ja osanottajia ympäri Suomen. Henkilökohtaisesti seuraan innolla isien aloittaman yhdistyksen toimintaa  

ja olen iloinen siitä, että yhdistys toimii ja voi hyvin! 
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Kokouksessa myös koottiin tulevalle kevätkokoukselle asialistaa, joka oli varsin vakuuttava. Johtokunta esitti, että 

tulevana keväänä järjestettäisiin pilkkiretki, alkukesäksi retki Väinö Sutisen mökille ja loppukesäksi retki Saimaalle 

Pulkkisen mökille. Lisäksi suunniteltiin illanviettoa syksylle, vanhojen tansseja, pikkujouluja ja näytelmäkerhoa. 

Vauhti oli melko hengästyttävä. Paine yhteiselle tekemiselle oli valtava, ja kun pää nyt oli saatu auki, sitä ei py-

säyttänyt mikään. 

Tuore yrittäjäyhdistys eli arkea ja päätettäväksi riitti pieniä ja suuria asioita. Johtokunta toimi sen mukaan, miten 

ihmisillä riitti aikaa ja energiaa asialle. Yhdistys oli varsinainen toimikuntien aarreaitta. Oli naistoimikuntaa, hupitoi-

mikuntaa, kunnallistoimikuntaa, järjestelytoimikuntaa, merkkipäivätoimikuntaa ja muun muassa viikonloppumaja-

toimikuntaa. Tämä oli tietoista ja onnistunutta vastuunjakoa. Yrittäjiä oli paljon ja osallistamalla kaikkia saatiin pal-

jon aikaan. 

Yrittäjät olivat innokkaita järjestämään ja osallistumaan. Olihan tämä nyt ensimmäinen kerta, kun pitäjällä yhteises-

ti tehtiin asioita. Toki moni kuului maamiesseuroihin tai poliittisiin piireihin, mutta nyt oltiin tekemisissä samanhen-

kisten kanssa, ja samalla nostettiin yrittäjäkuvaa.  

Vuonna 1965 joukkoon tuli muun muassa sittemmin Teräsmieskisojen isänä tunnettu ideanikkari Taito Tuovinen. 

Samana vuonna järjestettiin ensimmäiset onkikilpailut sekä pilkkikisat, jotka laajenivat ja muuttuivat 1970-luvulla 

valtakunnalliseksi tapahtumaksi. Jo ensimmäisenä vuonna tarjolla oli sen ajan rahassa merkittäviä palkintoja, jotka 

kerättiin paikallisilta yrityksiltä lahjoituksena. Tapahtumissa oli suuren urheilujuhlan tuntua ja lisäksi huvitoimikun-

nan ylläpitämä monipuolinen ravintola, joka takasi sekä onkijoille sekä katsomolle tukevat eväät koko päiväksi, 

tuottaen samalla tuloja yhdistyksen alkutaipaleen rahoittamiseksi. 

Retkiä tehtiin eikä vaan lähiseuduille. 1966 käynnistettiin Moskovan matkan suunnittelu, jotta nähtäisiin, miten 

muualla asiat tehtiin. Väinö Sutinen asetettiin matkanjohtajaksi ja suunnittelemaan retken toteutusta. Ulkomaan-

matkailu ei ollut 60- luvulla suomalaisella maaseudulla ollenkaan jokapäiväistä ja matka herätti suuresti keskustelua 

ja mielipiteitä. Loppujen lopuksi suuri seikkailu jäi lopulta tekemättä, mutta siemen jäi itämään ja tulevaisuus korjai-

si tilanteen. 

Kun vuotta 1965 summaa tapahtumakertomuksessa, niin huomaa, että kiihkein alkuhuuma oli jäähtymään päin ja 

suurista suunnitelmista ei aivan kaikkia saatu maaliin asti. Pöytäkirjat kertovat, että johtokunnan kokoukset kestivät 

säännön mukaisesti 3-4 tuntia, joten vaikka listalla ei montaa asiaa olisi ollutkaan, niin keskustelua kyllä riitti. Vuosi-

kertomukset kertovat osuvasti toiminnan laajuudesta. 

 

Joroisten Yrittäjät Ry:n toimintakertomus 1.1. - 31.12.1966. 

Yhdistyksemme Johtokunnan laatima ja vuosikokouksen hyväksymä toimintasuunnitelma enteili erittäin monipuoli-

sen ja virkeän toiminnan vuotta. Ja näin tapahtuikin. Sillä keskikesää kuumia kuukausia lukuun ottamatta sisältyy 

jokaiseen kuukauteen jotakin, seuraavaan tapaan 

Tammikuu 

21 pv. Kokoonnuttiin teollistamisasian johdosta. Läsnä 13 yrittäjää Kokouksesta on erillinen pöytäkirja. 

26 pv. Teollistamisasiaa koskeva laajempi kokous, jossa oli läsnää mm. teollistamislautakunnan puheenjohtaja ja 

varapuheenjohtaja, kunnansihteeri, sähkölaitoksen johtaja, kapt. Heiskanen pienteollisuusliitosta ja runsaasti kuntam-

me eri alojen yrittäjiä. Kokouksessa käsiteltiin runsaasti asioita ja mielipiteet tuotiin avoimesti esiin puolin ja toisin. 

Helmikuu  

17 pv. Johtokunnan kokous. Läsnä 7 johtokunnan jäsentä.  

Maaliskuu 

1 pv. Vuosikokous. Läsnä 11 yhdistyksen jäsentä.  

Huhtikuu 

12 pv. Johtokunnan järjestäytymiskokous. Läsnä 10 Johtokunnan jäsentä. 

24.pv. Onkikilpailut johtaja Reino Tyrväisen huvilalla. Tuloksia: Naisten sarja 1) Hilkka Talma, 2) Anja Suhonen, 3)
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Terttu Ihalainen, 4)Kaija Lahti, 5)Aino Lahti, 6)Hilkka Kinnunen. Miesten marja 1 Lauri Oinonen, 2) Esko Kuisma, 

3) Timo Tenhunen, 4) Heikki Lahti,5) Taisto Lahti, 6) Jorma Osmala, 7) Ilmari Utriainen. Nuorten sarja 1) Jorma 

Kärkkäinen, 2) Mervi Kärkkäinen, 3) Helena Tyrväinen, 4) Jari Kärkkäinen. Suurin kala:Timo Tenhunen. 

Toukokuu 

Ei mainittavaa toimintaa 

Kesäkuu 

Ei tehty retkeä Moskovaan  

Ei järjestetty koko perheen kokkojuhlaa Liunan rannalle. 

Heinäkuu  

Ei mainittavaa toimintaa 

Elokuu  

Ei mainittavaa toimintaa  

Syyskuu 

Ei pidetty veroteknillistä kurssia yrittäjille. 

6 pv. Syyskokous. Läsnä 10 yhdistyksen jäsentä 

Marraskuu 

17 pv. Verenluovutus Kisahovilla. Joroisten Yrittäjät julkaisivat haasteen kunnanvaltuustolle ja -hallitukselle, Osuus-

kassan ja Osuuskaupan hallituksille, Säästöpankin ja Joroisten Urheilijain johtokuntien jäsenille. Ohjeena oli 

"Veripisarat lähimmäisen hyväksi". Tulokset eivät vielä valitettavasti ole tiedossamme. 

25 pv. Kuusimiehinen valmistava kokous pohti aloitteita Joroisten liikeväen kokoukselle luottokaupan tervehdyttä-

misen tiimoilta. (Hyvönen, Kauhanen, Sutinen, Tarvainen, Kuisma, Kinnunen) 

 Joulukuu 

2 pv. Liikeväen kokous luottokaupan tervehdyttämisasiassa. Läsnä oli 34 osanottajaa. Päätettiin ryhtyä valistavaan 

toimintaan. Valittiin toimikunta, johon kuuluu: toimitusjohtaja Väinö Väkeväinen, myllynomistaja Esko Kuisma, 

toimitusjohtaja Toivo Hynninen, päätoimittaja Olavi Hyvönen ja toimitusjoh- taja Karjalainen (varalla Pentti Hur-

me). 

10 pv. Yhdistyksen pikkujoulujuhla ravintola Seurasalissa. Olutta ei saatu Joroisissa vielä silloin ja siitä kai johtunee-

kin, että ilta oli muodostunut kaikin puolin erittäin onnistuneeksi. Pikkujoulujuhliimme olennaisesti kuuluvat niin 

sanotut jälkipuheetkin saivat oman osansa, joskin ne loppuivat lyhyeen muutamien tarmokkaitten miesten tarmok-

kaitten otteitten johdosta. 

Jäsentilaston esittäminen kuuluisi myöskin tähän puheenvuoroon, mutta se ei ole vielä aivan valmis, joten se esitettä-

neen seuraavassa vuosikertomuksessa. 

Yhdistyksen puheenjohtajana toimi kauppias Aku Hyvönen. Johtokunnan jäseninä olivat: Autoilija Veikko Niemi, 

joka samalla toimi yhdistyksen varapuheenjohtajana, kauppias Veli Sikanen, liikkeenharjoittaja Eero Hynönen, kaup-

pias Aatto Tarvainen ja kauppias Reijo Kinnunen, joka toimi yhdistyksen sihteerinä. Autoilija Olavi Tyrväinen, myl-

lynomistaja Esko Kuisma, liikkeenharjoittaja Väinö Sutinen, kauppias Liisa Osmala ja autoilija Mauri Talma, joista 

viisi viimeksi mainittua ovat erovuoroisia. 

Yhdistyksen taloutta on hoitanut rouva Maija Kuisma. 

Joroisissa helmikuun 13 pnä 1967. 

Aku Hyvönen 

 

Vuosi 1967 jatkui seesteisissä merkeissä. Mielenkiintoinen poikkeama syyskuun pöytäkirjasta löytyi, kun johtokunta 

päätti lähteä kokoustamaan ja tervehdyskäynnille johtaja Tahvanaisen yritykseen. Lisäksi toisessa pykälässä Jorois-

ten Yrittäjät Ry päätti lähettää kiitossähkeen kunnanvaltuuston puheenjohtajalle kiitokseksi valtuuston myötämieli-
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sestä suhtautumisesta Tahvanaisen yritykseen. Tämä liittynee siihen, että lähtökohtaisesti Joroisissa yrittäjät koki-

vat yhteistyön kunnan kanssa usein melko ongelmallisena. Elinkeinoelämän toivomuksia ei juuri huomioitu, mutta 

tässä tapauksessa oli ilmeisesti tapahtunut poikkeus. 

Yrittäjät tiesivät, että se paikka, missä oikeasti kunnan elinkeinoelämään vaikutetaan, on valtuusto. Sinne pitäisi 

päästä vaikuttamaan asioiden hoitoon ja kääntää koko kunnallispoliittinen toimintamalli yrittäjyyttä ja elinkeinoelä-

mää palvelevaksi. Olisihan se myös kunnan etu. Suunnitelmia vaaleista jo oli, mutta tässä kokouksessa päätettiin, 

että toistaiseksi ei lähdetä minkään puolueen kanssa vaaliliittoon, vaan pyritään saamaan yrittäjäehdokkaat läpi 

omin voimin. 

Joroisten Yrittäjät Ry:n syyskokouksessa, joka pidettiin 10.10.1967 Seurasalissa, poliittista asiaa jatkettiin ja pää-

tettiin osallistua kunnallisvaaleihin. Valittiin vaalitoimikuntaan kauppias Matti Pöntinen, kauppias Aku Hyvönen, liik-

keenharjoittaja Taisto Lahti, liikkeenharjoittaja Eero Hynönen, kauppias Aatto Tarvainen, myllynomistaja Esko Kuis-

ma, pankinjohtaja Veikko Kärkkäinen sekä liikkeenharjoittaja Väinö Sutinen. Toimikunnalle annettiin oikeus kutsua 

koko yleinen kokous tarvittaessa. Kauppias Matti Pöntinen esitti katsauksen kunnalliselämästä kuluneelta vuodelta, 

lähinnä yrittäjien kannalta katsottuna. 

Yrittäjien pöytäkirjat ovat noilta ajoilta varsin mielenkiintoista luettavaa. Asiat laitettiin ylös niin kun ne nähtiin ja 

usein kirjattiin myös asioita päätösten ympärillä. Esimerkkinä tämä pykälä johtokunnan kokouksen järjestelyistä, 

joissa kelikin tilattiin etukäteen. 

 

 

Jälkipolville ei ole jäänyt merkintää siitä, pitikö vuosikokouksen kelitilaus. Osanottajia kuitenkin saatiin toivotusti ja  

1967 kokoukseen osallistui 16 yrittäjää eri puolilta pitäjää tutustumassa pykäliin ja asiapapereihin. 

Tälle vuosikokoukselle esitettävä toimintasuunnitelma oli myös napakka ja yksityiskohtainen ja sen ajan tyyliin hive-

nen mahtipontinen.  

Toimintasuunnitelmaehdotus vuodelle 1968: 

Yhdistys tulee vuoden 1968 aikana kaikin voimin työskentelemään niin, että sen päämäärät ja tavoitteet saavat yhä 

enemmän kannatusta. Myös yhdistyksen taloudellisen aseman edelleen lujittaminen on oleva vuoden toiminnan 

tärkeimpiä tehtäviä.  

Varsinainen toiminta: 

1) Onkikilpailut 17.3.1968. Kilpailupäällikkö liikkeen harjoittaja Eero Hynönen. Osanottomaksu yleisessä sarjassa 

10:00 ja Yrittäjäin sarjassa 5:00. 

2) Makkaranpaistoilta kesällä.  

3) Pikkujoulu 7.12.-68. Keskus-Hotellissa. 

4) Kesällä järjestettävä matka yrittäjäin naispuolisille jäsenille. 

5) Yleisurheilukilpailu esim. autoilijoita vastaan. 
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Joroisten Yrittäjät Ry:n toimintakertomus ajalta 1.1.-31.12.1967. 

Yhdistyksemme kertomusvuotta edeltänyt vuosi oli vilkkaan toiminnan vuosi. Tämän saman voi ainakin näin sihtee-

rin kannalta sanoa myös kertomusvuodelta eli vuodelta 1967. Varsinkin alkuvuosi oli vilkkaan, erittäin tuloksellisen 

toiminnan aikaa. Loppuvuodesta toiminta kuitenkin nähdäkseni jonkin verran hiljeni. Lieneekö tähän ollut syynä ta-

vallista kovempi vuosi yrittäjille taloudellisesti, jonka takia ei ole liiennyt aikaa kovin paljon yhteiselle asiallemme. 

Onkikilpailut pidettiin johtaja Reino Tyrväisen huvilan edustalla olevalla jäällä 19.3.-67. Sarjojen voittajat tulkoot 

mainituiksi: yleinen sarja Eero Varis, Yrittäjäin sarja Jaakko Tenhunen, nuorten sarja Jari Tyrväinen, naisten sarja 

Anja Tyrväinen. Kilpailujen suurin kala Eino V. Laitinen. Kilpailussa oli yhteensä eri sarjojen osanottajia 103 kilpai-

lijaa. 

Sauna- ja makkaranpaistoilta kauppias Aatto Tarvaisen huvilalla 19.8.-67. Illan vieraita oli sopiva määrä ja illan ku-

luessa nautittiin kahvia, makkaraa yms. sekä saunottiin ja uitiin. 

Pikkujoulujuhla pidettiin Keskus-Hotellissa 2.12. 67. Onnistuneessa tilaisuudessa oli yrittäjiä reilusti yli 100 henkeä. 

Mainittakoon, että tämä pikkujoulu niin kuin edellisetkin oli erittäin antoisa tilaisuus yhdistyksemme taloutta ajatel-

len. 

Teollistamisasiatoimikunta kokoontui 21.2.-67., jonka kokouksen tuloksena tehtiin tutustumisretkeily Muuramen 

kuntaan 16 hengen voimalla. Retkellä tutustuttiin Muuramen kuntaan ja siellä oleviin eri teollisuuslaitoksiin sekä 

Muuramen Autotaloon. Retki oli erittäin antoisa niin yrittäjille kuin retkellä mukana olleille vieraillekin. Vieraina oli 

mukana kunnansihteeri Into Tähkävuori, mv. Tauno Junttanen, sähkölaitoksenhoitaja Erik Juutilainen, johtaja Reino 

Tyrväinen, pankinjohtaja Veikko Kärkkäinen, päätoimittaja Olavi Hyvönen, liikk.harj. Pertti Ihalainen ja kunnanhal-

lituksen. pj. Veli Jussi Hynninen. Muuramessa meni melkein koko päivä eri kohteisiin tutustuttaessa. Noin klo 16.00 

nautimme Muuramen kunnan tarjoaman päivällisen Muuramen Autotalon suojissa. Tulomatkalla huomasi joku Jy-

väskylässä erään talon katolla lukevan että, "Ukko-Metso". Päätimme yhteisesti käydä tutustumassa lähemmin kysei-

seen taloon. Tutustuminen oli tarkoitettu pikaiseksi, mutta venyikin odotettua pitemmäksi. Kaikki olimme kuitenkin 

näkemäämme tyytyväisiä, sillä talon sisällä yläkerrassa oli todella, niin kuin ulkona olleessa mainoksessa luvattiin, 

oikein komea ja uljas "Ukko-Metso". Muuramen retkemme osittaisia tuloksia lienee sekin asia, että voimme hiukan 

rykäisten kohottaa ryhtiämme ja todeta että Joroisten Pienteollisuustalohanke on vihdoinkin siinä vaiheessa, että siitä 

tulee tosi. Tätä taloa käydään mahdollisesti rakentamaan jo tänä talvena. 

Toinen tärkeä asia, joka ansaitsee erikoisen maininnan, on kuntamme sähkötariffin uudelleen järjestäminen. 

Yhdistyksen toimihenkilöt ja toimikunnat v. 1967. 

Yhdistyksen puheenjohtaja kauppias Aku Hyvönen, varapuheenjohtaja myllynomistaja Esko Kuisma. 

Johtokunta: Kauppias Aku Hyvönen, autoilija Olli Tyrväinen, myllynomistaja Esko Kuisma, liikk. harjoittajat Väinö 

Sutinen ja Eero Hynönen, autoilija Veikko Niemi, liikk.harj. Taisto Lahti, kauppiaat Liisa Osmala, Veli Sikanen, 

Aatto Tarvainen ja allekirjoittanut. 

Taloudenhoitaja: rouva Maija Kuisma. 

Sihteeri: allekirjoittanut. 

Huvitoimikunta: Rouvat Terttu Ihalainen, Maija Kuisma, Rauha Tolvanen, Ulpu Sutinen, Aila Kinnunen, Suoma 

Hynönen, Liisa Osmala, Helmi Tyrväinen Laura Haverinen, Anja Sikanen, liikk.harj. Väinö Sutinen ja Toivo Hakka-

rainen sekä myllyn omistaja Esko Kuisma. 

Merkkipäivätoimikunta: Rouva Maija Kuisma. kauppiaat Aku Hyvönen ja Matti Pöntinen. 

Tilintarkastajat: Pankinjohtaja Veikko Kärkkäinen ja kauppias Matti Pöntinen, varalla pankinjohtaja Yrjö Tolvanen 

ja kauppias Eino Nykänen. 

Jäsenmaksujen kerääjät: Kaupp. Liisa Osmala ja Matti Pöntinen, liik.harj. Väinö Sutinen ja Eero Hynönen. 

Vaalitoimikunta: Kaupp. Matti Pöntinen, Aku Hyvönen, liikk.harj. Taisto Lahti ja Eero Hynönen, myllynom. Esko 

Kuisma, kaupp. Aatto Tarvainen, liikk.harj. Väinö Sutinen ja pankinj. Veikko Kärkkäinen  

Onkikilpailujen järjestäjät: Liikk.harj. Eero Hynönen ja Taisto Lahti 

Erityisellä ilolla tervehdimme pitäjäämme tulleita uusia yrittäjiä: Puutarha Eino Kaasalainen, Savon Teollisuus joht. 
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Tahvanainen, Joroisten K-Tavaratalo omistaja Kalevi Räisänen, Maatalous- ja Konekorjaamo Toivo Hakkarainen, 

sekä joht. Risto Pulkkinen, jonka omistukseen on siirtynyt Kolman Betoni ja joht. Jorma Huotari Joroisten Puutyön 

uusi omistaja. 

T:mi Aatto Tarvainen on lopettanut liiketoimintansa. Haluamme lausua kiitokset miellyttävästä liikeyhteistoiminnas-

ta. 

T:mi Antti Kinnunen siirtynyt kilpailijamme Varkauden alueelle. 

Joroisissa 5 pnä tammikuuta 1968. 

Reijo Kinnunen, sihteeri 

 

Vuodesta 1968 syntyi varsinainen vaalivuosi. Jo vuonna 1964 yrittäjien asema, arvostus ja tarpeet olivat usein tape-

tilla ja ne olivat myös suurimpana syynä yhdistyksen perustamiseen. Edellisissä vaaleissa oli menty mukaan eri puo-

lueisiin, mutta nyt oli ajatuksena, että yritettäisiin päästä läpi omin voimin. Koska suomalaisessa suhteellisessa vaa-

litavassa pienellä porukalla pärjääminen on kuitenkin todella vaikeaa, asiaa oli mietitty uudestaan ja keskusteltu eri 

toimijoiden kanssa. Yhteistyön sävel oli löydetty, ja vaalitoimikunta esitteli uuden vastaperustetun vaaliliiton, joka 

oli nimeltään Keskustapuolueen, Joroisten Yrittäjäin, Metsä- ja Puumiesten sekä Opettajien Vaaliliitto. Valitsijamies-

yhdistyksen asiamieheksi valittiin Taisto Lahti. Kokouksessa esitettiin myös ehdokkaita vaaleihin. Sen jälkeen kokous 

lähti polveilemaan villisti siihen, minkälaisia lautakunta- ja hallituspaikkoja yhdistykselle hankittaisiin. Lopulta pää-

tettiin kuitenkin odottaa ensin vaalien tulosta. 

Jotta kunnallisasioista pysyttäisiin hyvin perillä, keskusteltiin kunnalliskerhon perustamisesta. Kerhoon olisi vapaa 

pääsy jokaisella Yrittäjien jäsenellä, ja kerho tulisi kokoontumaan kerran kuussa. Ensimmäinen kokous päätettiin 

pitää johtaja ja rouva Reino Tyrväisen huvilalla. Tähän jätettiin kelivaraus, mutta mikäli keli olisi suotuisa, tulisi vie-

raiden tuoda myös haravat mukanaan. Kaikki aika oli syytä käyttää hyödyksi ja keskustella voitaisiin haravoinnin 

lomassa hyvässä yhteishengessä. Tulevien vaalien kustannukset päätettiin jakaa yrittäjien kesken, ja ohjeeksi lai-

tettiin, että kustannus ei saisi nousta suuremmaksi kuin 10 markkaa per yritys. 

Vaaliasiasta ei selvitty yhdellä ylimääräisellä kokouksella, vaan tulossa oli melkein jatkokertomus. Ensin syyskuussa 

selvitettiin monella suulla, mitä oli päätetty missäkin kohtaa. Oli ilmennyt vastustusta vaaliliiton nimeen ja ylipää-

tään sen sisältöön. Pitkän keskustelun päätteeksi yhteistyötä vaaliliiton kanssa päätettiin kuitenkin jatkaa. Vaaliliitto 

tuotti hyvää tulosta ja paikkoja saatiin mukavasti. 

Ylimääräisessä yleisessä kokouksessa 10.12. luvassa olevaan kunnanhallituksen paikkaan valittiin Esko Kuisma. Hän 

suostui, kunhan yhdistys perustaisi taustalle yrittäjien kunnallisneuvotteluryhmän. Tavoitteena oli mahdollisimman 

laajan yrittäjien näkemyksen tuominen päätöksentekoon. Lisäksi luvassa oli 2 paikkaa teollistamislautakuntaan, ja 

ne saivat Väinö Sutinen ja Veli Sikanen. Sutisesta tuli lautakunnan puheenjohtaja. Jo neljän päivän päästä kokoon-

nuttiin uudestaan. Vasemmiston taholta oli annettu ymmärtää, että Esko Kuismaa ei tulla hyväksymään kunnanhal-

litukseen, ja yrittäjien oli syytä valita uusi henkilö, mikäli se aikoo pitää paikkansa. Johtokunta oli tuohtunut asiasta 

ja totesi, että Vasemmistoliiton kanta oli vastoin demokratiaa puuttuessaan ja kyseenalaistaessaan jonkin henkilön 

sopivuuden tehtävään. Joka tapauksessa yhdistys päätti seisoa Esko Kuisman takana, mutta mikäli tilanne äityy ai-

van mahdottomaksi, johtokunta asetti varamieheksi Aku Hyvösen. Myös tilintarkastajan kanssa oli ongelmia. Kun-

nan taholta oli esitetty, ettei tilintarkastajaksi tultaisi hyväksymään kauppiasta eikä pankkimiestä. Tämä esitys poisti 

entiset tässä tehtävässä toimineet yrittäjät listalta. Kokous keskusteli asiasta ja totesi, että tilintarkastajan tehtä-

vään täytyy saada asiantunteva henkilö. Sovittiin, että otetaan tunnustelukosketus varatuomari Jalkaseen, jos hän 

voisi ottaa tehtävän vastaan. Yrittäjien toiveista teollistamislautakunnan osalta kuului taas hyviä uutisia. Siellä oli 

annettu mahdollisuus asettaa yrittäjistä vielä kolmaskin henkilö lautakuntaan. Lisähenkilöksi valittiin Esko Kuisma. 

Politiikan täytteisen vuoden kevennyksenä toukokuun kokouksessa sai alkunsa näihin päiviin jatkunut tapa jakaa 

koululaisille stipendejä. Ensimmäiset stipendit jaettiin kansakoululle ja summaksi päätettiin 50 markkaa. Stipendejä 

jaettaisiin kaksi, toinen kolmannen luokan tytölle ja toinen kolmannen luokan pojalle. Päätettiin, että rehtorin ja 

luokanvalvojan kanssa keskusteltaisiin ennakkoon, kenelle stipendit jaettaisiin.  Huomioitava oli oppilaan kodin va-

rallisuus, koulunkäyntiolosuhteet ja menestyminen opinnoissa. 
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Joroisten Yrittäjät Ry:n toimintakertomus ajalta 1.1.-68. - 31.12.-68. 

Kertomusvuonna on yhdistyksemme toiminta ollut ainakin loppuvuodesta melkoinen vilkasta. Tähän toiminnan vilk-

kauteen oli luonnollisesti syynä pidetyt kunnallisvaalit. Vaalien tulos oli kuten kaikki tiedämme yhdistyksemme ja 

koko Joroislaisen yrittäjien kannalta myönteinen, sillä pystyimmehän jälleen saamaan oman edustajamme kunnan-

valtuustoon. Aikaisemmassa valtuustossa ollut edustajamme kaupp. Matti Pöntinen oli alun alkaen kiistaton ehdok-

kaamme ja yrittäjäväen äänten keskittämisellä santiin aikaan se, että hänet valittiin seuraavaksikin kaudeksi tähän 

vaativaan ja tärkeään tehtävään. Kauppias Matti Pöntisen kirjoittama katsaus kunnalliseen toimintaan:  

KUNNALLINEN TOIMINTA: (kirj. Matti Pöntinen) 

Kuluneen vuoden lokakuulla olivat kunnallisvaalit. Otimme niihin osaa yleisen kokouksen päätöksen mukaisesti. 

Vaaleja edelsi monivaiheinen neuvottelukierros. Lopuksi solmimme teknillisen vaaliliiton Kepun, Liberaalisen kan-

sanpuolueen, opettajien ja metsä- ja puumiesten kanssa. Yhtenä tärkeänä tekijänä tähän vaaliliittoon menemisellä oli 

myös yrittäjille luvattu paikka kunnanhallituksessa sekä monissa lautakunnissa. Vaaliliittosopimuksemme mukaisesti 

osallistuimme vaaleihin yhdellä ehdokkaalla (Matti Pöntinen). jonka onnistuneesti äänestimme kunnanvaltuustoon. 

Yhdistyksemme taholta on muokattu monin tavoin etenkin kunnanisien mielipiteitä yrittäjätoiminnalle suosiolliseksi. 

Nyt tämä toiminta alkaa tuottaa tuloksia. Kunnan toimesta rakennetaan parasta aikaa teollisuushallia, josta sen en-

simmäisenä vuokraajana yhdistyksemme jäsen Väinö Sutinen on vuokrannut tilat autokorjaamoaan varten. Toivoa 

vaan sopii, että kunta vastaisuudessakin toimisi yrittäjätoimintaa elvyttävästi. Mahdollisuuksia sillä on. Omistaahan 

kunta runsaasti maa-alueita ja oman sähkölaitoksen.  

Yhdistyksemme järjestämät perinteiset onkikilpailut pidettiin johtaja Reino Tyrväisen kesähuvilan edustalla olevalla 

vesialueella 17.3.-68. Kilpailut onnistuivat erittäin hyvin ja varsinkin ravintola sai kovasti kiitosta osakseen. Sarjojen 

voittajat mainittakoon: Yleinen sarja Oskari Ihalainen, yrittäjäsarja Veikko Kärkkäinen, nuorten sarja Seppo Rantula 

ja naisten sarja Eila Hirvonen. Kilpailujen jatkuvasti kasvavaa suosiota osoittaa se, että vuonna -67 eri sarjojen osan-

ottajia oli 103 kun taas viime talvena oli vastaava luku 212. Hyvin onnistuneiden kilpailujen kilpailupäällikkönä toi-

mi liikk.harj. Eero Hynönen.  

Yhteiskoululle jaettiin kuluneena vuonna yrittäjien varoista (Joroisten Yrittäjät Ry.) kaksi kappaletta stipendejä ar-

voltaan kumpikin 50:-. Toinen jaettiin III:n luokan tytölle ja toinen III:n luokan pojalle. 

 23.4.-68. yleisessä kokouksessa perustettiin yrittäjäkerhokin, jonka oli määrä kokoontua jokaisen kuukauden ensim-

mäisenä tiistaina klo 19.00. Ensimmäinen kerta kokoonnuttiin joht. Reino Tyrväisen huvilalle siivoustalkoiden mer-

keissä. Seuraavat kahdeksan kokousta ovat "rästissä". 

Perinteellinen pikkujoulujuhla pidettiin Keskus-Hotellissa Varkaudessa joulukuun 5 pnä. Pikkujoulu niin kuin onki-

kilpailutkin näkyy keräävän vuosi vuodelta aina enemmän ja enemmän osanottajia. Tästä pikkujoulusta voitaneen 

vain lyhyesti todeta, että se oli täysin onnistunut.  

Yhdistyksemme piti sääntömääräiset vuosi- ja syyskokouksensa. Lisäksi kutsuttiin yleinen kokous koolle kaksi ker-

taa. Johtokunta kokoontui neljä kertaa. Kertomusvuonna pitäjässämme aloittivat yrityksensä seuraavat: Valtteri Lip-

ponen, joka osti entisen Urheilutalon ja perusti siihen joroisten putki- ja Rautarakennetyö nimisen yrityksen. Rouva 

Terttu Kärkkäinen perusti Tepan-tupa nimisen baarin uuteen Säästöpankin taloon. Lisäksi avattiin loppuvuodesta 3 

muuta uutta yritystä, nimittäin grillibaari, Rantasalmen asusteen myymälä, Raija Holopaisen ompelimo. 2 viimeksi 

mainittua Matti Pöntonen entisissä tiloissa Pöntisen siirtyä uuteen ajanmukaiseen huoneistoon Säästöpankin talossa. 

Yhdistyksemme toimihenkilöt ja toimikunnat vuonna 1968: 

Puheenjohtaja kauppias Aku Hyvönen. Varapuheenjohtaja myllynomistaja Esko Kuisma 

Johtokunta Esko Kuisma, Väinö Sutinen, Veli Sikanen, Eero Hynönen, Taisto Lahti, Liina Osmala, Aatto Tarvainen, 

Kalevi Räisänen, Reijo Kinnunen ja Olavi Tyrväinen. 

Taloudenhoitaja rouva Maija Kuisma Sihteeri kaupp. Reijo Kinnunen 

Huvitoimikunta koolle kutsuja Liisa Osmala, jäsenet Maija Kuisma, Rauha Tolvanen, Ulpu Sutinen, Aila Kinnunen, 

Suoma Hynönen, Helmi Tyrväinen, Laura Haverinen, Anja Sikanen, Väinö Sutinen, Kalevi Räisänen, Toivo Hakka-

rainen ja Esko Kuisma. 

Merkkipäivätoimikunta Aku Hyvönen, Maija Kuisma ja Matti Pöntinen  

Tilintarkastajat Matti Pöntinen ja Veikko Kärkkäinen varalla Jouko Pulliainen ja Yrjö Tolvanen. Jäsenmaksujen ke-
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rääjät Väinö Sutinen, Taisto Lahti, Eero Hynönen ja kannattajajäsenten kerääjä Matti Pöntinen.  

Vaalitoimikunta Matti Pöntinen, Aku Hyvönen, Taisto Lahti, Eero Hynönen, Aatto Tarvainen, Esko Kuisma, Veikko 

Kärkkäinen ja Väinö Sutinen 

Joroisissa tammikuun 9 pnä 1969. 

Joroisten Yrittäjät Ry:n 

Sihteeri  

Reijo Kinnunen 

 

Toimintasuunnitelmaehdotus vuodelle 1969: 

Yhdistys tulee vuoden 1969 aikana kaikin voimin työskentelemään niin, että sen päämäärät ja tavoitteet saavat yhä 

enemmän kannatusta. Myös yhdistyksen taloudellisen aseman edelleen lujittaminen on oleva vuoden toiminnan 

tärkeimpiä tehtäviä. 

Varsinainen toiminta: 

1) Onkikilpailut 30.3.1969. Palkintoihin varataan 1.500:- - 2.000:-. Kilpailutoimikuntana toimii johtokunta ja sen 

avukseen pyytämät asiantuntijajäsenet. Näin muodostettu kilpailutoimikunta hoitaa käytännön järjestelyt. 

2) Lakkautetaan 23.4.-68. perustettu Yrittäjäkerho ja 10.12.-68. реrustettu kunnallisneuvotteluryhmä sekä peruste-

taan tilalle Yrittäjäin keskustelukerho, jonka runkona on em. lakkautetun kunnallis- neuvotteluryhmän jäsenet ja, 

joka kokoontuu jokaisen kuukauden toisena tiistaina klo 19.00 Seurasalissa tai mahdollisesti muussa erikseen so-

vittavassa paikassa. 

3) Pikkujoulu 13.12.-69. Keskus-Hotellissa Varkaudessa.  

4) Makkarailta johtaja Väinö Sutisen kesämökillä, jonne Sutiset esittävät kutsun sopivana ajankohtana.  

5)Järjestetään liikunnallinen urheiluilta. Asian hoitaa kaupp. Veli Sikanen ja hän saa kutsua toimikuntaan itse par-

haaksi katsomiaan henkilöitä yrittäjien jäsenistä 

6) Päätettiin velvoittaa yhdistyksen sihteeri hoitamaan jäsenmaksujen keräämisen esim. lähettämälle kaikille jäse-

nille valmiiksi täytetyt pankkisiirtolomakkeet. 

Vuosikokouksessa uusien yritysten listassa huomioitiin jälkikäteen uudet yritykset Anja Suhosen parturiliike sekä 

Valvatuksen Shell-liikenne asema. Vaali-asioista riitti keskusteltavaa edelleen ja päätettiin, että luovutaan yleisen 

yhteistyön sujumiseksi Esko Kuismalle vaaditusta hallituspaikasta ja tilalle tulee puheenjohtaja Aku Hyvönen. Tilin-

tarkastajan osalta päätettiin pitää kiinni entisestä päätöksestä, että tarkastaja on Veikko Kärkkäinen. Yrittäjäyhdis-

tyksen väen mielestä kuka vaan ei tehtävään sopinut, vaan ammattitaitoista oli käytettävä, kun sellaisia kerran oli 

saatavilla. 

Stipendien jakoa päätettiin jatkaa myös seuraavana vuonna ja summaa nostettiin 100 markkaan ja jos onkikilpailu 

tuottaa hyvin, saa summan ylittääkin. Lisäksi päätettiin avustaa Hiltusen perhettä 50:- Hiltuset olivat menettäneet 

kotinsa Päivölän palossa.  

 

Kirjoittajan huomio: 

Oheisista vuosikertomuksesta ja toimintasuunnitelmasta huomaamme, että yrittäjien sisäsyntyinen jous-

tavuus toimii myös yhdistyksessä heti alusta alkaen. Päätöksiä pitää tehdä kun ne tulevat eteen, mutta 

mikäli joku päätös osoittautuu huonoksi, niin silloin pitää reippaasti peruuttaa ja tehdä uusi parempi pää-

tös.  

Pykälä 6 toimintasuunnitelmassa on varsin edistyksellinen. 60-luvulla vielä jäsenmaksut kerättiin pääsään-

töisesti talosta taloon keräämällä ja pankkisiirtolomakkeita voitiin pitää oman aikakautensa hyppäyksenä  

digiaikaan. 
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Ihmisiä Yhdistyksen takana- Pulliaiset 

Kauppiaspariskunta Jouko ja Eeva Pulliainen Kaitaisista olivat mukana Yrittäjäyhdistyksessä alusta alkaen. Jouko me-

nehtyi vuonna 2015, mutta Eeva (os. Härkönen) elelee edelleen kirkolla ja muisteli mielellään Yrittäjäyhdistyksen 

alkuaikoja. Aktiivinen ja yritteliäs pari oli muutenkin monessa mukana, ja myös yritystoimintaan mahtui saman ka-

ton alle monenlaista.  

Eevan lähtö kauppiaaksi sinetöitiin jo ensimmäisellä luokalla. 

"Kävelin ensimmäisenä päivänä koulua kohti ja Joke oli nähnyt minut ikkunasta ja todennut talon väelle, että tuolla 

se minun tuleva rouvani menee."  

Vuonna 1957 sanat toteutuivat ja pari kävi vihillä. Joke oli jo aloittanut kaupan ja Eeva solahti siihen mukaan luonte-

vasti. Uusi yhdistetty koti- ja kaupparakennus tehtiin omin käsin Härkälän mäelle Kaitaisiin. 

"Joke kaivoi koko pohjan ja kellaritilan lapiolla, oli se mieletön työ. Ei ollut siihen aikaan kaivinkoneita kylillä. Mutta 

kellarista tuli mainio, siellä oli hyvä säilyttää perunoita, limppareita yms. Kylmäkoneet olivat varsin vaatimattomia 

tuohon aikaan. Se meidän kauppa oli sellainen sekatavarakauppa, niin kuin siihen aikaan kyläkaupat olivat. Emme 

kuuluneet mihinkään ketjuun, vaan olimme yksityinen kauppa. Meillä myytiin sulassa sovussa ruuan ohessa rehuja, 

kankaita, hevosenkenkiä ja mitä nyt kukakin saattoi arjessa tarvita. Seudulla oli siihen aikaan sanonta, että jos et 

jotakin muualta löydä, niin käy Pulliaiselta” 

Ajan myötä Joke siirtyi tekemään enemmän LVI-asennuksia, ja Eeva, taitavana käsityöihmisenä, ryhtyi turkisompeli-

jaksi. Molempia työllisti myös mökkien vuokrausbisnes.  

"Työtä on tehty aina paljon." 

Kiireistä huolimatta molemmilla riitti aikaa myös vapaaehtoistoimintaan ja yhteisten asioiden ajamiseen. Luonnolli-

sesti myös perustettavaan Yrittäjäyhdistykseen 

lähdettiin mukaan.  

"Silloin oltiin niin innokkaita, tehtiin ja suunniteltiin 

kaikkea. Ihmisiä oli paljon, ja tekijöitä löytyi. Par-

haita muistoja noilta ajoilta ovat yhteiset retket, 

tapahtumat ja yleinen reipas meininki. Hupitoimin-

ta oli tärkeää, se oli monelle yrittäjälle henkireikä 

kiireen keskellä. Tapahtumiin laittauduttiin ja kek-

sittiin kaikenlaisia teemajuhlia. Mutta paljon oli 

myös täyttä asiaa ja saatiin myös uutta oppia erilai-

silla kursseilla." 

Tuolloin lapset kulkivat usein mukana vanhempien 

menoissa. Monella yrittäjän lapsella onkin mielui-

sia muistoja yrittäjätapahtumista, niin myös Pulli-

aisten lapsilla. Eevan ja Joukon tytär Seija Pullianen 

muistelee seuraavaa.  

"Oli tapahtumia ja tansseja ja usein me lapset pää-

simme mukaan ja nähtiin kavereita. Ei silloin las-

tenvahteja palkattu. Tanssimaankin me tytöt 

opittiin Kanavan lavalla, jossa Yrittäjät pitivät kesä-

tansseja. Naiset pyörittivät kahvioita, ja miehet 

 

Kuva: Joroisten Lehden leike Eeva Pulliaisen kotiarkistoista. 

Kuva teksti tiivistää palkinnon perusteet. 
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olivat järjestysmiehiä. Joutaessaan sitten tanssittivat 

meitä tyttöjä, kun omat emännät eivät töiltään ehti-

neet. Mieleen on jäänyt myös yhdet pikkujoulut saarella 

Vanamolassa. Me lapset olimme saaneet suunnitella 

koko ohjelman, ja vieläkin muistan, kuinka hurjasti jän-

nitti, kun tonttuparaatia esitettiin.  

Kaupassa oltiin tietysti pienestä pitäen mukana, ja itse 

en tykännyt yhtään laskemisesta, vaikka äiti yritti siihen 

patistaa. Vaan kuinka ollakaan, päivätyöni olen tehnyt 

myynnin ja pankkipalveluiden parissa. Yrittäjää minusta 

ei tullut, mutta molemmista sisaruksistani, Marjaanasta 

ja Karista kyllä." 

Pulliaiset pitivät kauppaa Härkälänmäellä 31 vuotta, 

mutta kylän hiljetessä oli aika laittaa kaupan ovet säp-

piin ja jatkaa muilla toimialoilla. 

Vuonna 1985 Pulliaiset valittiin Joroisten Yrittäjät Ry:n 

Vuoden yrittäjiksi. Joroisten Yrittäjät Ry:n silloisen pu-

heenjohtajan Tauno Tarvaisen sanoin ”yrittäjäpatsaan 

saamisen edellytys on, että sen saaja on yrittäjäyhdistyk-

sen aktiivinen jäsen ja sitkeä, pitkäjänteinen yrittäjä. Pulliaiset ovat täyttäneet kaikki kriteerit." 

Pulliaiset vastaanottivat Yrittäjäpalkinnon yhdistyksen syyskokouksessa Joronjäljessä ja vaikka Joukko Pulliainen 

suomaliskansalliseen tapaan hieman vähätteli parin tekemisiä vuosien varrelta, oli palkinto selvästi mielihyvin vas-

taanotettu. 

 

Ensimmäiset messut ja vuosikym-

menen loppu  

Elokuun lopussa 1969 johtokunta kokoontui Aila 

ja Reijo Kinnusen luona keskustelemaan pikku-

jouluista. Aiempina vuosina juhlat oli pidetty Var-

kauden keskushotellilla mutta nyt paikka oli va-

rattu haluttuna päivänä. Vaikka mieluiten olisi 

juhlittu omalla paikkakunnalla, niin Joroisissa ei 

ollut riittävän suurta tilaa tai sellaista palvelua, 

jonka yrittäjät olisivat halunneet. Oli saatu tar-

jous Pieksämäen Naarajärveltä pohdintaan ja 

päätettiin pitää juhlat tällä kertaa siellä. Olihan se 

toisaalta tärkeää tutustua myös naapurikuntien 

tarjontaan.  

Toisena asiana käsiteltiin tiedustelua mahdolli-

sesta Y-viikon yleisöjuhlasta. Y-viikko oli yrittäjyy-

teen keskittyvä valtakunnallinen tapahtuma, jota 

Joroisissa ei aiemmin oltu huomioitu. Tänä vuon-

na Joroisten Lehti oli lähestynyt puheenjohtajaa 

kysyen olisiko yrittäjillä intressiä järjestää jotain 

tapahtumaa tai juhlaa asiaan liittyen? Päätettiin 

antaa ajatuksen muhia ja siirtää asia seuraavaan 

syyskuun kokoukseen. 

Juhliin laittauduttiin tyylikkäästi ja aina teeman mukaisesti ja 

huumoria ei unohdettu. Kuvassa naiskuoro ( Eeva Pulliainen, Pir-

jetta Immonen ja Anja Suhonen), säestää Risto Immonen vasem-

malla. Kuva : Risto ja Pirietta Immosen  kotiarkisto. 
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Siihen mennessä juhla-asiaa oli pyöritelty paljon yrittäjien keskuudessa ja syyskuussa päätettiin muuttaa Y-viikon 

juhla-ajatus messuiksi.  Niiden nimeksi päätettiin antaa selkeästi ja ytimekkäästi ”Joroisten Yrittäjämessut”, Ajan-

kohta olisi niinkin pian kuin 28.9.1969. Paikkana toimisi Joroisten Kisahovi, joka olikin oikeastaan ainoa riittävän iso 

käytettävissä oleva tila kirkonkylällä. 

Tässä tapahtumassa tarkoitus ei ollut kerätä tuloja, vaan yhdistys hoitaisi messujen rahoituksen vuokraamalla ki-

sahovin ja perimällä näytteillepanijoilta vastaavan summan takaisin. Painotettiin, ettei yhdistyksen hyötyminen 

vuokraustoiminnasta ollut tässä tapauksessa tärkeää, vaan nyt haluttiin tuoda paikallisia yrityksiä esiin näyttävästi. 

Valittiin näyttelytoimikunta ja naistoimikunta sekä yhdyshenkilö johtokunnan ja naistoimikunnan välille järjestelyjä 

hoitamaan. Oli tunnettua, että yhdistyksessä luotettiin erilaisten toimikuntien voimaan, mutta ensikertaa näiden 

välille nimettiin yhdyshenkilö. Toki tehtävää oli paljon ja ratkaisu osoittautui viisaaksi. 

Päätettiin, että messujen informaatiosta vastaisivat Kalevi Räisänen, Esko Kuisma ja sihteeri Pekka Lahti. Messuista 

kiinnostuneet tahot koko kunnan alueelta päätettiin kutsua koolle 5.9. Ilmeisesti postin kulkuun ja nopeuteen luo-

tettiin siihen aikaan paremmin, joten uskottiin, että tieto tavoittaisi kaikki halukkaat vaikka nyt oli jo syyskuun en-

simmäinen päivä. 

Syyskuun yhdeksäntenä päivänä oltiin siinä vaiheessa, että kaikki messujen ruutupaikat oli varattu ja kustannukset 

jäisivät kohtuullisiksi.  Eli  hallitus ei joutuisi sadonkorjuuhommiin vahinkoja korjatakseen, kuten leikkisästi yhdistyk-

sen sisällä usein vitsailtiin vuosikymmenet.  

Kisahovin vuokra oli 100 markkaa plus siivous, joten näytteilleasettajien kustannukset jäisivät pieniksi, eikä kenen-

kään pitäisi jäädä osallistumatta sen vuoksi. Ensimmäiset yrittäjämessut haluttiin järjestää tyylikkäästi ja siksi myös 

markkinointiin ja mainostamiseen paneuduttiin tarkasti. Yrittäjämessut olivat ensimmäiset, mutta toki mallia oli 

helppo ottaa esimerkiksi suurista maatalousnäyttelyistä, joita Joroisissa oli pidetty useammat. Jo 60 –luvulla tie-

dettiin, että menestyksen salaisuus oli onnistunut markkinointi, niinpä Joroisten Lehdestä varattiin suuren maail-

man tyyliin koko etusivu tapahtuman esilletuontiin.  

Messuilla nähtiin paikallisten vaatetusliikkeiden järjestämä tyylikäs muotinäytös  joka kiinnosti kovasti varsinkin naisväkeä. 

Kuva: Elka, Suomen elinkeinoelämän Keskusarkisto 
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Koko päivän kestäneet messut 

osoittautuivat isoksi yleisöme-

nestykseksi eikä se ollut ihme-

kään. Näytteilleasettajat olivat 

panostaneet osastoihinsa ja tar-

jolla oli monenlaista ihmeellistä 

nähtävää muodin uutuuksista 

aina väritelevisioihin. Messuista 

ja sen tarjoamasta ohjelmasta 

puhuttiin kylillä paljon. Silti yl-

lätti, että yleisömäärä oli niin 

valtava, että jopa arvontaliput 

loppuivat ennen iltaa. 

Messujen ohella syksyllä pu-

hutti kovasti Savon Yrittäjien 

kosiskelu. Sieltä oltiin kovin kiin-

nostuneita liittämään myös Jo-

roisten Yrittäjät Ry omaan alu-

eelliseen järjestöön. Tähän 

liittyen syyskokouksessa 

11.10.1969 vieraana oli Savon 

Yrittäjien toiminnanjohtaja Tos-

savainen kertomassa yrittäjä-

eläkkeestä. Hän toi Joroisten 

Yrittäjät Ry:lle Savon Yrittäjät 

Ry:n historiikin lahjaksi. Tossa-

vainen esitteli  Savon Yrittäjien 

toimintaa myös perusteellisesti.  

Yhdistysasiasta käytiin vilkasta 

keskustelua kokouksessa. Kaup-

pias Matti Pöntinen esitti, että 

johtokunta käsittelisi Joroisten 

Yrittäjät Ry:n liittymistä Savon 

Yrittäjiin ja toisi asian esiin seu-

raavassa yleisessä kokouksessa. 

Joroisten Yrittäjäeläkeasioissa esiin tulleisiin kysymyksiin vastauksia antoi Y-vakuutuksen piirtäjäarkkitehti Heikki 

Pulliainen, joka myös oli saapunut paikalle.  

Kokouksen päätteeksi päätettiin kutsua Rantasalmen Yrittäjät Joroisten Yrittäjien luokse vierailulle. Edellä mainittu 

toimitusjohtaja Tossavainen lupasi järjestää tilaisuuteen kahvitarjoilun. Yrittäjäjärjestöjen välistä yhteistyötä tehtiin 

jo tuolloin paljon, ja pienemmissä yhdistyksissä yhdistettiin voimia isompien tapahtumien järjestämiseksi. Aluejär-

jestöillä oli sama ajatus. Ne halusivat laajentaa joukkojaan ja mieluusti houkuttelivat uusia yhdistyksiä taakseen. 

 

Kirjoittajan huomio: 

Tässäkin kohtaa voidaan todeta, että maailma muuttuu hitaasti. Liittyminen Savon Yrittäjiin unohdettiin ja 

suunta otettiin Mikkeliin, Etelä-Savoon.  Asia oli vuosikymmenten aikana silloin tällöin keskusteluissa ja 

yrittäjillä oli jo varhain tahtotilaa pohjoiseen liittymisestä. Tämä toteutui lopulta vuonna 2020.  Myös 

Yrittäjäeläkkeestä keskustellaan edelleen vahvasti.  Viimeisin lakimuutos muutti paljon yrittäjäeläkkeiden 

laskenta–perusteita ja tämä on aiheuttanut monenlaista polemiikkia asian ympärillä. 

Kuvassa Väinö Sutinen esittelemässä omalla osastollaan auto- ja huoltoalan  

uusimpia tuulia. Kuva: Risto ja Pirjetta Immosen kotikansiosta 
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Yrittäjät Ry:n toimintakertomus ajalta 1.1.-69. - 31.12.-69 

Kertomusvuosi oli Joroisten Yrittäjät ry:n 6toimintavuosi (Kunniakas puolen vuosikymmenen rajapyykki oli kerto-

musvuoden toukokuun 13 pnä) 

Vaikka tätä puolen vuosikymmenen ikää ei yhdistyksen kokouksiaan eikä liioin muissakaan tilaisuuksissa tullut mai-

nittua, tuskin sitä aina edes muistettiinkaan, tuntuu kuitenkin siltä, että se tavalla tai toisella on vaikuttanut yhdistyk-

semme toimintaan kyseisenä toimintavuotena. Edellisten vuosien toimintaa muistellessani ja lukiessani tehtyjä pöytä-

kirjoja ja toimintakertomuksia, oli pakko todeta ja tulla vakuuttuneeksi siitä, että kulunut vuosi oli Joroisten Yrittäjät 

ry:n tähänastisen historian vilkkain ja merkityksellisin vuosi.  

Yhdistyksemme Johtokunta ei olisi missään tapauksessa yksin pystynyt tähän vaikuttamaan, vaan on sen mielestäni 

aikaansaanut Joroislaisen yrittäjähengen yhteinen ja yksimielinen latautuminen yhteisen asian hyväksi. Yhdistyksem-

me sai aikaan toimintavuoden aikana manian varsin merkittäviä tilaisuuksia, joilla katsoisin olevan melkoisen merki-

tyksen Joroislaisten yrittäjien ja Joroislaisten palveluksien tunnetuksi tekemisessä pitäjässämme ja myöskin melko 

laajoilla alueilla pitäjämme/ulkopuolella ja myöskin koko oman talousalueemme ulkopuolella. 

Jokainen meistä tietää, että eräs yhdistyksemme tehtävistä on se, että saataisiin Joroisten kunta suhtautumaan myötä-

mielisesti yrittäjätoimintaan pitäjässämme. Eräs varsin huomattava ja tulevaisuudessa erittäin varteenotettava askel 

tässä työssä on saavutettu kertomusvuonna, josta todistuksena pitäisin sitä, että Joroisten kunta on lähtenyt takaa-

maan kahden Joroislaisen yrittäjän luottoa. 

Onkikilpailujen järjestämisessä tuli viime vuonna paljon odottamattomia vaikeuksia. Tähän sankka nämä perinteelli-

set kisat olivatkin sujuneet suuremmitta järjestelyvaikeuksitta. Nyt tapahtui kuitenkin niin, että eräs vaikea ongelma 

jakoi onkikilpailutoimikunnan mielipiteet kahteen eri kastiin. Onkikilpailutoimikunnan yhteishenki joutui todelle 

koville, mutta on ilolla todettava, että yhteinen ratkaisu kuitenkin löytyi, vaikka tiukalle se otti. Kilpailut onnistuivat 

sitten sitäkin paremmin. Kuten muistamme, pidettiin kilpailut tällä kertaa eri paikassa kuin mitä tähän saakka. 

Joroisten Yrittäjät ry tarjosi kahvit vanhainkodilla joroisten nuorten järjestämässä tilaisuudessa 4.5.1969. 

Yhteiskoululle luovutettiin jo toisen kerran stipendi 2 x 50,-. Luovutustilaisuudessa oli läsnä yhdistyksemme edusta-

jana kauppias Matti Pöntinen. 

Joroisten kunnalle tarjottiin Pieksämäen maatalousnäyttelyssä maksutonta näyttelyaluetta. Kunta otti yhteyttä yhdis-

tykseemme tarjoten kyseisen alueen yhdistyksemme käyttöön. Asia ei kuitenkaan antanut aihetta yhdistyksemme 

taholla) toimenpiteisiin, vaikkakin niitä kovasti suunniteltiin ja yritettiin lõytää mielekästä ratkaisua asialle. Ilmoitus 

käsiohjelmassa oli. 

Eräs toimintavuoden merkittävimpiä tapahtumia olivat Joroisten Yrittäjä- messut, joista tekisi tässä yhteydessä mie-

leni käyttää nimeä "Joroisten Ensimmäiset Yrittäjämessut". Messupäivä oli 27.9.-69. ja messuaika klo 12.00 – 20.00. 

Kisahovilla oli heti messujen alettua yleisöä koko näyttelyalueen täydeltä. Yleisöarvontalippuja oli varattu 2000 kpl, 

jotka loppuivat jo kello 19.00. Eritoten kiinnosti yleisöä päivällä Kauhasen muotinäytös, ja illalla Osmalan muoti-

näytös sekä K-Tavaratalon väritelevisioestys. Eri tuotantolaitosten järjestämät maistajaiset olivat koko päivän messu-

vieraiden mielenkiinnon kohteina. Tervehdyspuheen piti yhdistyksemme puheenjohtaja kauppias Aku Hyvönen ja 

messujen avauksen suoritti kunnansihteeri Grönholm. Messujen kuuluttajana toimi verojohtaja Pentti Romo. Näin 

jälkeenpäin messuja ajatellessa tulee pakostakin vakuuttuneeksi siitä, että niin messuja järjestäneillä henkilöillä kuin 

messuille osallistuneiden yritysten omistajilla on täytynyt olla tavattoman ennakkoluuloton, rohkea ja eteenpäin pyr-

kivä mieli messu järjestettäessä. 

Yrittäjien perinteellinen pikkujoulujuhla pidettiin joroislaisen yrittäjän omistamassa motelli Triossa, Naarajärvellä. 

Pikkujoulun osanottajamäärässä tehtiin kaikkien aikojen ennätys. Osanottajia oli kaiken kaikkiaan neljä linja-

autollista ja kappaleiksi laskettuna 167 henkilöä. Juhla onnistui kuten aina ennenkin erittäin hyvin niin yrittäjien vir-

kistäjänä kuin yhdistyksemme taloudellisen aseman parantajanakin. Tavanmukaiset jälkipuheet puheltiin kuten asi-

aan jo perinteisesti kuuluukin. 

Merkittävien uusien yritysten ja entisten laajennusten luettelo on tällä kertaa seuraava:  

Uudet yritykset: Lahnalahden Sekatavarakauppa, Auto- ja Traktorihuolto Pajamäelle entisiin Sutinen tiloihin. Kol-

man Konekorjaamo, Kolma, sekä Rantasalmelta Joroisten pienteollisuustaloon muuttanut Rantasalmen Raivausväli-

ne. Huomattavat entisten yritysten laajennukset: Sutisen Auto- ja Konekorjaamon muutto uusiin tiloihin ja huomatta-

va toiminnan laajeneminen, K-Tavaratalo Räisäsen toinen myymäläauto, Joroisten Vehnämyllyn rehutehtaan raken-

taminen sekä Shell-huoltoasema Tyrväisen ja Matkabaarin laajennustöiden aloittaminen. 
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Yhdistyksemme taloudellinen asema lienee kehittynyt mukavaan suuntaan. Josta yhdistyksemme taloudenhoitaja 

antaa seikkaperäisemmän selvityksen. 

Yhdistyksenne jäsenistä oli huomattavissa kunnallisissa luottamustehtävissä kertomusvuonna ainakin seuraavat: 

Matti Pöntinen kunnanvaltuuston Jäsen, kauppias Aku Hyvönen kunnanhallituksen jäsen ja lukuisten lautakuntien 

jäsen, rva Maija Kuisma kunnan tilintarkastaja, kauppias Veli Sikanen teollistamislautakunnan jäsen, Väinö Sutinen- 

teollistamislautakunnan ja palolautakunnan jäsen sekä Esko Majuri teollistamislautakunnan pj.  

Yhdistys piti sääntömääräiset vuosi- ja syyskokouksen. Johtokunta kokoontui ainakin kahdeksan kertaa. 

Yhdistyksemme toimihenkilöt vuonna 1969.  

kauppias Aku Hyvönen puheenjohtaja, varapuheenjohtaja: myllynomistaja Esko Kuisma 

Taloudenhoitaja: rva Maija Kuisma 

Sihteeri: kauppias Reijo Kinnunen 

Johtokunta: liikk.harj. Väinö Sutinen, myllynomistaja Esko Kuisma, liikk.harj. Taisto Lahti, kauppias Liisa Osmala, 

liikk.harj. Pekka Lahti, kaupp. Kalevi Räisänen, kaupp. Aatto Tarvainen, kaupp. Veli Sikanen, liikk. harj. Eero Hy-

nönen, kaupp. Aku Hyvönen ja kaupp. Reijo Kinnunen 

Huvitoimikunta: Kok.kutsuja Liisa Osmala ja jäsenet Maija Kuisma, Eeva Kaasalainen, Ulpu Sutinen, Aila Kinnu-

nen, Suoma Hynönen, Helmi Tyrväinen, Laura Haverinen, Anja Sikanen, Väinö Sutinen, Kalevi Räisänen, Toivo 

Hakkarainen ja Esko Kuisma. 

Merkkipäivätoimikunta: Aku Hyvönen, Maija Kuisma ja Matti Pöntinen. 

Jäsenmaksujen kerääjä: pankinj. Veikko Kärkkäinen Tilintarkastajat: kaupp. Matti Pöntinen ja pankinj. Veikko Kärk-

käinen varalla kaupp. Jouko Pulliainen ja pankinj. Yrjö Tolvanen 

Joroisissa helmikuun 6 pnä 1970. 

Reijo Kinnunen 

Joroisten Yrittäjät ry:n sihteeri. 

 

Lyhyesti voidaan summata, että Joroisten Yrittäjät Ry:n alkutaival oli ollut varsin onnistunut ja täyttänyt tarkoituk-

sensa. Yhdistyksellä oli ollut selkeä tilaus alueella ja yrittäjien into edistää omaa asiaansa oli jatkunut myös ensihuu-

man yli. Toiminnan tarkoitus oli kirkastunut ja sen eteen oltiin valmiita tekemään paljon töitä. Myös tuloksia oli jo 

nähtävissä. Yhteistyö kunnan kanssa oli kantanut hedelmää kaavoituksen ja lainoituksen myötä ja yleisesti päätök-

sissä huomioitiin yrittäjät paremmin. Myös yrittäjien ja ylipäätään yrittäjyyden arvostus paikkakunnalla oli kasvussa. 

Tärkeimpänä saavutuksena voitaneen kuitenkin pitää sitä, että yrittäjät alkoivat itse enemmän arvostaa omaa työ-

tään tärkeänä osana yhteiskunnan rakennetta. 

Yrittäjät tiesivät, että kuntapoli-

tiikka olisi se taho, jossa  voisi  

eniten vaikuttaa yrittäjien  

asemaan. 

Päättäviin elimiin pyrittiin ja 

tässä  arkistosta löytynyt lehtilei-

ke, joka lienee  ollut paikallisessa 

Joroisten Lehdessä  1964 tai 

1968 vaalien aikaan. Yrittäjien 

ääni haluttiin kuuluville vahvana 

ja näkyvästi. 

Kuva : Yrittäjien mainosleike 

arkisto  
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Ihmisiä Yhdistyksen takana- Lahden suku 

Lahden suku kietoutuu syvälle Joroisten yritysmaailmaan 1920 luvun alusta aina nykypäiviin asti. Puuseppä Juho 

Eemil Lahti työskenteli puuseppänä Varkaudessa, kun Lauri Jalkanen Torstilan tilalta Joroisista etsi puuseppää pal-

velukseensa heti kansalaissodan jälkeen. Eemil haki ja sai paikan. Aika pian 1927 hän perusti poikiensa Artturin ja 

Taiston kanssa oman puusepänverstaan. Se aloitti talossa, joka edelleen seisoo paikallaan Urheilutien päässä. Al-

kuun tilaa oli kahden huoneen verran. Perhe asui toisessa huoneessa ja verstas oli toisessa. Nykyisin rakennus toi-

mii asuinkäytössä.  

Emilin kuoltua 1942 liike jatkoi toimintaa nimellä Veljekset Lahti. 1956 veljesten tiet kuitenkin erosivat ja Taisto pe-

rusti oman verstaan Koskentien varteen ja Artturi jatkoi vanhoissa tiloissa. Hänen pojistaan Heikki ja Pekka liittyivät 

mukaan yritystoimintaan, kun taas kolmas poika Kyösti oli vieraalla sähkötöissä.  

Kylällä oli puute kukka- ja arkkuliikkeestä, joten kun pojat ottivat enemmän vastuuta puusepänverstaasta, Arttur ja 

hänen vaimonsa Elvi päättivät perustaa sellaisen. Ensimmäinen liiketila oli Pieksämäentiellä talossa, johon myöhem-

min asettui Nykäsen ruokakauppa, Nykyään talo on asumiskäytössä. 

"Jos työtä ei pelkää ja jaksaa tehdä, niin kyllä yrityksellä yksi perhe elää", totesi Elvi jo varhain. 

Kohtalo teki Elvistä lesken Artturin menehtyessä vuonna 1959. Työsarkaa riitti ja aina se ei ollut helppoa, mutta Elvi 

jatkoi liikkeen toimintaa yksin.  

Lahden perhe oli mukana Joroisten Yrittäjäyhdistyksen toiminnassa alusta asti. Pekka Lahti toimi todistajana perus-

tamiskokouksen pöytäkirjassa vuonna 1964 ja hän oli vaimonsa Annelin kanssa kantavia voimia yhdistyksen alku-

vuosina. Myös Taisto-setä osallistui aktiivisesti toimintaan. 

60- luvun lopulle tultaessa Lahden Kyösti kohtasi Railan, nuoren ja virkeän naisen, joka oli harjoittelussa pankissa ja 

joka oli jo saanut lupauksen vakinaisesta paikasta Postin palveluksessa. Kuitenkin, kun nuori pari meni naimisiin 

vuonna 1970, Raila aloitti työn anoppinsa kukka- ja hautaustoimistossa. Hyvin pian oli aika sukupolvenvaihdokselle 

ja vaikka Kyösti työskenteli pitkään myös muualla, hän liittyi lopulta mukaan perheyritykseen vuonna 1984. 

Alusta lähtien Raila Lahti oli aktiivisesti mukana yrittäjäyhdistyksen toiminnassa ja tapahtumissa. Hän toimi hallituk-

sessa useaan otteeseen. Aktiivivuosilta parhaiten jäivät mieleen yhteiset juhlat ja retket. 

Elvi ja Arttur Lahti. Kuva Lahtien kotikansiosta 
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"Yrittäjien verkosto tarjosi paljon työtä tekeville luonnollisen sosiaalisen yhteisön, jossa samanmieliset henkilöt tu-

kevat toisiaan ja ymmärtävät arkielämän haasteet", hän muistelee. 

"Yhdistyksessä pääsi vaikuttamaan siihen, mitä tehtiin. Vuosikymmenten aikana toiminta oli välillä aktiivisempaa 

kuin toisinaan, mutta aina tapahtui jotain" 

Niin kuin usein perheyrityksissä, perheen lapset kasvoivat yrittäjyyteen pienestä pitäen. Perheen vanhin tytär Anni 

Lahti liittyi kukkakauppaan opintojensa jälkeen vakituisesti ja siirtyi luontevasti mukaan myös yrittäjien hallitustyö-

hön. Hän toimi aluksi sihteerinä ja myöhemmin myös puheenjohtajana. 

"Yhdessä tekeminen oli parasta. Varsinkin joulunavaukset ovat jääneet positiivisesti mieleen, vaikka hommaa 
riitti", Anni muistelee. 

Anni osallistui myös alueelliseen ja valtakunnalliseen toimintaan ja tapahtumiin. 

"Niissä tutustui uusiin ihmisiin ja sai ystävyyssuhteita, joista osa on jatkunut näihin päiviin. Ja olihan ne hienoja ko-

kemuksia", hän sanoo. 

"Esimerkiksi saimme kutsun Vesa Keskisen maailman suurimpiin syntymäpäiviin yrittäjien kautta ja päätimme läh-

teä paikan päälle. Syntymäpäivien kunniaksi järjestetty Miljoonarock oli varsinainen yleisömenestys, esiintyiväthän 

siellä muun muassa Him, Popeda ja 4 Ruusua. Lahjatoiveitta Vesalla ei ollut, mutta tilinumero oli saatu, johon voisi 

halutessaan laittaa lahjarahaa Ferrarin ostoa varten. Pitihän meidänkin siihen pienellä summalla osallistua. Muka-

vaa on ollut seurata Vesan kuuluisan Ferrarin vaiheita, kun itselläkin siinä on näppinsä mukana", Anni muistelee. 

"Vaikka toisinaan tuntui, että tekemistä oli liikaakin, niin kyllä se liekki siellä sisällä aina palaa vapaaehtoistyölle", 

Anni summaa. 

Anni Lahti-Hyvärinen aloitti miehensä Mikko Hyvärisen kanssa oman kukkaliikkeen Varkaudessa vuonna 2004. Suku-

polvenvaihdoksen lähestyessä ja perheenlisäyksen ilmoitellessa tulostaan he kuitenkin päättivät lopettaa Varkau-

den liikkeen ja jatkaa Joroisten liikettä. Vuonna 2019 liike myytiin ja se jatkoi toimintaansa nimellä Nuppu & Silmu. 

Yhdistyksen hallitustyö periytyi myös uusille yrittäjille Veijo Santalalle ja Suvi Riekkiselle. Molemmat ovat olleet vah-

vasti mukana toiminnassa, ja Veijo Santala toimi yhdistyksen varapuheenjohtajana vuosina 2019–2021. 

Lahden kukkakauppa on yksi joroislaisen yritystoiminnan pitkäikäisimmistä edustajista, ainoastaan apteekilla on 

pitempi historia.  Lahden kukkakaupan juuret kantoivat alkuun myös nykyiset yrittäjät. Tällaiset vanhat ja aktiiviset 

toimijat sekä yritysmaailmassa että yhdistyksissä mahdollistavat pitkäjänteisen toiminnan ja hiljaisen osaamisen 

siirtymisen vuosikymmenestä toiseen. 
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70 Luku, määilmä muuttuu 

1970-luvun alku oli Suomessa hurjaa talouskasvun aikaa. Kaupungistuminen oli päivän sana, ja teollistuminen oli 

kasvussa. Uudet innovaatiot ja keksinnöt muuttivat työtä ja yrittäjyyttä monin tavoin myös Joroisissa. Elettiin vah-

vaa murroskautta, ja teollistumisessa nähtiin toivoa paremmasta tulevaisuudesta ja tuottavuudesta. Yrittäjäyhdistys 

pyrki monin tavoin tukemaan näitä tavoitteita. 

Maatalouden puolella, joka oli ollut jo pitkään perinteinen joroislainen elinkeino, elettiin ehkä aikakauden suurinta 

murroskautta. Tilakoot suurenivat, ja pienet tilat paketoivat peltojaan tai niillä etsittiin uusia toimintamalleja puuta-

louden ja jalostuksen kautta. Myös tekniikka kehittyi huikeaa vauhtia. Jalostuksen edut olivat tiedossa, ja tiedettiin, 

että mitä valmiimpaa tuotetta myydään, sitä korkeampi hinta siitä saadaan. 

Vuosikymmenen loppu hyydytti kasvun hetkeksi, ja taloutta rasittivat muun muassa monet devalvaatiot ja suur-

työttömyys. Pahimmillaan yli kaksisataatuhatta ihmistä oli työttömänä. Maailman myllerrykset vaikuttivat jonkin 

verran myös Joroisiin, mutta pääasiassa täällä elettiin entiseen tapaan. 

Huhtikuussa -70 johtokunta kiinnitti huomiota pieneen mutta tärkeään asiaan: Keriselällä oli pidetty yhdistyksen 

pilkkikilpailuja, jotka olivat saavuttaneet vuosi vuodelta yhä suurempaa suosiota. Kokouksessa pohdittiin, olisiko 

tästä mahdollisesti haittaa yhdistyksen imagolle. Kuisman Esko esitti, että Keriselkään istutettaisiin kalanpoikasia 

korvauksena kilpailualueen käytöstä, sillä vesien omistajat antoivat vesialueen käytön yrittäjille korvauksetta. Tähän 

päätettiin tarttua, ja asiasta muodostettiin taas yksi toimikunta. Siihen kutsuttiin Pekka Lahti, Eino Hynönen, Veli 

Kärkkäinen ja Aku Hyvönen. Toimikunta hoitaisi asian, ja siihen varattiin rahaa 100 markkaa. Yhdistyksen ulkoisen 

tiedotuksen haluttiin olevan myös nykyaikaista, ja siksi päätettiin valita lehdistösihteeri, joka hoitaisi tiedonvälityk-

sen lehdistölle ja muut tarvittavat asiat. Lehdistösihteeriksi valittiin Reijo Kinnunen. 

Huvitoimikunta, joka oli muutettu taloustoimikunnaksi, nousi taas esiin. Sen toimintaa haluttiin lähentää johtokun-

taan, ja siksi päätettiin lisätä jäseneksi Pekka Lahti, joka välittäisi taloustoimikunnan esitykset johtokunnalle. Tule-

vaan kevätkokoukseen päätettiin kutsua asiantuntija esittämään ajatuksiaan. Ehdotuksena oli Mikkelin läänin pien-

teollisuuspiirin asiantuntija tai mahdollisesti matkailualan asiantuntija. Samaan kokoukseen päätettiin myös kutsua 

kunnanhallitus kokonaisuudessaan. 

Toukokuun tärkeimpänä asiana oli kesämajan valmistelu. Taloustoimikunta oli etsinyt sopivia paikkoja ja esitti joh-

tokunnalle paikkaa Paronjärveltä tai Kolpan tienoilta. Molempiin kohteisiin tutustuttiin, ja todettiin, että Paralla ole-

va ei sovellu tarkoitukseen liian jyrkkien maastojen ja tien rakentamisen kustannusten vuoksi. Sen sijaan Kolpalla oli 

erinomaisia paikkoja, ja päätettiin yrittää hankkia sieltä tontti. Sihteeri laatii hakemuksen taloustoimikunnan kirjeen 

perusteella seuraavan kunnanhallituksen kokoukseen ja pyytää käsittelyyn pohtia mahdollista paikkaa, joka sijaitsi 

Liunanjoen rannalla Kolkan tienoilla. 

Yrittäjien johtokunta käsitteli toisinaan myös varsin henkilökohtaisia asioita. Vuoden 1970 syksyllä Liisa Osmala oli 

kääntynyt Matti Pöntisen puoleen tiedustellen, eikö Joroisten Yrittäjät voisi tehdä jotain liittyen L. Osmalan irtisano-

misasiaan, jonka hän koki olevan epäoikeudenmukainen. Puheenjohtajan kehotuksesta Liisa Osmala tuli kokouk-

seen esittämään tilannekatsausta asiasta. Pöytäkirjassa ei kerrota asian taustoista, mutta päätettiin, ettei johtokun-

ta voi ottaa kyseiseen asiaan minkäänlaista kantaa vielä, vaan kyseinen asia päätettiin jättää yleisen kokouksen har-

kittavaksi. Jos kokous niin päättää, niin asia otetaan uudelleen käsittelyyn. 

Yleistä kokousta 11.10.1970 päästiin pitämään aivan uudessa tilanteessa, kun yhdistystä alusta asti luotsannut Aku 

Hyvönen oli sairastunut. Ensimmäistä kertaa oltiin tilanteessa, että puheenjohtaja Hyvönen ei ollutkaan kokousta 

vetämässä, vaan häntä sijaisti Matti Pöntinen. 

Kesäpaikka puhutti jälleen, kun oli tullut ilmi, että Rauhaniemessä on tulossa myytäväksi sopiva paikka. Tätä kanna-

tettiin, ja paikka päätettiin ostaa, jos rahat riittävät. Ylärajaksi päätettiin kaksikymmentätuhatta markkaa. Kokouk-

sessa käsiteltiin myös aiemmin mainittua L. Osmalan tilannetta, jossa hän avoimesti kertoi oman irtisanomisasias-

taan ja pyysi lopuksi Joroisten Yrittäjien tukea. Päätökseksi tuli, että johtokunta ottaa asian uudelleen käsittelyyn ja 

miettii, onko tässä mahdollisuuksia toimia. Esko Kuisma esitti kokouksen päätteeksi, että voisiko Joroisten Autokou-

lu järjestää kertausharjoituksen Joroisten yrittäjille, joilla on ajokortti. Autokoulun johtaja Tarvainen ilmoitti teke-

vänsä sen mielellään, jos vain sopiva huoneisto löytyy. Asiasta keskusteltiin, ja päätökseksi tuli, että kurssi järjeste-
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tään. Tuumasta ryhdyttiin heti 

toimeen ja kertausharjoitukset 

koettiin ilmeisen tärkeiksi, koska 

osallistujia oli jonoksi asti. 

 

Tapaus L. Osmala eteni seuraavas-

sa johtokunnassa käytännöllisesti 

siihen pisteeseen, että molemmat 

osapuolet Osmala ja osuuspankin 

edustajat oli kutsuttu mukaan ja 

molemmat saivat esittää johto-

kunnalle näkemyksensä asiasta. 

Sen jälkeen asianosaiset poistui-

vat kokouksesta ja johtokunta 

pohti asiaa. Lopputulos oli se, että 

Joroisten Yrittäjät ei tässä tapauksessa voi yhdistyksenä ottaa kantaa asiaan vaan asiat on selvitettävä muulla ta-

voin. 

Tässä kokouksessa myös haudattiin ajatus Rauhaniemen ostosta. Asiassa oli ilmennyt uusia seikkoja, joita ei tiedetty 

yleisenkokouksen aikana. Myös rahoituksen osalta oli epäselvyyksiä, joten asia jätettiin odottamaan parempia aiko-

ja. 

Toimittajan huomio: 

Joroisten Yrittäjien hallitukselle tulee ajoittain pyyntöjä ottaa kantaa mitä erilaisiin kysymyksiin. Tapana on 

ollut keskustella asioista niiden oikealla nimillä, vaikka se ei aina ole kiitosta saanut. Yhdistys on pyrkinyt 

keskittymään omaan toimintaan ja olemaan puuttumatta asioihin, jotka eivät sille kuulu.  Henkilökohtai-

sista mielipiteistä huolimatta,  on johdonmukaisesti pysytty sovitusti ruodussa. 

 

Suru-uutinen tavoitti yhdistyksen joulukuussa, kun saatiin tieto puheenjohtaja Aku Hyvösen menehtymisestä. Hy-

vönen oli johtanut yhdistystä sen syntymisestä alkaen ja oli omalla, toisia kuuntelevalla ja yhteistyöhalukkuudellaan 

iso tekijä yhdistyksen menestyksessä. Hänen poismenonsa aiheutti suuren vajauksen yrittäjien vaikutustyössä mo-

nilla saralla. Epäilemättä yksi tekijä puheenjohtaja Hyvösen hyvässä menestyksessä oli se, että hän oli paikallisen 

lehden päätoimittajan ja yrittäjän Olli Hyvösen setä. Tämä suhde oli varmasti avuksi siinä, että yrittäjiä koskevat asi-

at saatiin helposti päätoimittajan ja sitä kautta kuntalaisten tietoon. Olli Hyvönen kirjoittaa yksinkertaisesti ja kos-

kettavasti Joroisten Lehdessä seuraavasti: 

”Aku-setä” on kuollut 

Kerisalolaisten hyvin tuntema Aku-setä, diplomin kauppias Aku Hyvönen (61) kuoli myöhään maanantai-iltana Sa-

vonlinnan keskussairaalassa vaikean taudin murtamana. Ennen asettumistaan Kerisalolaisten kauppiaaksi 30 vuotta 

sitten, hän kävi kauppakoulun ja vähittäiskauppaopiston sekä toimi tukkumyyjänä Savon-Karjalan tukkukaupassa, 

josta myöhemmin syntyi nykyinen Kesko. Kauppias Hynönen teki kotikylällään erittäin arvokkaan päivätyön vapaa-

ehtoisen seuratoiminnan palveluksessa ja erikoisesti toiminta urheiluseuran piirissä nuorten parissa oli hänen sy-

däntään lähellä. Ammattiin liittyviä vastuita oli annettu muun muassa jäsenyys keskuksen maatalouskauppa valio-

kunnassa sekä monivuotinen puheenjohtajuus Joroisten Yrittäjissä. Hän oli myös kunnanhallituksen jäsen” 

Lyhyt ja koroton uutinen Aku-sedän poismenosta kertoo toiminnan miehestä, jolle yhteisen hyvän eteen toimimi-

nen oli itsestään selvä asia.  

Paitsi puheenjohtajan paikka, jäi Hyvöseltä myös kunnanhallituksen paikka ja ja monta muuta tehtävää, joihin oli 

nyt pikaisesti etsittävä uudet henkilöt. Koska kyseessä olivat isot asiat ja päätökset, päätettiin kutsua koolle ylimää-

räinen yleinen kokous. Johtokunta päätti esittää sen hyväksyttäväksi, että Matti Pöntinen jatkaisi Hyvösen tehtävää 

Joroisten Yrittäjien paikalla kunnanhallituksessa. 
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Yleinen kokous, jota veti varapuheenjohtaja Kalevi Räisänen, päätyi kuitenkin siihen ratkaisuun, että ehdotetaan 

paikalle Esko Kuismaa ja hänen varamiehekseen Pekka Lahtea, tämä siinä tapauksessa, ettei Kuisma mene kunnan-

valtuustossa läpi. 

Ihmisiä yhdistyksen takana– Joroisten tarinan taltioija  

Päätoimittaja Olavi Hyvönen oli alkuun Kerisalolainen 

maanviljelijä, joka työnsä ohessa aloitti satunnaisesti 

auttelemaan lehdissä ja valokuvaamaan. Aikaa myöten 

hänestä tuli Joroisten Lehden päätoimittaja ja hänen 

ansionaan voidaan pitää joroislaisen historian ylös kir-

jaamista vuosikymmenten aikana. Lehtiuransa jälkeen 

hän teki parikin valokuvaakirjaa, joiden kuva-arkistot 

hän on antanut kunnalle. Merkittävässä kokoelmassa 

on kaikissa kuvissa selvitykset niiden ottopaikoista ja 

taustoista.  

 

Olemme saaneet luvan käyttää Olavi Hyvösen kokoamia arkis-

tokuvia myös tässä kirjassa. Tässä nuori Lehti-Olli vielä uransa 

alku-ajoilta kuvauskeikalta jossain joroislaisessa kylässä.  

Kuvan on mustavalkoisten kuvien kokoelmaan  

lahjoittanut Toivo Kuparinen. 

 

Vuoden kohokohta oli lentokentän avaaminen Joroi-

siin nimellä Varkauden lentokenttä. Joroisten kenttä 

perustettiin sotavuonna 1937 ja sillä oli valtava merki-

tys sotaponnisteluissa.  Sotien jälkeen kenttä hiljeni 

kunnes vuonna 1970 lentokentän kannatusyhdistys 

alkoi hallinnoida kenttää, ja jo vuoden loppuun men-

nessä kentältä lähtivät ensimmäiset kaupalliset lennot. 

Vuonna 1974 Finnair aloitti säännöllisen lentoliiken-

teen kentältä Helsinkiin. Lentoliikenne avasi yrityksille aivan uusia mahdollisuuksia. Nopea siirtyminen Helsinkiin, 

josta reitit olivat auki joka suuntaan maailmaan, mahdollisti asioita, joista ei ennen osattu edes haaveilla. Maailma 

oli alkanut kutistua. Kauppaa käytiin, materiaalit ja työvoima siirtyivät rajojen yli yhtä helposti kuin kyliä kiertävät 

laukkukauppiaat ennen. 

 

Joroisten Yrittäjät ry:n toimintakertomus ajalta 1.1.-31.12.1970. 

Joroisten Yrittäjät ry:n seitsemäntenä toimintavuotena on yhdistyksemme toiminta ollut kohtalaisen vilkasta, ei kui-

tenkaan aivan samanlaista kuin v.1969, mutta kaikkihan tietävät, ettei yhdistystoiminta voi olla aina samanlaista. 

Kuitenkin tänä toimintavuotena oli yhteiskunnalliselle sektorilla uuden kirkollislain mukaiset seurakuntavaalit, joihin 

myöskin yrittäjät ottivat osan erittäin hyvällä menestyksellä, sillä kaikki ehdokkaamme menivät läpi 100 %:sti. Siitä 

kiitos kaikille yrittäjille. 

Mutta myöskin kuluneena toimintavuotena kohtasi yhdistystämme suuri menetys perustajäsenemme ja pitkäaikaisen 

puheenjohtajamme Aku Hyvösen poismenon johdosta. 

Varsinaisesta toiminnasta voidaan mainita seuraavasti: 

Maankuulut onkikilpailumme pidettiin 29.3.70 Joroisten Keriselällä ja ne olivatkin tähän asti suurimmat, sillä osan-

ottajia oli yleisessä sarjassa 328, naisten sarjassa 40, nuorten sarjasan 53 ja yrittäjäsarjassa 14, yhteensä 435. Kalaa-

kin punnittiin kaikkiaan 176 kg. Муöskin taloudellinen tulos oli osanottajamäärän mukainen, sillä kilpailujen netto 

oli n. 3.500 mk. Osanottajien kotipaikat löytyvät alueelta, jonka rajat kulkevat Helsinki-Lahti-Tampere-Iisalmi-
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Joensuu Savonlinna- Mikkeli-Helsinki-nimisten paikkakuntien kautta. Onkikilpailujen pääpalkinto, joroisleisen tyn-

nyrisaunojen valmistajan Heino Jäppisen tekemä tynnyrisauna jäi kuitenkin Varkauteen. 

Heinäkuun alkupuolella kutsuivat puutarhuri ja rva Haverinen yrittäjät kesämökilleen saunomaan ja uimaan, mutta 

kovin harvat noudattivat kutsua, sillä meitä oli vain kymmenkunta vierasta. 

Tavanomainen pikkujoulu pidettiin 5.12.70 Keskus-Hotellissa ja talo oli täynnä joroislaisia. Kaikki olivat kuitenkin 

kutsuttuja, eikä kuokkavieraita havaittu niin kuin vuotta aikaisemmin Naarajärvellä. Jäsenet henkilökuntineen olivat 

nähtävästi tyytyväisiä, myöskin yhd. taloudenhoitaja, koska soraääniä ei ole kuulunut. 

Kesämaja asia ei edistynyt menneenä toimintavuotena alkua pitemmälle, vaikka hyviä ja monenlaisia yrityksiä teh-

tiinkin asian suhteen. Toivottavasti tulevana toimintavuonna se saadaan myönteiseen päätökseen. 

Yhteiskoululle luovutettiin jo kolmannen kerran Joroisten Yrittäjät ry:n rahoista ja toimesta 2 kpl. stipendejä, kumpi-

kin arvoltaan 50 mk. 

Yhdistys on pitänyt v.-70 kolme yleistä kokousta, joissa on ollut jäseniä mukana keskimäärin 20. Johtokunta on puo-

lestaan kokoontunut 9 krt, onkikilpailulautakunta 3 krt, ja taloustoimikunta 2 krt. Johtokunnan ja toimikuntien jäse-

net ovat ottaneet osaa kokouksiin kiitettävästi. 

Uusina joroislaisina yrityksinä voidaan mainita Joroisten Autokoulu ja itsenäiseksi yrittäjäksi siirtynyt parturi Sisko 

Tarvus. Lisäksi on mainittava Joroisten Vehnämyllyn rehulaitoksen käynnistyminen sekä Shell-huolto-aseman ja 

Matkabaarin laajennusten valmistuminen.  Miinuspuolelle voidaan merkit Rantasalmen Asusteen tekstiili- Liikkeen 

ja Raija Holopaisen ompelimon sekä Pajamäen auto- ja traktorihuollon liiketoiminnan loppuminen. Samoin Veli Si-

kasen Auto-  ja Traktorihuollon toiminnan siirtyminen Valvatuksen jakeluasemalle isännäksi. Huomattavia ja kun-

tamme talouselimiin vaikuttavin tekijöitä olivat myöskin Sotka oy:n sahaustoiminnon alkaminen Liunan sahalla, sa-

moin säännöllisen reittiliikenteen alkaminen lentoreitillä Joroinen- Helsinki. 

Esko Kuisman aloitteesta ja Joroisten Autokoulun toimiessa isäntänä järjestettiin syksyllä-70 yhdistyksen jäsenille 

"kertausharjoitukset" viitenä iltana liikennetietoudessa. Kursseilla oli osanottajia 18 ja ne olivat hyvin antoisat osan-

ottajien mielestä, josta kiitos kurssien opettajalle Tauno Tarvaiselle. 

Yhdistyksemme jäsenistä oli v.1970 huomattavissa kunnallisissa jo seurakunnallisissa tehtävissä ainakin seuraavat 

henkilöt: Matti Pöntinen kunnanvaltuutettuna, Aku Hyvönen kuolemaansa saakka kunnanhallituksen sekä monien 

lautakuntien jäsenenä, Maija Kuisma kunnan tilintarkastajana, samoin Suoma Hynönen verotilintarkastajana, toimien 

viimeksi mainittuna myös kihlakunnanoikeudessa lautamiehenä. Väinö Sutinen palo- ja teollistamislautakunnan sekä 

Pertti Ihalainen teollistamislautakunnan jäsenenä. Esko Kuisma valittiin v.-70 Varkauden Aluesairaalan Liittoval-

tuustoon Joroisten Kunnan edustajaksi. Seurakunnallisella puolella on Aatto Tarvainen toiminut kirkkohallintokun-

nan puheenjohtajana. Vielä on mainittava kirkollisvaaleissa yrittäjien edustajina olleet ja valituiksi tulleet Vappu Hy-

vönen, Elvi Lahti ja Eino Nykänen, joista ensin mainittu valittiin kirkkoneuvostoon, muut kirkkovaltuustoon. 

Lopuksi yhdistyksen toimihenkilöt v.1970. 

Puheenjohtaja: Aku Hyvönen 

Varapuheenjohtaja: Kalevi Räisänen 

Rahastonhoitaja: Maija Kuisma 

Sihteeri: Pekka Lahti 

Johtokunta: Väinö Sutinen, Toivo Haverinen, Eino Kaasalainen, Eero Нуnönen, Taisto Lahti, Liisa Osmala, Jouko 

Pulliainen, Kalevi Räisänen, Matti Pöntinen, Aku Hyvönen, Pekka Lahti. 

Taloustoimikunta: ph. Esko Kuisma, jäsenet Maija Kuisma, Suoma Hynönen, Veli Sikanen, Reijo Kinnunen. 

Merkkipäivätoimikunta: Aku Hyvönen, Maija Kuisma, Matti Pöntinen.  

Tilintarkastajat: Veikko Kärkkäinen, Yrjö Tolvanen, varamiehinään Veli Sikanen ja Aatto Tarvainen. 

Jäsenmaksujen kerääjä: Veikko Kärkkäinen 

Lehdistösihteeri: Reijo Kinnunen 

Joroinen, helmikuun 14 pnä 1971. 
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Vuosikokouksessa 14.2.1970 ravintola Seurasalissa hyväksyttiin toimintakertomus ja -suunnitelma. Yhdistyksessä 

alkoi uusi kausi, kun toisena puheenjohtajana aloitti yksimielisesti Esko Kuisma. 

Vuosikokous teki myös muita muutoksia toimintamalleihin. Aiemmin huvitoimikuntana tunnettu ryhmä, joka oli 

muutettu taloustoimikunnaksi, päätettiin lopettaa ja sen tehtävät siirrettiin johtokunnalle. Naisyrittäjien asia to-

dettiin tärkeäksi, ja päätettiin perustaa Naisosasto, jota vetämään asetettiin Laura Haverinen ja jäseniksi kaikki nais-

jäsenet. 

Vuosikokouksen asialistalla käsiteltiin myös niin sanotun Valvatus-motellin kehittämisryhmää, ja päätettiin ehdottaa 

siihen jäseniksi Esko Kuismaa ja Kalevi Räisästä. Suoma Hynönen kertoi saaneensa yhteydenoton Joroisiin perus-

tettavasta Kotiteollisuusneuvonta-asemasta. Asema nähtiin tarpeelliseksi, ja toivottuun raha-avustukseen suhtau-

duttiin myönteisesti. Johtokunnalle annettiin valtuudet päättää kyseisestä avustuksesta. 

Lisäksi todettiin, että yhteinen mökkiasia, jota oli suunniteltu jo vuosia, oli aika hoitaa, ja johtokunta velvoitettiin 

saamaan asia myönteiseen päätökseen seuraavan vuoden aikana. 

Vuosi 1971 käynnistyi vilkkaana. Kunnan luottamustoimiin yrittäjät suhtautuivat varauksella. Ne tunnustettiin varsin 

hyödyllisiksi, mutta yrittäjien ajankäytön haasteellisuus oli tiedossa. Siksi oli ilo huomata, että varapuheenjohtaja 

Kalevi Räisänen oli valittu kuntasuunnittelutoimikuntaan ja oli ottanut tehtävän vastaan. M-suunnitelmaa päätettiin 

edistää, sillä se liittyi toiveisiin saada paikkakunnalle Motorest-asema. Päätettiin kutsua Motorestin johtaja tutustu-

maan paikkakuntaan ja kustantaa hänen lentolippunsa, mikäli hän innostuisi vierailusta. Lisäksi käynnistettiin mai-

nosesitteen julkaiseminen yhteistyössä alueen yritysten kanssa. Sen tavoitteena oli tuoda esiin alueen palveluita. 

Näihin asioihin päätettiin palata pian, ja päätettiin kokoontua kahden viikon kuluttua uudestaan . 

Motorestin johtaja oli käynyt tapaamassa yrittäjäväkeä mutta häneltä ei saatu mitään varmaa tietoa, vaikka tunnel-

ma tapaamisessa oli lupaava. Asian etenemisessä jäädään odottamaan tulevaa. Väinö Sutinen valittiin teollistamis-

lautakunnan puheenjohtajaksi, ja lautakunnalle tehtiin samalla aloite liittyen Joroisten matka- ja majoitusasioiden 

hoitamiseen. Alueellisen yhteistyön merkeissä vastattiin myöntävästi Rantasalmen yrittäjien kutsuun vierailla Kalle-

Kustaassa. Aivan yhdistyksen alusta asti oli nähty tärkeänä paitsi paikallinen toiminta, myös alueellinen toiminta, ja 

sen tähden oltiin tiiviissä yhteistyössä naapurikuntien kanssa. 

Syksy on yhdistyksessä toiminnan aikaa, oli syyskokousvalmisteluja ja joulusuunnitelmien tekoa. Koska yhdistyksen 

säännöistä oli silloin tällöin kysymistä, oli päätetty monista säännöt ja jakaa ne jokaiselle jäsenelle. Säästöpankki 

alkoi tähän yhteistyökumppaniksi ja kustansi monistuksen. Paikallinen lehti tarjosi teemaviikolle eli Y-viikolle mah-

dollisuuden tuottaa omia juttuja, ja tämä päätettiin hyödyntää. Etusivulle varattiin ilmoitus, jossa muistutettiin, mi-

hin rahat kannattaa sijoittaa.  Tähän liittyen, rahankäytön suhteen johtokunta katsoi velvolliseksi pyytää naisjaostol-

ta tarkempaa selvitystä sen menoista. Esille nousi myös oman lipun hankkiminen. 

Toimittajan huomio:  

Lippuasia nousi esiin satunnaisesti vuosikymmenten aikana, mutta lopulta vuonna 2019 se saatiin han-

kittua ja on viime vuodet liehunut joka päivä Joroisten Yrittäjätuvan salossa. 

 

Heti viikon päästä tästä johtokunnalle tuli kiireellinen tarve kokoontua uudestaan. Kokouksessa puheenjohtaja Kuis-

ma esitti kirjeen, jossa Mikkelin alueen yrittäjät ry kutsui joroislaiset maanantaina 27.9.1971 kello 18.00 Mikkelin 

seurahuoneelle pidettävään pääministeri Ahti Karjalaisen haastattelutilaisuuteen. Tämä kutsu päätettiin ottaa vas-

taan, ja lähtijöiksi ilmoittautuivat Väinö Sutinen, Ulpu Sutinen, Esko Kuisma, Maija Kuisma, Veikko Kärkkäinen, 

Terttu Kärkkäinen ja Ensio Julkunen. Tässä kohtaa päätettiin siirtyä omakustanteisesta harrastuksesta edustamiseen 

ja maksaa omilla autoilla lähteville kilometrikorvausta. Määräksi päätettiin 24 penniä per kilometri. 

Lokakuussa syyskokoukseen saatiin vieraaksi toiminnanjohtaja Kujala Mikkelin alueen Yrittäjät ry:stä. Hän kertoi 

oman yhdistyksensä toiminnasta ja totesi Joroisten Yrittäjien toiminnan ilahduttavan vilkkaaksi. Ekonomi Jorva toi 

terveiset Mikkelin piirin Yrittäjänaisilta, selvittäen heidän Y-viikon teemaansa ja naisten toimintaa. Koska naijaoston 

rahan käytössä oli todettu olevan pieniä näkemyseroja johtokunnan kanssa, keskusteltiin myös naisjaostolle suun-

natusta omasta rahakassasta ja sen mahdollisuudesta sääntöjen puitteissa. 

Vieraana kuultiin myös insinööri Matti Sinivuorta Mikkelin Teollisuuspiiristä. Hän selvitti puheessaan kehitysaluera-
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haston toimintaperiaatteita sekä sitä, miten ja minkälaiseen tarkoitukseen saadaan lainoja ja avustuksia. Kokouk-

sessa päätettiin myös osallistua seuraaviin kunnallisvaaleihin. 

Johtokunnalle velvoitettu kesämökkitehtävä nousi jälleen keskusteluun, ja puheenjohtaja Kuisma antoi selvityksen 

johtokunnan puolesta eli syyn, miksi asia ei ollut vieläkään edennyt. Hän totesi rahaa olevan vielä liian vähän huo-

mioiden tonttien suhteettoman hintatason ja rakennuskustannusten nousun. Koska tavoitteena oli saada laadukas  

saunarakennus luonnonkauniilta, mutta kuitenkin keskeiseltä paikalta, niin vaihtoehtoja oli tarkasteltava monelta 

kantilta. Kuisma sanoi tilanteen olevan työn alla koko ajan. 

Vuoden päätteeksi päätettiin kutsua Rantasalmen yrittäjät kylään marraskuussa vaihtamaan ajatuksia yhdistystoi-

minnasta. Yhteisessä yrittäjätilaisuudessa kerrottaisiin myös Joroisten kunnallispolitiikasta. Naapurikunnat olivat 

melko samantyyppisiä ja samoin niiden ongelmat ja ratkaisut. Ohjelmassa olisi myös yrittäjäpaneeli, ja Risto Immo-

nen lupasi esiintyä haitarinsa kanssa. Samalla kertaa päätettiin järjestää pikkujoulut sopivasti joulukuun alkuun. Pik-

kujoulun ohjelma jätettiin tällä kertaa naistoimikunnan järjestettäväksi. Naistoimikunta oli osoittanut oivallista kek-

seliäisyyttä ohjelmistoissa. Pikkujoulun lipun hinnaksi päätettiin 12 markkaa, ja siihen sisältyisi puuro, maito, kahvi, 

torttu sekä yhteiskyyti Varkauteen. 

Yhteistyön voima tunnustettiin ja tiedettiin yhdistystasolla. Valittavaa aluejärjestöä oli pohdittu pitkään ja nyt oli 

aika tehdä päätös asiassa. Savon yrittäjät unohdettiin ja yhteisellä päätöksellä valita oli lopulta Mikkelin Alueen 

Yrittäjät Ry. 

Marraskuun 18. päivänä johtokunta kokoontui jälleen. Erilaisten juoksevien asioiden hoitamisen päätteeksi puheen-

johtaja Esko Kuisma kertoi poistuvansa kokouksesta ja luovutti nuijan sekä kirjeen varapuheenjohtajalle. Johtokunta 

avasi kirjeen, jonka olivat laatineet Maija ja Esko Kuisma yhdessä. He pyysivät eroa yhdistyksen luottamustoimista 

välittömästi. Taustalla oli hallituksen jäsenten erimielisyydet asioiden hoidossa ja yhdistyksen tulevaisuuden näky-

missä. Vahvoja mielipiteitä omaavien yrittäjien kesken syntyi toisinaan koviakin näkemyseroja, joista väiteltiin jos-

kus päiväkausia. Pääsääntöisesti keskitie kuitenkin löytyi ja asiat saatiin etenemään. Niin ilmeisesti kävi nytkin, kos-

ka Kuismat olivat mukana myös seuraavassa kokouksessa. 

 

 

Yrittäjien arkistosta löytyy useita mainosleikkeitä eri lehdistä, joita on käytetty  markkinoinnissa. Mainoksista huomaa heti, että  

ajatus paikallisen kulutuksen tärkeydestä on tiedostettu alusta asti. Paikallisen tuottajan ja myyjän palveluita käyttämällä varmiste-

taan myös niiden säilyminen paikkakunnalla. Sillä, missä kuluttaja rahansa käyttää on merkitystä myös kuntataloudelle. 

 Kuva Yrittäjien arkisto. 
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Joroisten Yrittäjät ry:n toimintakertomus ajalta 1.1.-31.12.1971. 

Yhdistyksemme Joroisten Yrittäjät ry:n kahdeksas toimintavuosi on toimittu pääpiirteittäin samanlaisten toimintojen 

ja tapahtumien merkeissä kuin useimpina edellisinä vuosina. Toiminnan aktiivisuutta ilmaisee ehkä se, että yhdistys 

on pitänyt yleisen kokouksen kaksi kertaa, johtokunta on kokoontunut yhdeksän kertaa virallisesti, epävirallisesti 

yhdistystä koskevia asioita on puitu kolme kertaa, onkikilpailutoimikunta  kolme kertaa ja naisjaosto yksitoista ker-

taa.  

Varsinainen toiminta alkoi 21.3.1971 järjestetyillä onkikilpailuilla Keriselällä. Osanottajien määrä oli ehkä yhteen-

sattumien vuoksi aikaisempaa vuotta pienempi. Mainittakoon tuloksista seuraavaa: yleisen sarjan ensimmäisen pal-

kinnon Lynx moottorikelkan voitti nimiinsä Jussi Immonen Mikkelistä (syntymäkunta Joroinen) Naisten sarjan voitti 

Veera Huuhka sekä nuorten sarjan Pertti Savolainen, myös Joroisista. Yrittäjä sarja paras oli Uuno Boman, Joroinen. 

Suurimman kalan, hauen 1380 g sai Eero Uotinen, Juva.  

Kevään muista toiminnoista mainittakoon käynti joroisten seurakunnan uudessa toimintakeskuksessa Joroisniemessä. 

Vierailu Rantasalmella Rantasalmen Yrittäjät ry:n kutsumana sekä kevätretki Mäntymotelliin. Liityttiin Mikkelin 

alueen Yrittäjät ry:n. 

Yleisesti kustannusten nousuun ja yritystoimintaan vaikutti vuodella 1971 UKK-sopimus.  

Syyskokoukseen yrittäjät saivat vieraiksi toiminnanjohtaja Kujalan Mikkelin alueen Yrittäjät ry:stä, ekonomi Jorvan 

Mikkelin piirin Yrittäjänaisista sekä insinööri Matti Sinivuoren Mikkelin teollisuuspiiristä, Edustajistomme kävi 

myös maaherran järjestämässä keskustelutilaisuudessa sekä Mikkelin alueen Yrittäjien yrittäjäillassa, jossa vastaaja-

na oli pääministeri Ahti Karjalainen. 

Yritteliäisyyden viikkoa vietettiin 40. kerran 24.10.-31.10. Teemana oli "yrittäminen kaikkien eduksi". Naisjaosto 

tarjosi edellä mainitulla viikolla vanhuksille kirkkokahvit. Tehtiin retki Luumäen motelli- ja matkailukeskukseen 

sekä järjestettiin Rantasalmen yrittäjille vastavierailu ravintola Seurasaliin, jonne he olivat saapuneet monilukuisina. 

Vierailun aikana esitettiin yhteinen kesämajahanke. 

Pikkujoulu pidettiin 4.12.1971 perinteellisesti Keskus-Hotellissa runsaan juhlayleisön täyttäessä sen viimeistä paik-

kaa myöten. 

Uusista yrityksistä mainittakoon Joroisten Pesula, Pirjetta Immonen sekä Ellin Poksi, Elli Rytkönen. Toimintansa 

lopettaneita ovat Arvo Kauhasen kauppa, Liisa Osmala ja Tepan Tupa. Yhdistyksemme jäseniä oli kuluneenakin toi-

mintavuonna tärkeissä seurakunnallisissa- ja kunnallisissa toimissa. Yhdistyksemme toimihenkilöt vuonna 1971: 

puheenjohtaja Esko Kuisma, varapuheenjohtaja Kalevi Räisänen, rahastonhoitaja Maija Kuisma, sihteeri Raimo Mä-

hönen. 

Johtokunta: Väinö Sutinen, Toivo Haverinen, Eino Kaasalainen, Eero Hynönen, Jouko Pulliainen, Kalevi Räisänen, 

Matti Pöntinen, Pekka Lahti, Riitta Komppa ja Anja Suhonen. 

Tilintarkastajat: Veikko Kärkkäinen, Yrjö Tolvanen varsinaisiksi, varalle Veli Sikanen ja Aatto Tarvainen. 

Merkkipäivätoimikunta: Matti Pöntinen, Aatto Tarvainen ja Maija Kuisma.  

Naisjaoston kokoonkutsuja Laura Haverinen. 

Joroinen, 30 päivänä tammikuuta 1972. 

Esko Kuisma 

puheenjohtaja 

 

Vuoden 1972 alkuun saatiin valmiiksi yhdistyksen raakakopio viiristä ja ohjesäännöstä. Varsinaisesta lipusta oli pää-

tetty edellisenä vuonna luopua ja vaihtaa se kustannuksiltaan edullisempaan viirimalliin. Ehdotus läpäisi vuosiko-

kouksen ja sai hyväksynnän. 

Mikkelin alueen Yrittäjät ry:hyn oli saatu hallituspaikka ja siihen esitettiin ja valittiin Toivo Haverinen. Toimintasuun-

nitelmaan merkittiin vain onkikilpailut ja pikkujoulut, mahdollisia muita tapahtumia katsottaisiin ajan kanssa. 
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Jorosten yrittäjät Ry:n onkikilpailut olivat vuosien saatossa kasvaneet merkittäväksi tapahtumaksi ja ne myös työllis-

tyvät yhdistystä useamman kuukauden ajan. Mainoksia ja ennakkolippuja myytiin sekä palkintoja hankittiin. Palkin-

not olivat luokkaa moottorikelkka, perämoottoreita jne. Sarjat oli miehille, naisille ja nuorille sekä yrittäjänsarja, 

siihen pääsivät osallistumaan vain jäsenet. Lisäksi palkittiin kisan suurin kala. 

Vuonna 1972 pidettiin kunnallisvaalit, ja vuosikokouksessa päätettiin osallistua vaaleihin. Mahdolliset vaaliliittokuvi-

ot käytiin läpi. Lopulta päätettiin, että tänä vuonna ei lähdetä sellaiseen, vaan mentäisiin yrittäjien yhteisryhmänä. 

Alun perin tavoitteena oli lähteä liikkeelle neljän yrittäjän iskuryhmällä. Loppujen lopuksi ehdokkaita saatiin vain 

yksi, Erkki Turunen. Lisäksi päätettiin antaa vapaat kädet ja kannustaa yrittäjiä äänestämään sellaisia ehdokkaita, 

jotka olivat yrittäjäystävällisiä ja -myönteisiä puolueesta riippumatta. 

Vuosi meni melko hiljaiselossa syksyyn asti, jolloin yrittäjille tuli tarjous ostaa yhdistyksen käyttöön lentokentän lä-

heisyydessä oleva saunamökki. Tarjouksessa vaadittiin selvennyksiä maankäytöstä ja sillä varauksella tarjous tehtiin 

8000 markalla. Yrittäjillä oli vaatimuksia maankäytön suhteen siksi, että saunan ympärille saataisiin riittävästi tilaa 

mahdollista laajennusta varten matkailijoiden huomioimiseksi. Myös tienkäyttö lentokentän kautta nähtiin tärkeä-

nä. Yrittäjät olivat tarjouksessa valmiita vuokraamaan saunamökin ilmailuväelle ja matkailijoille, niin pitkälle kuin 

yrittäjien oma käyttö sen salli. Johtokunta valtuutti Kalevi Räisäsen käymään jatkoneuvotteluja saunan omistajien 

kanssa ja laatimaan kauppakirjan luonnoksen. Kaupan päättäminen jätettiin yleisen kokouksen tehtäväksi, ja seu-

raava johtokunnan kokous päätettiin pitää kyseisellä saunalla tutustumisen merkeissä. 

Syyskokouksessa sauna-asiaa jatkettiin, ja puheenjohtaja Esko Kuisma sekä sihteeri Kalevi Räisänen esittelivät lento-

kentän saunan ostosuunnitelmaa yksityiskohtaisemmin yhdistysväelle. Keskusteltiin myös rantasaunan maanomis-

tuksesta ja käyttöasioista, jotka haluttiin varmistaa tulevaisuutta varten. Vuosikokous oli varsin myönteisellä päällä, 

sillä nyt oli viimein tulossa päätös monen vuoden suunnitelmaan yhteisen saunatilan käyttöönotosta. Vuosikokous 

päätti yksimielisesti toteuttaa saunan ostohankkeen ja pyytää tarjouksia lainaan kaikilta paikkakunnan rahalaitoksil-

ta. Johtokunta valtuutettiin suunnittelemaan säännöt saunatilan käytölle ja mahdolliselle vuokraukselle. Tavoittee-

na oli mahdollistaa jäsenille edullinen kesäpaikan käyttö ja rahoittaa se vuokralaisten maksuilla. Tiedettiin, että asiat 

eivät tapahdu itsestään, ja siksi päätettiin valita saunanhoitaja, jolle maksettaisiin 50 % bruttotuloista vähennettynä 

lainan koroilla, -kuoletuksilla sekä sähkö- ja pesulamaksuilla. 

Yleinen kokous pidettiin lokakuun 1. päivänä, ja jälleen tutustuttiin sauna-asian edistymiseen, kunnostus- ja kehittä-

missuunnitelmiin. Päätettiin panostaa 4000 markkaa saunan kunnostukseen. Johtokunta oli pyytänyt lainatarjouk-

sia kaikilta paikkakunnan pankeilta, ja vastaukset olivat tulleet Varkauden Säästöpankin Joroisten konttorilta ja Jo-

roisten Osuuspankilta. Säästöpankin tarjous osoittautui edullisemmaksi, minkä perusteella päätettiin ottaa laina 

kyseisestä pankista. Puheenjohtaja selosti johtokunnan ehdotuksen saunanhoitajasta ja ehdotti Kalevi Räisäsen ni-

meämistä vastaavaksi hoitajaksi ja markkinoijaksi palkkauksella, joka olisi puolet saunan nettotuotoista. Kalevi Räi-

sänen selvitti suunnitelmia saunan tulevasta markkinoinnista ja esitteli luonnoksen mainoslehtisestä.  

Päätettiin toteuttaa yhteiset talkoot lentokentän saunalla lauantaina 14.10.1972, jolloin puhdistettaisiin sauna, rai-

vattaisiin aluetta ja kunnostettaisiin saunalle johtavaa tietä. Talkoista päätettiin ilmoittaa Joroisten lehden seura-

palstalla, jotta mahdollisimman moni innokas talkoolainen tavoitettaisiin. Seppo Kärkkäisen ehdotuksesta päätettiin 

pyytää Marja Matolta tekstiilisuunnitelmia rantasaunalle. Rantasaunasta oli tarkoitus tehdä yksilöllinen ja palvele-

va, huomioiden sisustuksessa alueen tuottajat. Tulevia laajennussuunnitelmia varten nimettiin toimikunta, johon 

kuuluivat Veikko Kärkkäinen, Urho Kärkkäinen ja Kalevi Räisänen. 

Saunasuunnitelmat etenivät käytäntöön ja päätettiin pyytää sähkölaitoksen johtokunnalta tarjous sähköistyksestä. 

Ensimmäisenä neuvottelut päätettiin aloittaa kutsumalla sähkölaitoksen johtokunta saunomaan uudelle saunalle. 

Vaalit oli pidetty ja oli aika keskustella kunnanhallituksen ja lautakunnan asettelusta ensi vuodeksi. Päätettiin esittää 

kunnanhallituksen jäseneksi Kalevi Räisästä, jos laki ei estä asian eteenpäin vientiä. Kansakoululautakuntaan ehdo-

tettiin Pekka Lahtea, nuorisotyölautakuntaan esitettiin Sisko Tarvusta, palolautakuntaan Väinö Sutista, VSS lauta-

kuntaan Jouko Pulliaista, rakennuslautakuntaan Urho Kärkkäistä. Sosiaalilautakuntaan esitys oli Suoma Hynönen ja 

Aatto Tarvainen ja terveyslautakuntaan Eino Nykänen. Päätettiin myös ehdottaa matkailu- ja elinkeinolautakuntaa 

perustettavaksi ja jäseniksi siihen Esko Kuisma, Väinö Sutinen, Jouko Pulliainen ja Anja Suhonen. Lisäksi johtokunta 

päätti ehdottaa muiksi jäseniksi Eero Rytköstä, Pentti Rahikaista, Aarne Pärnästä, Pentti Romoa, Raimo Paajasta ja 
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Eeva Valtosta. Kaitaisten koulun johtokuntaan esitettiin Joukko Pulliaista, Kerisalon koululle Vappu Hyvöstä, kirkon-

kylän koululle Aatto Tarvaista, Kolman koululle Aili Pulkkista, Kuvansin koululle Suoma Hynöstä, Lahnalahden kou-

lulle Kerttu Turusta, kansalaiskoululle Erkki Turusta ja Vappu Hyvöstä, Kansalaisopistoon Anja Suhosta Vanhainko-

dille esitettiin Erkki Turusta ja Varkauden sairaalan liittovaltuustoon Toivo Haverista, tilintarkastajaksi Maija Kuis-

maa ja sähkölaitoksen johtokuntaan valittiin Erkki Turunen. 

Toimittajan huomio:  

Huimaava lista luottamushenkilöitä joroisten kunnan näköalapaikoilla osoittaa, kuinka Joroisten Yrittäjät 

ry:n jäsenet olivat vahvasti mukana kaikessa paikkakunnan kehityksessä. Merkittävää on myös naisten 

osuus vaikuttajapaikoista. 1970-luvun alussa tämä ei vielä ollut kovin tavallista, sillä eteenkin maaseudulla 

päättäjät  olivat pääasiassa miehiä, samoin kuin yrittäjät. Naiset vaikuttivat vahvasti taustalla ja kodeissa. 

Nyt oltiin siirtymässä uuteen aikaan, ja aloittavista yrittäjistä yhä suurempi osa oli naisia. Tämä koski var-

sinkin sellaisia aloja, jotka perinteisesti olivat olleet naisvaltaisia, kuten kampaamot, kauneussalongit tai 

vaatekaupat, joiden toiminta ammattimaistui.  Tämän mahdollisti yhteiskunnan monet muutokset, kuten 

päivähoidon paraneminen ja naisten kouluttautuminen.  

 
 

Joroisten Yrittäjät Ry toimintakertoman ajalta 1.1.-31.12.1972. 

Joroisten Yrittäjät ry:n yhdeksättä toimintavuotta sävytti voimakkaasti matkailuasioiden kehitys kunnassamme. Kun-

taamme saatiin aloitteestamme kuluneena vuonna yhdistyksemme jäsen Kalevi Räisänen matkailuasiamieheksi sekä 

vuoden 1973 alusta matkailu- ja elinkeinolautakunta. Hänen muutaman kuukauden toimintansa jo osoitti, että kun-

nassamme on käyttämättömiä mökki- Ja loma-asuntoreservejä koti- ja ulkomaisille turisteille käytettäväksi. 

Yhdistyksemme monivuotinen haave omasta saunamökistä toteutui, kun ostettiin nk. entinen ilmailusauna. Pienten 

kunnostusten ja saunan täyssähköistyksen jälkeen päätettiin sitä vuokrata myös ulkopuolisille. Kalevi Räisänen valit-

tiin hoitamaan ja markkinoimaan saunan. 

Perinteellinen onkikilpailu pidettiin 2.4.1972 Vierestien ja Räisälänrannan vesialueella. Pääpalkintoina olivat kolme 

perämoottoria 5 hv, 3 hv ja 1,5hv sekä kaksi matkaradiota. 

Kuluneena toimintavuonna olivat myös kunnallisvaalit, joihin uuden vaali- lain mukaan emme voineet enää asettaa 

ehdokasta yhdistyksen puitteissa. Syksyllä naistoimikunta tempaisi humppaillan merkeissä ravintola Seurasalissa, 

saadakseen rahaa saunan tekstiileihin. Y-saunalla järjestettiin kahdet siisteystalkoot. 

Kuluneen kesän aikana Joroisten lentokenttä sai kestopäällysteen. Sir-Air liikennöi edelleen reitillä Helsinki-Mikkeli

-Joroinen, mutta todennäköisesti kohonneen matkustajamäärän johdosta suunnittelee suuremman koneen käyttöönot-

toa. 

Yritystoimintaa vaikeuttivat pienissä ja keskisuurissa yrityksissä yhä nousevat kustannukset ja velvoitteet. 

Yleisiä kokouksia pidettiin kuluneena vuonna 4 kpl ja johtokunnan kokouksia 12 kpl. Keskus-Hotellissa pidettiin 

5.12. perinteellinen pikkujoulu, johon yrittäjät henkilökuntineen olivat saapuneet ennätysmääräisenä. Illan mainion 

ohjelman oli ensimmäistä kertaa järjestänyt naistoimikunta. 

Toimintansa lopettaneita yrityksiä viime kaudelle oli K-tavaratalo Räisänen, samoissa tiloissa aloitti uuden yrityksen 

K-halli A Tarvainen. 

Yhdistyksemme toimihenkilöt vuonna 1972: 

Puheenjohtaja: Esko Kuisma, varapuheenjohtaja: Kalevi Räisänen, rahastonhoitaja: Anja Suhonen, sihteeri: 

Raimo Mähönen.  

Johtokunta: Eero Hynönen, Eino Kaasalainen, Kalevi Räisänen, Matti Pöntinen, Jouko Pulliainen, Pekka Lahti, Väi-

nö Sutinen, Anja Suhonen, Riitta Komppa ja Toivo Haverinen, joka on myös Mikkelin alueen Yrittäjät ry:n hallituk-

sen jäsen. 

Tilintarkastajat: Aatto Tarvainen ja Yrjö Tolvanen. 
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Merkkipäivätoimikunta: Matti Pöntinen, Maija Kuisma ja Aatto Tarvainen.  

Naisjaoston kokoonkutsuja: Laura Haverinen. 

Joroinen, 14 päivänä tammikuuta 1973. 

Esko Kuisma 

 

Vuonna 1973 puheenjohtajan nuija vaihtoi omistajaa, kun uudeksi puheenjohtajaksi vuosikokouksessa valittiin yksi-

mielisesti kauppias Matti Pöntinen. Kokouksessa käytiin vilkasta keskustelua matkailusta ja tulevaisuuden suunnitel-

mista. Valvatuksella sijaitsevaa leirintäaluetta oli tarjottu yhdistykselle ylläpitoa ja laajentamista varten. Esille nousi 

mahdollinen mökkikylän rakentaminen. Hintoja oli jo tarkasteltu sen verran, että tiedossa oli, että yksi mökki mak-

saisi noin 400 markkaa. 10 mökin toimiva mökkikylä kustantaisi 4000 markkaa. Yhdistyksen taloudessa ei tällä het-

kellä ollut juuri varaa siihen, mutta päätettiin selvittää mahdollisia vaihtoehtoisia ratkaisuja asiaan. 

Vuoden alussa tarkistettiin myös jäsenlistoja. Todettiin, että monessa yrityksessä molemmat puolisot olivat mukana 

yrityksen toiminnassa, ja päätettiin, että sellaisessa tilanteessa kumpikin maksaisi oman jäsenmaksunsa, 5 markkaa. 

Päätettiin muutenkin panostaa jäsenhankintaan, ja johtokunta velvoitettiin tutkimaan mahdollisia sopivia uusia jä-

seniä ja keskustelemaan heidän kanssaan jäseneksi tulemisesta. Lopulliset jäsenyydet hyväksyttiin sääntöjen 

puitteessa kokouksessa. Nähtiin, että vaikka iso jäsenmäärä ei ollut itsetarkoitus, oli tärkeää, että yhdistyksellä oli 

vankka kannatus ja laaja pohja. Jäseniksi toivottiin mahdollisimman monenlaisia yrityksiä ja yrittäjiä.  

Yhdistyksen alkuvuosina eri alojen edustajien välillä oli toisinaan korkeita raja-aitoja, jotka ovat osin säilyneet näihin 

päiviin asti. Muun muassa maatalousyrittäjät ja autoilijat olivat pysyneet erossa yrittäjäyhdistyksestä. Tammikuun 

kokouksessa johtokunta päätti, että koska kaikki autoalojen järjestöt ovat mukana samassa Yrittäjien Keskusliitossa, 

olisi suotavaa pyrkiä yhteistyöhön. Päätettiin kutsua saunaan 3 autoalan edustajaa ja 3 kuorma-autonkuljettajaa 

keskustelemaan asiasta. Yhdistyksen edustajistoon neuvotteluissa valittiin Matti Pöntinen, Tauno Tarvainen, Väinö 

Sutinen ja Kalevi Räisänen. Samaisessa kokouksessa johtokunta päätti ottaa jäseneksi Yhtymä Avikaisen, vaikka asi-

aa pohdittiin pitkään. Ongelmana oli, että Avikainen teki myös maataloustöitä. Tilanne muuttui vielä seuraavassa 

kokouksessa, jossa tarkemman selvityksen mukaan yhtymää ei voida täysin erillistää normaalista maanviljelyksestä. 

Tämän mukaisesti yritys ei täyttänyt yrittäjien jäsenvaatimuksia. Yhtiö päätettiin kuitenkin ottaa kannatusjäseneksi. 

Yrittäjät Joroisissa alkoivat olla tunnettuja aktiivisesta ja toimivasta yhdistyksestä. Vuonna 1973 Kalevi Räisänen va-

littiin Mikkelin alueen Yrittäjät ry:n osa-aikaiseksi toiminnanjohtajaksi. Hän suostui sillä ehdolla, että voisi pääosin 

hoitaa tehtävää Joroisista käsin. Tavoitteena oli vaikuttaa sekä läänintasolla että valtakunnallisesti. 

Jo vuoden alusta lähtien vuosikokouksen johtokunnalle annettuja tehtäviä alettiin valmistella. Tuoreelle elinkeino- 

ja matkailulautakunnalle, jonka yrittäjäyhdistys oli saanut kuntaan perustettua, lähetettiin terveisiä siitä, että yrittä-

jät olisivat mielellään mukana matkailuasioissa. Aktiivinen naisjaosto oli valmiina järjestämään aikuisten tansseja, 

kunhan toiminnalle löydettäisiin sopiva paikka. Tanssien tarkoituksena oli tarjota virkistystä ja viihdettä sekä kerätä 

tuloja muun toiminnan rahoittamiseen. 

Valvatuksen leirintäalue alkoi saada yhä enemmän huomiota keskusteluissa. Kyseessä oli Lauri Jalkasen omistama 

alue Valvatusjärven kupeessa, jonka hän oli antanut Sotainvalidien käyttöön varainhankintaansa varten. Veteraanit 

olivat alkaneet ikääntyä ja ilmaisseet toiveen, että joku muu taho tai yhdistys jatkaisi toimintaa. Kunta näki toimin-

nan jatkumisen erittäin tärkeänä ja etsintä sopivasta yhdistyksestä tai toimijasta oli otettu sydämenasiaksi. 

Keskustelu yrittäjäyhdistyksessä keskittyi siihen, että leirintäalueen hoito osittain ulkoistettaisiin vuokralaiselle, kos-

ka yhdistyksellä itsellään ei olisi resursseja päivittäisen käytön pyörittämiseen. Toisaalta yhdistyksellä olisi resursse-

ja alueen ylläpitoon, mikä voi olla vaikeampaa yksittäiselle toimijalle. 

Vuonna 1973 koettiin poikkeuksellisen lämmin kevät, mikä aiheutti ikävyyksiä pilkkikilpailulle. Pilkkikilpailut olivat 

Joroisten yrittäjien suurpuserrus, ja niihin oli vuosittain osallistunut aina vain enemmän ja enemmän ihmisiä. Ta-

pahtumassa palkinnot ja yleinen tunnelma olivat olleet nousussa, mutta nyt edessä oli kilpailun peruminen, koska 

jään katsottiin olevan niin huonossa kunnossa, ettei sille enää ollut turvallista mennä isolla joukolla.  

Huhtikuu toi lisää ikäviä uutisia vasta hankittu yrittäjien oma Y-sauna lentokentän rannassa paloi ja laittoi alueen 
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suunnitelmat kokonaan uusiksi.  Palo osui varsin ikävään saumaan, ensimmäisen lomakauden alkuun. Saunalla oli jo 

paljon varauksia ja vahinko oli melkoinen. Saunalla oli vakuutus mutta se oli pieni eikä riittänyt korvaamaan rahallis-

ta vahinkoa. Syttymissyykin oli hivenen epäilyttävä, eikä vakuutuskorvauksista nähty tärkeäksi ruveta kovin paljon 

väittelemään. 

Oli nimittäin käynyt niin, että saunalle oli varaus isolla alueen yrityksellä ennen yritysvierailijoiden paluuta Helsin-

kiin. Sauna oli lämmitetty ja sen aikainen yleisesti käytetty sähkökierukka laitettu saaviin vettä lämmittämään. Sau-

navieraille olikin tullut muutos suunnitelmiin ja saunominen jätettiin väliin. Tyhjillään olevalla saunalla vesiastia kie-

hui tyhjiin ja ylikuumettuaan sytytti koko saunan.  

Niin kuin usein käy, jonkin asian loppu merkitsee toisen asian alkua. Ymmärrettiin heti, että Y-saunan palon myötä 

uuden suunnittelemiseen ja sopivan paikan etsimiseen kuluu aikaa. Nyt katseet kääntyvät vahvemmin Valvatuksen 

suuntaan, missä on jo valmiina leirintäalue, vaikkakin se vaatii pieniä parannuksia. Ajatuksen pohjana oli tarjota 

alueella kovin tarpeellisia majoituspalveluja ja toisaalta myös hankkia yhdistykselle tarpeellisia toimintavaroja. 

6.4. kokouksessa käytiin läpi Veljesliiton tarjouskirje, jossa he tarjosivat Valvatuksen leirintäaluetta edelleenvuokral-

le sekä rakennelmat omaksi 9 500 markalla. Tarjous todettiin kohtuulliseksi ja se päätettiin hyväksyä sillä ehdolla, 

että vuokrasopimus voidaan siirtää suunnitelmien mukaan yrittäjäyhdistykselle. Sihteeri tiesi kertoa, että Bruno Mä-

kinen perheineen olisi halukas ottamaan hoidettavakseen leirintäalueen, jos tilaisuus tarjoutuisi. Johtokunta päätti 

suhtautua asiaan myönteisesti, jos kauppa syntyy ja vuotuinen vuokra asettuu sopivalle tasolle. Toisena vaihtoehto-

na harkittiin leirintäalueen ottamista kokonaan yrittäjien hoidettavaksi, mutta arveltiin, että yrittäjät olisivat kiirei-

sempiä omien töidensä parissa ja edelleenvuokraus voisi olla järkevin vaihtoehto. 

Vaikka leirintäalueen ajatus nyt ottikin vahvemmin tuulta alleen, päätettiin kuitenkin, että Y-saunaa ei unohdeta. 

Uusi, ehkä suurempi rantasauna päätettiin rakentaa, jos sopiva maa-alue löytyy. Alkuun ykkösvaihtoehtona oli Kol-

pan ranta, jossa voisi olla hyvä paikka yhteiselle rantasaunalle, ja tätä ajatusta lähdettiin viemään eteenpäin kun-

nanhallitukseen. 

Kokouksessa käsiteltiin myös Esko ja Maija Kuisman jättämää suullista eron anomusta yhdistyksestä. Tällä kertaa se 

liittyi näkemyseroihin toiminnasta, etenkin naisjaoston kanssa. Hallitus päätti olla myöntämättä eroa Kuisman per-

heelle yhdistyksestä, mutta jättää heille täyden vapauden suhtautumisessaan ja osallistumisessaan yhdistyksen ak-

tiivitoimintaan. 

Toivo Hynninen oli valittu kunnanvaltuustoon, ja toimintamallia yrittäjien edustajana toimimiseen ei vielä ollut pää-

tetty. Päätettiin, että yhdistys antaisi tällaiseen tilanteeseen valtakirjan, jolla edustaja osoittaisi olevansa yhdistyk-

sen asialla. 

Seuraavassa kokouksessa toukokuun alussa yhdistyksessä oli jo valmiudet päättää Valvatuksen leirintäalueen asias-

ta, ja se päätettiin ottaa yhdistyksen hoitoon. Tällä välin sihteeri oli joutunut ottamaan kantaa hankalaan tilantee-

seen, joka koski Bruno Mäkistä. Veljesliitto oli hieman ennenaikaisesti antanut hänelle lupauksen aloittaa työt leiri-

alueella, vaikka mitään sopimusta ei vielä ollut. Joroisten Yrittäjät  ry päätti tarjota Mäkiselle tilaisuuden hoitaa vas-

tuullisesti leirintäaluetta hintaan 2500markkaa. Ellei tämä tarjous miellyttäisi, laitettaisiin lehteen ilmoitus leirintä-

alueen hoitajan hakemisesta. 

Mäkinen ei taipunut tarjoukseen, vaan teki oman vastatarjouksen 1500 markkaa. Toukokuun loppuun mennessä 

leirintäalueeseen liittyen oli liikkeellä myös Toivo Pirinen, joka oli antanut alueen käytöstä tarjouksen, pyydetyt 

2500 markkaa. Lisäksi sihteeri oli saanut valmiiksi laskelman, jolla yrittäjät voisivat itse toimia alueen hoitajina. Näis-

tä kolmesta vaihtoehdosta valittiin alueen jälleenvuokraajaksi Toivo Pirinen. Maksu sovittiin tapahtuvaksi kahdessa 

osassa, ensimmäinen erä 1.6. 1500 markkaa ja toinen 1.7. 1500 markkaa. Summa sisältäisi myös maanomistajan 

puustokorvauksen ja Suomen Matkailun Liiton jäsenmaksut. Samaan syssyyn päätettiin vuokrata kaivinkone Valva-

tukselle ja pitää alueella yhteiset talkoot 24.5. ja laittaa paikat kuntoon. 

Myös leirintämökkikylä otti pykälän eteenpäin. Se päätettiin toteuttaa suunnitellulla tavalla, eli tarjoamalla eri yri-

tyksille ja yrittäjille mahdollisuus rakentaa omia nimikkomökkejään, joista he saisivat vuokratuottoja. Yhden vuokra-

mökin hinnaksi oli aiemmin kaavailtu 4000 markkaa. 

Esko Kuisma oli jälleen lähestynyt kirjeellä johtokuntaa. Sen pohjalta keskusteltiin yhdistyksen ja ympäröivän yhteis-
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kunnan suhteesta ja vaikutustavoista. Johtokunta päätti, että se tulee tarkkailemaan yhteiskunnassa tapahtuvia 

muutoksia ja epäkohtia sekä tulee matalalla kynnyksellä tarttumaan etenkin sellaisiin asioihin, jotka vaikuttavat 

elinkeinoelämään ja yrityksiin. 

Johtokunta haki jäsenistöltä vahvistusta Valvatuksen leirintäalueasiaan kutsumalla ylimääräisen yleisen kokouksen 

Seurasaliin 18.6. Kokouksessa käytiin läpi Valvatuksen leirintäalueen vaiheet ja johtokunnan suunnitelmat. Jäsenis-

tö siunasi suunnitelmat sellaisenaan. Yhdistyksen talouden tilanne oli hyvä, ja oltiin varsin tyytyväisiä siihen, että Y-

saunan laina saatiin maksettua pois, huomioiden erityisesti sen, ettei saunaa enää ollut. Vakuutuskorvausta oli saa-

tu kuitenkin sen verran, että asiasta ei jäänyt velkaa eikä velvoitteita. Uuden saunan suunnittelun oltiin myös peri-

aatteessa myönteisiä, ja sopivan paikan toivottiin löydettävän pikaisesti. 

Vaikka talous oli hyvässä kunnossa, oli silti syytä suorittaa varainhankintaa, ja idea järjestää lavatansseja keräsi vah-

vaa kannatusta. Tanssit keräsivät mukavasti väkeä, ja niiden avulla saataisiin hankittua varoja sekä luotua sosiaalista 

virkettä, joita ei koskaan ollut liikaa. 

Koko loppusyksyn Valvatuksen-hanke oli yhdistyksen päällimmäinen asia. Perustettiin Valvatuksen mökkiyhtymä ja 

se teki yhteistyösopimuksen yrittäjien kanssa. Mökkiyhtymä saisi rakentaa leirintäalueen maalle 8 leirintämökkiä. 

Leirintäalueen päävuokralaiset Toivo ja Esteri Pirinen hoitaisivat niiden vuokraustoimintaa sopivalla välityspalkkiol-

la. Samaan aikaan Pihlmanin veljekset tiedustelivat mahdollisuutta pitää vesitasoa Valvatuksen rannassa. Yrittäjille 

tämä sopi, sillä lentäminen ei tuohon aikaan vielä ollut ihan jokapäiväistä, ja lentokone rannassa olisi vetovoima-

kohde jo itsestään. Lähestyttiin myös kuntaa ja toivottiin sen lisäävän budjettiin 2000 markkan määrärahaa leirintä-

alueen parantamiseen. Tavoitteena oli saavuttaa 2 tähden leirintäalueen arvo ja sitä varten tarvittiin vähintäänkin 

uusi huoltorakennus vesipisteellä. 

Syyskokouksessa huomioitiin, että yhdistyksen pikkujoulujuhla herätti mielenkiintoa myös yhdistyksen ulkopuolelta. 

Päätettiin myydä ensin liput yrittäjille ja heidän henkilökunnalleen, ja mikäli niitä jäisi yli, niin loput liput laitettaisiin 

vapaaseen myyntiin. Yrittäjäyhdistykselle sopivaan tapaan päätettiin samalla näppärästi periä maksamattomat jä-

senmaksut pikkujoululippujen myynnin yhteydessä. 

Myös Y-viikon lehdissä pyrittäisiin näkymään yhdistyksen teemoilla. Koettiin tärkeäksi julkituoda sellainen peri-

aatteessa positiivinen asia, että yhteiskunta oli kehittänyt erilaisia tukia uusien yritysten perustamiseksi. Tätä ter-

vehdittiin ilolla, mutta samalla haluttiin kiinnittää huomiota myös olemassa olevien vanhojen yritysten kehittämi-

seen tasavertaisesti uusien kanssa. 

Vuoden 1974 koittaessa Joroisten Yrittäjien johtokunta teki merkittävän esityksen ja päätti esittää yleiselle kokouk-

selle, että se hyväksyisi jatkossa kaikki paikkakunnan yrittäjät jäseniksi toimialasta riippumatta. Samalla esitettiin, 

että hyväksyttäisiin uudistetut säännöt Suomen Yrittäjäjärjestö Liiton suosituksen mukaan. Molemmat ehdotukset 

menivät vuosikokouksessa läpi ja antoivat yhdistykselle aivan uudet eväät laajentua ja edustaa paikkakunnan yrityk-

siä ja toimia niiden yhteisenä edunajajana. 

 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RYIN TOIMINTAKERTOMUS AJALTA 1.1.1973- 31.12.1973 

Joroisten Yrittäjät ry:n kymmenettä toimintavuotta voidaan pitää toiminnallisesti ja tapahtumiltaan vilkkaana. Useita 

vuosia kestänyt onkikilpailu aktiviteetti sai jatkokseen leirintä- ja matkailuasiat sekä tätä kautta läheisen kontaktin 

kunnan elinkeino- ja matkailuasioiden kehittämiseen. 

Kulunutta vuotta voidaan pitää Joroisissa vilkkaana paikkakunnan kehittämisvuotena, johon loi leimansa kuntaamme 

valittu ensimmäinen kunnanjohtaja, eräät jo toteutuneet tai suunnitteilla olevat yritykset sekä kuntamme tarjoamat 

erilaiset palvelukset kuten koulu, sairaala ym. laajennukset. Valtakunnallisesti vuodelle loivat leimansa erilaiset kas-

vaneet kulut, jotka kohdistuvat kipeästi yritystoimintaan sekä vuoden loppupuolella kaikkia kansalaisia koskettava 

energiakriisi seurauksineen. 

Yhdistys piti yhteensä 14 kokousta, joista 11 oli johtokunnan kokouksia ja 3 yleisiä. Lisäksi toteutettiin mm. 15.9. 

bussiretki Helsingin Teollisuusmessuille ja yövyttiin tullessa Mäntymotellissa. Muita yhdessä oloja olivat naisten 

kokoontumiset, Vapun aaton tanssit Rantatuvalla, Kanavanlavan tanssit, Joroisten Kesti-Päivien yhteydessä sekä pe-

rinteellinen pikkujoulu 5.12. Keskushotellissa. 
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Reippaasti alkanut lentokentän rantasaunan vuokraus ja käyttö katkesivat, kun öinen tulipalo tuhosi saunan 5.4. Va-

kuutukset vastasivat kuitenkin omaisuuden, joskin vuokraus tuotto jäi toteutumatta loppuvuoden osalta. 

Huhtikuussa yhdistys hankki nimiinsä Sotainvalidien Veljesliiton Joroisten osaston tarjouksen pohjalta Valvatuksen 

leirialueen rakennukset sekä sai maanomistajalta luvan jatkaa toimintaa seuraavan 6 vuoden ajan. Leirialueen jatko-

vuokraus annettiin Esteri ja Toivo Piriselle Varkaudesta heidän tekemän korkeimman tarjouksen mukaan. 

Leirialuetta kehitettiin, rakennettiin aita pohjoispäähän sekä yhteensä 6 leirintämökkiä, jotka paransivat alueen palve-

lutasoa huomattavasti. 

Valtakunnallisen Y-viikon merkeissä tarjottiin kahvit kunnanhallitukselle ja valtuustolle sekä näyttiin paikallislehden 

ja yrittäjäväen lääninlehden, Etelä-Savon Kierroksen sivuilla. Y-viikon merkeissä kokoonnuttiin Kerhohuoneelle. 

Siellä kunnanhallitus ja elinkeino- ja matkailulautakunta toteuttivat paikkakunnan yrittäjille Y-paneelin, jossa toteut-

tajat halusivat kuulla vanhojen yrittäjien mielipiteitä ja toivomuksia paikkakunnan yritystoiminnan kehittämisessä. 

Yhdistyksen toimihenkilöt vuonna 1973 olivat: 

Puheenjohtaja: Matti Pöntinen 

Varapuheenjohtaja: Tauno Tarvainen 

Rahastonhoitaja: Pekka Lahti 

Sihteeri: Kalevi Räisänen 

Johtokunnan jäsenet: Suoma Hynönen, Toivo Haverinen, Eino Kaasalainen, Tauno Tarvainen, Jouko Pulliainen, Rei-

no Tyrväinen, Väinö Sutinen, Risto Immonen, Anja Suhonen, Sirkka Kärkkäinen. 

Tilintarkastajat: Aatto Tarvainen ja Yrjö Tolvanen 

Merkkipäivätoimikunta: Sirkka Kärkkäinen, Pekka Lahti ja Rauha Tolvanen 

Autokoulun kertauskurssitoimikunta: Tauno Tarvainen. 

Naistoimikunta: Kaikki Y-Naiset kokoonkutsujana Laura Haverinen. 

Joroinen 1974-02-17 

Johtokunnan puolesta 

Matti Pöntinen 

Puheenjohtaja 

 

Alkava vuosi 1974, oli yhdistyksen kymmenvuotisjuhlavuosi, ja päätettiin juhlia sitä erityisellä tavalla. Juhlapäiväksi 

päätettiin valita 24.5. Tällöin pidettäisiin kevätkokous päivällä ja illalla juhlallisempi 10-vuotisjuhlaillallinen. Juhlalli-

suuksien yksityiskohdista päätettiin seuraavasti: 

Vieraiksi kutsuttaisiin kunnanjohtaja, kunnanvaltuuston puheenjohtaja, verojohtaja ja paikallisten pankkien johtajat 

rouvineen. Juhlapuhujaksi kutsuttaisiin teollisuusneuvos Olavi Räsänen Mikkelin aluejärjestöstä. Lisäksi mahdolli-

sesti muita johtokunnan jäseniä ja liiton edustajia kutsuttaisiin mukaan. Tapahtumassa muistettaisiin myös niitä 

yrittäjiä, jotka ovat olleet mukana yhdistyksen toiminnassa sen alkuvuosista saakka, ja heille annettaisiin sopivat 

yrittäjien keskusliiton ansiomerkit juhlan kunniaksi. 

Varauksen ja ruokalistan suunnittelusta vastaisi Sirkka 

Karttunen sihteerinä. Lisäksi suunniteltiin ja toteutettai-

siin 10-vuotishistoriikki. 

Juhlamenun osalta päätettiin tarjota Elysée-kuohuviiniä, 

Beaujolais'n punaviiniä sekä vasikanleikkeitä. Illan 

päätteeksi tarjottaisiin kahvia. Ansiomerkit myönnettäi-

siin Maija Kuismalle, Esko Kuismalle, Matti Pöntiselle, 

Väinö Sutiselle, Pekka Lahdelle ja Aatto Tarvaiselle. 
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Juhlassa esitetty toimintakatsaus  kuluneelta kymmeneltä vuodelta 

Ryhmä joroislaisia kauppiaita palatessaan joko Varkauden Yrittäjäin tai oman ammattikuntansa kokouksesta vuo-

sien 1963-1964 vaihteen aikoihin sai ajatuksen oman paikallisen yrittäjäyhdistyksen perustamisesta. Ajatuksen poh-

jalta virisi laajempi keskustelu. 

Kauppias Aatto Tarvainen, kirkonkylän keskustasta, kun oli, sai tehtäväkseen ottaa yhteyttä eri alojen yrittäjiin pitä-

jän alueella. Maaperä ajatukselle oli otollinen. Yrittäjäväki alasta riippumatta tunsi, että yhteistoiminnalla olisi mah-

dollisuus saada jalansijaa kunnalliselämään, parantaa vapaan yritteliäisyyden asemaa paikkakunnalla ja kehittää 

kotikuntaansa kaikkien parhaaksi. 

Yrittäjillähän ei laajapohjaisesti ajatellen ollut aikaisempina vuosina omaa edustusta kunnalliselämässä, josta syys-

tä monet päätökset usein tehtiin vanhaan perinteeseen nojautuen mm. osuustoiminnan hyväksi. Yrittäjän ääni kuu-

lui varsin heikosti. 

Kauppiasryhmän, jonka muodostivat muistikuvien mukaan Aku Hyvönen, Eino Nykänen, Viktor Talma, Arvo Kauha-

nen ja Aatto Tarvainen, esille ottama ajatus johti yhteiseen kokoukseen Ravintola Seurasalissa 13, toukokuuta 1964. 

Pöytäkirjan mukaan läsnä oli 38 eri alojen yrittäjää, jotka Yrittäjäin Liiton edustajan, johtaja Pohjolan toimiessa pu-

heenjohtajana päätti yleisen innostuksen vallassa perustaa Joroisiin yrittäjäyhdistyksen. 

Nimiehdotuksia yhdistykselle oli kolme, Joroisten Seudun Yrittäjät, Joroisten Yrittäjät ja Joroisten Pienyrittäjät. Jo-

roisten Yrittäjät voitti äänestyksessä, ja yhdistys rekisteröitiin aikanaan tälle nimelle. Välittömästi perustavan ko-

kouksen jälkeen pidettiin ensimmäinen kokous, ns. järjestäytymiskokous. 

Ensimmäiseksi puheenjohtajaksi valittiin kauppias Aku Hyvönen, varapuheenjohtajaksi johtaja Jaakko Pulkkinen, 

sihteeriksi rouva Hilkka Talma ja rahastonhoitajaksi kauppias Reijo Kinnunen. 

Ensimmäisiksi johtokunnan jäseniksi tulivat kauppias Liisa Osmala, autoilijat Olavi Tyrväinen, Veikko Niemi, Veli Si-

kanen ja Mauri Talma, johtaja Jaakko Pulkkinen, myllynomistaja Esko Kuisma, liikkeenharjoittaja Väinö Sutinen, 

kauppias Aatto Tarvainen ja kauppias Reijo Kinnunen. 

Yhdistyksen taloudellinen toiminta pyörähti käyntiin 1 mk jäsenmaksulla per jäsen ja erilaisilla yhteisillä illanvietoil-

la, retkillä ym. kokoontumisilla arpajaisineen, kilpailuineen yms. 

Pöytäkirjoja selaillessa kiintyy huomio eräisiin päätöksiin, joilla on ollut merkittävyyttä yhdistyksen tulevassa toimin-

nassa. Lokakuussa 1964 johtokunta päätti perustaa yhdistyksen jäsenten keskuudesta kunnallisjärjestön. Tosin 

eräät yrittäjät olivat jo mukana saman vuoden kunnallisvaaleissa, mutta uutta yhdistystä ei tässä vaiheessa vielä 

katsottu voitavan ottaa mukaan kunnallisvaaliympyröihin. 

Yrittäjien edustajaehdokkaina olivat Matti Pöntinen, Väinö Sutinen ja Olavi Tyrväinen, joista Matti Pöntinen tuli vali-

tuksi kunnanvaltuustoon. 

Samassa kokouksessa päätettiin aloittaa yhteisten pikkujoulujen vietto, joka sittemmin on muodostunut merkittä-

väksi, yhdistyksen koko jäsenkuntaa yhdistäväksi tilaisuudeksi vuosittain. 

Johtokunnan kokouksen päätöstä 9.2.1965 voitanee pitää alkuna sittemmin merkittäviksi tapahtumiksi muodostu-

neille Yrittäjäin onkikisoille. Tällöin nimittäin päätettiin tehdä yhteinen pilkkiretki, josta toiminta laajeni valtakunnal-

lisenkin mittapuun mukaan suuriksi yleisökisoiksi. 

Yhdistyksen henkisiä harrastuksia kuvaa näytelmäkerhon perustamispäätös v. 1965 vuosikokouksessa. 

21.9.1965 on ensimmäisen kerran maininta oman viikonloppumajan saamisesta yhdistykselle. Ajatushan on sittem-

min ollut esillä useitakin kertoja löytäen päätöksensä vasta v. 1972 lentokentän rantasaunan muodossa. 

V. 1967 vuosikokouksessa helmikuussa valittiin jäsenten keskuudesta teollistamistoimikunta, jonka tavoitteena oli 

antaa aloitteita ja pitää yhteyttä kunnan teollistamislautakuntaan. Yhteistoiminnan seurauksena syntyikin sittem-

min matka kunnan edustajien kanssa Muuramen kuntaan, josta saatujen kokemusten pohjalta yrittäjien aloitteesta 

syntyi kunnan ensimmäinen teollisuushalli. 

V. 1967 syyskokouksessa tehtiin päätös osallistua kunnallisvaaleihin yhdistyksen nimissä, jota varten valittiin vaali-
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toimikunta. Ajatuksen edelleen kehittely johti teknilliseen vaaliliittoon keskustapuolueen, liberaalisen kansanpuolu-

een, metsä- ja puumiesten, opettajien ja Joroisten Yrittäjäin kanssa, jonka tuloksena aukeni tai paremminkin jatkui 

yhteys kunnanhallitukseen, valtuustoon ja eri lautakuntiin. Kunnanvaltuuston edustajaksi valittiin kauppias Matti 

Pöntinen ja kunnanhallituksen edustajaksi kauppias Aku Hyvönen. Hänen kuolemansa jälkeen tilalle tuli liikkeenhar-

joittaja Pekka Lahti. 

28.9.1969 yhdistys teki historiaa toteuttamalla ensimmäiset "Joroisten Yrittäjämessut" Kisahovilla. 

Tapahtuma sai osakseen yleisen innostuksen niin yrittäjien kuin suuren yleisönkin keskuudessa. Messujen avatessa 

ovensa sunnuntaina klo: 12.00 oli yleisöä niin paljon, ettei messujen avaaja, kunnansihteeri Olavi Grönholm tahto-

nut sopia tehtäväänsä suorittamaan. 

Messuille osallistuivat useimmat paikalliset yritykset itse rakentamillaan osastoilla. Yleisöä messuilla kävi n. 3000 

henkeä, ja tapahtuma huomioitiin laajasti alueen ja maakunnan julkisen sanan palstoilla. 

Yhdistyksen taloudellinen toiminta ja tulokset kasvoivat vuosien mittaan. Perinteelliset onkikisat, huvitilaisuudet ym. 

aktiiviteetit innostivat kehittämään toimintaa edelleen. 

Mm. onkikisat laajenivat vuosi vuodelta niin taloudellisen tuloksen kuin riskinkin suhteen. Pääpalkinnot vaihtelivat 

useista perämoottoreista moottorikelkkaan ja tynnyrisaunaan ollen palkintojen arvot usein n. 5.000 mk luokkaa. 

Onkikilpailut keräsivät yleisöä koko Suomenkin alueelta ja tekivät kuntaamme tunnetuksi varsin laajalti. 

Onkilpailujen menetettyä yleistä mielenkiintoa, lopetettiin tämä toiminta ja suunnattiin tarmo paikkakuntamme 

matkailullisten olojen kehittämiseen. 

Ensimmäinen askel oli saada yhdistykselle kauan kaivattu rantasauna, jota voitaisiin vuokrata suurelle yleisölle. Tut-

kimukset sopivan rakennuksen ja maapalstan löytämiseksi käynnistettiin kuntamme alueelta. Neuvottelut mm. kun-

nan omistamista Kolpan ja Parojärven alueista eivät johtaneet toivottuun tulokseen, vaikka toiminnat tähtäsivät 

laajempien matkailupalvelujen kehittämiseen. 

Ratkaisu löytyi ilmailijoiden rantasaunasta lentokentän joen varrelta. Kauppa tehtiin ja sauna sähköistettiin. Vilkas 

vuokraus pääsi käyntiin. Saunan tarpeellisuus todettiin laajalti. Öinen tulipalo tuhosi kuitenkin saunan ja toiminta 

lentokentän reunalla päättyi ainakin toistaiseksi. 

Aloitettua matkailluista toimintaa ei kuitenkaan lopetettu, vaan toiminta keskitettiin Valvatuksen leirialueelle. Neu-

vottelut maanomistajan ja Sotainvalidien Veljesliiton Joroisten osaston kanssa johtivat tulokseen ja Valvatuksen 

leirialueen toiminta rakennuksineen siirtyi yhdistykselle. 

Alueen palveluvarustusta kehitettiin jo viime kesänä ja parhaillaan valmistuu 12,5 metriä pitkä huoltorakennus lä-

helle rantaviivaa. Leirialue saa painevesilaitteet, viemäröinnin, suihkut asianmukaiset keittiötilat. Leirintämökkien 

määrä kohoaa samalla 8:aan. 

Yhdistyksen paikkakuntaa ja sen matkailua kehittävä toiminta ei rajoitu vain kerrottuun, vaan yhdistyksen aloittees-

ta perustettiin kuntaan matkailutoimikunta, joka sai jatkokseen elinkeino- ja matkailulautakunnan. 

Samoin yhdistyksen toimesta tutkittiin ties monennenko kerran Valvatuksen Motelli-suunnitelman mahdollisuuksia, 

jotka kuitenkaan eivät johtaneet tulokseen, vaan toiminta keskittyi ja kehittyi nykyiseksi Motelli Pikku-Pariisi suunni-

telmaksi. 

Yhdistyksen ja matkailutoimikunnan aloitteen pohjalta nimettiin kuntaan osa-aikatoiminen matkailuasiamies, joka 

muiden tehtäviensä ohessa toimii yhdistyksen nykyisenä sihteerinä ja kehittelee kuntamme matkailullisia palveluita 

yhtenä kokonaisuutena, johon Joroisten Yrittäjät Ry:n Valvatuksen leirintä-alue kuuluu merkittävänä osana. 

Joroisten Yrittäjät ry:n toiminta on näin niveltynyt läheisesti paikkakunnan yleiseen kehittämiseen. 

Oma edustaja on pyritty saamaan kaikkiin merkittäviin kohteisiin, olipa kysymys niin kirkosta kuin kunnallisistakin 

portaista. Viime kunnallisvaaleissa jättäydyttiin pois oman ehdokkaan nimeämisestä, koska haluttiin säilyttää puo-

luepoliittisesti vapaa linja. Useimmat yrittäjäthän joutuvat toimimaan läheisesti yh- teistoiminnassa kaikkien kansa-

laispiirien kanssa, joten yhdistyksen puoluepoliittinen näkyminen ei ole viisasta eikä tarpeellista. Mitä jäseniin taas 

tulee, he toimivat kukin oman vakaumuksensa mukaan. Näin Joroisten Yrittäjät ry. voi toimia parhaiten kotikuntan-
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sa hyväksi yli puoluepoliittisten rajojen. 

Joroisten Yrittäjät Ry on ollut läheisessä yhteistoiminnassa mm. Rantasalmen Yrittäjät Ry:n sekä läänin alueyhdis-

tyksen kanssa oman edustajansa kautta. Rantasalmen Yrittäjien kanssa oltiin jopa välillä suunnittelemassa yhteistä 

rantasaunaa, kun sopivaa maata ei ruvennut löytymään oman kunnan alueelta. 

Yhdistyksen puheenjohtajina ovat toimineet perustamisesta vuoteen 1970 kauppias Aku Hyvönen, vuosina 1971-

1972 myllynomistaja Esko Kuisma ja hänen jälkeensä ja edelleen kauppias Matti Pöntinen. 

Erityinen maininta on syytä antaa Joroisten Yrittäjäin naistoimikunnalle, joka on huolehtinut erilaisten viihdetilai-

suuksien järjestämisestä ja vaikuttanut merkittäväksi taloudellisen tuloksen syntymiseen, jolla osaltaan on voitu 

suorittaa edellä kerrottuja taloudellisia investointeja. 

Joroisten Yrittäjät Ry:n nykyinen johtokunta esittää lämpimät kiitoksensa kaikille niille jäsenilleen ja tahoille, jotka 

ovat edes auttaneet yhdistyksen nykyiselle tasolle. Joroisten Yrittäjät Ry lähtee toiveikkain mielin uudelle vuosikym-

menelle. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Juhlakuvia  

10-vuotisjuhlista 

 ja palkitsemisista.  

Kuvat: Joroisten Yrittäjien 

arkisto. 
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Kirjoittajan huomio:  

Juhlissa muisteltiin mennyttä 10 vuotta , jotka olivat olleet varsin tiiviin toiminnan aikaa. Juhlaan oli ai-

hetta. Toki tiedettiin, että työtä oli vielä tehtäväksi, mutta paljon oli jo saatu aikaan. Yhdistyksen toiminta 

oli vaikuttavaa ja tehokasta ja loi pohjaa yrittäjyyden ja elinvoiman kasvuun aina näihin päiviin asti. 
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Vuosi 1974 oli muutenkin täynnä toimintaa. Kesällä osallistuttiin Joroisten kesäjuhlaan ja järjestettiin lentokentällä 

ilmailunpäivän yhteydessä ravintolapäivä. Tämä oli alku monelle samanlaiselle tapahtumalle-  Lisäksi osallistuimme 

nuorten tuottajien tuplahovin tempaukseen, jossa yhdistyksemme puolesta keilailukilpailuun osallistuivat Matti 

Pöntinen ja Tauno Tarvainen. 

Elettiin myös kirkkovaalivuotta, ja päätettiin lähteä mukaan vaaliliittoon, johon kuuluivat virallisten yrittäjien lisäksi 

Kokoomus, SMP, Kristilliset, Opettajat ja JOK. Ehdokkaiksi valtuustoon esitettiin seuraavat nimet: Aatto Tarvainen, 

Tauno Tarvainen ja Suoma Hynönen, kun taas kirkkovaltuustoon ehdotettiin Vappu Hyvöstä. 

 

Yrittä jä pälkinto 

Yrittäjyyden merkitys yhteiskunnassa oli huomioitu myös kuntatalouden kannalta. Oli herännyt ajatus jotenkin 

kiittää paikallisia yrittäjiä toiminnasta ja kunnassa päätettiin valita vuosittain joku joroislainen yrittäjä, joka palkittai-

siin toiminnastaan. Päätettiin, että tämä palkinto jaettaisiin yrittäjäviikon yhteydessä ja palkittua muistettaisiin pui-

sella Härkä-patsaalla sekä 1000 mk rahapalkinnolla. Ensimmäisenä jakovuonna palkinto ojennettiin yrittäjäyhdistyk-

sen aktiiviksi tunnetuille Suoma Hynöselle, joka oli myös johtokunnan jäsen.  

Ensimmäisen valinnan Vuoden Yrittäjästä tekivät kunnan edustajat, mutta jatkossa päätettiin, että kuka vaan saattoi 

ehdottaa vuoden yrittäjää ja palkinto annettaisiin eniten ääniä saaneelle. Ensimmäinen äänestys järjestettiin vuon-

na 1975. Pian palkinnon saajan valinta kuitenkin palautui takaisin raadille. Suomen Yrittäjät alkoi muistaa yrittäjiä 

Vuoden Yrittäjä palkinnolla uuden järjestäytymisen yhteydessä 1982 ja usein Joroisten kunta ja yrittäjäyhdistys ja-

koivat palkinnon yhdessä. 2008 ja 2015 valitsijat eivät päässeet yhteisymmärrykseen valinnasta. Valinta venyi viime 

tinkaan ja kunta päätyi lopulta voittajaan, joka ei ollut yrittäjäyhdistyksen jäsen.  

Joroisten yrittäjien palkittavan valitsevat vertaisyrittäjät jäsentensä joukossa, ja kiireistä johtuen jäi yrittäjien Yrittä-

jienpalkinto näinä vuosina ikävästi jakamatta kokonaan. Valintakriteereiden erilaisuuden vuoksi  2016 vuodesta läh-

tien joroisten yrittäjät on jakanut vuoden yrittäjäpalkinnon itsenäisesti omassa juhlassa ja palkinnut yrittäjäjoukon 

parhaaksi katsomansa tahon yrittäjän patsaalla, jolloin ongelmia ei ole syntynyt.  

Ylläoleva kuva on Joroisten Lehdestä ja kertoo siitä, että poisnukkuneitakaan ei unohdettu kiitoksen hetkellä. 
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Joroisten Vuoden Yrittäjä on valittu joko äänestyksen, kunnan valintaraadin tai yrittäjäyhdistyksen päätöksellä 

tai näiden yhdistelmällä. Ohessa on listattu joroislaiset jonkun Vuoden Yrittäjä palkinnon saaneet. 

1974 Suoma Hynönen 

1975 Väinö Sutinen 

1976 Esko Kuisma 

1977 Mikko Miettinen 

1978 Martta ja Reino Tyrväinen 

1979 Tauno Junttanen 

1980 Aatto Tarvainen 

1981 Marja ja Raimo Mähönen 

1982 Matti Pöntinen 

 Pirkko ja Aarne Hedman  

1983 Pekka Lahti 

 Reijo Vehviläinen  

1984 Tauno ja Ulla Tarvainen 

 Veli Kärkkäinen 

1985 Eeva ja Jouko Pulliainen 

 T:mi Konehitsaus Korhonen ja Sistonen 

1986 Anja Suhonen 

 Joroisten Taiteovi Oy 

1987 Joroisten Leipomo 

           Joroisten Sora ja kuljetus Oy 

1988 Ulpu Sutinen 

 Sarjatuote Seppo Simpanen Ky 

1989 Pekka ja Maire Tuomainen 

 Hotelli Joronjälki 

1990 Huutokosken taimisto Ky 

1991 JRV-Sähkö Ky 

1992 Karl Grotenfelt 

1993 Kimmo Kinnunen 

1994 Kukka- ja hautaustoimisto Lahti 

1995 Alufer Ky 

1996 Joroisten Pesula 

1997 Spar- Market Kolehmainen 

1998 OC-System 

1999 Joroisten Fysioterapia Oy 

2000 Joroisten Lehti 

2001 Foto Saarenheimo 

2002 Joroisten Etappi 

2003 Joroisten kukkapirtti ja kemikalio 

2004 Mikko Roponen K-Kauppa 

2004 Sakari Meskanen 

2005 Suhonen Jouko 

2005 Siivouspalvelu  Pirkon puhdistus 

2006 Semenat OY Teittinen Matti 

2006 Arvokala Oy 

2007 Te-Ju Terho Jurvainen 

2007 Elina ja Jouni Niskanen 

2008 Metsä-Weljet Ky  

2009 Ravintola Seurasali 

2010 Mehiläistuote mellis Oy 

2011 Tuomaan rakennus 

2012 Kotileipomo Björn 

2013 T. Malava Ky 

2014 Ahomansikka Sigvart Aino 

2015 Osmo Lapp 

2016 T:mi Arttu Osmala 

 Sähköpalvelu Mäkinen 

2017 Veljekset Partanen 

 Säästökulma 

2018 Liikenneasema Jari-Pekka 

2019 Asko Ambrusin 

 Oy U-Cont Ltd 

2020 Jot Works Oy 

 Kaitaisten Kuljetus Oy 

2021 Kuljetus Jukka Silmäri Oy 

 AT-Osa 

2022 Maatalousyhtymä Anttonen Johanna ja Juha 

 Kuljetus H. Hakala 

2023 Riikka-Piikka Oy 

 Parturi-Kampaamo A. Suhonen 
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Ihmisiä Yhdistyksen takana – Suoman pitkä päivätyö eri luottamustehtävissä  

Suoma Hynönen on aina ollut aktiivinen ja toimelias ihminen, joka on vaikuttanut monella taholla. Mukaan on mah-

tunut Yrittäjäyhdistys ja lukuisat muut luottamustoimet. Yrittäjänä hän aloitti yhdessä puolisonsa Eeron kanssa se-

menttivalimossa Palviaisissa. Yritystoiminnan ohessa perheeseen syntyi kaksi lasta, Tapani ja Merja. Elämä kuiten-

kin yllätti ja toi mukanaan surua, kun Suoma jäi nuorena leskeksi, ja joutui kantamaan yksin vastuun sekä perhees-

tä, että yrityksestä. 

Iloinen ja elämänmyönteinen Suoma ei pelännyt eteen pyytämättä tulleita haasteita, vaan oman työnsä ohella 

tarttui rohkeasti toimeen  kunnallisissa ja järjestöjen luottamustehtävissä. Yhdistysaktiivina hän vaikutti Joroisissa ja 

laajemminkin monella taholla ja edisti elinvoimaista ja kehittyvää kuntaa. 

Reilut kymmenen vuotta sitten Suoma sai vakavan aivoinfraktin, josta hän on hiljalleen toipunut perheensä avus-

tuksella. Nykyisin hän asuu Kuopiossa mukavassa palvelukodissa omassa huoneistossaan. Iloa elämään tuovat lähes 

jokapäiväiset lasten ja lastenlasten vierailut. Haastattelimme Suomaa ja hänen poikaansa Tapania etänä ja kyselim-

me kuulumisia. 

"Monenlaisia hyviä ja hauskoja muistoja niiltä ajoilta on paljon. Ne palaavat elävinä mieleen, kun katselee vaikka 

vanhoja valokuvia. Vaikka toki siitä on jo aikaa yli 50 vuotta, joten kovin tarkkoja yksityiskohtia ei tule mieleen." 

Suomalla on tallessa paljon muistoesineitä, ja esimerkiksi ensimmäinen yrittäjäpalkinto on visusti säilössä. 

”Liikkuminen on nyt vähän hankalaa, pyörätuolilla pääasiassa ja nelihaaraisen kepin kanssa lyhyitä matkoja, mutta 

mikäs tässä muuten on ollessa” 

Suoman poika Tapani muistelee lapsuuttaan lämmöllä:  

"Me lapset opimme vastuullisuuteen ja työntekoon jo nuorina, ja se oppi on kantanut hyvin aikuisenakin. Vaikka 

minusta ei tullut yrittäjää, niin yrittäjämäinen asenne työhön on säilynyt.” 

”Muistan aina äidin neuvon, jonka hän lausui kerran tullessaan käräjäoikeudesta lautamiehenä toimiessaan: Jos et 

Tapani tiedä, mitä sanoisit, niin puhu edes totta, siitä et 

voi myöhemmin jäädä kiinni.” 

"Siihen aikaan koko perhe kantoi kortensa kekoon yri-

tyksen pyörittämisessä. Kesäaikaan viikonloppuisin 

ajettiin soraa, valmisbetonia, hiekkaa ja kiviaineksia. 

Lauantaisin äiti leipoi sitten mökillä mansikkakakkua, 

siellä  pölyt huuhdottiin sisäisesti ja ulkoisesti.” 

”Perheen tuki on säilynyt koko elämän ajan. Kun omat 

ja siskoni lapset olivat pieniä, äiti oli tarvittaessa apuna 

heitä hoitamassa. Nyt on meidän vuoromme auttaa 

äitiä. Infarktin jälkeen äiti oli tosi huonona pari vuotta, 

mutta kuntouttamalla häntä oman perheen voimin lä-

hes päivittäin vointi alkoi paranemaan vähän kerras-

saan. Kiva tänne on aina tulla, kun äidiltä saa lujan ru-

tistuksen ja hersyvän naurun tervehdykseksi." 

 

Suoma Hynönen muistelee hymyssä suin menneitä aikoja. Työtä 

tehtiin paljon, mutta se oli antoisaa ja nuorena riitti voimia. 

Vuoden Yrittäjä patsas yllätti ja oli tärkeä hetki Hynöselle. 

Härkäpatsas on edelleen, vielä 50– vuoden jälkeenkin kunnia-

paikalla muistuttamassa aktiivisesta yrittäjäajasta.  

Kuvassa Suoma esittelee Härkäpatsastaan. 

Kuva: Tapani  
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Joroisten Yrittäjät Ry:n toimintakertomus vuodelta 1974. 

Vuosi 1974 oli Joroisten Yrittäjät ry:llä juhlavuosi. Tulihan kuluneeksi täydet kymmenen vuotta yhdistyksen perusta-

misesta. Vuoden merkittävimpänä tapahtumana voidaan pitää yhdistyksen 10 vuotisjuhlaa, joka pidettiin Ravintola 

Seurasalissa 24 p:nä toukokuuta. 

Juhlasta muodostui merkittävä tapahtuma, jonka julkinen sana reagoi varsin voimakkaasti. Tilaisuudessa luovutettiin 

Yrittäjäin Keskusliiton pronssiset ansiomerkit 6:lle yhdistyksen perustajajäsenelle, Maija Kuismalle, Esko Kuismal-

le, Matti Pöntiselle, Väinö Sutiselle, Pekka Lahdelle ja Aatto Tarvaiselle. Lisäksi muistettiin ensimmäisen puheen-

johtajan puolisoa, rouva Vappu Hyvöstä kukkasin. Tilaisuuden juhlapuheen piti Mikkelin Alueen Yrittäjät ry:n pu-

heenjohtaja, teollisuusneuvos Olavi Räsänen. Juhlaillallisen yhteydessä muistivat yhdistystämme mm. Joroisten kun-

ta ja paikalliset pankkilaitokset erilaisin muistolahjoin. 

Joroisten Yrittäjät ry:n toiminta jatkui entisien vuosien mukaisesti varsin vilkkaana kuluneenakin vuonna. 

Yhteisiä kokoontumisia olivat sääntömääräisten vuosikokousten, sekä kevät ja syyskokouksen lisäksi useat talkoot 

huhti-toukokuun aikana Valvatuksen leirialueella, tanssit Kanavan lavalla, Taavin Tuvalla ja Tahkorannassa sekä 

osallistuminen koko perheen ilmailupäivään Joroisten lentokentällä pitäjän kesätapahtuman yhteydessä. 

Erityinen kiitosmaininta lankeaa yhdistyksemme naistoimikunnalle, joka toteutti edellä mainitut tanssi- ja ravintola 

tapahtumat (miesväen myötävaikutuksella) ja vaikutti yhdistyksen taloudelliseen lopputulokseen merkittävästi. 

Yhdistyksemme johtokunta kokoontui vuoden aikana kaikkiaan 6 kertaa varsinaisiin johtokunnan kokouksiin, sekä 

lukemattomia kertoja erilaisissa muissa asiayhteyksissä. 

Ei sovi myöskään unohtaa Joroisten Yrittäjät ryin perinteellistä pikkujoulua, joka pidettiin vanhan tavan mukaan 

5.12. Keskushotellissa ja keräsi lähes 200 yrittäjää tai henkilökunnan jäsentä yhteiseen ilonpitoon. 

Joroislainen yritteliäisyys sai kuluneena vuonna erityistä arvostusta yhteiskunnan taholta. Kunnassa valittiin ensim-

mäisen kerran vuoden yrittäjä, joka palkittiin puisella Härkä-patsaalla sekä 1000 mk rahapalkinnolla. Ensimmäiseksi 

vuoden yrittäjäksi valittiin yhdistyksemme johtokunnan jäsen, Suoma Hynönen. Joroisten vuoden yrittäjän valinnasta 

muodostuu perinne, joka liittyy vuosittaiseen kunnassamme vietettävään Itsenäisyyspäivä-juhlaan. Seuraavaan Vuo-

den yrittäjän valintaan liittyy yleisöäänestys. 

Yhdistyksen julkistaloudellisesta toiminnasta näytteli tärkeintä osaa Valvatuksen leirialueen kehittäminen. Yhdistyk-

semme toteutti Valvatukselle huoltorakennuksen ja asianmukaisen vesi- ja viemäriverkoston, joiden toimenpiteiden 

ansiosta leirialue voitiin anoa 2-tähden leirialueeksi. Lisäksi leirialueelle valmistui 2 uutta leirintämökkiä, jolloin ko-

konaismäärä nousi 8:aan. 

Yhdistyksemme toimintaa Valvatuksella voitanee pitää tärkeänä osana kuntamme matkailullisten palveluiden kehit-

tämisessä. 

Kuluneen vuoden aikana vahvistettiin kahdessa perättäisessä kokouksessa yhdistyksemme sääntömuutos Suomen 

Yrittäjäjärjestöjen Liiton sääntöjen mukaisiksi. 

Virallinen päätös yhdistysrekisteristä siirtyi kuitenkin seuraavalle vuodelle, joten yhdistyksen uudet säännöt astuvat 

voimaan ensi vuoden aikana. 

Yhdistyksemme on ollut kuluneena vuotena läheisessä yhteistoiminnassa läänin alueyhdistykseen yhdistyksemme 

sihteerin toimiessa myös alueyhdistyksen sihteerinä. Lisäksi johtokuntamme jäsen Toivo Haverinen on osallistunut 

lääninyhdistyksen johtokunnan kokouksiin johtokunnan jäsenenä. 

Koko läänin yrittäjäyhdistystoiminta koki raskaan menetyksen kuluneen vuoden lopulla teollisuusneuvos Olavi Rä-

säsen poismenon muodossa. 

Yhdistyksen toimikenkilöt vuonna 1974 olivat: 

Puheenjohtaja: Matti Pöntinen. Varapj Tauno Tarvainen,Rahastonhoitaja: Pekka Lahti. Sihteeri: Kalevi Räisänen. 

Johtokunnan jäsenet: 

Suoma Hynönen, Tauno Tarvainen, Pentti Vähä-Haka, Väinö Sutinen, Reino Tyrväinen, Anja Suhonen, Toivo Have-

rinen, Risto Immonen, Sirkka Kärkkäinen, Jouko Pulliainen. 

Tilintarkastajat: Matto Tarvainen ja Yrjö Tolvanen 
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Merkkipäivätoimikunta: Sirkka Kärkkäinen, Rauha Tolvanen ja Pekka Lahti 

Naistoimikunnan kokoonkutsuja: Laura Haverinen 

Joroinen 30.2.1975 

Johtokunnan puolesta 

Matti Pöntinen          Kalevi Räisänen 

Puheenjohtaja            Sihteeri 

 

Vuonna 1975, tarkemmin 29. tammikuuta, uudet  yhdistyksen säännöt astuivat voimaan Joroisissa. Vaikka nämä 

säännöt eivät merkinneet suuria muutoksia toimintaan, ne terävöittivät toiminnan tarkoitusta. Jotta kaikki jäsenet 

ymmärtäisivät ne selkeästi, päätettiin monistaa ja jakaa uudet säännöt kaikille tiedoksi. 

Samana vuonna 1975 Joroisissa ja koko Suomessa yksi suurimmista puheenaiheista oli keskiolut. Vaikka keskiolut 

oli vapautettu myyntiin jo vuonna 1969, sen saatavuutta kaupoissa säänneltiin kuntien valtuustojen päätöksillä. Tä-

mä herätti keskustelua ja jakoi mielipiteitä eri paikkakunnilla. Oluen myynti kaupoissa jatkui kiistanalaisena aiheena 

vielä pitkään, ja aina 1990-luvulle asti jotkut paikkakunnat rajoittivat oluen myynnin Alkoihin. Viimeinen paikkakun-

ta, joka antoi kaupoilleen luvan myydä keskiolutta, oli Luoto vasta vuonna 1995. 

Joroinen oli perinteinen ja vahvasti kristillinen kunta, ja monet näkivät keskioluen turmiollisena voimana, joka uhka-

si koko kunnan väestöä. Oluen vaikutuksia pidettiin erityisen huolestuttavina naisten kohdalla. Keskustelua käytiin 

laajasti niin lehtien palstoilla, toreilla kuin yleisillä paikoilla, ja myös yrittäjiltä pyydettiin lausuntoa asiasta. Yrittäjät 

kokivat asian monimutkaiseksi, sillä tiedostettiin, että alkoholin ostamisen yhteydessä saatettiin ostaa myös muita 

tuotteita, ja jos keskiolutta ei saisi omasta kunnasta, rahavirrat suuntautuisivat naapurikaupunkeihin. 

Johtokunta esittää 11.6.1975 pyydettyyn lausuntoon omana kantanaan seuraavasti: 

Matkailun ja kansainvälisen kanssakäynnin lisääntyessä tulee maahamme enenevässä määrin ulkomaista ostovoi-

maa, joka heille ominaiseen tapaan tulee ostamaan ja käyttämään tavallisena pöytäjuomana mm. keskiolutta. Jos 

keskiolutta ei ole saatavana jossakin alueella, tulee ko. ostokset suuntautumaan sinne, missä sitä on myytävänä.  

Muut oluen mukana myytävät elintarvikkeet ostetaan myös sieltä mistä olutkin. Ostovoima ja syntynyt liikevaihto 

siirtyvät toisaalle. 

Määrätty aines, joka nykyisin väärinkäyttää olutta, tulee siirtymään joihinkin korvikkeisiin, jos keskiolut kielletään. 

Tärkeimmäksi kysymykseksi muodostuu viranomaisten kontrollin lisääminen ja väärinkäytösten estäminen. 

Olisi syytä harkita keskiolut prosentin alentamista. 

Joroisten Yrittäjät ry yhtyy keskiolut kieltoon, mutta edellyttää, että kielto koskee koko maata. 

Toinen keskustelua aiheuttanut puheenaihe oli jäsenmaksun suuruus. Tähän asti joroisissa jäsenmaksu oli päätetty 

joka vuosi syyskokouksessa ja se oli ollut yrittäjäkohtainen. Nyt mietittiin uutta mallia, jossa jäsenmaksun suuruus 

perustuisi yrityksen kokoon henkilökunnan mukaan. Perusteena tässä oli se, että isommat yritykset hyötyivät yhdis-

tyksen toiminnasta enemmän ja toisaalta katsottiin myös, että heillä olisi myös enemmän varaa osallistua. Asiasta 

lähetettiin kyselykierros myös lääninyhdistykselle ja sieltä saatiin kanta, että jäsenmaksun suuruus oli jokaisen pai-

kallisyhdistyksen oma asia ja Joroisissa saataisiin tehdä niin, kuin parhaaksi nähtiin. 

 

Joroisten Yrittäjät Ry:n toimintakertomus vuodelta 1975. 

Joroisten Yrittäjät Ry:n 11. toimintavuotta sävytti alkaneen lamakauden oireet, jotka näkyivät jo selvästi vuoden lop-

pupuolella mm. rahamarkkinoiden kiristymisenä ja työttömyyden lisääntymisenä. Paikkakunnan elinkeinoelämä ja 

yleinen kehitys jatkuivat kuitenkin myönteisinä. Rakennustoiminta oli vilkasta, johon oman, näkyvän leimansa loi 

Moottorihotelli Joronjäljen valmistuminen paikkakunnalle. Yhdistyksen toiminta oli jonkin verran hiljaisempaa kuin 

edellisenä vuonna, joka näkyi mm. kokouskertojen vähenemisenä. 
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Yrittäjien oli suunnattava enemmän aikaa omiin yrityksiinsä kuin yhdistystoimintaan. Virallisten kokousten määrä 

laski edelliseen vuoteen verrattuna, Virallisia kokouksia pidettiin toimintavuonna yhteensä 8. Yhdistyksen uusien 

sääntöjen tultua rekisteröidyksi 29.1.  

1975 jouduttiin vuoden aikana pitämään kaksi varsinaista vuosikokousta, toinen 2.3. vanhojen sääntöjen mukaan ja 

toinen 12.10. uusien sääntöjen mukaan. 

Oleellisimmat muutokset uusissa säännöissä ovat kaksi varsinaista vuosikokousta entisen yhden sijasta sekä yhdis-

tyksen jäsenperusteiden laajeneminen entistä väljemmiksi. Yhdistyksen taloudelliseen toimintaan tähtäävä toiminta 

keskittyi Valvatuksen leirialueeseen ja ennen kaikkea naistoimikunnan toteuttamiin tanssi- ym. tilaisuuksien järjestä-

miseen. 

Yhdistyksen toiminta Valvatuksen leirialueen kehittämisessä ja ylläpitämisessä voidaan pitää paikkakunnan kannalta 

merkittävänä, johon Joroisten kunnan tulisi kiinnittää enemmän taloudellista huomiota. 

6.3.1975 pidettiin Ravintola Seurasalissa muotinäytös sekä yhteensä 2 tanssitilaisuutta, joiden taloudellinen tulos 

yhdistykselle oli merkittävä.  

Yhdistys antoi 13.6.1975 pitämässään kokouksessa lausunnon keskiolut kysymyksessä kunnanhallitukselle. 

Joroisten Yrittäjät ry oli mukana pitäjän kesätapahtumassa 12.7. toteuttamalla Kanavan lavatanssit hyvällä menestyk-

sellä. 

Joroisten kunnan vuoden yrittäjäksi 1975 valitsi kunnanhallitus liikkeenharjoittaja Väinö Sutisen, jolle luovutettiin 

6.12. Härkä-patsas vuodeksi eteenpäin sekä palkintoon kuuluva rahasumma. 

Joroisten Yrittäjät ry:n perinteellinen pikkujoulu pidettiin lähes kymmenen vuoden tauon jälkeen oman kunnan alu-

eella 5. joulukuuta Moottorihotelli Joronjäljessä, jonka tilat soivat mahdollisuuden näin väkirikkaan tilaisuuden jär-

jestämiseen. 

Yhdistyksen tulevassa toiminnassa tulisi kiinnittää erityistä huomiota jäsenpohjan laajentamiseen koskettamaan kaik-

kia paikkakunnan yrittäjiä ja yrityksiä, johon uudet säännöt suovat hyvät mahdollisuudet. 

Erityisesti on syytä painottaa Joroisten Yrittäjät ry:n toimintaa paikkakunnan kansanmatkailun kehittämisessä. Val-

vatuksen leirialue on pystytty saattamaan lain ja asetusten määräämälle tasolle, joskin sen taloudellinen tulos on jää-

nyt tappiolliseksi yhdistykselle. 

Leirintätoiminnan liittyessä suurelta osalta sosiaalisten palvelujen piiriin olisi yhteiskunnan syytä suunnata taloudel-

lista panosta Valvatuksen leirialueen kehittämiseen ja ylläpitämiseen. 

Yhdistyksen johtokuntaan ovat kuuluneet: Matti Pöntinen puheenjohtajan, Tauno Tarvainen varapuheenjohtajana 

sekä muina jäseninä Suoma Hynönen, Väinö Sutinen, Anja Suhonen, Toivo Haverinen, Risto Immonen, Sirkka 

Kärkkäinen, Jouko Pulliainen, Erkki Turunen ja Ensio Julku. 

Naistoimikunnan puheenjohtajana on ollut Laura Haverinen. 

Merkkipäivätoimikuntaan ovat kuuluneet: Sirkka Kärkkäinen, Rauha Tolvanen ja Pekka Lahti 

Yhdistyksen varsinaisina tilintarkastajina ovat olleet Aatto Tarvainen ja Yrjö Tolvanen ja varatilintarkastajina Veli 

Sikanen ja Urho Saastamoinen. 

Edustajana aluejärjestössä on ollut Toivo Haverinen. 

Yhdistyksen taloudenhoitajana on ollut Pekka Lahti ja sihteerinä Kalevi  Räisänen 

Joroisissa 24 pinä maaliskuuta 1976 

Joroisten Yrittäjät ry 

Johtokunta 

Matti Pöntinen        Kalevi Räisänen 

Puheenjohtaja         Sihteeri 
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Vuonna 1976 oli taas vaalivuosi, ja päätettiin lähteä keskustavetoiseen yhdistelmään mukaan. Sovittiin yrittäjien 

ehdokkaaksi Suoma Hynönen. Vaalineuvotteluita ja muita kokouksia päästiin nyt pitämään uudessa Joronjäljen 

Moottorihotellissa, ja sen todettiin tukevan toimintaa hyvin. Joronjälki tarjosi yrittäjille maksutta tilaa yhdistyksen 

arkistoille ja muille tarvikkeille. Lukittava lokerotila sijaitsi Jordanian pienessä luentosalissa, ja siellä yhdistyksen ta-

varat saisivat olla säilössä. 

Yhteistyö eri tahojen kanssa toimi hyvin. Osuuspankin pankinjohtaja Saastamoinen tarjosi yrittäjille Pankkiyhdistyk-

sen laatiman yrityskansion ja luovutti yhden kappaleen yhdistykselle. Kansio lähti kiertämään jäsenten keskuudessa, 

ja Saastamoinen huomautti, että myös yksityisillä yrittäjillä oli mahdollisuus saada vastaavanlainen kansio henkilö-

kohtaisesti yrityksensä tueksi. Lisäksi hän ilmoitti, että Joroisten Osuuspankin huoneisto on käytettävissä yrittäjille 

järjestettävissä koulutustilaisuuksissa, ja että Osuuspankki tarjoaa kahvit sekä luennoitsija-apua yhdistykselle. 

Nämä yhteistyökuviot kertovat siitä, että yrittäjäyhdistys oli tunnustettu toimialueellaan, ja sen merkitys rahalaitok-

sille ja muille liike-elämän toimijoille sekä kunnalle oli merkittävä. 

Koska yhdistyksen toiminta oli ollut pari vuotta hieman hiljaisempaa, oltiin talouden suhteen erittäin tiukkoja. Yh-

distyksessä tehtiin mielenkiintoisia päätöksiä. Esimerkiksi Mikkelin läänin yhdistykseltä tullutta viidensadan markan 

laskua ei hyväksytty vaan päätettiin maksaa 300 euroa. Samoin Suomen Matkailuliiton kuudensadan kolmenkym-

menen markan ilmoituslasku päätettiin jättää maksamatta, perusteluna se, että ilmoitusmääräystä ei ollut annettu. 

Jälkimmäisen laskun kohdalla jouduttiin kyllä perumaan puheita seuraavana vuonna ja erinäisten selvittelyjen jäl-

keen todettiin, että lasku oli maksettava. 

Joronjälki valmistui 1975 ja tarjosi viimein riittävän ison paikan pitää yrittäjäjuhlia ja muita tapahtumia omalla paikkakunnalla.  

Kuva: Olavi Hyvösen arkisto. 
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JOROISTEN YRITTÄJÄT RY:N TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 1976. 

Kulunut vuosi oli Joroisten Yrittäjät ry:n 13. toimintavuosi. 

Toimintaa voitaneen verrata yleiseen taloudelliseen tilaan maassamme, joka vaikeutui sitä mukaa kun vuosi kului. 

Saattoi olla, että yhdistyksemme jäsenten ajatukset yhä useammin ja useammin keskittyivät ajattelemaan mahdolli-

sesti tulevia vaikeuksia. Tämän takia toiminta yhdistyksen piirissä jäi ehken vähän vähemmälle. 

Yleistä tilannetta tarkasteltaessa voitaneen kuitenkin todeta, ette joroislaisilla ole kuitenkaan asiat kaikista huonoim-

min maassamme mieluumminkin päin vastoin. Täällä on rakennettu ja täällä on muutenkin uskottu tulevaisuuteen ja 

useimmat yritykset pitäjässämme ovat kaikesta huolimatta kehittyneet myönteiseen suuntaan. 

Yhdistyksen toimintaan nähden voitaneen kulunutta vuotta pitää jonkinlaisena uudelleen arvioimisen vuotena vai 

voisiko sanoa "välivuotena". Todettiin, että Valvatuksen vuokra-aika lähenee loppuaan ja pohdiskeltiin sitä, mitä sen 

jälkeen tapahtuu. Joka tapauksessa oltiin sitä mieltä, että Valvatus hoidetaan loppuun saakka mahdollisimman tarkoi-

tuksenmukaisesti. 

Merkille pantavaa oli kunnan myöntämä avustus leirintäaluetoiminnan tukemiseen. Avustusanomus tehtiin myös 

vuodelle 1977. Summa 2.500,-  

Vuoden varrella merkittävimpiä tapahtumia: - 

Savon alueen yrittäjien yhteinen illanvietto Joronjäljessä 25.03. sujui mukavasti E.J. Laukun toteuttaman muotinäy-

töksen merkeissä. Ilta oli onnistunut ja varmaan omiaan lisäämään alueemme yrittäjien ja miksi ei myöskin yrityk-

sien yhteenkuuluvaisuuden tunnetta.  

Onginta- ja ulkoilupyhä Valvatuksella 11.04. Mukana oli noin 30 jäsentä. Pilkittiin ja paisteltiin makkaroita Matti 

Pöntisen tarjoamien juomisten myötävaikutuksella.  

Leirintäalueen haravointitalkoot 20.05. Pirinen tarjosi kahvit ja lopuksi saunottiin. Läsnä seitsemän yrittäjää ja Piri-

set.  

Joroisten Lehti toi pääkirjoituksessaan 20.10. esille leirintäalueen hoitamisen Yrittäjille tuomia vaikeuksia. 

Kunnallisvaaleissa lokakuussa menestyivät Yrittäjät hyvin. Erkki Turunen ja Pentti Romo valittiin uudelleen ja uute-

na valtuutettuna tulee kuvaan mukaan oma ehdokkaamme Suoma Hynönen.  

Pikkujoulu pidettiin perinteellisesti 05.12. Paikka oli Joronjälki ja ruokailu poikkeuksellisesti seisovasta joulupöy-

dästä, johon myös lapset voivat osallistua. Avaussanat lausui Matti Pöntinen ja illanjuontajana toimi Tauno Tarvai-

nen. 

Vuoden lopulla, eli tarkemmin sanottuna 18.12. oli vielä tanssit Rantatuvalla. 

Yhdistyksen seuraavalle vuodelle hyväksymä toimintasuunnitelma enteilee vaihtelevaa toimintaa, joka toivottavasti 

kiinnostaa kaikkia. 

Uusia yrityksiä paikkakunnalle tuli kaksi, nimittäin Grilli-Tytöt ja Nykäsen autokorjaamo. 

Kokoukset; Kevätkokous 25.03. Yleinen kokous vaaliasioissa 20.04. ja syyskokous 15.10. kertaa 11.03. ja 28.09. 

Hallitus kokoontui 2  

Vuoden yrittäjät Joroisten kunnanhallituksen valinnan mukaan Maija ja Esko Kuisma. 

Kunnallisia luottamustoimia: Erkki Turunen ja Pentti Romo kunnanvaltuustossa sekä lukuisa joukko yrittäjiä eri lau-

takunnissa. 

Tehtävät ja toimielimet: 

Puheenjohtaja Matti Pöntinen, varapuheenjohtaja Tauno Tarvainen 

Hallitus: Matti Pöntinen, Tauno Tarvainen, Jouko Pulliainen, Suoma Hynönen, Erkki Turunen 

Väinö Sutinen, Kalevi Räisänen, Anja Suhonen, Toivo Haverinen ja Risto Immonen. 

Taloudenhoitaja Pekka Lahti ja sihteeri Reijo Kinnunen 

Naistoimikunta: Laura Haverinen pj. sekä jäseninä kaikki yhdistyksemme naisjäsenet. 
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Merkkipäivätoimikunta: Sirkka Kärkkäinen, Rauha Tolvanen ja Pekka Lahti 

Tilintarkastajat: Aatto Tarvainen ja Yrjö Tolvanen 

Varatilintarkastajat: Veli Sikanen ja Urho Saastamoinen 

Aluejärjestön kokousedustaja: Toivo Haverinen 

Vaalitoimikunta: Matti Pöntinen, Pekka Lahti, Toivo Haverinen ja Sirkka Kärkkäinen 

Joroisissa 07. helmikuuta 1977. 

Joroisten Yrittäjät ry 

Hallitus 

Matti Pöntinen      Reijo Kinnunen 

puheenjohtaja       sihteeri 

 

Vuonna 1977 järjesteltiin Valvatuksen leirintäalueen asioita. Vuokrasopimus Jalkasen kanssa oli loppumassa, ja oli 

aika miettiä, mitä seuraavaksi tehdään. Leirintäalue todettiin tarpeelliseksi, mutta sen hoitaminen koettiin hanka-

laksi yrittäjien toimesta, joilla oli omien yritystensä parissa paljon puuhaa. Esteri Pirinen esitti puheenjohtajalle ky-

symyksen, olisiko Joroisten Yrittäjät Ry halukas myymään hänelle leirintäalueen rakennelmat, mikäli vuokrasopimus 

Jalkasen ja yrittäjien välillä päättyisi ja hän voisi vuokrata alueen mahdollisesti suoraan omistajalta. Perusteellisen 

keskustelun pohjalta tähän suhtauduttiin yksimielisesti myönteisesti, ja hintaneuvottelut käynnistettäisiin, kun Este-

ri Pirinen jättäisi virallisen tarjouksen. 

Toinen hallituksen puhuttava asia oli K-halli Aatto Tarvaisen mainostaulu, joka oli pystytetty leirintäalueen portin 

viereen. Keskusteltuaan asiasta johtokunta päätti määrittää mainostaulun pito-oikeuden ja päätti, että sen vuokra 

1977 ja 1978 olisi 4000 markkaa. Mikäli Aatto Tarvainen ei hyväksyisi korvausta, mainostaulu olisi poistettava pai-

kalta. Asian tarkempi selvittäminen osoitti, että mainostaulu oli pystytetty jo kesällä 1974 ilman minkäänlaista lu-

paa, mikä herätti johtokunnassa suurta närkästystä. Jopa harkittiin, että Aatto Tarvaisen K-hallin olisi suoritettava 

korvaus Joroisten Yrittäjät Ry:lle luvattomasta mainostaulun pidosta vuosina 1974, 1975 ja 1976. Asiasta päästiin 

kuitenkin kohtuulliseen, kaikille sopivaan lopputulokseen. 

Koska koko leirintäalueasia oli vielä melko epäselvä ja Pirisen tarjoamaan rakennusten ja kalusteiden ostotarjouk-

seen ei oltu tyytyväisiä, päätettiin jättää asia hautumaan. Samalla päätettiin jatkaa toimintaa vielä vuonna 1978 ja 

vuokrata se kyseiseksi vuodeksi Piriselle alennushintaan. Samalla päätettiin irtisanoutua Matkailuliiton jäsenyydes-

tä, jotta mahdollisia lisämaksuja markkinoinnista ja muusta ei aiheutuisi. 

Jo aivan yhdistyksen ensi vuosina oli herännyt ajatus yhteisestä ulkomaanmatkasta. Toistaiseksi tämä oli jäänyt to-

teutumatta, mutta nyt päätettiin sellainen toimintasuunnitelma laittaa tulille ja lähteä joukolla Tallinnaan. Matka 

ajankohdaksi valikoitui 31.3.-2.4.1978. Majoituspaikaksi päätettiin ottaa kuuluisa Viru-hotelli, olihan se suomalais-

ten rakentama. 

”Viru hotelli  

Intouristin Viru-hotelli avattiin 5. toukokuuta 1972. Hotellirakennus oli ensimmäinen Viroon rakennettu tornitalo ja 

erottamaton osa Tallinnan kaupunkikuvaa. Neuvostoliitto antoi Viru-hotellin rakennusprojektin vuonna 

1969 savonlinnalaiselle Repo Oy -rakennusliikkeelle, ja hotellin rakennustyöt alkoivat saman vuoden heinäkuussa. 

Rakennusliike meni kuitenkin kesken rakennustöiden konkurssiin vuonna 1971 sen jälkeen, kun rakenteilla olleen 

hotellin yläkerroksissa syttyi tulipalo joulukuussa vuonna 1970. Suomen valtion oli arvovaltasyistä hankittava uusi 

rakentaja ja annettava hankkeeseen valtiontakuu. Rakennustyötä jatkanut Rakennuskunta Haka sai hotellin val-

miiksi toukokuussa vuonna 1972.   

Neuvostoaikana hotellin 23. kerroksessa sijaitsi KGB:n käytössä ollut radiokeskus, josta käsin harjoitettiin hotellivie-

raiden salakuuntelua ja tarkkailua. 60 hotellihuoneessa oli salakuuntelulaitteet, ja myös joissakin Viru-hotellin ravin-

tolan pöydissä oli mikrofoneja. KGB poistui hotellista Viron jälleen itsenäistyttyä vuonna 1991, mutta salainen huo-

ne paljastui vasta vuonna 1994. Entinen radiohuone on nykyisin museona.”  Lähde Wikipedia 
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Ihmisiä Yhdistyksen Takana– Immoset, monessa mukana  

Risto ja Pirjetta Immonen olivat mukana Jo-

roisten Yrittäjäyhdistyksessä monissa tehtä-

vissä usean vuosikymmenen ajan. Risto oli 

mukana jo ennen yrittäjäuransa alkua 60-

luvun lopussa. Hän työskenteli siihen aikaan 

Väinö Sutisen korjaamolla ja oli usein soitto- 

ja huvitehtävissä Yrittäjien juhlissa. Perusta-

essaan pesulan vaimonsa Pirjetan kanssa 

vuonna 1971, oli itsestään selvää, että he 

liittyvät yrittäjäyhdistykseen. "Yrittäjäyhdistys 

tarjosi vastapainoa työlle ja seuraa saman-

henkisistä ihmisistä, jotka ymmärtävät ja elä-

vät samanlaisissa paineissa kuin itsekin," 

miettii Pirjetta. 

Risto Immonen istui useissa hallituksissa 70-

luvulla. 80-luvulla ohjat siirtyivät vaimolle 

Pirjetalle. Molemmat olivat kuitenkin mukana 

kaiken aikaa yhdistystehtävissä, joissa kulis-

sien takana riitti aina paljon tekemistä. 

"Yrityksessä työtä riitti siihen aikaan seitse-

mänä päivänä viikossa, mutta olimme nuoria 

ja jaksoimme. Kyllähän sitä yli 32 vuotta tuli 

tehtyä. ” 

”Kiireisimpinä vuosina meillä oli useampikin 

työntekijä, mutta välillä tehtiin töitä ihan kak-

sistaan. Pesulassa elettiin koneistumisen ai-

kakautta, ja laitteet ehtivät vaihtua moneen 

kertaan." 

"Parhaiten yhdistyksestä jäivät mieleen haus-

kat pikkujoulut. Niissä aina juhlittiin hurjasti; 

joskus saattoi olla vähän nokittelua ja nuja-

kointia, mutta se vähän niin kuin kuului asi-

aan. Yksi upea hetki uralla oli, kun vuonna 1996 meidät valittiin Joroisten vuoden yrittäjiksi. Siihen aikaan palkin-

toon  kuului myös kunnianosoitus saada kutsu maaherran päivällisille Mikkeliin. Se oli arvokas tilaisuus ja hieno 

muisto." 

Immosten yritys myytiin eteenpäin vuonna 2012 pariskunnan jäädessä hyvin ansaitulle eläkkeelle. 

Risto Immonen muistelee Viron reissua: 

"Viro oli tuohon aikaan vielä osa Neuvostoliittoa, ja sinne matkailu oli uutta. Hienosta Viru-hotellista oli luettu uuti-

sista ja sitä haluttiin lähteä paikan päälle katsomaan, koska olihan se suomalaisten rakentama. Neuvostoaika tuntui 

Virossa vahvasti, ja kiertelimme katsomassa erilaisia yrityksiä ja myymälöitä vertaillen toimintamallia suomalaiseen 

käytäntöön, ja olihan se kovin erilaista. 

Paluumatkasta jäi mieleen hauska sattumus. Joukossamme oli paljon musiikki-ihmisiä ja tuliaisiksi oli ostettu edulli-

sia soittimia Virosta. Minäkin toin sieltä hienon pienen haitarin. Laivaan mentäessä tullimiehet epäilivät meidän 

olevan pelastusarmeijan muusikkoporukkaa, mutta aika nopeasti he huomasivat, että sen verran oli vettä väkeväm-

pää nautittu, ettei joukkomme ollut kovin uskovainen. 

70-luvulla toiminta oli todella vilkasta, yrittäjiä oli paljon ja kaikkiin reissuihin lähtijöitä oli mukavasti. Tehtiin matko-

Risto ja Pirjetta Immonen tekivät pitkän uran pesula-alalla ja ehtivät töistään 

huolimalla paneutua myös yrittäjyysasiaan. Kuva Immosten kotiarkisto 
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ja lähelle ja kauas, tietysti aina oppimismielessä, mutta kyllähän se huviksi tuppasi kääntymään." 

 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY:N TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 1977 

Toivottavasti emme ole vielä ehtineet ottaa yrittäjiltämme enemmän kuin heillä on mahdollisuus antaa "Yrittäjät ve-

rotuksen oravanmyllyyn" "Rasitteet ylittävät kantokyvyn" "Mistä otetaan uudet yrittäjät" "Kun yrittäjäksi lähtee, on 

pantava akka ja lapsetkin pantiksi" "Lapsistani en ainakaan toivo yrittäjää” 

Tämäntyyppisiä ajatuksia on kuultu viime aikoina. Nämä lauseet on julkisen sanan välityksellä tuotu jokaisen Jorois-

ten Yrittäjien jäsenen ja myöskin jokaisen muun joroislaisen yrittäjän tietoisuuteen kuluneena 14. toimintavuotena. 

Kun vielä palautamme mieliin, että kulunut vuosi oli jo kolmas perättäinen voimakkaan taloudellisen laskusuhdan-

teen vuosi, niin ei ole ihmekään jos yrittäjä ryhtyy mielessään puntaroimaan omaa yritystään. Kun vielä lisäämme 

tähän sen tosiasian, että kokonaistuotantomme supistui v. 1977 0,7% ja että kaupan määrällinen myynti supistui noin 

4%, pitäisi yrittäjien mielien toki olla maassa. Se ei kuitenkaan ole, ei ole ainakaan Joroisissa. Kyllä on todettava, 

että ei yrittäjä kovinkaan helpolla lannistu. Voidaan varsin selvästi todeta, että tulevaisuuteen suhtaudutaan kaikesta 

huolimatta valoisin ja rohkein mielin, joskin tiettyä varovaisuuta noudattaen. Yrityksiä on kehitetty ja kehitetään 

edelleenkin, joskin suurista investoinneista on pyritty pidättäytymään. Eivät myöskään joroislaisten yrittäjien lapset 

pelkää ryhtyä jatkamaan vanhempiensa yrityksiä. Siitä meillä on selviä esimerkkejä. Uusiakin yrityksiä on kuluneena 

vuonna tullut kuvaan useita, joista mainittakoon mm. Insinööritoimisto ITK Oy entisissä Heinon Pajan tiloissa, Tmi 

Martex Kuvansissa, T:mi Finnbungalows  Koskenkylällä ja Markkinointi Tenho Maaranen Kuvansissa. 

Yhdistyksen puitteissa on toimittu mm. seuraavasti: 

Maaliskuussa: 

Joroislaisia yrittäjiä Tallinnassa huhtikuussa 1978. Kuva : Immosten kotiarkisto 
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Yrittäjäilta Ravintola Seurasalissa. Osuuspankki tarjosi maittavan illallisen ja OKO:n asiantuntija-tuomari piti esitel-

män siitä, kuinka erilaisia yritysmuotoja verotetaan. Läsnä oli 42 yhdistyksen jäsentä. Tilaisuus oli hyvin onnistunut. 

Tehtiin Pirisen kanssa sopimus leirintäalueen vuokraamisesta kesäkaudeksi 1977. 

Toivo Haverinen ja Väinö Sutinen osallistuivat Mikkelin Alueen Yrittäjät ry:n kevätkokoukseen.  

Toukokuussa: 

Luovutettiin peruskoulun yläasteen oppilaalle Markku Tuomaiselle 300 markan stipendi, jota olivat luovuttamassa 

Suoma Hynönen ja sihteeri. 

Kesäkuussa: 

Valtakunnallisten maanpuolustuspäivien aikana maanpuolustustanssit Kanavan lavalla onnistuivat hyvin. Puuhamie-

het ja -naiset ansaitsevat kiitokset. 

Syyskuussa: 

Toivo Haverisen ja sihteerin osallistuminen Mikkelin Alueen Yrittäjien johtokunnan kokoukseen Mikkelissä. Ko-

kouksen isäntänä toimi Postipankki.  

Solmittiin T:mi E Pirisen kanssa Valvatuksen leirintäalueen vuokrasopimus kesäkaudelle 1978. Todettiin,  että kesä 

1978 on näillä näkymillä viimeinen kesä Valvatuksen merkeissä. 

Lokakuussa: 

Elinkeino- ja matkailulautakunnan järjestämä yrittäjäilta Joronjäljessä. Tilaisuudessa luovutettiin vuoden yrittäjäpal-

kinto Sinikka ja Mikko Miettiselle. 

Suoma Hynönen osallistui yrittäjien kunnallisille luottamusmiehille järjestetyille kunnallispäiville Kuopiossa.  

Marraskuussa: 

Pohjola-Suomi-Salaman tiedotustilaisuus Joronjäljessä. Esillä oli myös eläkevakuutusosakeyhtiö Ilmarinen. Läsnä 

kymmenkunta yrittäjää. 

Kukka-Pirtti Rauha Tolvanen täytti 20 vuotta. Rauha Tolvaselle luotiin Keskuskauppakamarin 20-vuotisansiomerkki. 

Kunnalta saatiin 2500 markan suuruinen avustus leirintäaluetoimi ylläpitämiseen. Samansuuruinen anomus tehtiin 

vuodelle 1978. Valvatuksen leirintäalueella olevista rakennelmista, rakennuksista ja laitteista tehtiin kunnalle kirjalli-

nen myyntitarjous.  

Vuoden päätteeksi kokosi perinteellinen pikkujoulu joulukuun 5. päivän iltana yrittäjäväen talon täydeltä yhteistä 

iltaa viettämään.  

Kokoukset: Hallitus kokoontui kahdeksan kertaa, joista kokouksista on laadittu pöytäkirjoihin yhteensä 78 pykälää. 

Yhdistyksen varsinainen kokous koolla kaksi kertaa eli sääntömääräiset kevät ja syyskokous. 

Tehtävät ja toimielimet:’ 

Hallitus: puheenjohtaja Matti Pöntinen, varapuheenjohtaja Tauno Tarvainen 

jäsenet: Suoma Hynönen, Väinö Sutinen, Anja Suhonen, Toivo Haverinen, Risto Immonen, Sirkka Kärkkäinen, Jou-

ko Pulliainen, Erkki Turunen ja Kalevi Räisänen 

Taloudenhoitaja: Pekka Lahti, sihteeri Reijo Kinnunen 

Naistoimikunta: Puheenjohtaja Laura Haverinen ja jäseninä kaikki yhdistyksen naisjäsenet 

Merkkipäivätoimikunta: Sirkka Kärkkäinen, Rauha Tolvanen ja Kalevi Räisänen 

Aluejärjestön kokousedustaja: Toivo Haverinen 

Tilintarkastajat: Aatto Tarvainen ja Yrjö Tolvanen, varalla: Urho Saastamoinen ja Ritva Arokivi 

Joroisissa 05.huhtikuuta 1978. 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY 

Hallitus 
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Kevätkokouksessa kuultiin terveisiä Mikkelistä, kun Mikkelin läänin yrittäjien uusi toimitusjohtaja Raimo Perälä oli 

tullut kokoukseen esittäytymään ja kertomaan aluejärjestön kuulumisia. Alueella oli päätetty keskittyä jatkossa vah-

vasti jäsenhankintaan ja tätä varten oli päätetty tehdä lehti nimeltä Etelä-Savon Kierros. Lehteä oli tarkoitus jakaa 

myös Joroisten keskustan taajamassa, mikä tarkoitti siihen aikaan noin 650 taloutta. 

Kokouksessa käsiteltiin myös Joroisten Musiikkipäivien hallituksen yhteistyökirje, jossa pyydettiin kahta edustajaa 

Joroisten Yrittäjistä osallistumaan yhteiseen kokoukseen. Kokouksen tavoitteena oli selvittää, miten eri tavoin jo-

roislaiset yhteisöt, kansalaispiirit ja yrittäjät voisivat olla mukana järjestämässä kaikkien joroislaisten yhteisiä Mu-

siikkipäiviä. Tähän oli suurta kiinnostusta, ja päätettiin lähettää naisjaoston edustajina paikalle Laura Haverinen ja 

Sirkka Kärkkäinen sekä yrittäjien puolelta Aatto Tarvainen ja Antti Vappula. 

Musiikkipäivät tapahtumana ja yhdistyk-

senä olivat saaneet alkunsa edellisenä 

kesänä 1977, kun rouva Karen Grotenfelt 

järjesti Järvikylän kartanossa hyvänteke-

väisyyskonsertin. Huomattiin, että kama-

rimusiikki sopii erinomaisesti pitäjän kar-

tanoiden saleihin ja tämä konsertti oli 

lähtölaukaus Joroisten Musiikkipäiville, 

jotka ovat jatkuneet näihin päiviin asti. Yli 

40 vuoden aikana konsertteja on pidetty 

myös muualla kuin kartanoissa, mm kas-

vihuoneilla, metallipajoissa, kirkoissa, 

torilla sekä Joroisten entisellä lentoken-

tällä ja jopa nykyisellä kunnantalolla. Jo-

roislaiset yrittäjät ovat vuosien aikana 

vahvasti olleet mukana rakentamassa 

musiikkipäiviä, niin tapahtumapaikkojen 

tarjoajina kuin palvelun käyttäjinä. 

Kesäkuussa 1978 oli aika tehdä päätöksiä 

Valvatuksen leirintäalueen suhteen. Asias-

ta käytiin neuvotteluja sekä Pirisen että Jalkasen kanssa. Jo kevätkokouksessa oli päätetty, että yrittäjien hoidossa 

leirintäalueella ei enää jatkoa ole, mutta nyt keskusteltiin lähinnä leirintäalueella olevista rakennuksista ja kalusteis-

ta. Mökkejä oli vuosien varrella rakennettu useita ja niistä haluttiin omat pois. 

Hallituksen kokouksessa tehtiin päätös, että Valvatuksen rakennukset ja kalusteet myydään hintaan kaksikymmen-

tätuhatta markkaa. Kuitenkin alin pohjahinta asetettiin viiteentoistatatuhanteen markkaan. Mikäli sopimusta ei syn-

ny, kalusteiden osalta jatketaan vuokramallia, jolloin vuosivuokra olisi 3000 markkaa ja vuokralaisen tulee vastata 

kaikista kuluista ja kunnossapidosta. Asiaa käsiteltiin kesän aikana vielä moneen kertaan, ja päätettiin, että ratkaisu 

on löydettävä elokuun viimeiseen päivään mennessä. Tilanne oli kehittymässä myönteiseen suuntaan, ja johtokunta 

luotti siihen, että asiaan löytyisi hyvä ratkaisu.  

Vuoden 1978 syyskokouksessa tehtiin merkittävä päätös, kun valta vaihtui. Pitkäaikainen puheenjohtajan Matti 

Pöntisen seuraajaksi valittiin Tauno Tarvainen. 

 

TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 1978 

Kulunutta vuotta voitaneen kuvailla Joroisten Yrittäjät ry:n toiminnan kannalta "tavalliseksi vuodeksi". Kuitenkin 

sattui ja tapahtui paljon merkittävää ja maininnan arvoista. Täytyy todeta, että ei niin "tavallista vuotta" olekaan, ettei 

se olisi tavalla tai toisella merkittävä tässä yhdistyksessä. Vuoden 1978 alkupuolelle heijastui edellisen vuoden tiuk-

ka rahatilanne. Ensimmäisen neljänneksen loppupuolta helpotti kuitenkin huomattavasti myöhässä saadut veronpa-

lautukset edelliseltä vuodelta, tapahtuneet palkkojen korotukset sekä ennakonpidätysten taulukkohelpotukset, jotka 

kaikki yhdessä saivat aikaan jonkinmoista elpymistä ja vilkastuttivat rahan liikkumista lisäten samalla ostovoimaa. 

2015 yksi musiikkipäivien konserteista pidettiin Varkauden Lehtoasemalla, joka 

nykyisin toimii Joroisten kunnantalona. Kuva Päivi Anias. 
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Vuoden keskivaihe ja loppuvuosi antoivat jo toiveita siitä, että lama ei enää pahene, vaan on jo näkyvissä parempia 

aikoja, joskin ne varmaan antavat odottaa itseään vielä ehkä useita vuosia. Inflaatiovauhti oli selvästi havaittavissa 

hidastuvaksi ja ennusteet sen edelleen hidastuvuudesta olisivat varmasti olleet hyvinkin uskottavissa. Loppuvuosi 

enteili jo valoisampia aikoja ja ostovoimaa ainakin vähittäiskaupassa tuntui olevan. 

Toimintaa: 

Sementtivalimo Eero Hynösen toimitusjohtajalle Suoma Hynöselle luovutettiin Keskuskauppakamarin 20-vuotis an-

siomerkki tammikuun 2 päivänä.  

Mikkelin alueen Yrittäjät ry:n toimitusjohtajan paikalle nimitetty Raimo Perälä. 

KOP:n järjestämä yrittäjälounas 09.03. Seurasalissa. Tilaisuus alkoi lounaalla, jonka jälkeen esiintyi yritystutkija 

Ursin Helsingistä pitäen esitelmän aiheesta "Taseiden analysointi". Tilaisuus oli hyvin onnis- tunut ja läsnä oli 73 

osanottajaa. 

Suoma Hynönen tarjosi "synttärikahvit" kunnanvaltuustolle maaliskuussa.  

Huhtikuun 7 päivänä lähetettiin kunnan elinkeino- ja matkailulautakunnalle kirjelmä leirintäalueen järjestelyä koske-

vassa asiassa. Kirjelmässä kiirehdittiin aikaisemmassa kirjeessä esitetyn asian käsittelyä kunnan elimissä. 

Naistoimikunnan puuhaama muotinäytös Joronjäljessä 16.04. illalla. Esittelyt Lauran Puodista. Onnistunut yleisöti-

laisuus. Naistoimikunta ansaitsee kiitokset. KUVA? 

Joroisten Musiikin päätoimikunnan v. 1978 kokoukseen valittiin 23.04. 

Joroisten Yrittäjät ry:n edustajiksi Laura Haverinen ja Sirkka Kärkkäinen sekä Antto Tarvainen ja Antti Vappula. 

Helena Rintalalle luovutettiin Joroisten peruskoulun yläasteen päättäjäisissä toukokuussa 300, stipendi.  

Elinkeinolautakunnan järjestämä keskustelutilaisuus Joronjäljessä 23.05. oli merkittävä tilaisuus. Osanotto oli runsas 

ja tilaisuudessa käytiin paljon rakentavia keskusteluja. Ilta oli varmasti molemmille osapuolille antoisa. 

Musiikkiviikon lavatanssit 12.08. onnistuivat odotetulla tavalla. Tässä yhteydessä lienee paikallaan mainita, että Jo-

roisten Yrittäjät ry:n rutinoitu vakio-ryhmä vetää tanssit niin, että ne todella ovat hyvät ja taloudellisesti tuottavat. 

Syyskuun 02. päivänä allekirjoitettiin kauppakirja, jolla Valvatuksen leirintäalueella olevat kalusteet ja laitteet myy-

tiin T:mi E Piriselle 15.000 markan kauppahinnasta. 

Yrittäjäristeily Finnjettillä Trawemyndeen syyskuun lopulla. 

Pikkujoulu perinteelliseen tapaan 05.12. Joron jäljessä. 

Yrittäjäpalkinnon itsenäisyyspäivä juhlassa vastaanottivat Martta ja Reino Tyrväinen tavanmukaisin rahasummin 

härkäpatsaan keralla. Pienoispatsaan sai Mikko Miettinen edellinen vuoden yrittäjä. 

Toimitusjohtaja Raimo Perälä osallistunut yhdistyksen kevät ja syyskokoukseen. 

Lokakuussa päätettiin muuttaa yhdistyksen jäsenmaksuja. Muutos tapahtui syyskokouksen yhteydessä. 

Kirkollisvaaleihin otettiin osaa kahdella "virallisella ehdokkaalla". Näistä molemmat tulivat valituiksi, mikä on osoi-

tus siitä, että yhteistoiminnalla saadaan todella näyttäviä tuloksia. Valituiksi tulivat Suoma Hynönen ja Aatto Tarvai-

nen. 

Kunnalta saatu 2.500 markan avustus leirintäaluetoimintaan. 

Kodinkone Toivonen aloitti yrittäjätoiminnan kirkonkylän keskustassa. 

Kokoukset: 

Hallitus kokoontui vuoden aikana kuusi kertaa. Osanottoprosentti hallituksen kokouksissa oli niinkin korkea kuin 

88,46%. Tämä on osoitus hallituksen jäsenten kiitettävästä aktiivisuudesta. 

Yhtiökokous oli koolla kaksi kertaa. Kevätkokous ja syyskokous. Lopuksi mainittakoon vielä, että yrittäjätoiminnan 

on pitäjässämme aloittanut T-Lähikauppa Viljakainen, JRV-sähkö, Kioski Eeva Nissinen ja Valinta Laakso. 

Tehtävät ja toimielimet: Hallitus 

puheenjohtaja Matti Pöntinen, varapuheenjohtaja Tauno Tarvainen 
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 jäsenet: Suoma Hynönen, Väinö Sutinen, Anja Suhonen, Toivo Haverinen, Risto Immonen, Urho Kärkkäinen, Jouko 

Pulliainen, Erkki Turunen, Kalevi Räisänen 

Talouden hoitaja: Pekka Lahti 

Sihteeri: Reijo Kinnunen 

Naistoimikunnan puheenjohtaja: Laura Haverinen, jäseninä kaikki yhdistyksen naisjäsenet. 

Merkkipäivätoimikunta: Sirkka Kärkkäinen, Rauha Tolvanen, Kalevi Räisänen, Matti Pöntinen, hallituksen puheen-

johtajana 

Aluejärjestön kokousedustaja Toivo Haverinen 

Tilintarkastajat: Aatto Tarvainen, Antti Vappula 

Varatilintarkastajat: Ritva Arokivi ja Urho Saastamoinen 

Joroisissa 14.maaliskuuta 1979 

Reijo Kinnunen, sihteeri 

 

Vuoden 1979 kevätkokouksen anti oli perinteinen, mutta lisäyksenä entiseen nyt pohdittiin vakavasti jäsenhankin-

taa. Todettiin, että Joroisissa on vielä paljon yrityksiä, jotka eivät ole Joroisten Yrittäjien jäseniä. Päätettiin, että yh-

teisvoimin tehostetaan jäsenhankintaa niin, että saataisiin mahdollisimman moni yrittäjä saman lipun alle. Vaikutta-

misen teho sekä sisäisesti, että ympäröivään yhteiskuntaan on sitä vahvempi, mitä suurempi joukko yrittäjiä on. 

Pohdittiin myös sitä, tuleeko muutos jäsenmaksuihin vaikuttamaan jäsenyyden määrään. Alettiinhan tänä vuonna 

kerätä jäsenmaksu-osuutta myös Mikkelin Läänin Yrittäjät ry:lle. Jäsenmaksu oli päätetty nostaa 100 markkaan. Siitä 

seitsemänkymmentäviisi markkaa meni Mikkeliin ja kaksikymmentäviisi markkaa jäi Joroisiin. Mikkelin läänin osuu-

della toivottiin vahvempaa vaikutusta ja aluetoimijan parempia palveluita joroislaisille. Oli opittu, että oli tärkeää 

vaikuttaa siellä missä päätökset tehtiin. 

Hieman tätä sivuten Kalevi Räisänen lähestyi oheisella kirjeellä johtokuntaa heinäkuussa. 

Joroisten Yrittäjät Ry:n johtokunta 

Joroisten kunnan nykyisen elinkeino- ja matkailulautakunnan epäpoliittisena jäsenenä haluan julkituoda Joroisten 

Yrittäjät ry:n johtokunnalle seuraavaa: 

Elinkeino- ja matkailulautakunta on esittänyt kunnanhallitukselle, että ko. lautakunta seuraavan valtuustokauden 

alusta muutettaisiin jaostopohjaiseksi, jolloin lautakunnasta muodostettaisiin maatalousjaosto, teollisuusjaosto ja 

yleinen jaosto, johon viimeksi mainittuun kuuluisivat palveluammatit ja mm. matkailu. 

Toimenpidettä sinänsä on katsottava oikeaan osuneena, koska tällöin kukin jaosto käsittelisi oman alansa kysymyk-

siä. 

Koska lautakunnan johtosäännön mukaan eri jaostot valitsee elinkeinolautakunta omasta keskuudestaan, tulee en-

siarvoisen tärkeäksi, että koko lautakunta koostuisi paikkakunnan erialojen yrittäjistä. 

Jos tuleva elinkeinolautakunta valitaan puoluepoliittisesti, on mitä todennäköisintä, että uusi lautakunta on nykyi-

sen kaltainen, jossa paikkakunnan yrittäjien edustus jää olemattomaksi ja tulevilla jaostoilla ei ole näin ollen tar-

vittavaa asiantuntemusta, ehkä maatalousjaostoa lukuun ottamatta. 

Katson velvollisuudekseni esittää, että Joroisten Yrittäjät ry:n johtokunta ja jäsenet ovat tietoisia tulevan elinkeino- 

lautakunnan jaostopohjaisuudesta ja kiinnittävät erityistä huomiota kunnan päättäviin piireihin, että tuleva elinkei-

no- lautakunta kootaan talouspoliittisin perustein paikkakunnan eri alojen yrittäjistä, eikä puoluepoliittisesti, jolloin 

sen jäsenkoostuma tulee sellaiseksi, ettei sillä tule olemaan merkitystä paikkakunnan elinkeinoelämän kehittämises-

sä, vielä vähemmän jaostopohjaisena. 

Joroisissa 1979-07-10 

Kalevi Räisänen 
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Tämä aiheena kuuma peruna, aiheutti paljon keskustelua. Joroisissa oli edistytty yritysasioissa kunnan ja päättäjien 

keskuudessa huomattavasti, mutta edelleen oli ongelmana ajoittainen osaamattomuus. Poliittisia päättäjiä valittiin 

erilaisilla perusteilla. Usein lautakunnissa oli henkilöitä, joilla ei ollut osaamista tai tietoa yrittäjyydestä tai elinkeino-

jen edistämisestä. Tämä oli ymmärrettävää, sillä onhan Joroinen kuitenkin pieni kunta ja päättäjien joukko melko 

suppea. Lisäksi yrittäjyysasioista päätettäessä toisinaan asiaa tuntevat ja tietävät joutuvat jääväämään itsensä. 

Tässä kohtaa päätettiin yksimielisesti laatia kyseisestä asiasta kirjelmä, joka lähetettäisiin päättäville piireille eri 

puolueissa ennen vaaleja. Näin asia voitaisiin huomioida riittävästi jo ehdokasasettelussa ja viimeistään silloin, kun 

lautakuntapaikkoja jaettaisiin.  

Kirjelmä tehtiin oheisen Räisäsen kirjoituksen pohjalta melko samanlaisena ja toimitettiin syksyllä kunnanhallituk-

selle ja valtuustolle. 

Heinäkuun kokouksessa tutustuttiin myös Suo-

men Yrittäjäin Keskusliiton Yrittäjäristiin, joka 

oli tullut käyttöön vuoden vaihteessa. Yrittäjä-

risti voitiin myöntää yrittäjälle hakemuksesta 

osoittamaan kantajansa ansioitumista yrittäjän 

vaativassa työssä. 1978 aloitettua Yrittäjäristiä 

sai alkuun 10, 20 ja 30 vuoden urasta.  

Yrittäjät olivat uudesta ristiasiasta tyytyväisiä, 

olihan tämä näkyvä tapa osoittaa yrittäjyyden 

merkitystä. Se kun toisinaan tuntui jäävän arjen 

alle. Ristejä on hankittu Joroisissa vuosien var-

rella satunnaisesti. 

Syyskokous suunniteltiin pidettäväksi lokakuus-

sa. Aiemmin kokouskutsu oli toimitettu lehden 

kautta. Tällä kertaa historiallisesti laitettiin en-

simmäiset henkilökohtaiset kutsut jäsenille leh-

ti-ilmoituksen lisäksi. 

Seuraavassa elokuun kokouksessa ajankohtai-

sella asialistalla oli kansalaisopisto. Kansalais-

opisto tarjosi erilaisia harraste - ja ammatillisia 

koulutuksia alueella, ja se oli jo aikaisemmin 

kysynyt toiveita, minkälaisille kursseille olisi 

käyttäjiä. Yrittäjät olivat toivoneet kurssia ai-

heesta kirjanpito ja tilinpäätös, joka aiheutti 

päänvaivaa monelle yrittäjälle. Pienissä yrityk-

sissä kirjanpito tehtiin itse ja isommissa ha-

luttiin oppia ymmärtämään kirjanpitotoimiston 

tuottamaa materiaalia paremmin. Toiveena oli 

joku pätevä kansanomainen luennoitsija, joka osaisi kertoa asioista ymmärrettävästi ja tehokkaasti. Jatkolle esi-

tettiin toive, että joka vuosi kansalaisopisto järjestäisi yhden luentosarjan, jossa yrittäjät voisivat kehittää ammatti-

taitoaan ja toivottiin, että näistä kursseista laitettaisiin myös kutsut yrittäjille, jotta ne eivät vahingossa menisi ohi. 

Kokouksessa käytiin läpi myös kunnan tiloja ja niihin mahdollisesti liittyviä tulevia yrittäjien tarpeita. Keskusteluun 

nousi liikekeskuksen tarve ja päätettiin antaa Joroisten kunnalle kirjelmä, jossa todettiin seuraavat asiat: Joroisiin 

tarvitaan liike- ja virastotalo. Se ei saisi olla liian lähellä koulukeskusta, ja vanha urheilukenttä tulisi säilyttää. 

Yhteistyötä joroisten ammattiautoilijoihin oli yritetty jo pitkän matkaa. Toiveena oli saada heidätkin liitettyä Jorois-

ten Yrittäjät ry:hyn. Näissä merkeissä päätettiin järjestää Säästöpankin kerhohuoneessa tilaisuus, johon kutsuttaisiin 

edustajat kuorma- ja taksiautoilijoista ja tilaisuuteen järjestettäisiin tarjoilua: kahvia, makkaraa, olutta ja sekä sau-

nomista. Rennosti seurustellen asian toivottiin etenevän. 
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Tapaamisesta tehtiin seuraava Antti Vappulan kirjaama muistio: 

Muistio neuvottelusta Joroisten Yrittäjät Ry ja Joroisten kuorma-autoilijat ja autoilijat Säästöpankin kerhohuoneessa 

8.11.1979. 

Läsnä: Kalevi Räisänen, Tauno Tarvainen, Suoma Hynönen, Anja Suhonen, Antti Vappula, Mauri Talma ja Jaakko 

Hentunen. 

Tauno Tarvainen selosti Joroisten Yrittäjät r.y. toimintaa ja tavoitteita yhdistyksen omissa puitteissa ja valtakunnalli-

sesti. 

Mauri Talma kannatti henkilökotaisesti liittymistä Joroisten Yrittäjät ry:n ja totesi, että asiasta oli alustavasti keskus-

teltu ja muitakin halukkaita liittyjiä olisi, osa kuorma- autoilijoista harkitsee vielä liittymistä ja kaikki eivät todennä-

köisesti halua liittyä yhdistykseen. 

Kalevi Räisänen kysyi syytä, miksi automiehet eivät ole aikaisemmin tulleet mukaan Joroisten Yrittäjät ry:n toimin-

taan. 

Mauri Talma vastasi, että alkuaikoina autoilijoita ei pidetty ollenkaan yrittäjinä ja siinä tunsi itsensä niin kuin syr-

jäytetyksi, ja silloin oli ilmeisesti myöskin henkilökohtaisia näkemyseroja asioista. 

Kalevi Räisänen ym. totesivat, että yrittäjäjärjestö on täysin epäpoliittinen eli vain ammatti asioita käsittelevä järjes-

tö. 

Jäsenmaksuista todettiin, että ne eivät ole liittymisen esteenä, vaan ne ovat kohtuulliset. 

Sopiva keino jäseneksi liittymiseksi olisi lähettää kaikille autoilijoille jäsenmaksu pankkisiirto ja kirje kevättalven 

1980 aikana. Sitten, kun autoilijat ovat pitäneet omat kokouksensa. 

Joroisten Yrittäjät ry. toivotti autoilijat tervetulleiksi yhteiseen pikkujoulujuhlaan Joronjälkeen 5.12.1979. Koko neu-

vottelu- ja keskustelutilaisuus todettiin hyvin onnistuneeksi ja tulokset todennäköisesti näkyvät uusina jäseninä vuo-

den 1980 aikana. 

 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY:N TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 1979 

Kulunutta vuotta voitaneen kuvailla Joroisten Yrittäjät ry:n toiminnassa hieman tavanomaisesta poikkeavaksi. Olihan 

edellisenä kesänä myyty Valvatuksen leirintä-alueen rakennukset ja irtaimisto ja toiminta keskittyi pääasiallisesti 

ammatillisiin ja järjestöllisiin asioihin. Jäsenmaksujen systeemi ja määrä muutettiin ratkaisevasti, sillä jäsenmaksut 

perittiin kuluneelta vuodelta toiminimittäin ja osa sadan (100) markan jäsenmaksusta meni Mikkelin Läänin Yrittäjät 

ry:lle. Liekö maksun korotuksella ollut syy siihen, että yhdistyksen jäsenmäärä laski myös v. 1979 aikana huomatta-

vasti. 

TOIMINTA: 

Yrittäjät luovuttivat Joroisten peruskoulun yläasteen päättäjäisissä yhden kolmensadan markan stipendin. 

Lähetettiin Joroisten kunnanhallitukselle ja kunnanvaltuustolle kaksi kirjelmää, joista toinen käsitteli liike- ja virasto-

talon tarvetta, sekä sen paikkaa ja toisessa kirjeessä kiinnitetiin huomiota matkailu - ja elinkeinolautakunnan koostu-

mukseen. 

Pidettiin yhdessä Joroisten kansalaisopiston kanssa tilinpäätös ja kirjanpitokurssit. 

Muistettiin Joroisten Urheilijat ry:tä 200:- markan kiertopalkinnolla kun seura täytti 50 vuotta. 

Pidettiin 8.11.1979 neuvottelutilaisuus Joroisten kuorma-autoilijain kanssa ja toivotettiin heidät tervetulleeksi saman 

yrittäjälipun alle. 

Sutisen Auto- ja konekorjaamo täytti 20 vuotta ja Väinö Sutinen itse 50 vuotta. 

Pidettiin perinteiset pikkujoulujuhlat 6.12.1979 hyvän ruuan ja viinin kera. 

Uusia yrittäjiä tuli pitäjään: K-valinta Hurme, Manun Soppi, Pieksän Teräs, Joroisten LIV-palvelu, Konehitsaus Sis-

tonen & Korhonen. 
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Metalli- ja Vesiura yhtiöt tekivät konkurssin ja lopettivat toimintansa. 

Joroisten Yrittäjät Ry:n hallitus kokoontui 5 kertaa kertomusvuoden aikana, varsinaisia yleisiä kokouksia pidettiin 

kaksi Syys- ja Kevät kokous. 

TEHTÄVÄT JA TOIMIELIMET: 

Hallitus: 

Puheenjohtaja Tauno Tarvainen, varapuh.joht. Kalevi Räisänen. Jäsenet Matti Pöntinen, Suoma Hynönen, Väinö 

Sutinen, Anja Suhonen, Toivo Haverinen, Risto Immonen, Urho Kärkkäinen, Erkki Turunen, Jouko Pulliainen. 

Tal.hoit: Pekka Lahti  

Sihteeri Antti Vappula. 

Naistoimik. puh.joht: Laura Haverinen, jäsenenä kaikki naiset 

Merkkipäivä toimikunta: Tauno Tarvainen, Matti Pöntinen, Sirkka Kärkkäinen, Rauha Tolvanen, Kalevi Räisänen 

Kokous edustajat: Tauno Tarvainen, Toivo Haverinen 

varalla: Kalevi Räisänen, Antti Vappula 

Tilintarkastajat: Aatto Tarvainen Yrjö Tolva 

varalla: Timo Tukia ja Ritva Arokivi 

Kevätkokouksen lisäykset toimintakertomukseen: 

Mikkelin Läänin Yrittäjät ry:n hallitukseen kuului Toivo Haverinen 

Mikkelin Läänin Yrittäjät ry:n hallitukseen vuodeksi 1980 valittiin Tauno Tarvainen. 

Kokousedustajina Mikkelin Läänin Yrittäjät ry:n kokouksissa olivat Toivo Haverinen ja Kalevi Räisänen. Joroisten 

Osuuspankki toimi matkan isäntänä, 

Uusia yrittäjiä aloitti toimintansa: Joron Varaosa, Kampaamo Aila Koppanen 

Toimintansa lopetti seuraavat yritykset: Joron Varaosa, Kampaamo Sirkka Hämäläinen, Kolman Betoni, Sirkka 

baari. 

Joroisten Yrittäjien hallitus 
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80- luvun kultä-äjät 

Suomessa elettiin 1980-luvulla nousukautta lähes joka suhteessa. 70- luvun suurtyöttömyyden ja niukkuuden ajat 

olivat ohi ja Suomen kansantalous kasvoi voimakkaasti. Opittiin uusi sana, kasinotalous ja siihen liittyivät erilaiset 

kiinteistö- ja pörssikuplat. Rahaa oli, lainhanat olivat vuolaasti auki ja joka niemeen ja notkelmaan nousi ökytaloja. 

Yrittäjillä meni hyvin ja kasvu vain kiihtyi vuosikymmenen loppua kohti. Kulutus kasvoi ja markkinoille vyöryi uusia 

tuotteita ja palveluita. Tämä näkyi myös Joroisissa, parhaina vuosina paikkakunnalle perustettiin kymmeniä erialo-

jen yrityksiä.  

Presidentti Urho Kekkosen eroaminen terveyssyistä presidentin virasta vuonna 1981 muutti Suomea ja Mauno Koi-

viston valitseminen presidentiksi vuonna 1982 teki sitä lisää. Ns. Kekkosen aika ja lintukodossa elämisen aika oli ohi. 

Maailma muuttui kovaa vauhtia ympärillä ja Suomi sen mukana. Sisäpolitiikassa vallitsi konsensus ilman suuria po-

liittisia kiistoja. Oltiin vielä Neuvostoliiton kyljessä, mutta matka kohti Eurooppaa oli alkanut, mm. vuonna 1981 

Suomessa otettiin muun Euroopan tyyliin käyttöön kesäaika, asia joka sittemmin on aiheuttanut närää kahdesti joka 

vuosi. Toistaiseksi sen on kuitenkin ajateltu olevan bisnekselle hyväksi, ja asian muuttaminen taas tuntuu mah-

dottomalta. Vuonna 1989 Suomesta tuli Euroopan neuvoston jäsen. Vuodesta 1961 Euroopan vapaakauppajärjes-

tön (EFTA) liitännäisjäsenenä ollut Suomi liittyi järjestön täysjäseneksi vuonna 1986. 

80-luvulla höyrykoneen jälkeen suurin maailmaa muuttava asia oli käynnistynyt toden teolla, ATK mullistaisi pikku-

hiljaa kaiken. Tietokoneita alkoi olla yliopistoissa ja isoissa yrityksissä ja Commander 64 hiipi jo koteihin opettaen 

nuoret tietokoneiden yleisneroiksi jo vaippaiässä. Vuosikymmenen lopussa kirjauduttiin ensi kertaa www.verkkoon 

suomessa. 

Nousukausi näkyi myös Joroisissa 80- luvun alkua ja sen ensimmäistä vuotta väritti politiikka, olihan syksyllä 1980 

tulossa kunnallisvaalit. Joroislaiset järjestöihmiset tiesivät, että ratkaisevat päätökset tehdään usein kunnassa, sen 

lautakunnissa ja valtuustossa. Sinne haluttiin omia ehdokkaita ja sitä varten käytiin keskusteluja eri puolueiden 

kanssa. Yhteistyön määrästä ja laadusta oli näkemyseroja, ja muun muassa Joroisten Yrittäjien vanhaan kaartiin 

kuuluva perustajajäsen Esko Kuisma, joka oli kuuluisa vahvoista mielipiteistään, lähestyi asiaa näin: 

JOROISTEN YRITTÄJÄT R.Y.n VAALITOIMIKUNTA. 

Joroisten Yrittäjät ry:n perustajajäsenenä ja entisen puheenjohtajan ominaisuudessa pyydän kohteliaimmin julkituo-

da iloni sen johdosta, että yhdistys on perustanut vaalitoimikunnan ensi syksyn kunnallisvaaleja silmällä pitäen. 

Vaalilain aikoinaan muututtua niin, että se esti puolueitten ja niistä riippumattomien ryhmien keskeisen vaaliliiton 

solmimisen, edustin kantaa, jonka mukaan Joroisten Yrittäjät ry:n olisi pitänyt osallistua kunnallisvaaleihin omana 

vaaliliittonaan. Vaikka näkemykseni ei aikoinaan saanut riittävää kannatusta, oli yhdistyksessä kuitenkin lukuisia 

jäseniä, jotka olivat kanssani asiasta samaa mieltä. Me silloiset "oppositiolaiset" olimme lähinnä niitä, jotka olimme 

"verissä päin" joutuneet raivaamaan yhdistykselle tietä kunnalliselämään. 

Minun sallittanee tämän kirjeeni puitteissa palauttaa mieliin se tosiasia, että Joroisten Yrittäjät ry perustettiin aikoi-

naan kokoamaan paikkakunnan yrittäjiä "saman lipun" alle. Painopisteenä silloisessa toiminnassa oli saada yrittäjä-

kunnan ääni kuuluviin kunnallisella foorumilla. Sanalla sanoen olimme kyllästyneet olemaan kunnallispoliittisesti 

"sukupuolettomia". 

Kohtasimme alussa monilta tahoilta kovaa vastustusta. Esim. joroislaiset autoilijat, Toivo Hynnisen johdolla, hyök-

käsivät vastaamme erittäin voimakkaasti. Joroisten Yrittäjät ry:n vanhat pöytäkirjat ehkä kertonevat tarkemmin 

"taistelumme" tuloksista? 

Kun "UUDET LUUDAT" alkoivat lakaista Joroisten Yrittäjät ry:ssä, katsoin henkilökohtaisesti yhdistyksen menettä-

neen sen merkityksen, joka sille alun alkaen oli asetettu. Se oli myöskin ensisijainen syy erooni yhdistyksestä. 

Tällä hetkellä lienee jo jokaiselle yhdistyksen jäsenelle kiistattomasti todistettu, etteivät mitkään "avoimien ovien 

päivät", sen paremmin kuin minkään poliittisen puolueen "sisäisellä" toimiminenkaan, ole ratkaisu yrittäjien mielipi-

teen esiin saamiseksi kunnalliselämässä? 

Selkeästi- ja johdonmukaisesti ovat puolueet heittäneet yrittäjät ulos kaikista niistä luottamustehtävistä, jotka aikoi-

naan taistellen saimme. Ulosheitot eivät rajoitu yksinomaan kunnallisiin luottamustehtäviin, vaan asemia on mene-

https://fi.wikipedia.org/wiki/Suomi
https://fi.wikipedia.org/wiki/1980-luku
https://fi.wikipedia.org/wiki/Suhdannevaihtelu
https://fi.wikipedia.org/wiki/Suomi
https://fi.wikipedia.org/wiki/1980-luku
https://fi.wikipedia.org/wiki/Suhdannevaihtelu
https://fi.wikipedia.org/wiki/Suomen_talous
https://fi.wikipedia.org/wiki/Urho_Kekkonen
https://fi.wikipedia.org/wiki/Mauno_Koivisto
https://fi.wikipedia.org/wiki/Euroopan_vapaakauppaj%C3%A4rjest%C3%B6
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tetty mm. pankkitoiminnan piirissä. 

Kun näin on, niin Joroisten Yrittäjät ry:n nykyisen johdon olisi ymmärtääkseni syytä ryhdistäytyä, ja lähteä ensi kun-

nallisvaaleihin omana vaaliliittonaan. Mielestäni ei ole mitään syytä kuunnella puheita sosialistisen enemmistön 

syntymisestä kuntaan, sillä tätä Isänmaatamme ei toki sosialisoida kunnanvaltuustoista käsin. Se tehdään 

"PÄÄKAUPUNKI TASOLLA". Ei ole myöskään perusteltua pelätä, ettei ehdokkaamme menisi läpi, sillä yrittäjät eivät 

voi myöskään mitään menettää. Kaikki on menetetty jo. 

Oman ehdokkaan asettamista ensi kunnallisvaaleihin tulisikin tarkastella lähinnä PAIKALLISTEN YRITTÄJIEN MIELEN 

ILMAISUNA nykyistä asioitten hoitoa vastaan. Jos tämän toiminnan tuloksena kuntaan syntyy vaikkapa sosialistinen 

valtuusto, ovat yrittäjät jo sanoneet sanansa kunnallispolitiikkaan, Kunnallispolitiikassa on se hyviä puoli, että mah-

dollinen "sosialismi" voidaan neljän vuoden kuluttua jälleen vaihtaa "kapitalismiksi", jos niin on parempi. 

Vaikka en pysty antamaan yrittäjille neuvoja vaalien suhteen, haluan kuitenkin huomauttaa, että yrittäjissä on lu-

kuisia ehdokkaaksi kelpaavia henkilöitä. Parhaimpana henkilökohtaisesti pidän kaupp. Aatto Tarvaista, sillä hänen 

äänimääränsä esim. kirkollisvaaleissa kertoo selvää kieltä hänen kannatuksestaan. Mielestäni Aaton kaltainen yksi 

hyvä ehdokas omaa jopa realistiset mahdollisuudet läpi menoon. Saanen lopettaa tämän kirjeeni, nyt jo mananma-

joille menneen Johtaja Jaakko Pulkkisen aikoinaan esittämään näkemykseen, vastauksena kysymykseen sosialisti-

nen, vaiko ei sosialistinen enemmistö on parempi Joroisten kunnanvaltuustossa. Hän vakaumuksellisena kokoomuk-

selaisena sanoi näin: " yrittäjän on monin verroin parempi olla kanssakäymisessä reilun sosialistin kanssa, kuin jo-

roislaisen kartanokokoomukselaisen". 

60-luvulla käymämme taistelu ja silloin saamamme voitot rohkaiskoot 80-luvun joroislaisia yrittäjiä mitään pelkää-

mättä sanomaan sanansa tämän päivän kunnallis- ja pankkipolitiikkaan. Yhdessä edustamme mahtavaa taloudellis-

ta voimaa, jota myöskin muiden on kuunneltava. Tällaisin ajatuksin toivotan joroislaisille YRITTÄJILLE vaalimenes-

tystä ja myöskin menestystä jokaiselle omassa työssään. PITÄKÄÄ LIPPU KORKEALLA. 

Huutokosken Mäntyrinteellä 5 pinä toukokuuta 1980. 

Esko Kuisma. 

Toukokuussa hallitus käsitteli vaaliasiaa ja myös Kuis-

man kirjettä. Keskustelua riitti pitkäksi aikaa. Lopulta 

päästiin äänestämään ja äänin 6-3 hallitus päätti lähteä 

vaaliliittoon keskustapuolueen kanssa. Suoma Hynönen 

nimettiin heti ehdokkaaksi, loput ehdokkaat päätettiin 

valita myöhemmin. 

Keskikalja oli taas noussut keskusteluun. Joroisten 

raittiuslautakunta oli kokouksessaan helmikuussa -80 

esittänyt, että koska keskioluen poistaminen vähittäis-

myynnistä valtakunnallisena ratkaisuna näyttäisi viiväs-

tyvän tai saattaisi jäädä kokonaan tekemättä, esitti se 

kunnallisvaltuustolle, että keskioluen anniskelun vä-

hittäismyyntiluvat peruutettaisiin Joroisten kunnassa 

kokonaan. Kunnanhallitus päätti yksimielisesti hyväksyä 

ehdotuksen, kunhan kaikille Joroisissa keskiolutta myy-

ville liikkeille, baareille ja ravintoloille esitettäisiin lau-

suntopyyntö ja saataisiin selvitys miten iso osuus liike-

vaihdosta liittyy olueen ja mikä sen vaikutus liikkeelle 

olisi. 

Kokouksessa käsiteltiin kunnanhallituksen päätöstä ja 

tyrmättiin se hyvin yksimielisesti. Lausuntona päätettiin 

antaa, että keskioluen myynti ja anniskelulupia ei pitäisi 

peruuttaa kuntakohtaisesti, vaan olisi odotettava valta-

kunnallista ratkaisua. Päätettiin lähettää kunnanhallituk-
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selle seuraava kirje: 

Joroisten Kunnanhallitus 

Lausunto keskiolueen anniskelu- ja vähittäismyynti- lupien peruuttamisesta Joroisten kunnan alueella. Joroisten 

Yrittäjät Ry:n hallitus käsitteli 29.5.1980 pitämässään kokouksessaan keskioluen anniskelu- ja vähittäismyynti lupien 

peruuttamista Joroisten kunnan alueella todeten mm. seuraavaa: 

-usealle kauppiaalle ja yrittäjälle keskiolueen myynti edustaa huomattavaa markkamäärää ja jos sen myynti lopete-

taan, tietää se liikevaihdon ja samalla kannattavaisuuden heikkenemistä. 

-keskiolueen myynnin kieltäminen yhden kunnan alueella ei ratkaise mitään alkoholiongelmia. Jos oman pitäjän liik-

keistä ja anniskelupaikoista ei saa keskiolutta, niin se haetaan naapurikunnista ja samalla sieltä ostetaan muutkin 

ostokset. 

-turistien ja matkailuelinkeinon kehittämisen ja laajentamisen kannalta keskioluen saanti lähikaupasta on erittäin 

tärkeä. 

Yllä oleviin perusteluihin viitaten Joroisten Yrittäjät ry esittää, että keskiolueen anniskelu- ja vähittäismyyntilupia ei 

saisi peruuttaa Joroisten kunnan alueella, vaan pitäisi odottaa valtakunnallista ratkaisua. Lisäksi esitämme, että 

valvontaa tiukennettaisiin ja näin estettäisiin keskiolueen väärin käyttö. 

Joroinen 17. päivänä kesäkuuta 1980 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY 

Tauno Tarvainen 

puheenjohtaja 

 

Kirjoittajan huomio:  

Keskiolut asia puhutti muuallakin Suomessa ja varsinkin maaseudulla siitä käytiin tiukkaa kädenvääntöä. 

Vielä 80-luvulla suomessa oli isoja ja laajoja alueita, joista keskiolutta ei saanut vähittäiskaupoista ja har-

rastettiin ns. Kaljarallia naapurikuntiin ja jopa naapurimaakuntiin. Keskiolutta meillä nyt saa, mutta Alkon 

perään haikaillaan tasaisin väliajoin pitkälti samoin perustein. Valitettavasti se asia ei ole yrittäjien tai kun-

nan käsissä, vaan valtioyhtiö Alkon. 

 

Vuonna 1980 tuotiin uudistuksia yhdistyksen käytäntöihin. Jäsenmaksuksi päätettiin 150 euroa, ja samalla pää-

tettiin, että jatkossa jäsenmaksujen perintä hoidetaan keskitetysti aluejärjestön kautta. 

Naistoimikunta, johon kuuluivat kaikki yhdistyksen naisjäsenet ja jota oli ansiokkaasti vetänyt Laura Haverinen, sai 

uuden vetäjän, Sirkka Kärkkäisen. Toimikunta oli aktiivinen ja toimelias. Se järjesti erilaisia tapahtumia ja mahdollisti 

yhdistyksen toimintaa keräämällä rahaa eri tilaisuuksissa. Suoma Hynösen johdolla päätettiin selvittää, kannattaisi-

ko Joroisiin perustaa oma Yrittäjänaisten yhdistys. Näitä oli alkanut syntyä yrittäjäyhdistysten rinnalle pääasiassa 

suurempiin kaupunkeihin, mutta pikkuhiljaa myös maaseudulle. Asiasta käytiin laajaa keskustelua, ja päätettiin har-

kita sen perustamista. 

Lokakuussa valittu linja vaaleissa osoittautui onnistuneeksi, ja päätettiin esittää keskustapuolueelle lautakuntapaik-

kojen jako seuraavasti: 

Elinkeino- ja matkailulautakunnan puheenjohtajaksi Kalevi Räisänen ja jäseneksi Antti Vappula. 

Liikennelautakunnan puheenjohtajaksi Tauno Tarvainen ja jäseneksi kuorma-autoilijan edustaja. 

Palolautakuntaan Jouko Pulliainen. 

Koululautakuntaan Suoma Hynönen. 

Tekniseen lautakuntaan Pekka Lahti ja Viljo Karpolla.  

Vanhainkodin johtokuntaan Aatto Tarvainen. 
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Samassa kokouksessa keskusteltiin myös edun ajamisesta muissa yhteyksissä. Muun muassa koulutusasioista pää-

tettiin pitää yhteyttä Yrittäjäin koulutustoimikuntaan Varkauteen, jotta yrittäjät olisivat ajan tasalla koulutusmah-

dollisuuksista ja voisivat esittää toiveita omista tarpeistaan. Lisäksi Suoma Hynösen aloitteesta päätettiin järjestää 

koulutustilaisuus työaikalainsäädännön säännöksistä mahdollisimman korkeatasoisen luennoitsijan johdolla. Työai-

kalaki päivittyi lähes vuosittain, joten koettiin tarpeelliseksi päivittää yrittäjille tämän hetken tilanne. 

Tulevalle kaudelle koulutuslautakuntaan yrittäjillä oli toiveita muun muassa verotuksen, markkinoinnin sekä englan-

nin kielen koulutuksesta. Kansainvälistyminen alkoi olla tuttua jo pienemmissäkin yrityksissä, ja myös turismi oli 

lisääntynyt. Monet 1980-luvun aikuiset eivät olleet lukeneet englantia kansa- tai oppikoulun aikana, joten kielen 

opiskelulle oli suuri tarve. Itä-Suomessa ollen myös venäjän kieli kiinnosti monia. 

Kansalaisopiston kanssa sovittiin järjestettävän seuraavalle vuodelle yhteistyössä seuraavat luennot: 

Kehitysalueiden teollistamisesta kertomaan tuli johtaja Kyösti Vesterinen Teollisuuden Keskusliitosta. Konkurssista 

ja velkojen valvomisesta kertoi varatuomari Kari Puikkonen. Työaikalainsäädännöstä sekä työsuhteen solmimiseen 

ja purkamiseen liittyvistä kysymyksistä luennoi varatuomari Pertti Kinnunen. 

Joroisten yrittäjät oli perustanut myös messutoimikunnan suunnittelemaan Yrittäjämessuja Joroisiin. Edellisistä oli 

jo aikaa ja tapahtuma haluttiin herättää uudelleen henkiin. Toimikuntaan oli valittu Tauno Tarvainen, Kalevi Räisä-

nen, Risto Immonen. Sirkka Kärkkäinen, Paavo Heiskanen ja Matti Pöntinen. 

Toimikunta päätyi ehdottamaan Yrittävä Joroinen 350 vuotta messuja 5.-6.1981 Joroisten urheilutalolle. Messuisän-

näksi ehdotettiin Heikki Hietamiestä, molempien päivien yhteishinta oli 6000 markka. Hietamies oli kaikkien tunte-

va supliikkimies ja hintaa pidettiin siksi kohtuullisena. 

 

TOIMINTAKERTOMUS V 1980 

Vuotta 1980 voidaan kuvailla tavanomaiseksi, toiminta keskittyi pääasiallisesti järjestö- ja ammatilliselle puolelle. 

Jäsenmäärässä ei tapahtunut merkittäviä muutoksia edelliseen vuoteen verrattuna. Yrittäjät osallistuivat vilkkaasti 

kunnallisvaaleihin. Jäsenmaksu oli kertomusvuonna 100: markkaa/ yritys. 

TOIMINTA 

Jäsenmäärä oli vuoden lopussa 45 toiminimijäsentä ja 2 henkilöjäsentä eli yhteensä 47 jäsentä. Jäsenmaksut tuottivat 

yhteensä 2.310 markan tulon yhdistykselle.  

Helmikuussa pidettiin tilinpäätöskurssi yhdessä kansalaisopiston kanssa. Luennoitsijana toimi ekonomi Matti Särkkä 

Varkaudesta. 

Joroisten Yrittäjät ry luovuttivat Joroisten peruskoulun yläasteen päättäjäisissä (300:-)  stipendin, jonka sai Maarit 

Kaukonen. 

17.6.1980 annettiin lausunto Joroisten kunnalle keskioluen myynnistä ja anniskelusta Joroisten kunnan alueella. Lau-

sunnossa todettiin mm. että olueen myyntiä ja anniskelua ei voida yksin Joroisissa lopettaa, vaan on odotettava valta-

kunnallista ratkaisua. 

Joroisten yrittäjänaiset kävivät vierailulla Varkaudessa ja Varkauden yrittäjänaiset vastavuoroisesti Joroisissa. 

8.10.1980 tarjottiin kahvit Joroisten vanhainkodin asukkaille. 

Osallistuttiin omilla ehdokkailla kunnallisvaaleihin, menestys oli hyvä, sillä molemmat ehdokkaat eli Suoma Hynö-

nen ja Erkki Turunen tulivat valituiksi valtuustoon. 

Toivo Haverinen täytti 60 vuotta ja K-halli Aatto Tarvainen 50 vuotta. 

22.8.1980 pidettiin saunailta Kolpan majalla yrittäjille ja heidän perheilleen saunan, makkaran ja kahvin kera. Tilai-

suus onnistui hyvin ja siihen osallistui noin 30 henkilöä. 

Syyskokouksessa 10.10.1980 tehtiin merkittävä päätös, sillä v. 1981 syksyllä päätettiin pitää Joroisten toiset Yrittäjä 

messut, messujen valmistelut lähtivät käyntiin heti syksyllä Kalevi Räisäsen johdolla. 

5.12.1981 pidettiin perinteinen pikkujoulu Joronjäljessä. 

Vuosi 1980 oli yhteistyövuosi Säästöpankkijärjestön kanssa. Näissä merkeissä Varkauden Säästöpankki osallistui 
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hallituksen kokoukseen 21.3.1980 ja syyskokoukseen 10.10.1980 tarjoilun ja esitelmän muodossa. Lisäksi Varkau-

den Säästöpankki järjesti ja kustansi Joroisten yrittäjille matkan maakunnalliseen yrittäjäjuhlaan, joka pidettiin Piek-

sämäellä 24.10.1980, matkaan osallistui 19 henkilöä. 

Joroisten vuoden 1980 yrittäjäpalkinnon sai Aatto ja Saimi Tarvainen. 

UUDET YRITTÄJÄT 

Seuraavat uudet yrittäjät aloittivat toimintansa Joroisissa: Joroisten Taiteovi Oy, Tehdaspuu Oy:n taimitarha, Vahiro 

Oy, Ristiinan metsäkuljetus Oy, Mikko Häyrisen mattokutomo. 

Seuraavat yrittäjät lopettivat toimintansa: 

Viljakaisen kauppa Savuniemeltä, Joroisten Hirsitalotehdas, Ensio Nyyssönen. 

HALLINTO JA KOKOUKSET 

Joroisten Yrittäjät ry:n hallitus kokoontui 8 kertaa ja yleisiä kokouksia pidettiin kaksi eli syyskokous ja kevätkokous. 

TEHTÄVÄT JA TOIMIELIMET 

puheenjohtaja Tauno Tarvainen, varapuheenjohtaja Suoma Hynönen. 

jäsenet: Pekka Tuomainen, Mikko Miettinen, Jouko Pulliainen, Erkki Turunen, Matti Pöntinen, Väinö Sutinen, Anja 

Suhonen, Toivo Haverinen ja Kalevi Räisänen. 

sihteeri ja taloudenhoitaja: Antti Vappula 

naist. puh.joht. Laura Haverinen, jäsenet kaikki naisjäsenet 

merkkipäivä toimik: Tauno Tarvainen, Raila Lahti, Anja Suhonen ja Antti Vappula 

kokous edustajat: Tauno Tarvainen, Toivo Haverinen 

tilintarkastajat: Aatto Tarvainen, Yrjö Tolvanen, varalla Timo Tukia, Ritva Arokivi 

Hallitus 

 

Vuotta 1981 väritti vuoden päätapahtuma Yrittäjämessut ja koko kunnan 350 vuotisjuhla. Messujen esittelytilat oli-

vat rajalliset ja se varattiin alueen yrittäjille. Mikäli ylimääräistä tilaa jäisi, niin sitä voisivat ulkopuoliset vuokrata 

tuplahintaan. Suunnitelma osoittautui tarpeettomaksi, koska oman kylän liikkeet varasivat nopeasti kaikki tilat. 

Messujen kahviota hoitivat yrittäjänaiset ja maksoivat siitä 10 % korvauksen yhdistykselle. Samoin syysmuotinäytös 

päätettiin jättää naisten huomaan, mahdollinen taloudellinen tulos jaettaisiin puolet ja puolet periaatteella yrittä-

jien ja yrittäjänaisten kesken. 

Elokuussa sai alkunsa hanke, jossa Pekka Lahti valtuutettiin valmistamaan Joroisten yrittäjien käyttöön lasiovinen 

kaappi, jossa säilytettäisiin saatuja viirejä ja muita lahjoja. Kaappi sijaitsisi moottorihotelli Joronjäljessä, jossa saadut 

huomion osoitukset olisivat kaiken kansan nähtävillä. 

Toimittajan huomio. Kaappi hävisi jossain vaiheessa käytöstä, mutta perinne jatkui vuonna 2018, jolloin 

Joronjäljen nykyinen omistaja Auvo Puurtinen lahjoitti yrittäjille kaapin, joka sijoitettiin Linnansaliin. Siellä 

ovat yrittäjien viirit ja muut saadut palkinnot tänä päivänä. 

 

Elokuun alussa myös tarkennettiin tulevia juhlasuunnitelmia. Päätettiin, että järjestysmiehinä toimisivat kaikki halli-

tuksen miesjäsenet. Pysäköinnin päälliköksi nimettiin Erkki Turunen ja hänen apulaisikseen Joroisten partiolaiset ja 

Joroisten moottorikerhon jäsenet. Näyttelyn avajaisten fanfaariin soittaisi kanttori Kaarlo Lehikoinen. Päätettiin leh-

ti-ilmoituksista ja vieraslistauksesta. Lippujen myynnin päälliköksi nimettiin Pekka Lahti. Vastuullisuus ja kierrätys 

tunnettiin jo kahdeksankymmentäluvun alussa säästäväisten yrittäjien kesken ja jo tässä kohtaa pohdittiin messujen 

purkamista ja päätettiin, että näyttelyrakennelmassa käytetyt lastulevyt myydään messujen jälkeen huutokaupalla 

sunnuntaina kello 19.00. Eihän käyttökelpoista tavaraa sopinut yhden käytön jälkeen roskiin heittää, kun se oli myy-

tävissä eteenpäin. Myös vaatesäilytystä, jälkien korjuuta ja monta muuta asiaa pohdittiin. Olihan tämä ensimmäi-

nen kerta sitten 60-luvun messujen, kun tällaista spektaakkelia oltiin rakentamassa. Heti alkuun huomattiin kuinka 
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montaa asiaa ja pientä tekijää pitää pohtia, jota homma toimii kitkattomasti tapahtumassa, sekä ennen sitä, että 

sen jälkeen. 

Messuista tuli varsinainen menestystarina. Messuvieraita kävi liki 2500 henkeä tutustumassa alueen yrityksiin, tuo-

tantoon ja palveluihin. Supliikki juontaja Heikki Hietamies johdatteli tapahtuman alusta loppuun. 

Kirjoittajan huomio: Vuoden 1981 messuilla oli merkittävä vaikutus Joroisten elämän taltiointiin tulevina 

vuosikymmeninä. Messuilla vieraili nuori valokuvaaja Tapio Saarenheimo, joka ihastui virkeään kuntaan. 

Saarenheimo huomasi, että Joroisissa oli tilaa valokuvausyritykselle, ja päätti muuttaa paikkakunnalle. Sa-

mana vuonna hän perusti valokuvausliikkeen nimeltä Foto Saarenheimo, joka toimi menestyksekkäästi 

aina yrittäjän eläköitymiseen asti vuonna 2024. Mm. Lähes kaikki tämän teoksen messukuvat kirjaan on 

luovuttanut Foto-Tapsana tunnettu Saarenheimo. 

 
JOROISTEN YRITTÄJÄT TOIMINTAKERTOMUS 1981 

Joroisten kunta täytti v. 1981 350 vuotta, tämä heijastui voimakkaasti Joroisten Yrittäjät ry:n toimintaan. Järjestivät-

hän yrittäjät messut nimeltään 350 vuotta, ja lisäksi järjestettiin ammatillista koulutusta ja virkistystapahtumia jäse-

nistölle.  

Varsinainen toiminta 

Jäsenmäärä oli v. 1981 lopussa 45 toimihenkilöjäsentä. Se oli yhtä paljon kuin edellisen vuoden lopussakin. Jäsen-

maksun suuruus 150 markkaa yritykseltä ja ne tuottivat yhdistykselle tuloa yhteensä 2.824:25 markkaa. Yhdessä kan-

salaisopiston kanssa pidettiin kaksi kurssiluentoa, toinen käsitteli konkurssi saatavien valvontaan ja toisen aiheena oli 

työaikasäädösten tulkinta, kumpaankin tilaisuuteen osallistui vähän yrittäjiä.  

Messuilla pidettiin myös televisiosta tuttuun tyyliin Lauantaitanssit, joissa soittajina olivat Joronpojat. Tanssiparien joukosta maestro 

valitsi pariskunnan ja kutsui heidät oikeisiin Lauantaitansseihin Helsinkiin. Onnekas pari olivat Heikki ja Heli Tyrväinen Palviaisista. 

Kuva : Promokuva   
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Joroisten Yrittäjät ry luovutti Joroisten peruskoulun päättäjäisissä kolmesadan (300) markan stipendin Anne Rintalal-

le. 

1.8.1981 järjestettiin kesätapahtuma Tauno ja Ulla Tarvaisen kesäasunnolla Kerisalonsaaressa. Tilaisuuteen osallistui 

n. 20 yrittäjää, Pohjola yhtiöt pitivät koulutustilaisuuden tulipalojen sammutuksesta. 

16.7.1981 järjestettiin keskustelutilaisuus liikevirastotalon paikasta ja tarpeesta, tilaisuuteen osallistui Jo- roisten 

kunnan luottamusmiehiä ja yleisöä yhteensä 56 henkilöä. 

v. 1981 päätapahtumaksi Joroisten Yrittäjät ry:n toiminnassa tuli Yrittävä Joroinen 350 vuotta messujen järjestämi-

nen. Ne pidettiin 5-6.9.1981 Joroisten Urheilutalossa ja sen ympäristössä. 

Messut avattiin juhlallisesti 5.9.1981 klo 10.00 Kaarlo Lehikoisen soittamalla messufanfaarilla, tervehdyssanat lausui 

yhdistyksen puheenjohtaja johtaja Tauno Tarvainen. Joroisten kunnan tervehdyksen esitti kunnanjohtaja Lauri Laine, 

Suomen yrittäjäin keskusliiton tervehdyksen toi varatoimitusjohtaja Kari Heikkilä ja itse messut avasi Mikkelin lää-

nin maaherra Uki Voutilainen. Messuisäntänä ja juontajana toimi molempina päivinä Heikki Hietamies. Messuille 

osallistui yhteensä 49 näytteille asettajaa ja ne antoivat erittäin hyvän kuvan Joroisten yrityselämästä. Messuihin tu-

tustui yhteensä noin 2500 henkilö, pääsylippu- ja myytiin 2.140 kappaletta. Messujen taloudellinen tulos muodostui 

hyväksi, sillä tuottivathan ne tulosta yhteensä yli 11.000: markkaa ja tästä Joroisten Yrittäjät ry:n hallitus kiittääkin 

kaikkia näyttelyyn osallistujia ja talkootyön tekijöitä. Messujen pääorganisoijana toimi Kalevi Räisänen. 

Yleisesti voidaan todeta, että messut onnistuivat hyvin ja ne olivat erinomaista pr Joroisten kunnalle ja yrittäjille. 

v.1981 yrittäjiksi Joroisten kunnan elinkeino- ja matkailulautakunta valitsi Union-huoltoaseman ja kahvion pitäjät 

Raimo ja Marja Mähösen. 

5.12.1981 pidettiin perinteinen pikkujoulu tällä kertaa Vanamolassa vain jäsenten kesken 

Yrittäjien merkkipäiviä 

Jouko Pulliainen 50 vuotta, Erkki Turunen 50 vuotta 

Uudet yrittäjät  

Seuraavat uudet yritykset aloittivat Joroisten kunnassa toimintansa: 

Selän Puu Ky 

Tauko Tupa 

Foto Saarenheimo  

Tilitoimisto E. Osmala 

Joro Agent Oy 

Kvick kaihdin Juho Kvick 

Seuraavat yritykset lopettivat toimintansa: 

Ellin Poksi 

Seuraavat yrittäjät valittiin eri lautakuntiin Joroisten kunnassa: 

Suoma Hynönen kunnanhallitus 

Tauno Junttanen ”” 

Tauno Pehkonen ”” 

Kalevi Räisänen elinkeino- ja matkailulautakunta 

Katri Röytiö  ”” 

Olavi Hyvönen kansalaisopiston johtokunta 

Tauno Tarvainen liikennelautakunta 

Viljo Karppola  ”” 

Mikko Nykänen nuorisolautakunta 
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Jouko Pulliainen palolautakunta 

Mikko Nykänen tekninen lautakunta 

Hallinto ja kokoukset 

Joroisten yrittäjät ry:n hallitus kokoontui 8 kertaa ja yleisiä kokouksia pidettiin kaksi eli syys- ja kevätkokoukset. 

Tehtävät ja toimielimet 

Hallitus: puheenjohtajaTauno Tarvainen, vara puh. joht. Suoma Hynönen, jäsenet Viljo Karppola, Risto Immonen, 

Ulpu Sutinen, Pekka Lahti, Kalevi Räisänen, Pekka Tuomainen, Mikko Miettinen, Jouko Pulliainen, Erkki Turunen. 

Sihteeri rahastonhoitaja: Antti Vappula 

Naistoimikunta: puheenjohtaja Sirkka Kärkkäinen, jäseninä kaikki naisjäsenet 

Merkkipäivätoimikunta: puheenjohtaja Tauno Tarvainen, Raila Lahti, Anja Suhonen, Antti Vappula 

Kokousedustajat: Tauno Tarvainen, Antti Vappula 

Tilintarkastajat Toivo Haverinen, Mauri Talma, varalla Yrjö Tolvanen ja Aatto Tarvainen 

Joroinen 5.3.1982 

Joroisten Yrittäjät ry Hallitus 

 

Vuosi 1982 alkoi rauhallisesti. Liike-elämän nousukausi alkoi tuntua myös Joroisissa. Vilkkaan messuvuoden jälkeen 

otettiin hengähdystauko, mutta toimintaa riitti silti. Kansalaisopiston kanssa päätettiin järjestää työsuojelun perus-

kurssi joroislaisille yrittäjille. Tämä 36-tuntinen kurssi oli lakisääteinen, ja vaikka kiireisille yrittäjille se vaikutti pitkäl-

tä ja vaativalta, aihetta pidettiin erittäin hyödyllisenä. 

Myös seurakuntavaalit lähestyivät, ja Joroisten Yrittäjät Ry päätti asettaa ehdokkaiksi Aatto Tarvaisen ja Elin Leski-

sen. Yrittäjäehdokkaiden teemat seurakuntavaaleissa liittyivät siihen, että myös seurakuntaan tarvittaisiin taloustie-

toa ja -osaamista. 

Koska keskustelu yrittäjien arvostuksesta ajoittain nousi pintaan ja koettiin, että siinä olisi toivomisen varaa, pää-

tettiin järjestää yhteinen paneelitilaisuus. Tällöin eri osapuolet voisivat keskustella keskenään yrittäjyydestä ja sen 

merkityksestä kunnan talouteen ja muihin asioihin. Koska keskustelu ja ajoittainen nälviminenkin oli keskittynyt Jo-

roisten Lehden mielipidepalstalle, otti Lehti-Olli asiasta kopin. Marraskuussa Joroisten Lehden kutsusta käynnis-

tettiin paneelikeskustelutilaisuus, johon osallistui Joroisten kunnanhallitus, kunnanjohtaja ja elinkeinoasiamies sekä 

Joroisten Yrittäjät Ry hallitus. Tilaisuudessa keskusteltiin kunnan ja yrittäjien yhteistyöstä ja velvoitteista puolin ja 

toisin. Monessa asiassa otettiin askelia eteenpäin ja sen lisäksi todettiin, että tällaista tarvitaan lisää. Aidon keskus-

teluyhteyden ylläpitäminen vahvistaa toimintaa ja se on kaikkien kuntalaisten etu.  

Syksyllä nousi esiin ajatus yrittäjäjuhlan järjestämisestä, mutta se jäi vielä odottamaan toteutusta. Ajatus sai alkunsa 

siitä, että yrittäjien kattojärjestö kampanjoi Vuoden Yrittäjä -palkinnosta ja - patsaasta. Joroisissa kunta oli jakanut 

yrittäjäpalkintoa vuodesta 1974.  Alun perin valinnan olivat tehneet kuntalaiset äänestämällä, sittemmin valinta oli 

keskittynyt elinkeinolautakunnalle. Runsaan keskustelun jälkeen todettiin, että myös yrittäjien toisilleen tarjoama 

huomion osoitus olisi paikallaan. Päätettiin tilata patsas ja antaa se Joroisten Yrittäjät Ry:n hallituksen valitsemalle 

Vuoden Yrittäjälle. Koska kukapa muu, kun toinen yrittäjä voi ymmärtää ja tietää kuinka paljon yrittäjyys vaatii ja 

kuka palkinnon ansaitsee. Patsaan luovutustilaisuuden ajankohta päätettäisiin myöhemmin. Patsaan saajasta kes-

kusteltiin monissa kokouksissa, kunnes loppusyksystä päästiin yhteisymmärrykseen. 

Marraskuun kokouksessa patsaan luovutusta varten laadittiin seuraavat säännöt: 

1. Patsaan saajan on oltava Joroisten Yrittäjät Ry:n jäsen (maksettu jäsenmaksu) 

2. Toiminta aktiivisesti Joroisten Yrittäjät Ry:n hyväksi luetaan eduksi. 

3. Patsaan saajan nimeää vuosittain Joroisten Yrittäjät Ry:n hallitus. 

4. Patsas luovutetaan saajalle yrittäjäkuukauden jossakin tilaisuudessa tai sääntömääräisessä syyskokouksessa. 
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5. Jos hallitus ei pääse yksimielisyyteen ehdokkaista, patsaan saaja valitaan suljetulla lippuäänestyksellä, tasatulok-

sen sattuessa ratkaisee arpa. 

6. Patsasta jaetaan toistaiseksi, kunnes Joroisten Yrittäjät Ry:n hallitus toisin päättää. 

7. Näihin sääntöihin voi tarvittaessa yhdistyksen hallitus tehdä muutoksia. 

Ensimmäisen vuoden 1982 yrittäjäpatsaan saajaksi nimettiin yksimielisesti liikkeenharjoittaja Matti Pöntinen. Perus-

teluina valinnalle oli ansiokkaan yritystyön lisäksi mm. pitkäaikainen toiminta Joroisten Yrittäjät Ry:n hallituksessa. 

Toimittajan huomio: Vuoden Yrittäjä -palkinnon jakaminen on vuosittain haastava tehtävä hallitukselle. 

Suomen Yrittäjät asettaa palkinnon saajalle tietyt vaatimukset, ja lisäksi pyritään huomioimaan erikokoi-

sia, eri elämänvaiheissa olevia ja eri aloja edustavia yrityksiä. Joka vuosi on monia patsaan ansaitsevia yri-

tyksiä, mutta Vuoden Yrittäjäksi voidaan valita vain yksi. 

 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY:N TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 1982 

Vuoden 1982 toiminta keskittyi pääasiallisesti järjestö- ja virkistyspuolelle, lisäksi yrittäjät osallistuivat vilk- kaasti 

Seurakuntavaaleihin. 

VARSINAINEN TOIMINTA 

Jäsenmäärä oli v. 1982 lopussa 38 maksanutta yritysjäsentä Ja 2 kannattajajäsentä. Jäsenmaksut perittiin Suomen 

Yrittäjäin Keskusliiton keskitetyn systeemin kautta. Jäsenmaksujen suuruudet olivat SYKL suositusten mukaiset eli 

maksun suuruus riippui yrityksen henkilökuntamäärästä. Jäsenmaksuja kertyi yhdistykselle 1.653:75 markkaa, sum-

man pienuus Johtuu siitä, että Mikkelin Läänin Yrittäjät ry eli ole palauttanut kaikkia yhdistykselle kuuluvia maksu-

ja, vaan lainasi ne omaan käyttöönsä. Kannattajajäsenmaksun suuruus oli 200:- markkaa. 

Joroisten Yrittäjät ry luovutti Joroisten peruskoulun päättäjäisissä stipendit Matti Teittiselle 300: markkaa ja Hannu 

Tuoviselle 200: markkaa. Joroisten sotainvalideja muistettiin 200:- markan lahjakortilla järjestön 40-vuotisjuhlissa. 

20.8.1982 järjestettiin kesätapahtuma Kolpan majalla saunan, erilaisten pelien ja kilpailujen merkeissä, tilaisuuteen 

osallistui runsaasti yrittäjiä perheineen. 

22.10.1982 pidettiin Joroisten Lehden kutsusta paneelikeskustelutilaisuus, johon osallistui Joroisten kunnanhallitus, 

kunnanjohtaja ja elinkeinoasiamies sekä Joroisten Yrittäjät ry hallitus. Tilaisuudessa keskusteltiin vilkkaasti kunnan 

ja Yrittäjien suhteista ja velvoitteista puolin ja toisin. Yhteisesti tilaisuus todettiin tarpeelliseksi ja vastaavan laatuisia 

keskusteluja toivottiin useamminkin. 

Vuoden 1982 Yrittäjäksi Joroisten kunnan elinkeino- ja matkailulautakunta valitsi kasvihuoneyrittäjät Aarne ja Pirk-

ko Hedmanin Savuniemeltä. 

Joroisten Yrittäjät ry:n hallitus päätti vuosittain jakaa yrittäjä patsaan henkilölle, joka on toiminut ansiokkaasti Jo-

roisten Yrittäjät ry:n hyväksi. Ensimmäinen patsas luovutettiin syyskokouksessa kauppias Matti Pöntiselle, hän on 

toiminut mm. puheenjohtajana useita vuosia. 

5.12.1983 pidettiin perinteinen pikkujoulu Moottorihotelli Joronjäljessä, osanotto juhlaan oli laimea. 

Merkkipäiviä: 

Joroisten kukkakauppa- ja hautaustoimisto Raila Lahti vietti toiminnan aloittamisen 50-vuotisjuhlat. 

Kukka-Pirtti täytti 25 vuotta. Diplomi kauppias Aatto Tarvainen täytti 50 vuotta. 

Seuraavat uudet yritykset aloittivat toimintansa Joroisissa 

Joroisten Muovi Oy 

Kanava-asennus Pulliainen 

Shell Valvatus K. Immonen 

Seuraavat yritykset lopettivat toimintansa: 

Shell Valvatus Veli Sikanen 
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Martex Ky 

Viljo K. Hämäläinen 

Yrittäjät asettivat seurakuntavaaleihin kaksi omaa ehdokasta, jotka molemmat myös tulivat valituksi kirkkovaltuus-

toon. Valituksi tulivat: liikkeenharjoittaja Elin Leskinen ja diplomi kauppias Aatto Tarvainen. 

HALLITUS JA KOKOUKSET 

Yhdistyksen hallitus kokoontui 7 kertaa ja yleisiä kokouksia pidettiin kaksi eli syys- ja kevätkokoukset. Yhdistyksen 

edustajat osallistuivat lisäksi Mikkelin Läänin Yrittäjät ry:n kokouksiin ja juhliin. 

TEHTÄVÄT JA TOIMIELIMET 

HALLITUS 

puheenjohtaja Tauno Tarvainen, vara puh. joht. Suoma Hynönen. Jäsenet Viljo Karppola, Risto Immonen, Ulpu Suti-

nen, Pekka Lahti, Kalevi Räisänen, Pekka Tuomainen, Mikko Miettinen, Jouko Pulliainen, Erkki Turunen. 

Sihteeri/rahastonhoitaja: Antti Vappula 

NAISTOIMIKUNTA puheenjohtaja Pirjetta Immonen ja jäseninä kaikki naiset. 

MERKKIPÄIVÄTOIMIKUNTA: Tauno Tarvainen, Raila Lahti, Anja Suhonen ja Antti Vappula 

VIRALLISET KOKOUSEDUSTAJAT: Tauno Tarvainen, Antti Vappula, Jouko Pulliainen, Erkki Turunen ja Pirjet-

ta Immonen. 

TILINTARKASTAJAT: Toivo Haverinen, Mauri Talma 

Joroinen 10.3.1983 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY HALLITUS 

 

1983 julkaistiin Etelä- Savon yrittäjien toimesta Yrittävää Mikkelin lääniä kirja, jonka kokoamisesta vastasi Länsi- 

Savo. Kirjassa käsiteltiin aluejärjestön vahvaa historiaa 40 vuoden ajalta sekä annettiin tilaa kaikille paikallisyhdis-

tyksille esitellä itseään. Paikallisyhdistyksen puheenjohtaja Tauno Tarvainen ja sihteerirahastonhoitaja Antti Vappu-

la kertoivat Joroisista näin: 

Savon Pariisina tunnettu Joroinen sai mainenimensä upseeriston tuomista tavoista ja niiden myötä syntyneestä kar-

tanoromanttisesta kaudesta. Elinkeinoelämän perustana on ollut maanviljelys, jolle loi vastapainoa viime vuosisa-

dan jälkipuoliskolla Suomen suurin rautatehdas, joka jalosti järvimalmia, myöhemmin romurautaa työllistäen par-

haimmillaan n. 800 henkeä. Rautatehtaasta ovat jäljellä enää rauniot ja uusi aika on muuttanut myös yrityskuvaa.  

Väestökato on täälläkin koetellut, joskin nyt on meneillään nousukausi. Viime vuonna (1981) nousi asukasmäärä 61 

hengellä ja se oli kolmas peräkkäinen kasvuvuosi. Kaikkiaan meitä on n. 6295, mutta joskus on ollut 8000. Joroisissa 

ei ole suurteollisuutta, maatalous ja kauppaliikkeet sekä pienkorjaamot ovat tyypillisiä yritysmuotoja. 

Vappula muisteli kirjassa: Joroinen on virkeä hankkimaan kuntaan yritystoimintaa. Pankkimiehenä totean, ettei 

säästöpankin ja osuuspankin kesken ole ongelmia yrittäjäpalveluissa, mutta kunnallisissa asioissa on kyllä nähtävis-

sä pyhä kolmiyhteisyys: osuuspankki - keskusta - kunta. Tämä kuvio on kuitenkin maatalousvaltaisissa kunnissa ollut 

melko yleinen. 

Tarvainen jatkaa: Valtasuhteiden muuttumisen pelko kunnassa saneli aikaisemmin yleisen suhtautumisen kunnan 

taholta yrityksiin. 1970-luvulla asenteet täälläkin muuttuivat. 

Joroisissa kannattaisi kiinnittää enemmän huomiota perheyrittäjiin. Kiinnostus on laimeata, jos tänne pyrkii 1-2 hen-

gen perheyritys, mutta näköjään vähintään 10 työpaikan yritys on jo sellainen, johon suhtaudutaan tosissaan. 

Vappula muistuttaa: Kunta ei tietenkään voi avustaa rahallisesti, mutta jo tiedon jakaminen ja asiantuntija-apu vir-

kamiesten taholta moninaisessa paperisodassa on hyvä tuki. 

Tarvainen summaa: Liike-elämässä on yli 50% joroislaisten käsissä, mutta pienyrityksiä on tultu hoitelemaan muual-

ta. Ilmeisesti on niin, että mitä kauemmin on asuttu salolla sitä arempi ihminen on. Vaikka olisi hyviäkin ideoita, niin 
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ei tiedetä kanavia. Itse olen ollut täällä 12 vuotta, mutta asuessani Karttulassa siellä viljeltiin tiloilla sivuhommana 

mansikkaa ja myöhemmin tämä yleistyi ja levisi Suonenjoelle, josta tuli kuuluisa mansikkapitäjä. Tarvittiin ulkopuoli-

nen sysäys ennen kuin huomattiin, että tällaistakin voi tehdä. Joroisissa on pidetty keskustelutilaisuuksia ideoitten 

löytämiseksi. 

Vappula tiivistää: On sanottava, että kyllä Joroisissa on onnistuttu löytämään oma linja. Maatalouden piiriin on kyt-

ketty erikoisaloja: Savuniemen kylän monet muovi- kasvihuoneet ovat siitä yhtenä todisteena. Maanlaatu on täällä 

hyvää, voimakas perunan ja avomaan vihannesten, porkkanan, kaalin ja sipulin sopimusviljely on levinnyt laajalti. 

Mm. Juvan Mehevä Oy ostaa n. 70% raaka-aineistaan Joroisista. Kolmantena voidaan mainita turkistarhaus. Kunta 

on rakennuttanut mm. rehunsekoittamon "kuoret". Rehua tuotetaan jo 50 tarhalle. 

Tarvainen sanoo lopuksi Joroisiin rakennettu Varkauden suihkuliikenteen reittilentokenttä vaikuttaa varmasti tule-

vaisuudessa tänne suunniteltavien teollisuusyritysten siirtopäätöksiin. 

(Kommentit kirjasta Yrittävää Mikkelin lääniä 1983) 

 
Kuva: Joroisten Yrittäjien arkistosta, ja kuvaa on käytetty kirjassa Yrittävää Mikkelin lääniä 

Vuonna 1983 Yrittäjäjuhla-ajatus eteni käytäntöön, ja urheilutalo varattiin juhlaa varten 9. lokakuuta 1983. Juhla 

alkaisi kello 19.00. Juhlaa varten perustettiin toimikunta, johon kuuluivat Tauno Tarvainen, Suoma Hynönen, Anja 

Suhonen ja Antti Vappula. Juhlaohjelman rungoksi päätettiin hankkia musiikkia ja tanssiesityksiä. Ohjelmassa olisi 

myös puheita, ja tilaisuus päättyisi kahvitarjoiluun ja tansseihin. Hyvistä suunnitelmista huolimatta osallistumisaktii-

visuus jäi vähäiseksi. 

Vuonna 1984 Joroisten Yrittäjät ry täyttäisi 20 vuotta, ja tämän juhlan valmistelut aloitettiin jo edellisenä vuonna. 

Osana juhlavuotta suunniteltiin Yrittäjien viiri, johon saatiin lupa käyttää kunnan vaakunaa. Päätettiin tilata 50 kap-

paletta viirejä jaettavaksi yhteistyökumppaneille sopivissa tilaisuuksissa. 

Viirin suunnittelusta vastasi Keijo Heiskanen. Suunnitteluprosessi alkoi ruutupaperilla luonnostellen ja kävi läpi usei-

ta vaiheita, ennen kuin siitä muotoutui tyylikäs ja Joroisten yrittäjyyttä kuvaava symboli. Alla eri vaiheiden versioita. 
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Viirin suunnittelu toteutukseen asti ei ollut yksinkertaista. Arviointiraati ei ollut aina samanmielinen tyylistä, mallista pu-

humattakaan, lopulta viiri saatiin toteutettua. Suunnittelukuvat Joroisten Yrittäjien Arkistosta. Valmis viiri: Päivi Anias 
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Maakunnallinen yrittäjäjuhla oli tulossa Pieksämäelle ja päätettiin hakea siellä jaettavaksi kultaisia yrittäjäristejä 

joroislaisille pitkäaikaisille yhdistysvaikuttajille Matti Pöntiselle, Aatto Tarvaisen ja Toivo Haveriselle. 

Juhlasuunnitelmat jatkuivat, kun päätettiin kysyä mukaan Rantasalmen Yrittäjät yhteiseen pikkujouluun. Pikkujoulu-

jen vetovoimaisuus oli vuosi vuodelta hiipunut ja osallistumisaktiivisuus heikkoa. Ajateltiin, että muuttamalla kon-

septia saataisiin tapahtuma virkistymään. 

Vuoden 1983 Yrittäjäksi valittiin yksimielisesti liikkeenharjoittaja Pekka Lahti, joka oli ollut mukana yhdistyksen toi-

minnassa aktiivisesti aivan sen perustamisesta asti. Yrittäjä patsas luovutettiin Lahdelle sääntömääräisen syysko-

kouksen yhteydessä marraskuussa. 

 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY:N TOIMINTAKERTOMUS v. 1983 

Yhdistyksen jäsenmäärä oli v. 1983 lopussa 31 maksanutta yritystä ja 3 kannattaja jäsentä. Jäsenmaksut perittiin 

Suomen Yrittäjäin Keskusliiton keskitetyn systeemin mukaan. Jäsenmaksujen suuruus oli SYKL suositusten mukai-

nen eli maksun suuruus riippuu yrityksen henkilökunnan määrästä. Jäsenmaksuja kertyi yhdistykselle yhteensä 4.780 

mark- kaa. Mikkelin Läänin yrittäjät ry ei palauttanut kaikkia yhdistykselle kuuluvia maksuja, vaan lainasi ne omaan 

käyttöönsä (1.671:25). Kannattajajäsenmaksun suuruus oli 200:- markkaa ja kannattajajäseniä olivat paikkakunnan 

kolme rahalaitosta. 

Joroisten Yrittäjät ry teetti yhdistykselle oman pöytäviirin, jota voidaan käyttää erilaisissa onnitteluissa ja juhlissa 

kukkien asemasta. 

Joroisten Yrittäjät ry antoi lausuntonsa Joroisten elinkeinopoliittisesta ohjelmasta ja esitti siihen muutamia lisäyksiä 

ja paranuksia. 

Mikkelin Läänin Yrittäjät ry täytti 40-vuotta ja näissä merkeissä julkaisi juhlakirjan Yrittävä Mikkelin Lääni, kirjan 

teossa avustettiin ja eräät yritykset ilmoittivat siinä. Kirjaa on myös yhdistyksen välityksellä myytävänä 100:- mark-

kaa kappale. 40-vuotisjuhlissa Pieksämäellä kolmelle meidän yhdistyksen pitkäaikaiselle jäsenelle luovutettiin kul-

tainen yrittäjäristi. Ristin saivat: liikkeenharjoittaja Matti Pöntinen, diplomi kauppias Aatto Tarvainen ja liikkeenhar-

joittaja Toivo Haverinen. 

Peruskoulun päättäjäisissä luovutettiin stipendit Iiris Laaksolle ja Ritva Immoselle. 

Jo perinteiseksi muodostunut kesän virkistystapahtuma pidettiin Kolpan majalla 23.7.1983, saunan, tikanheiton ja 

vapaan seurustelun merkeissä. Tilaisuuteen osallistui yli 20 yrittäjää. 

1.10.1983 järjestettiin yrittäjäpaneelin, johon yhdistys osallistui keskustelun merkeissä. 

9.10.1984 pidettiin yrittäjäviikon juhlatilaisuus Joroisten Urheilutalossa, yleisömenestys oli huono. 

5.12.1984 pidettiin perinteiset pikkujoulut Joronjäljessä yhdessä Rantasalmen Yrittäjät ry:n kanssa. 

Joroisten Yrittäjät ry:n vuoden yrittäjäksi valittiin liikkeenharjoittaja Pekka Lahti ja hänelle annettiin järjestyksessä 

II:n yrittäjäpatsas. 

Vuoden 1983 yrittäjiksi kunta valitsi Reijo, Mirja ja Jaana Vehviläisen Kerisalon saarelta. 

Yrittäjien merkkipäiviä: 

Viljo Karppola 50 vuotta, Pekka Lahti 50 vuotta. 

Eero Hynösen sementtivalimo 25 vuotta, Joroisten leipomo 20 vuotta 

Seuraavat uudet yrittäjät aloittivat toimintansa: 

Ruokamestarit 

Saaren kyläkauppa Kauko Oksman 

Shell Valvatus 

Savomarin (Tupla-Hovilla) 

Seuraavat yritykset lopettivat toimintansa: 
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Timi Matti Pöntinen 

Selän Puu Ky 

Shell Valvatus K. Immonen 

Kvick Kaihdin 

Hallitus ja kokoukset: 

Yhdistyksen hallitus kokoontui 7 kertaa, yleisiä kokouksia pidettiin kaksi eli syys- ja kevätkokous. Yhdistyksen 

edustajat osallistuivat lisäksi Mikkelin Läänin Yrittäjät ry:n kokouksiin ja juhliin. 

Hallitus: 

Tauno Tarvainen puheenjohtaja, Suoma Hynönen varapuheenjohtaja. Jäsenet: Risto Immonen, Viljo Karppola, Pek-

ka Lahti, Mikko Miettinen, Jouko Pulliainen, Ulpu Sutinen, Anja Suhonen, Erkki Turunen, Pekka Tuomainen, 

Yhdistyksen sihteerirahastonhoitajana toimi Antti Vappula. Tilintarkastajat olivat Toivo Haverinen ja Mauri Talma. 

Hallitus 

 

Vuonna 1984 oli jälleen vaalivuosi, ja keskustelu vaaleista alkoi jo keväällä. Kevätkokouksessa Joroisten Yrittäjät Ry 

asetti vaalitoimikunnan neuvottelemaan yhteistyöstä eri puolueiden ja vaaliliittojen kanssa. Toimikuntaan valittiin 

Matti Pöntinen, Pekka Lahti ja Aatto Tarvainen. 

Neuvottelut Kokoomuksen ja Kristillisdemokraattien kanssa eivät johtaneet tuloksiin, mutta Keskustapuolueen 

kanssa saavutettiin suullinen sopimus. Sopimuksen mukaan Joroisten Yrittäjät Ry ehdokkaat saisivat entiset määrät 

lautakuntapaikkoja, jos vähintään kaksi ehdokasta valittaisiin. Tämän perusteella päätettiin muodostaa vaaliliitto 

Keskustapuolueen kanssa. Ehdokkaiksi nimettiin Suoma Hynönen, Jouko Pulliainen ja Erkki Turunen. 

Lisäksi päätettiin, että vaalien jälkeen kaikille puolueille lähetettäisiin kirjelmä, jossa esitetään toive elinkeino- ja 

matkailulautakunnan puheenjohtajasta. Tavoitteena oli, että tähän tehtävään valittaisiin yritysystävällinen henkilö, 

mieluiten yrittäjätaustainen, jotta lautakunnan asiat sujuisivat paremmin. Lautakuntaan tarvittaisiin käytännön 

osaamista virkamiesten tueksi. Samalla pyrittiin vaikuttamaan kunnan ostopolitiikkaan luottamushenkilöiden 

kautta. Oli selvää, että kunnan olisi edullista suosia Joroisten omia yrityksiä palvelujen ja tuotteiden hankinnoissa, 

koska tästä koituisi verohyötyä kunnalle. 

Vaalivuoden 1984 lähestyessä Joroisten Yrittäjät Ry pyrki varmistamaan mahdollisimman hyvän menestyksen kun-

nallisvaaleissa. Tämän tueksi yhdistys päätti julkaista sanomalehden etusivulla mainoksen, jossa esiteltiin yrittäjien 

kunnallisvaaliehdokkaat ja kannustettiin äänestäjiä tukemaan heitä. 

Vaalimenestys osoittautui mukavaksi ja entiset 2 paikkaa saatiin pidettyä. Valituiksi tulivat Suoma Hynönen ja Erkki 

Turunen. Lautakuntapaikat jaettiin keskustapuolueen kanssa sopimuksen mukaan, mutta luvattu hallituspaikka jäi 

yrittäjiltä saamatta. 

Yhteistyö kansalaisopiston kanssa jatkui tiiviinä. Seuraavalle vuodelle suunniteltiin laajaa kurssivalikoimaa, joka 

kattoi monia yrittäjille tärkeitä aiheita. Ehdotettuja kursseja olivat muun muassa: 

Yritysverotus: Koulutus yritysten verotuksesta ja verosuunnittelusta. 

Kustannuslaskenta: Kurssi auttamaan yrittäjiä ymmärtämään ja hallitsemaan liiketoimintansa kustannuksia. 

Markkinointi: Koulutus markkinoinnin perusteista ja käytännöistä, jotka auttavat yrityksiä tavoittamaan asiakkaita. 

Kansalaistaidon kurssi: Laaja-alainen kurssi, joka käsittelisi mm. kiinteistökauppaa, rakennuslupia ja kaavoitusasioi-

ta. 

Henkilökohtainen myyntityö: Preppauskurssi parantamaan myyntitaitoja ja asiakaskohtaamisia. 

Työlainsäädäntö: Jatkuvasti ajankohtainen koulutus työoikeudellisista kysymyksistä. 

Sukupolvenvaihdos yrityksissä: Kurssi, joka auttaisi yrittäjiä valmistautumaan ja suunnittelemaan yrityksen siirty-

mistä seuraavalle sukupolvelle. 
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Näistä käytännön toteutukseen seuraavana vuonna pääsivät sukupolvenvaihdos, 

verotus ja työlainsäädäntö. Kurssit suunniteltiin vastaamaan joroislaisten yrittä-

jien tarpeisiin ja tukemaan heidän osaamistaan sekä liiketoimintansa kehittämis-

tä. Yhteistyö oli osoittautunut hedelmälliseksi puolin ja toisin, kun yhdessä tuu-

mien tarpeet kohtasivat paremmin. 

Yhdistyksen 20-vuotista taivalta juhlittiin toukokuussa hotelli Joronjäljessä arvok-

kaassa tunnelmassa Suomen Yrittäjäin Keskusliiton puheenjohtajan Aarne Berne-

rin vieraillessa tilaisuudessa. 

Juhlavuoden kunniaksi perustettiin Stipendirahasto joroislaisten oppilaiden tuke-

miseksi ja siihen kertyi lahjoituksia 3500 markkaa.  Tästä riittäisi jaettavaa tulevil-

le vuosille. 

Rantasalmen Yrittäjät olivat vastavuoroisesti kutsuneet joroislaiset pikkujouluihin 

Rinssi Everstiin joulukuun alussa. Syyskokous päätti ottaa kutsun vastaan. Yhtei-

nen pikkujoulujuhla oli koettu edellisenä vuonna ja todettu virkistäväksi.  

Syyskokouksen yhteydessä jaettiin Joroisten Yrittäjät Ry:n yrittäjäpatsas liikkeen-

harjoittaja Tauno Tarvaiselle pitkäaikaisesta työstä yrittäjäyhdistyksen hyväksi. 

 

 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY TOIMINTAKERTOMUS 1984 

Joroisten Yrittäjät ry vietti perustamisensa 20-vuotisjuhlia 13.5.1984. Varsinainen juhlatilaisuus pidettiin Moottori-

hotelli Joronjäljessä samana päivänä. Juhliin osallistui kaikkiaan 50 henkilöä. Juhlapuheen piti Suomen Yrittäjäin 

Keskusliiton puheenjohtaja Aarne Berner. Joroisten Yrittäjät ry:n hallituksen puheenjohtaja Tauno Tarvainen piti 

tervehdyspuheen ja esitti samalla lyhyen historiikin yhdistyksen 20 vuotisesta toiminnasta. Joroisten kunnan terveh-

dyksen juhliin toi kunnan Johtaja Lauri Laine. 20-vuotisjuhliin liittyen Joroisten Yrittäjät ry perusti stipendirahaston, 

jota onnittelujen merkeissä kartutti seuraavat yritykset yhteisöt: 

Joroisten kunta 1.000:- 

Warkauden Lehti 500:- 

Joroisten Sora- ja kuljetus Oy 300:- 

Varkauden Säästöpankki 300:- 

Kansallis-Osake-Pankki 300:- 

Joroisten Osuuspankki 300:-  

Joroisten Yrittäjänaiset ry 150:- 

Oy Arvokala Ab 150:- 

Mikkelin Läänin Yrittäjät ry 500:- 

Rahastoon kertyi varoja yhteensä 3.500: markkaa jaettavaksi Joroislaisille opiskelijoille. Lisäksi yhdistystä muistivat 

kukkasin Joroisten Apteekki ja Joroisten Seurakunta. Joroisten Leipomo lahjoitti täytekakut juhlien kahvitarjoiluun. 

Juhlissa yhdistys tarjosi kaikille ruokailun. 

20-vuotis juhlissa jaettiin Suomen Yrittäjäin Keskusliiton myöntämät yrittäjäristit seuraaville yrittäjille: 

Kultaisena: liikkeenharjoittajat Pekka Lahti, Jouko Pulliainen, Ulpu Sutinen, Erkki Turunen ja  Suoma Hynönen. 

Hopeisena: liikkeenharjoittajat Mikko Miettinen, Tauno Tarvainen ja Anja Suhonen 

Pronssisena: liikkeenharjoittaja Pekka Tuomainen 

Lisäksi juhlissa luovutettiin Joroisten Yrittäjät ry:n pöytäviirit vielä toiminnassa oleville perustajäsenille, ja viirin 

saivat: Liikkeenharjoittajat Anneli ja Pekka Lahti, Aatto Tarvainen, Ulpu Sutinen, Toivo Haverinen, Mikko Mietti-

nen, Matti Pöntinen ja Jouko Pulliainen 
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Joroisten Yläasteen päättäjäisissä yhdistys jakoi stipendejä ja niitä saivat: Katri Komi 300:- ja Helena Nykänen 200:- 

Maksaneita jäseniä yhdistyksellä oli v. 1984 lopussa 29 yritystä, josta on vähennystä edelliseen vuoteen 2 jäsentä. 

Kannatus- ja henkilöjäseniä oli 5 kappaletta, jossa on lisäystä 2 jäsentä. Jäsenmaksut perittiin Suomen Yrittäjäin kes-

kusliiton keskitetyn systeemin kautta, jäsenmaksut oli porrastettu yrityksessä työskentelevien henkilöiden lukumää-

rän mukaan. Jäsen ja kannattajajäsenmaksuja kertyi yhdistykselle yhteensä 3.956:25 markkaa. Mikkelin Läänin Yrit-

täjät ry pakkolainasi kaikki sitä kautta tulevat jäsenmaksu yhteiseltä määrältään 3.106:25 markkaa omaan käyttöönsä. 

Yrittäjät tekivät 20 22.4.1984 retken Tukholmaan, matkalle osallistui yhteensä 25 henkilöä. Yhdistys osallistui mat-

kakuluihin 200:- markkaa per yritys. 

Yrittäjien perinteinen kesätapahtuma pidettiin kopan majalla 29.8.1984, tikanheiton, saunomisen ja kahvinjuonnin 

merkeissä. 

Joroisten Yrittäjät ry osallistui kunnallisvaaleihin vaaliliitossa keskustapuolueen kanssa. Ehdokkaina oli kolme hen-

kilöä. Valituksi kunnanvaltuustoon tulivat: liikkeenharjoittaja Suoma Hynönen, Seppä/maanviljelijä Erkki Turunen 

v. 1985-1988 lautakuntapaikoille valittiin yrittäjien edustajia seuraavasti: 

Liikennelautakunta Tauno Tarvainen, puheenjohtajaksi Viljo Karppola 

Elinkeinolautakunta Antti Vappula puheenjohtajaksi Jouko Pulliainen 

Sähkölaitoksen johtokunta Erkki Turunen 

Tekninen lautakunta Pekka Lahti 

Palolautakunta Jouko Pulliainen varapuheenjohtaja 

Valitettavasti yrittäjien edustaja ei päässyt kunnan hallitukseen, vaikka neuvotteluissa Keskustapuolueen kanssa oli-

kin sovittu, että hallituspaikka säilyy yrittäjillä, jos he saavat entisen määrän valtuustoon edustajiaan. 

Kolmas Joroisten Yrittäjät ry:n yrittäjäpatsas annettiin liikkeenharjoittaja Tauno ja Ulla Tarvaiselle. 

V. 1984 yrittäjäksi Joroisten kunta valitsi Joroisten Metalli Ky:n omistajat Veli ja Anneli Kärkkäisen. 

Perinteinen pikkujoulujuhla pidettiin tällä kertaa 5.12. 1984 Rantasalmella Rinssi Everstissä, jonne joroislaiset mat-

kustivat linja-autolla. 

Yrittäjien merkkipäivät; Mauri Talma 50 vuotta 

Varkauden Säästöpankin Joroisten konttori täytti 110 vuotta, Joroisten Sora- ja Kuljetus Oy  20 vuotta ja Sutisen Au-

to-jo Konekorjaamo 25 vuotta 

Joroisten kunnan virastotalon valmistuttua kirkonkylässä vapautui runsaasti erilaista liiketilan ja monta uutta yritystä 

aloitti toimintansa. 

Uusina yrittäjinä aloitti:  

T-market Ruokamestari 

Joken Väri- ja urheiluliike 

Putki-Lassi  

Lastenpukimo Emilia 

Palakauppa 

Kvick Kaihdin ky Järvikylässä 

Liiketoiminnan lopettivat: 

Ruokamestari Häkkiset, Joroisten LVI-palvelu, Shell Valvatus, Savomarin (Tupla-Hovilla) 

Yhdistyksen hallitus kokoontui 5 kertaa ja lisäksi pidettiin sääntömääräiset kevät ja syyskokoukset. 

Yhdistyksen talous oli edelleen vakaalla pohjalla, vaikka v. 1984 olikin tappiollinen 1.846:22 markkaa. Rahavaroja 

yhdistyksellä on yhteensä 19.313:87 markkaa ja obligaatioita 7.500: markan arvosta. Edellä mainitut varat ovat sääs-

töjä Valvatuksen leirintäalueen myynnistä ja v 1982 Yrittävä Joroinen 350-vuotta messuista. 
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Toimielimet: 

Hallitus: Tauno Tarvainen puheenjohtaja, Pekka Lahti varapuheenjohtaja, Risto Immonen, Viljo Karppola, Suoma 

Hynönen, Mikko Miettinen, Jouko Pulliainen, Ulpu Sutinen, Anja Suhonen, Erkki Turunen ja Pekka Tuomainen 

Yhdistyksen sihteeri/rahastonhoitajana toimi Antti Vappula. Tilintarkastajina olivat Toivo Haverinen ja Mauri Tal-

ma. 

Yrittäjien merkkipäivät Mauri Talma 50 vuotta. 

Hallitus 

 

 

Vuoden 1985 alussa Joroisten Yrittäjät ry:ssä käytiin laajaa keskustelua kuulumisesta Mikkelin läänin yrittäjiin. Taus-

talla oli se, että Mikkelin läänin yrittäjät oli jo useana vuonna pidättänyt Joroisten Yrittäjien jäsenmaksutuloja, usein 

ilman ennakkoilmoitusta, maksamalla summat takaisin vasta myöhemmin. Nyt Mikkeli ilmoitti lainaavansa koko 

edellisen vuoden jäsenmaksutuoton ja maksavansa sen takaisin tasaerin vasta vuoden 1987 jälkeen.  

Vaikka yhdistyksen talous oli vahva aiempien myyntitulojen ansiosta, päätettiin keskustella Suomen Yrittäjien kans-

sa mahdollisuudesta saada jäsenmaksut ohjattua suoraan Joroisten Yrittäjät ry:lle. Tämä päätös johtui erityisesti 

siitä, että saatiin tieto, että Mikkelin läänin yrittäjät oli jo päättänyt olla palauttamatta myös kuluvan vuoden 1985 

jäsenmaksuja. 

Maaliskuun kokoukseen kutsuttiin Mikkelin Läänin Yrittäjät ry:n toiminnanjohtaja Seppo Rantalainen, joka esitteli 

laajasti Mikkelin läänin yrittäjien taloudellista tilannetta. Rantalaiselta tivattiin useaan otteeseen syytä siihen, miksi 

Joroisten Yrittäjien jäsenmaksuja ei ollut palautettu. Keskustelussa esitettiin myös vaihtoehto, että Joroisten Yrittä-

jät voisi liittyä Savon Yrittäjiin. 

Kevätkokouskutsuun päätettiin esittää kysely kaikille jäsenille, haluavatko he kuulua Mikkelin Läänin Yrittäjiin vai 

Savon Yrittäjiin. Jäsenten vastausten pohjalta hallitus tekisi päätöksen siitä, mihin aluejärjestöön yhdistys jatkossa 

kuuluisi. 

Kehityskilpailu, Pyöritä markkaa Joroisissa  

Kevätkokouksessa vuonna 1985 Joroisten Yrittäjät Ry käsitteli merkittäviä asioita, mukaan lukien kunnan "Kunta 

2000" -projekti. Paikalle oli kutsuttu Paavo Heiskanen, luottopäällikkö, joka esitteli hanketta. Projektin ytimenä oli 

"Pyöritä Markkaa Kotikunnassa" -kampanja, joka kannusti paikallisia asukkaita ja yrittäjiä käyttämään rahaa koti-

kunnassaan, jotta pai-

kallinen talous hyötyisi 

mahdollisimman paljon. 

Joroisten Yrittäjät Ry 

koki tämän hankkeen 

erittäin tarkoituksen-

mukaiseksi ja päätti olla 

siinä mukana. Kokouk-

sessa päätettiin myös 

järjestää huutokauppa 

kampanjan rahoitta-

miseksi. Huutokaupan 

tuotto käytettäisiin ju-

listeiden ja muun kam-

panjamateriaalin kus-

tannusten kattamiseen. 

Yhdistyksen taloudelli-

nen vastuu hankkeessa 

päätettiin rajata enin-



77 

tään 5500 markkaan. Jos huutokauppa tuottaisi enemmän rahaa kuin tarvittaisiin, ylimääräiset varat tilitettäisiin 

suoraan yhdistyksen kassaan. Hankkeen nimeksi oli tässä vaiheessa vakiintunut "Pyöritä Markkaa Joroisissa", ja se 

heijasti pyrkimystä vahvistaa paikallista taloutta tukemalla paikallisia yrityksiä ja palveluja. 

Toimittajan huomio:  

Hanke loppui aikanaan, mutta ajatus jäi kytemään ja on aina ajoittain nostettu esiin eri kampanjoissa. 

 

Kevään kokouksessa päätös siitä, mihin aluejärjestöön Joroisten Yrittäjät Ry liittyisi, jätettiin vielä avoimeksi. Toi-

mintasuunnitelmaan kirjattiin kuitenkin selkeä merkintä: jos Mikkeli edelleen pidättäisi jäsenmaksutuotot, yhdistys 

ei pystyisi toteuttamaan toimintaansa suunnitellusti. 

Syksyn aikana yhdistys joutui uuden haasteen eteen, kun pitkäaikainen puheenjohtaja Tauno Tarvainen ilmoitti, 

ettei ole enää käytettävissä puheenjohtajan tehtäviin. Syyskokouksessa päätettiin valita uusi puheenjohtaja, ja va-

linta sujui ongelmitta. Vuoden 1986 alusta alkaen uudeksi puheenjohtajaksi valittiin liikkeenharjoittaja Tapio Saa-

renheimo. 

Syyskokouksessa jaettiin myös Vuoden Yrittäjä palkinto. Tänä vuonna palkinnon saivat Eeva ja Jouko Pulliainen. Pal-

kinto luovutettiin heille juhlallisesti syyskokouksen päätteeksi. 

 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY TOIMINTAKERTOMUS 1985 

V. 1985 oli yhdistyksen 21 toimintavuosi. Yhdistyksellä oli vuoden lopussa jäsenenä 32 yritystä. lisäksi oli yhteensä 

6 kannatus ja henkilöjäsentä. Jäsenmaksut perittiin Suomen Yrittäjäin Keskusliiton keskitetyn systeemin kautta. Mik-

kelin Läänin Yrittäjät ry pakko lainasi kaikki yhdistykselle tulevat jäsenmaksut, joten yhdistys ei saanut käyttöönsä 

muuta kuin kannatus- ja henkilöjäsen maksutulot. 

Yhdistyksen perinteinen kesätapahtuma pidettiin Kolpan maja 28.8.1985 tikanheiton, saunomisen ja kahvinjuonnin 

merkeissä. Tapahtumassa oli mukana kaikkiaan 27 henkilöä. 

Perinteinen pikkujoulujuhla vietettiin Ravintola Pikku Jorossa 5.12.1985. 

Uusia yrityksiä syntyi paikkakunnalle runsaasti, toiminta aloitti mm. 

Fysioterapia 

Kahvikeidas 

Parturikampaamo Tiina ja Riitta (Kuvansi) 

Minkki-Sampo 

Tilitoimisto Turunen 

Vihernurkka (Kuvansi) 

Konditorio-Kahvila Kimmo Norojärvi Union Huolto (Kuvansi) 

Juhanalan Puutarha 

Mattokutomo 

Hieroja Mirja Paunonen 

T:mi Tarla 

Ravintola Pikku Joro 

Joroisten Betoni Oy 

Toimintansa lopetti mm. 

Hynösen Sementtivalimo 

Joroisten Turkisrehu Oy 

Kanava-asennus Pulliainen 
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Yhdistyksen hallitus kokoontui 4 kertaa, lisäksi pidettiin sääntömääräiset kevät- ja syyskokoukset. 

Yhdistyksen talous oli edelleen vakaalla pohjalla. Tilin osoittaa 139:11 markan ylijäämää. 

Toimielimet: 

Hallitus: Tauno Tarvainen puheenjohtaja, Pekka Lahti varapuheenjohtaja, Suoma Hynönen, Viljo Karppola 

Jouko Pulliainen, Mikko Miettinen, Ulpu Sutinen, Anja Suhonen, Erkki Turunen, Pekka Tuomainen, Leo Suutarinen 

Yhdistyksen sihteerirahastonhoitajana toimi Antti Vappula 

Joroisten Yrittäjät Ry:n yrittäjäpatsas annettiin liikkeenharjoittajille, Eeva ja Jouko Pulliaiselle. 

Jorosten kunnan yrittäjäpalkinnon saivat Konehitsaus Korhonen& Sistonen. 

Joroisten Yläasteen päättäjäisissä yhdistys jakoi stipendejä ja niitä saivat: Marjo Multanen300:-, Kirsi Kolehmainen 

200:- 

Joroisten Yrittäjät ry osallistui Pyöritä markkaa Joroissa mm. olemalla mukana järjestämässä huutokauppaa, jolla 

kerätiin rahaa kampanjointiin. 

Hallitus 

 

Vuosi 1986 aloitettiin aktiivisesti uuden puheenjohtajan Tapio Saarenheimon johdolla ja jo ensimmäisessä tammi-

kuun kokouksessa suunniteltiin paljon uutta ja tehtiin hyviä päätöksiä. Aluksi päätettiin, että Saarenheimo osallistuu 

Suomen Yrittäjäin Keskusliiton (SYKLN) puheenjohtajien kaksipäiväisille neuvottelupäiville. Tämä nähtiin tärkeänä 

mahdollisuutena verkostoitumiseen ja oppimiseen muiden paikkakuntien puheenjohtajilta. Samalla päätettiin, että 

Saarenheimo osallistuu Mikkelin läänin yrittäjien kokouksiin ja yhdistys maksaa hänelle niistä aiheutuvat matkakor-

vaukset. 

Jäsenmäärän lasku oli huolestuttava kehityssuunta, ja hallitus päätti ryhtyä toimiin sen pysäyttämiseksi. Jokainen 

hallituksen jäsen sitoutui henkilökohtaisesti jäsenhankintaan, jotta mahdollisimman moni joroislainen yritys liittyisi 

yhdistykseen. Se tiedettiin entuudestaan, että yhdistyksen vaikutusmahdollisuudet kasvoivat sen mukaan, kuinka 

monta jäsentä sillä oli – vahva jäsenkunta tarkoitti voimakasta ääntä paikallisessa päätöksenteossa. 

Päätettiin myös selvittää mahdollisuuksia järjestää tupa-iltoja, jotka olivat maaseudulla perinteinen tapa tavata sa-

manmielisiä ihmisiä ja jakaa uusia ideoita. Yrittäjien tupaillat olisivat suunnattuja yrittäjille ja heidän puolisoilleen, ja 

ne järjestettäisiin aina jonkin yrittäjiä kiinnostavan aiheen ympärillä. 

Syksyn huutokauppa, joka järjestettiin osana Kunta 2000 -projektia, tuotti odotetun 5500 markan lisäksi vielä 1400 

markkaa voittoa. Päätettiin käyttää tästä summasta 500 markkaa "Pyöritä Markkaa Joroisissa" -mainoslakanan to-

teuttamiseen. 

Jäsenmaksukiista Mikkelin Läänin Yrittäjien kanssa jatkui. Koska Mikkelin Läänin Yrittäjät ei ollut palauttanut yhdis-

tykselle kuuluvia jäsenmaksuja vuosilta 1984 ja 1985, päätettiin toistaiseksi olla maksamatta jäsenmaksuja niin kau-

an, kunnes saataisiin riittävä varmuus siitä, että jäsenmaksut palautettaisiin yhdistykselle. 

Hallitus totesi myös tarpeelliseksi perustaa rekisterin, jotta pysyttäisiin selvillä siitä, kenelle yrittäjäpalkintoja ja vii-

rejä oli annettu. Tämä parantaisi palkintojen ja tunnustusten hallintaa ja ehkäisisi päällekkäisyyksiä tulevaisuudessa. 

Helmikuun kokouksessa Joroisten Yrittäjät ry sai kuulumisia puheenjohtajien laivaseminaarista, johon oli osallistu-

nut 320 paikallisyhdistyksen puheenjohtajaa ympäri Suomea. Puheenjohtaja Saarenheimo oli tehnyt seminaarissa 

aloitteen, että paikallisyhdistyksille tulevat jäsenmaksupalautukset maksettaisiin suoraan paikallisyhdistyksille, eikä 

aluejärjestö voisi pidättää niitä. Tämä toivottiin ratkaisuksi jäsenmaksupalautuksia koskevaan kiistaan Mikkelin Lää-

nin Yrittäjien kanssa. 

Kunta 2000 -projekti herätti myös vilkasta keskustelua. Vaikka idea oli hyvä, projektin toteutus ei ollut onnistunut 

odotetulla tavalla. Materiaalien huono laatu ja puutteellinen levitys heikensivät projektin näkyvyyttä. Päätettiin kui-

tenkin olla jatkossakin mukana vähintään huutokaupan ylijäämän, 1419 markan summalla, mikäli rahoille löytyisi 

mielekästä käyttöä. Samalla luovuttiin mainoslakana-ideasta. 

Syyskokouksessa Tapio Saarenheimo sai mandaatin jatkaa puheenjohtajana, mutta samalla päätettiin yhteisesti, 
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että yhdistyksen puheenjohtajaa vaihdettaisiin muutaman vuoden välein. Tehtävä on vaativa ja haastava ajankäy-

tön kannalta yrittäjille. Säännöllinen vaihtuvuus toisi myös uusia ideoita ja toimintatapoja yhdistyksen elävöittämi-

seen. 

Syyskokouksessa päätettiin järjestää yrittäjämessut seuraavana syksynä 5.-6. syyskuuta 1987. Järjestelytoimikun-

taan valittiin Tapio Saarenheimo, Pekka Teittinen, Lea Puolakka, Jouko Peräsalmi, Mikko Miettinen ja Antti Vappula. 

Kokouksen päätteeksi luovutettiin Joroisten Yrittäjät ry:n yrittäjäpatsas Anja Suhoselle, tunnustuksena hänen mer-

kittävästä panoksestaan paikallisyrittäjyyden hyväksi. 

 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY TOIMINTAKERTOMUS 1986 

v.1986 oli yhdistyksen 22. toimintavuosi. Yhdistyksellä oli vuoden lopussa jäseninä 36, joista 32 yritystä oli maksa-

nut jäsenmaksunsa ja 4 yritystä ei ollut. Lisäystä edelliseen vuoteen verrattuna oli 4 kpl. Lisäksi yhdistykseen kuului 

3 henkilöjäsentä ja 4 kannattajajäsentä.  

Jäsenmaksut perittiin Suomen Yrittäjäin keskusliiton keskitetyn systeemin kautta. Mikkelin läänin yrittäjät ry maksoi 

yhdistykselle v. 1985 jäsenmaksuvelkansa pois, mutta lainasi jälleen omavaltaisesti v. 1986 jäsenmaksuja 2.518:50 

markkaa, jotka sen olisi pitänyt tilittää Joroisten Yrittäjät ry:lle. Henkilö- ja kannatusjäsenmaksut yhdistys sai täysi-

määräisenä käyttöönsä. 

Yhdistyksen perinteinen kesätapahtuma pidettiin Reijo Vehviläisen lomakylässä 26.8.1986 yhdessä Tapiola-

Yhtiöiden ja Pohjois-Savon Säästöpankin kanssa.  

Perinteinen pikkujoulujuhla vietettiin ravintola Joronjäljessä 5.12.1987. 

Joroisten Yrittäjät ry:n yrittäjäpatsas annettiin parturi Anja Suhoselle. 

Joroisten kunnan yrittäjäpalkinnon sai Joroisten Taiteovi  

Joroisten Yläasetteen päättäjäisissä yhdistys jakoi perinteisesti 2 stipendiä ja ne saivat: 

Marjukka Laakso 300:-Tuire Immonen 200:- 

Lisäksi yhdistys onnitteli Joroisten Erätovereita 200:- markan stipendillä heidän 50 vuotisjuhlissaan. 

Uusia yrityksiä aloitti paikkakunnalla seuraavat: 

Grilli-kunkku 

Kone- Pekka 

Keski-Savon Antiikki 

Tasku Ky 

Keski-Savon T-maatalous 

Maalausliike A. Toivanen 

Toimintansa lopetti: 

Kodinkoneliike A-Toivanen 

Merkkipäiviään viettivät: Joroisten Apteekki 125 vuotta (Joroisten vanhin yritys) 

Pulliaisen kauppa 30 vuotta 

Parturiliike Anja Suhonen 30 vuotta 

Yhdistyksen hallitus kokoontui 4 kertaa, lisäksi pidettiin sääntömääräiset kevät- ja syyskokoukset. yhdistyksen talous 

on edelleen vakaalla pohjalla.  

Tilinpäätös osoittaa 1.005:24 markan ylijäämää. 

Hallitus: puheenjohtaja Tapio Saarenheimo, varapuheenjohtaja Leo Suutarinen, Pekka Lahti, Viljo Karppola, Jouko 

Pulliainen, Ulpu Sutinen, Anja Suhonen, Pekka Tuomainen, Jouko Peräsalmi, Jarmo Tarvainen, Mikko Miettinen. 

Yhdistyksen sihteerirahastonhoitajana toimi Antti Vappula. 
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Kevätkokouksessa keskeinen keskustelunaihe oli aluejärjestön vaihtaminen. Hallitus oli kokouksessaan 12. maalis-

kuuta 1987 suositellut vahvasti, että yhdistys eroaisi Mikkelin Läänin Yrittäjät ry:tä ja liittyisi Savon Yrittäjiin. Tämä 

ehdotus herätti vilkasta keskustelua, mutta kokouksessa ei päästy lopulliseen päätökseen. Todettiin, että aluejärjes-

tön vaihdos edellyttää yhdistyksen sääntöjen muutosta, joten kokous päätti palauttaa asian takaisin hallituksen val-

misteltavaksi. 

Kokouksessa oli myös vieraana Mikkelin Läänin Yrittäjät ry toimitusjohtaja Markku Kakriainen, joka toi heidän ter-

veisensä ja kertoi yleisesti järjestön toimintaperiaatteista. 

Toukokuun kokouksessa perehdyttiin aluejärjestön vaihdoksen tekniseen puoleen. Yhdistyksen sääntöjen muutta-

mista käsiteltiin tarkasti, mutta asia siirrettiin vielä seuraavaan kokoukseen, jotta vanhojen sääntöjen varmistami-

nen voitaisiin tehdä asianmukaisesti. 

Samaan kokoukseen sisältyi myös messujen järjestelyiden käsittelyä. Päätettiin palkata messuisännäksi Leo Lastu-

mäki, joka on TV:stä tuttu hauskuuttaja ja kansanmies. Käytännön järjestelyissä oli paljon tehtäviä, kuten paikkojen 

jakaminen, kahvion toiminta, siisteys, parkkipaikkojen hallinta ja järjestyksen valvonta. Edellisistä messuista oli 

opittu, että suunnittelu ja tehtävien jako oli onnistumisen edellytys. 

Talouden tukemiseksi päätettiin järjestää messupäivinä arpajaiset. Tavoitteena oli myydä arpoja yhteensä  6 000 

markan edestä ja hankkia sopivia palkintoja jäsenyrityksiltä. 

Messut onnistuivatkin hyvin ja yleisö viihtyi. 

 
 

 

 

. 
Joroislaiset yritykset valtasivat 

messuosastot ja enemmänkin 

olisi ollut tulijoita. Myös erilai-

set yhteisosastot, kuten vierei-

nen Yrittäjänaisten osasto 

olivat suosittuja. Messuraken-

taminen ja ständin suunnittelu 

voi olla työlästä, mutta yhdes-

sä tehden homma onnistuu. 

Messuosastoja oli liki 20 ja 

vieraita kävi noin 1300 kahden 

päivän aikana 

Kuvat: Foto Saarenheimon 

arkistoista. 
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Yrittäjänaiset Ry oli syntynyt paljolti naisjaoston painostuksesta. Naisyrittäjiä alkoi olla aina vain enemmän ja he 

halusivat oman yhdistyksen, jossa toimia puhtaasti omien näkemysten mukaan, omilla tavoilla ja omilla rahoilla. 

Yhteistyö Yrittäjäyhdistyksen kanssa oli silti tiivistä erilaisissa tapahtumissa yms.  

”Yhdistys järjesti paljon kahvituksia ja monenlaista ohjelmaa, kerätyillä varoilla sitten järjestettiin erilaisia virkistys-

tapahtumia. Käytiin kerran Tukholmassakin reissulla” muistelee Riitta Komppa. Hän on ollut mukana sekä Joroisten 

Yrittäjät Ry:ssä että Naisyrittäjissä. 

Toimittajan huomio:  

Joroisten Yrittäjänaisten yhdistys oli aikoinaan aktiivi-

nen, mutta hiipui ajan myötä. Joroisten Yrittäjäyhdis-

tyksessä naisyhdistyksen toiminnan päättymistä kat-

sottiin melko myönteisesti. Tämä johtuu siitä, että 

naiset olivat yhdistyksen keskeinen toimija varain-

hankinnassa ja tapahtumien järjestämisessä. Näin 

ollen aktiivisten jäsenten jakautuminen kahden eri 

yhdistyksen välillä ei ollut pelkästään positiivista. 

Nykyisin alueella toimii Keski-Savon Yrittäjänaiset, 

johon kuuluu naisyrittäjiä Varkaudesta, Joroisista, Leppävirralta ja Pieksämäeltä. Yrittäjänaisten yhdistyk-

set kuuluvat Suomen Yrittäjiin toimialajärjestönä ja  ne toimivat aktiivisesti yrittäjien etujen ajamiseksi, 

omalla erityisellä näkökulmallaan. 

 

Syyskuun kokouksessa keskusteltiin messujen palautteesta, joka oli pääosin positiivista. Keskustelussa nousi esille, 

että alueella on selvästi tarvetta erilaisille yrittäjätapahtumille. Kuitenkin järjestelyiden suuri työmäärä suhteessa 

tapahtuman tuottoon koettiin  ongelmana. Arpajaiset tuottivat hyvin, mikä auttoi taloudellisesti. 

Kokouksessa päätettiin myös osallistua Suomen Yrittäjien Koulutus- ja Neuvontapalveluiden (SYKLN) "Tervetuloa 

tulevaisuuteen" -seminaariin. Yhdistyksen osallistumismaksu oli 500 markkaa, mikä pidettiin kohtuullisen korkeana, 

mutta kokous katsoi, että valtakunnallisista tilaisuuksista saadaan merkittävästi hyötyä. Siksi päätettiin maksaa osal-

listujien matkakulut ja seminaarimaksut. 

Samassa kokouksessa pohdittiin myös yrittäjäpalkinnon saajaa. Yksimielisesti valittiin Joroisten Leipomon omistajat 

Mikko ja Sinikka Miettinen. Palkinto oli tarkoitus ojentaa heille syyskokouksen yhteydessä. 

Virallinen syyskokous pidettiin Osuuspankin kokoushuoneessa. Vuoden 1988 puheenjohtajaksi valittiin pankinjohta-

ja Antti Vappula, joka oli toiminut pitkään Joroisten Yrittäjien sihteerinä ja rahastonhoitajana. 

 

JOROISTEN YRITTÄJÄT TOIMINTAKERTOMUS 1987 

Vuosi 1987 oli yhdistyksen 23. toimintavuosi. Yhdistyksellä oli vuoden lopussa jäseninä 35 yritystä, joista 33 oli 

maksanut jäsenmaksunsa ja 2 yritystä oli jättänyt sen maksamatta. Lisäksi yhdistykseen kuului 3 henkilöjäsentä ja 5 

kannattajajäsentä. 

Jäsenmaksut perittiin Suomen Yrittäjäin Keskusliiton keskitetyn systeemin kautta. Mikkelin läänin Yrittäjät ry mak-

soi yhdistykselle v. 1986 Jäsenmaksuvelkansa pois. mutta lainasi jälleen v. 1987 Jäsenmaksuja 2 002.15 mk, jotka 

sen olisi pitänyt tilittää Joroisten Yrittäjät ry:lle. Henkilö- ja kannatusjäsenmaksut yhdistys sai täysimääräisenä käyt-

töönsä. 

Naisyrittäjät tekivät paljon yhteistyötä Yrittäjien ja muiden yhdistysten kanssa. 

Oheiset kuvat ovat yhdistyksen arkistosta. Menossa on Joronjäljen ympärijuoksu-

kisa, joka järjestettiin teräsmieskilpailujen yhteyteen. Kyseessä oli koko perheelle 

suunnattu hyvän mielen kisa. Juoksun varrella oli myös vesiesteitä ja muita yllä-

tyksiä. Kilpailu käytiin joukkuekisana ja voitontahto oli kova, vaikka varsinaisia 

palkintoja ei ollutkaan, vaan jokaiselle lenkin läpäisseelle annettiin makkara. 
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Yhdistyksen perinteinen kesätapahtuma pidettiin Kolpan majalla 08.07.87 yhdessä Postipankin kanssa. 

Pikkujoulujuhla vietettiin Bomballa 28.-29.11.87. 

Joroisten Yrittäjät ry:n yrittäjäpatsas annettiin liikkeenharjoittajat Mikko ja Sinikka Miettiselle. Yrittäjäpatsaan kus-

tantajana oli Joroisten Osuuspankki.  

Joroisten kunnan yrittäjäpalkinnon sai Joroisten Sora ja Kuljetus Oy. 

Joroisten Yläasteen päättäjäisissä yhdistys jakoi perinteisesti 2 stipendiä ja ne saivat: Rita Turunen 200 mk ja Timo 

Paunonen 100 mk  

Joroisten Yrittäjä Messut pidettiin 05.-06.09.87. Messutoimikuntaan kuuluivat Tapio Saarenheimo, Antti Vappula, 

Taina Intke-Sutinen, Mikko Miettinen, Jouko Peräsalmi sekä yrittäjänaisista Lea Puolakka ja kunnan edustajana elin-

keinoasiamies Pekka Teittinen. 

Messuille osallistui 38 osastoa ja näytteilleasettajaa. Kahden päivän aikana kävijöitä oli n. 1 300 henkilöä. Pääsylip-

putuloja saatiin 13 533 mk, arpatulot olivat 4 490 mk. 

Ohjelmasta vastasivat juontaja Leo Lastumäki sekä Joronpojat. Puheenvuoron messuilla käyttivät SYKL:n järjestö-

johtaja Tauno Jalonen, Maaherra Uki Voutilainen, kunnanjohtaja Lauri Laine sekä Joroisten Yrittäjien puheenjohtaja 

Tapio Saarenheimo. 

Lisäksi yhdistys onnitteli Pekka Tuomaista hänen 50-vuotispäivinään sekä uuden liikkeen avajaisten johdosta 

Uusia yrityksiä aloitti paikkakunnalla mm. 

Putki- ja hitsaustyö Suomalainen 

Kampaamo Arja Ikonen 

Järvikylän salaatintuotanto Famigro Oy 

Ari Paunonen Ky 

Kello-Suominen 

Ompelimo Pikku-Pariisitar 

Kenkäliike Joroisten Kenkä 

Sepi-Tuote Ky 

Immola Ky 

Turkismuoti E Pulliainen 

Omistajanvaihdoksen myötä Kerisalossa toiminnan aloitti Manun Valinta sekä kirkonkylässä Joroisten Kukkapirtti ja 

kemikalio Lea Tanninen. 

Toimintansa lopetti: 

Kahvi-keidas 

Hankkija/ Savon Rehutehdas Oy 

Kelloliike Julku 

Tervetuloa tulevaisuus seminaari koulutukseen osallistui Taina Intke-Sutinen. 

Uudet toimitilat ottivat käyttöönsä  

Teboil Etappi 

Joroisten Sora ja Kuljetus Oy  

Järvikylän kartanon salaatintuotantotilat Famigro Oy. 

Yhdistyksen hallitus kokoontui 3 kertaa, lisäksi pidettiin sääntömääräiset kevät ja syyskokoukset. 

Yhdistyksen talous on edelleen vakaalla pohjalla. Tilin- päätös osoittaa 11 343,70 markan ylijäämää. 

Toimielimet 
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Hallitus: puheenjohtaja Tapio Saarenheimo, varapuheenjohtaja Mikko Miettinen, Ari Suhonen, Viljo Karppola, Jou-

ko Pulliainen, Pirkko Häyrinen, Marja Moilanen, Pekka Tuomainen, Jouko Peräsalmi ja Jarmo Tarvainen. 

Tiedottaja/sihteeri: Taina Intke-Sutinen 

Sihteerirahastonhoitaja: Antti Vappula 

 

Vuoden 1988 tärkein edunvalvontatehtävä oli kunnallisvaalit. Edellisissä vaaleissa epäonnistunut vaaliliitto Keskus-

tan kanssa oli vielä muistissa, ja vastaavaa haluttiin välttää jatkossa. Vaaleihin lähdettiin reippaasti, peräti yhdeksän 

ehdokkaan voimin, joista valtaosa oli puolueisiin sitoutumattomia. Ääniä saatiin yhteensä 212, mikä johti siihen, 

että saatiin valtuustoon Antti Vappula ja kunnanhallitukseen Pirkko Häyrinen. 

Lisäksi saatiin yhdeksän luottamuspaikkaa, ja yrittäjien ääni kuului vahvasti eri lautakunnissa ja toimielimissä Vero-

lautakunta, Tutkijalautakunta, Palolautakunta, Tekninen lautakunta, Sähkölaitos, Majoituslautakunta, Terveyslauta-

kunta. Lisäksi yrittäjät saivat paikat kunnan lautamiehenä ja tilintarkastajana. Näitä saavutuksia voidaan pitää 

erittäin hyvinä, ja neuvottelutulosta voidaan luonnehtia loistavaksi. 

Ihmisiä yhdistyksen takaa: Tapio Saarenheimo, ahkera kuvaaja  

Tapio Saarenheimo, tuttavallisemmin "Foto Tapsa", päätyi Joroisiin hieman sattuman kautta. Hän vieraili Joroisten 

yrittäjämessuilla vuonna 1981 ja ihastui paikkakuntaan. Koska Joroisista puuttui valokuvausliike, nuori valokuvaaja 

toi perheensä Tuusniemeltä Joroisiin ja perusti yrityksen nimeltä Foto Saarenheimo. Hyvin pian hän liittyi mukaan 

yrittäjäyhdistykseen ja osallistui toimintaan ensin jäsenenä ja pian myös nousten hallitukseen ja lopulta puheenjoh-

tajaksi asti. 

"Yhdistyksessä sai apuja ja neuvoja, siellä oli parhaat asiantuntijat nuoren yrittäjän oppaaksi. Yhteisöllisyys oli myös 

se iso juttu. kaikilla oli vähän samoja ongelmia ja haasteita. Yhdistyksessä oli vahva me-henki ja ajettiin yhteistä asi-

aa eteenpäin." 

Oman uran alkua hän muistaa lämmöllä. 1980-luvulla elettiin valokuvauksen varsinaista kulta-aikaa. Kameroiden 

hinnat olivat pudonneet kaikkien ulottuville ja kauppa kävi sekä laitteissa, että kuvauksissa. Samaan aikaan vallinnut 

huikea nousukausi mahdollisti paremmat ja kalliimmat laitteistot niin yrittäjille kuin kuluttajille. Valokuviin panos-

tettiin ja niistä alettiin valmistaa myös muita tuotteita kuin perusvalokuvia. Syntyi kalentereita, mukeja jne. 

1990-luvulla tuli kuitenkin seinä vastaan. Korot nousivat huikeasti, ollen parhaimmillaan lähellä 20 %. Edullisena 

pidetty valuuttalaina osoittautui huonoksi valinnaksi ja kostautui monelle yrittäjälle. Lama oli syvä ja vaikutti pitkäl-

le, noin kuusi vuotta, muistelee Tapsa. 

Kaksituhattaluvun alussa valokuvaus koki valtaisan mullistuksen 

digitalisaation myötä. Digitaalikamerat ja puhelimien kamerat 

yleistyivät kaikkialla ja kehittyivät koko ajan paremmiksi. Pian 

kukaan ei enää tarvinnut ammattivalokuvaajia, eikä kuvien tulos-

tusta. Jokainen otti itse kuvia ja säilytti ne puhelimessaan. Vaikka 

se tapa onkin aiheuttanut suuria ongelmia kuvien hävitessä aina, 

kun puhelin uusitaan. Valokuvaamoille ja koko toimialalle kehitys 

oli myrkkyä. 

"Semmoista pudotuspeliä se sitten lopulta oli, kuka kesti kauiten. 

Pikkuhiljaa koko toimiala alkoi kuivua, kun yritys toisensa jälkeen 

pisti pillit pussiin." 

Ongelmista huolimatta yrittäminen on ollut Tapsan valinta aina, 

 

Tapio Saarenheimon sydäntä lähellä on aina ollut moottoripyöräily. Hän 

on nuoresta asti etsinyt sitä juuri täydellistä pyörää itselleen. Nyt alla on 

kahdeskymmeneskuudes oma pyörä ja tämä alkaa olla aika passeli. 

Kuva: Päivi Anias 
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ja hän on ehtinyt tehdä pitkän uran. Hän lopetti virallisesti keväällä 2024. 

"Ikä alkoi tulla ja tekniikka etenee niin, että ei tahdo pysyä perässä. Kyllä minä vieläkin kuvailen silloin, kun joku pyy-

tää, käyn rippijuhlissa ja vastaavissa. Mutta pääasiassa aika kuluu nyt kotihommissa ja moottoripyörällä ajellessa." 

 

 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY TOIMINTAKERTOMUS 1988. 

Vuosi 1988 oli yhdistyksen 24. toimintavuosi. Yhdistyksellä oli vuoden lopussa jäseninä 35 yritystä. Lisäksi yhdis-

tykseen kuului 3 henkilöjäsentä ja 5 kannattajajäsentä. Jäsenmaksut perittiin Suomen Yrittäjäin Keskusliiton keskite-

tyn systeemin kautta. Mikkelin Läänin Yrittäjät ry maksoi yhdistykselle v. 1987 jäsenmaksuvelkansa pois, mutta lai-

nasi jälleen v. 1988 jäsenmaksuja 3.641,00 mk, jotka sen olisi pitänyt tilittää Joroisten Yrittäjät ry:lle. Henkilö- ja 

kannatus jäsenmaksut yhdistys sai täysimääräisenä käyttöönsä. 

Yhdistyksen perinteinen kesätapahtuma pidettiin Kolpan majalla 6.7.1988 yhdessä Joroisten Osuuspankin ja Pohjo-

layhtiöiden kanssa. 

Pikkujoulujuhla vietettiin Hotelli Herttuassa Kerimäellä 3.-4.12.1988. 

Joroisten Yrittäjät ry:n yrittäjäpatsas annettiin liikkeenharjoittaja Ulpu Sutiselle. Yrittäjäpatsaan kustantajana oli Poh-

jolayhtiöt.  

Joroisten kunnan yrittäjäpalkinnon sai Sarjatuote Ky. 

Joroisten yläasteen päättäjäisissä yhdistys jakoi perinteisesti 2 stipendiä ja ne saivat: Tomi Huttunen 200 mk, Paula 

Vanninen 200 mk. 

Joroisten Yrittäjät ry osallistuivat syksyn kunnallisvaaleihin 9 ehdokkaan voimalla saaden ääniä yhteensä 212 kpl. 

Yrittäjillä oli vaaliliitto kepun ja kokoomuksen kanssa. 8 ehdokasta olivat sitoutumattomia ja 1 sitoutunut Kepun 

ryhmään. Valtuustoon pääsi Antti Vappula 53 äänellä. Pirkko Häyrinen saatiin edustajaksi kunnanhallitukseen. Mui-

ta ltk- ja luottamuspaikkoja yrittäjät saivat 9 kpl: veroltk, tutkijaltk, paloltk, tekninen ltk, sähkö- laitos, majoitultk, 

kihlak.lautamies, kokoomukselta kunnan tilintarkastaja ja terveysltk. 

Nuottatapahtuma pidettiin Joroisissa 1.11.1988.  

Liikenneministeri Pekka Vennamolle luovutettiin kannanotto 5-tien linjauksesta elokuussa. 

Lisäksi yhdistys onnitteli Ritva Arokiveä hänen 50-vuotispäivnään. 

Uusia yrityksiä aloitti paikkakunnalla mm.: 

Savon Maatilavälitys R. Kauppinen LKV 

Hieroja Lea Räisänen 

Vihernurkka avoin yhtiö 

Hieroja Pekka Siitonen 

Tmi Joroisten Siivous ja kiint.palv. S&S Kinnunen 

Joroprint 

Data Tree Oy 

Tstopalv. Helena Keski-Petäjä 

Tmi Tarvikevälitys P.-J. Kukkonen 

Joroisten Tili- ja veropalvelu Ky 

DC-Farma Ky 

Konehuolto H. Loponen 

Kartano-Golf Oy 

Joronjäljen Taidelasimyymälä 

Toimintansa lopetti: 
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Keski-Savon Antiikki 

Joroisten Telesampo om. Ari Hynninen (poismuutto) 

TM1 Video-Tytöt om. Leena Tukiainen 

Koulutukseen osallistui siht. Paavo Heiskanen 7.-8-4-1988 "Kuntavastaavien ja sihteerin koulutukseen Helsingissä.  

Uudet toimitilat ottivat käyttöönsä:  

Sepi-Tuote Ky,  

JRV-Sähkö Ky,  

Joroagent Oy,  

Vellback Oy  

Joroisten Osuuspankin Maaveden konttori.  

Yhdistyksen hallitus kokoontui 8 kertaa, lisäksi pidettiin sääntömääräiset kevät ja syyskokoukset. 

Yhdistyksen talous on edelleenkin vakaalla pohjalla. Tilinpäätös osoittaa 1.528,78 mk alijäämää, rahaa yhdistyksellä 

on runsaat 32.000,00 mk. 

Toimielimet: 

Hallitus: puheenjohtaja Antti Vappula, varapuheenjohtaja Taina Intke-Sutinen, Mikko Miettinen, Ari Suhonen, Viljo 

Karppola, Jouko Pulliainen, Pirkko Häyrinen, Marja Moilanen, Pekka Tuomainen, Jouko Peräsalmi ja Jarmo Tarvai-

nen 

Yhdistyksen sihteerinä toimi Paavo Heiskanen. 

 

Vuonna 1989 yhdistys vietti neljännesvuosisatajuhlaansa, jota valmisteltiin pitkään ja hartaasti. Tavoitteena oli jär-

jestää tyylikäs ja arvokas juhla, joka toisi esiin yrittäjien asemaa yhteiskunnassa, ja tässä onnistuttiin mainiosti. 

Juhla pidettiin Hotelli Joronjäljen uudessa Linnasalissa ja se sisälsi musiikkia ja monipuolista ohjelmaa. Juhlapuheen 

piti kauppa- ja teollisuusministeri Ilkka Suominen. Juhlassa julkaistiin myös Antti Vappulan keräämä historiikki yh-

distyksen 25 vuoden taipaleelta. 

 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY 1964 - 1989 

Ryhmä Joroislaisia kauppiaita palatessaan joko Varkauden Yrittäjien tai oman ammattikuntansa kokouksesta vuo-

sien 1963-1964 vaihteen aikoihin sai ajatuksen oman paikallisen yrittäjäyhdistyksen perustamisesta. Ajatuksen poh-

jalta levisi laajempi keskustelu. 

Yrittäjäväki alasta RIIPPUMATTA TUNSI; ETTÄ YHTEISTOIMINNALLA olisi mahdollista saada jalansijaa kunnalliselä-

mään, parantaa vapaan yritteliäisyyden asemaa paikkakunnalla ja kehittää kotikuntansa kaikkien parhaaksi. Yrittä-

jillä ei ollut aikaisempina vuosina omaa edustusta kunnalliselämässä, josta syystä monet päätökset tehtiin vanhaan 

perinteeseen nojatuen mm. osuustoiminnan hyväksi. Yrittäjän ääni kuului varsin heikosti. 

Kauppiasryhmän, jonka muodostivat Aku Hyvönen, Eino Nykänen, Viktor Talma, Arvo Kauhanen ja Aatto Tarvainen, 

esille ottama ajatus johti yleisen kokouksen koolle kutsumiseen 13.5.1964 ravintola Seurasaliin. Pöytäkirjan mukaan 

läsnä oli 38 eri alojen yrittäjää, jotka Yrittäjäin Liiton edustajan, johtaja Pohjolan toimiessa puheenjohtajana päätti 

yleisen innostuksen vallassa perustaa Joroisten Yrittäjät ry:n. 

Yhdistyksen ensimmäiseksi puheenjohtajaksi valittiin kauppias Aku Hyvönen, johtokunnan jäseniksi tulivat kauppias 

Liisa Osmala, autoilija Olavi Tyrväinen, autoilija Veikko Niemi, autoilija Veli Sikanen, autoilija Mauri Talma, johtaja 

Jaakko Pulkkinen, myllynomistaja Esko Kuisma, liikkeenharjoittaja Väinö Sutinen, kauppias Aatto Tarvainen ja kaup-

pias Reijo Kinnunen. 

Yhdistyksen taloudellinen toiminta pyörähti käyntiin 1 mk jäsenmaksulla, erilaisilla illanvietoilla, retkillä, arpajaisilla, 

kilpailuilla ym. 
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Lokakuussa 1964 johtokunta päätti perustaa yhdistyksen jäsenistä kunnallisjärjestön. Samassa kokouksessa tehtiin 

myös päätös pikkujoulujuhlien järjestäminen jäsenille, tätä perinnettä on jatkettu jo kaksikymmentäviisi vuotta. 

Johtokunnan kokouksen päätös 9.2.1965 voitaneen pitää alkuna sittemmin merkittäväksi tapahtumiksi muodostu-

neille Yrittäjien onkikisoille. Tällöin nimittäin päätettiin tehdä yhteinen pilkkiretki, josta toiminta laajeni mittaviksi 

yleisökisoiksi. joissa pääpalkintoina olivat mm. moottorikelkka, tynnyrisauna ja useita perämoottoreita. Onkikilpai-

lut keräsivät yleisöä koko Suomenkin alueelta ja tekivät kuntaamme tunnetuksi. w.1972 yhdistys hankki omistuk-

seensa rantasaunan lentokentän joen varrelta, sauna kunnostettiin ja sitä myös vuokrattiin ulkopuolisten käyttöön. 

Öinen tulipalo 5.4.1973 kuitenkin poltti saunan kokonaan ja toiminta niiltä osin päättyi.  

Aloitettua matkailutoimintaa ei kuitenkaan lopetettu, vaan toiminta keskittyi Valvatuksen leirintäalueelle, joka os-

tettiin 1973 Sotainvalidien Veljesliiton Joroisten osastolta. Alueen palveluvarustusta kehitettiin ja sinne rakennettiin 

mm. 12,5 metriä pitkä huoltorakennus lähelle rantaviivaa. Leirialue sai myös painevesilaitteet, viemäröinnin, suih-

kut ja asianmukaiset keittiötilat. Leirintämökkejä oli kaikkiaan 8 kappaletta. 

Leirintäalueeen rakennukset ja rakennelmat myytiin v. 1978 T:mi E.Piriselle 15.000:- markan kauppahinnasta. 

Yhdistyksen aloitteesta perustettiin kuntaan matkailutoimikunta, joka sai jatkokseen elinkeino ja matkailulautakun-

nan. 

Joroisten yrittäjät ry on järjestänyt kolme kertaa yrittäjä messut. Ensimmäiset pidettiin 28.9.1969 Kisahovilla. Ta-

pahtuma sai osakseen yleisen innostuksen niin yrittäjien kuin suuren yleisönkin keskuudessa, niille osallistui useim-

mat paikalliset yritykset itse rakentamillaan osastoilla. Yleisöä messuilla kävi noin 3000 henkilöä. 

Toiset messut olivat vuorossa 12 vuoden kuluttua eli 5-6.9. 1981 pidettiin Joroisten kunnan 350 vuotis juhliin liittyvät 

Yrittävä Joroinen 350 messut. Näytteille asettajia oli kaikkiaan 49 yritystä ja yhteisöä. Messuilla oli erilaisia työ- näy-

töksiä, vaateesittelyjä ym. Messuisäntänä toimi TV-tuttu Heikki Hietamies. Messujen avauksen suoritti Mikkelin lää-

nin maaherra Uki Voutilainen. Maksaneita kävijöitä oli noin 2100 henkilöä. 

Kolmannet messut olivat 5-6.9.1987 Joroisten Urheilutalossa tällä kertaa näytteille asettajia oli 39 yritystä tai yhtei-

söä. Joroisten kunta oli myös mukana järjestelytehtävissä rakentamalla mm. kaikki messuosastot. Messuisäntänä 

toimi tällä kertaa näyttelijä Leo Lastumäki. Maksaneita kävijöitä ei ollut kuin vähän yli 1000 henkilöä. 

Yhdistys on alusta alkaen osallistunut kunnan ja Seurakunnan vaaleihin aktiivisesti asettamalla ehdokkaita eri vaali-

liittoihin. 

v. 1885 ja 1986 yhdistys oli mukana Pyöritä Markkaa Joroisissa kampanjassa. Kampanjan tarkoitus oli saada ihmi-

set entistä enempi käyttämään joroislaisia palveluksia. 

Yhdistys on periteisesti jakanut stipendejä yläasteen päättäjäisissä hyvin menestyneille oppilaille, tukien näin oman 

paikkakunnan nuorisoa. 

v. 1983 yhdistys teetti oman pöytäviirin, sitä on annettu ansioituneille yrittäjille eri merkkipäivien tai tapahtumien 

yhteydessä. 

Perinteisesti on myös järjestetty erilaisia virkistystapahtumia yhdistyksen jäsenille. Pikkujoulujuhlien lisäksi on ollut 

kesätapahtuma rantasaunan merkeissä jo noin 10 vuoden ajan. Myös erilaisia retkiä on järjestetty mm. 20-

22.4.1984 käytiin Tukholmassa. 

Yhdistys yhdessä Joroisten kunnan kanssa osallistui Mikkeli läänissä järjestettyyn Nuotta 88-90 kampanjaan.  

Joroisten Yrittäjät ry:n toiminta on näin niveltynyt läheisesti paikkakunnan yleiseen kehittämiseen. Yhdistys on otta-

nut kantaa erilaisiin kunnallisiin ym. asioihin antamalla lausuntoja, sekä vaikuttamalla edustajiensa kautta kunnan-

hallituksessa ja eri lautakunnissa. 

Yhdistys on myös järjestänyt erilaisia koulutustilaisuuksia useimmiten Kansalaisopisto tai Elinkeinolautakunnan 

kanssa yhteistyössä. 

Yhdistyksen talous on ollut vakaalla pohjalla koko toiminnan ajan, vaikka rantasaunan ja leirintäalueen ostoon tar-

vittiin pankkilainaa. Valvatuksen leirintäalueen kauppahinnan yhdistys sijoitti tuottavasti ja ne ovatkin olleet pohja-

kassa näihin päiviin asti. 
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v. 1982 yhdistys teki päätöksen jakaa yrittäjäpatsas vuosittain ansiokkaasti yhdistyksen hyväksi toimineelle yrittäjäl-

le, patsaan ovat saaneet: 

1982 kauppias Matti Pöntinen 

1983 liikkeenharjoittaja Pekka Lahti  

1984 liikkeenharjoittajat Tauno ja Ulla Tarvainen 

1985 liikkeenharjoittajat Jouko ja Eeva Pulliainen  

1986 liikkeenharjoittaja Anja Suhonen 

1987 liikkeenharjoittajat Mikko ja Sinikka Miettinen 

1988 liikkeenharjoittaja Ulpu Sutinen 

1989 kauppiaat Pekka ja Maire Tuomainen 

Puheenjohtajat: 

1964-1970 kauppias Aku Hyvönen 

1971-1972 myllynomistaja Esko Kuisma  

1973-1978 kauppias Matti Pöntinen 

1979-1985 autokoulun johtaja Tauno Tarvainen 

1986-1987 liikkeenharjoittaja Tapio Saarenheimo 

1988-1989 pankinjohtaja Antti Vappula 

Sihteerit 

1964- Hilkka Talma 

1965-1969 kauppias Reijo Kinnunen 

1970 liikkeenharjoittaja Pekka Lahti 

1971-1973 liikkeenharjoittaja Raimo Mähönen 

1974-1975 liikkeenharjoittaja Kalevi Räisänen 

1976-1978 Reijo Kinnunen 

1979-1987 pankinjohtaja Antti Vappula 

1988-1989 luottopäällikkö Paavo Heiskanen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Juhlassa riitti puheita, Vappulan kokoama  historiikki 

sisälsi yhdistyksen menneet vuodet. Nämä juhlahisto-

riikit ovat olleet arvokkaita tiedonlähteitä  

myöhempinä vuosina. 

Kuva: Yrittäjien arkisto 
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Juhlimisen rinnalla myös ikävämpiä asioita. Vaaleissa oli menestytty hyvin, mutta paikkojen jaossa esiintyi vielä on-

gelmia. Nähtiin, että verotuslautakunnan kokoonpanosta oli tulossa sellainen, että yrittäjien ääntä siellä ei kuultaisi 

riittävästi. Koska muut keinot eivät auttaneet yrittäjät tekivät kantelun läänin oikeudelle. 

MIKKELIN LÄÄNINOIKEUDELLE 

Tyytymättöminä Joroisten kunnanvaltuuston 26. päivänä lokakuuta 1989 pöytäkirjan 140§:n kohdalla tekemään 

päätökseen, joka koskee verolautakunnan valitsemista vuosiksi 1990-1993, esitämme sanotun päätöksen kumoa-

miseksi kunnioittavasti seuraavaa; 

Kunnanvaltuusto on päätöksellään äänestyksen jälkeen valinnut verolautakuntaan seuraavat henkilöt; 

Maanviljelijä Kyösti Iskari, emäntä/maanviljelijä Ani Virkki-Damski ja eläkeläinen (entinen myyntitarkastaja) Veikko 

Kutvonen. 

Verotuslain 3a 135 II osan 1 luvun 95:ssä on toinen lause; Lautakunnan jäseniä valittaessa on lisäksi pyrittävä siihen, 

että eri veronmaksajaryhmät tulevat mikäli mahdollista lautakunnassa edustetuiksi. 

Kunnanvaltuusto on kuitenkin valinnut verolautakuntaa kaksi (2) maanviljelijää, vaikka he edustavat Joroisten kun-

nan väestöstä vain noin yhdenkolmasosan ja jättänyt valitsematta muiden ammattiryhmien edustajia mm. yrittäjien 

edustaja puuttuu lautakunnasta kokonaan. 

Viittaamme valituksessamme lisäksi KHO 1960 II 300 ja KHO 1974 II 41 päätöksiin, josta ensimmäinen päätös on 

seuraava; Verolautakunnan jäsenten vaalia koskeva päätös kumottiin, kun kunnanvaltuusto ei ollut pyrkinyt siihen, 

että lautakuntaan tuli edustajia eri veronmaksajaryhmistä. Toinen päätös on seuraava: Samoin kunnanvaltuusto oli 

Juhlissa muistettiin ansioituneita 

yrittäjiä ja se kokosi yrittäjäväes-

töä laajasti juhlimaan.  

Neljännesvuosisata oli merkittä-

vä rajapyykki ja osoitus siitä, että 

yrittäjäyhdistys oli löytänyt paik-

kansa ja sitä tarvittiin. 

Kuvat: Yrittäjien arkisto 
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valinnut verolautakuntaan neljä palkansaajan ja yhden viljelijäväestöä edustavan jäsenen, mutta ei lainkaan liik-

keestä tai ammatista saavien edustajaa. 

Edellä esittämillämme perusteilla pyydämme kunnioittavasti. että Mikkelin lääninoikeus kumoaisi edellä mainitun 

Joroisten kunnanvaltuuston päätöksen ja velvoittaisi Joroisten kunnan korvaamaan meille tästä muutoksenhausta 

aiheutuneet kulut. 

Joroinen 13. päivänä marraskuuta 1989 

JOROISTEN YRITTÄJÄT Ry 

Antti Vappula    Taina Intke-Sutinen 

puheenjohtaja varapuheenjohtaja 

Rekisteröity yhdistys Joroisten kunnasta 

 

Yrittäjien valitus meni läpi ja Läänin oikeuden ratkaisuksi tuli se, että oikeus kumoaa kunnanvaltuuston päätöksen ja 

palauttaa asian kunnanvaltuustolle uudelleen käsiteltäväksi. Asian laatuun katsoen valittajalle ei tule kuitenkaan 

korvausta oikeudenkäyntikuluista.  

Perusteluna päätökselle oli: 

Verolautakunnan jäseniä valittaessa on pyrittävä siihen, että eri veronmaksajaryhmät tulevat, mikäli mahdollista 

lautakunnassa edustetuiksi. Saadun selvityksen mukaan valtuusto on valinnut verolautakuntaan yhden maanviljeli-

jän ja kaksi palkansaajien edustajaa, mutta ei yhtään liikkeessä tai ammatista tuloaan saavaa edustajaa. Asiakir-

joista saatavan selvityksen mukaan valtuusto ei ole edes pyrkinyt siihen, että verolautakuntaan tulisi edustajia eri 

veronmaksajaryhmistä ja kunnanvaltuuston päätös on siten vastoin lakia. 

Kirjoittajan huomio: Yrittäjäyhdistys oli kasvanut merkittäväksi vaikuttajaksi, ja koulutusten sekä muiden 

opintojen kautta oli opittu peräämään omia oikeuksia oikeilta tahoilta. Yhteiskunta oli myös kehittynyt 

niin, että asioista valittaminen ja niihin vaikuttaminen oli tehty helpommaksi ja edullisemmaksi. Vaikka 

oikeudenkäynneistä aiheutui pieniä kuluja, ne olivat vielä hyväksyttäviä asioiden etenemisen kannalta. 

Vahvasti omiin oikeuksiinsa kantaa ottamalla yrittäjäjärjestön ääni kasvoi, ja sen näkemykset huomioitiin 

entistä paremmin jo ennakkoon. 

 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY TOIMINTAKERTOMUS 1989 

Vuosi 1989 oli yhdistyksen 25.toimintavuosi. Yhdistyksellä oli Vuoden lopussa jäseninä 34 yritystä. Lisäksi yhdis-

tykseen kuului 5 henkilöjäsentä ja 5 kannattajajäsentä. Jäsenmaksut perittiin Suomen Yrittäjäin Keskusliiton keskite-

tyn systeemin kautta. Mikkelin Läänin Yrittäjät ry maksoi yhdistykselle v.1988 jäsenmaksunsa pois, lainattu markka-

määrä v.1989 Jäsenmaksuja 51,60 mk. Henkilö- ja kannatusjäsenmaksut yhdistys sai täysmääräisenä käyttöönsä 

2.000,00 mk.  

Yhdistyksen perinteinen kesätapahtuma pidettiin Kolpan majalla 5.7.1989 yhdessä KOP:ın kanssa. 

Pikkujoulujuhla vietettiin Hotelli Joron jäljessä 5.12.1989.osallistujia 16 henkilöä. 

Joroisten Yrittäjät ry:n yrittäjäpatsas annettiin liikkeenharjoittajat. kyläkauppiaat Pekka ja Maire Tuomaiselle, yrittä-

jäpatsaan kustantajana oli Posa. 

Joroisten kunnan yrittäjäpalkinnon sai Hotelli Joronjälki. 

Joroisten Yläasteen ja lukion päättäjäisissä yhdistys jakoi perinteisesti 2 stipendiä ja ne saivat: 

Kati Särkkä 250,00 mk, Kari Aholainen 250,00 mk. 

Yhdistyksen 25-vuotisjuhlat pidettiin Hotelli Joron jäljessä 23.10. 1989. Juhlapuhujana oli kauppa ja teollisuusminis-

teri Ilkka Suominen. Juhlassa oli mukana myös SYKL:n puheenjohtaja Kari Heikkilä. Perustajajäsenille Aatto Tar-

vaiselle, Pekka Lahdelle, Ulpu Sutiselle, Toivo Haveriselle, Mikko Miettiselle, Matti Pöntiselle ja Jouko Pulliaiselle 

luovutettiin ruusut. Vanhoille puheenjohtajille Matti Pöntiselle, Tauno Tarvaiselle, Esko Kuismalle ja Tapio Saaren- 
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heimolle annettiin viirit. Mikko Häyriselle ojennettiin hopeinen yrittäjäristi sekä Veli Kärkkäiselle, Kari Avikaiselle 

ja Marja Moilaselle pronssinen yrittäjäristi. Yhdistys sai onnitteluja yhteensä 4.700,00 markkaa lahjashekein ja onnit-

telusähkein. Ohjelma oli muutoin koottu paikallisista koululaisesiintyjistä. Nautittiin juhlaillallinen. 

Maatalousnuotta pidettiin Joroisissa 31.10.1989. 

Liiketaloussuunnitelmapäivät toteutettiin 13.-15.12.1989.  

Annettiin lausunto Alkosta, tehtiin valitus verolautakunnan jäsenten vaalista. Yhdistys onnitteli Joroisten Osuuspank-

kia 70-vuotisjuhlassa, KOP:ta paikallisesti 70v, ja valtakunnallisesti 100 vuotispäivänä sekä K-Halli Tarvainen Ky:tä 

60v. toiminnasta. 

Uusia yrityksiä aloitti paikkakunnalla mm.: 

Kauneussoppi Soma  

N-P Valinta Ky 

Rakennus- ja saneeraustyö Te-Ju  

Savon Kestotalo Oy 

Huolto-Kiiskinen 

Asemuseo Heino Häyrinen 

Hinauspalvelu Jari Pulkkinen 

Naarajärven Säästövalinta 

Hieroja Helena Kutvonen 

KGP-Vihannes 

Joroisten Komix Oy 

Toimintansa lopetti mm: 

Lahja- ja paperitavara Aarrekulma, Kuvansi 

Kvick-kaihdin 

Mattokutomo Pirkko Häyrinen 

Yritysomistusvaihdoksia oli mm.  

Union-Huolto/Ari P. Kinnunen Ky 

Kahvila Grilli-Kunkku Ky 

Seo-Asema Vaivatus 

Taskutytöt 

Uudet toimitilat ottivat käyttöönsä mm.  

Joroisten Taiteovi Oy 

Joroprint 

Koulutukseen osallistui puh.joht. Antti Vappula/Laivaseminaari.  

Yhdistyksen hallitus kokoontui 4 kertaa, lisäksi pidettiin sääntömääräiset kevät ja syyskokoukset sekä juhlatoimikun-

nan kokoukset. Yhdistyksen talous on edelleenkin vakaalla pohjalla. Tilinpäätös osoittaa 3.490,15 mk ylijäämää, ra-

haa yhdistyksellä on runsaat 40.000,00 mk. 

Toimielimet: 

Hallitus: puheenjohtaja Antti Vappula, varapuheenjohtaja Taina Intke-Sutinen, Mikko Miettinen, Ari Suhonen, Viljo 

Karppola, Jouko Pulliainen. Pirkko Häyrinen, Marja Moilanen, Pekka Tuomainen, Jouko Peräsalmi, Aatto Tarvainen 

Yhdistyksen sihteerinä toimi Paavo Heiskanen. 



91 

90 luku, lämä jä EU 

Kovaa nousua seuraa aina jossain vaiheessa lasku. Kahdeksankymmentäluvun huikean nousukauden jälkeen 1990-

luku lopetti kuplivan juhlatunnelman, ja edessä oli Suomen historian syvin lama, johon vaikuttivat monet eri tekijät. 

Taantuma käynnistyi vuosikymmenen vaihteessa, ja lama alkoi näkyä selvästi loppuvuonna 1990. Maan bruttokan-

santuote laski kolmessa vuodessa yhteensä 12 prosenttia. Suuri joukko suomalaisia ylivelkaantui 1980-luvun löysän 

lainapolitiikan ja devalvaatioiden yhdistyessä. Yritykset kaatuivat ja työttömyys kasvoi. Tilanne oli pahimmillaan 

vuonna 1994, jolloin noin 9 prosenttia Suomen väestöstä oli ulosotossa, ja ulosotossa olevien yritysten määrä oli 

noin 56 000. 

Maailmanlaajuisen taantuman lisäksi Suomen taloudelle äärimmäisen tärkeä Neuvostoliiton vientikauppa supistui 

vuoden 1991 ensimmäisellä puoliskolla jopa 60 prosenttia Neuvostoliiton romahtaessa. Suomen työttömyysaste oli 

ollut ennätyksellisen alhainen vuoden 1990 lopussa, jolloin aktiivisia työnhakijoita oli vain reilut 3 prosenttia työvoi-

masta. Tämä määrä nousi 7 prosenttiin vuoden 1991 loppuun mennessä, 12 prosenttiin vuoden 1992 loppuun men-

nessä ja 16 prosenttiin vuoden 1993 loppuun mennessä. Työttömyyden kasvaessa kulutus laski, ja tämä vaikutti 

suoraan erityisesti palvelualojen yrittäjiin. Lamalla oli talouden lisäksi syvä vaikutus myös kulttuuriin, politiikkaan ja 

yleiseen ilmapiiriin. 

Marraskuussa 1991 taloutta yritettiin elvyttää devalvoimalla Suomen markka 14 prosentilla. Devalvaatio johti va-

luuttalainojen kallistumiseen ja työttömyyskehityksen kiihtymiseen. Pankit nostivat korkoja jopa 18,9 prosenttiin, ja 

konkurssien määrä pysyi tavanomaista suurempana aina vuoteen 1997 asti. Usein yrityslainojen vakuutena oli 

yrittäjien omaisuutta, asuntoja ja mökkejä, joiden arvo oli laskenut noin puoleen. Yrityksen kaatuessa meni usein 

työpaikan lisäksi myös koti. Tämä näkyi julmana tilastona, jonka mukaan 1990-luvulla ainakin 1 400 yrittäjää päätyi 

itsemurhaan. 

1990-luku sisälsi myös kehitystä: Suomi eurooppalaistui ja liittyi EU:hun vuonna 1995.  

Yhdeksänkymmentäluvulla myös digitalisaatio valtasi kodit, matkapuhelinverkot kehittyivät samoin puhelimet ja 

kotitietokoneet. Internet oli tullut jäädäkseen, ja yhdeksänkymmentäluvun laman jälkeen viennin veturiksi nousi 

Nokia. 

Joroisissa lama näkyi samoin kuin muualla. Isompien yritysten kaatuessa mukana menivät pian myös alihankkijat, 

työttömyys kasvoi kovaa vauhtia ja kiinteistöjen arvo laski samaa tahtia. Siitä huolimatta elämä jatkui. 

(Numerotiedot: Wikipedia) 

Kevään 1990 kokouksen kuuma peruna oli Joroisten seurakunnan tavaraostot. Joroisten yrittäjäyhdistys paheksui 

seurakunnan kirkkoneuvoston päätöstä, jonka mukaan seurakunta ostaa jatkossa kaikki suuremmat ostonsa tukku-

liikkeistä, eikä käytä paikkakunnan kauppoja ja tavarantoimittajia. Tämä herätti närää, sillä paikalliset yritykset mak-

soivat kirkollisveroa omalle seurakunnalleen. 

Toimittajan huomio: Vuoteen 1993 yritykset maksoivat kirkollisveroa riippumatta siitä, mihin uskontokun-

taan yrittäjät kuuluivat. Vuonna 1993 nimitys vaihtui yhteisöveroon, josta seurakunnat saivat osuuden. 

Seurakuntien saama yhteisövero-osuus poistui vuoden 2016 alusta, jolloin se korvattiin valtion rahoituk-

sella. 

 

Sääntömääräisessä kevätkokouksessa päätettiin lähettää kokouksen pöytäkirjaotteen seurakunnan virastoon, toivo-

en seurakunnan peruuttavan päätöksensä ja käyttävän paikallisia kauppoja ja tavarantoimittajia niin kuin ennenkin. 

Tämä asia ärsytti yrittäjiä erityisesti siksi, että yrittäjien ja seurakunnan yhteistyö oli aina ollut vankkaa Joroisissa. 

Yrittäjät olivat olleet ehdolla seurakuntavaaleissa ja saaneet hyvin paikkoja seurakuntavaltuustoissa. Näin yrittäjien 

ääni yleensä kuului ja näkyi myös  kirkkomaailmassa. 

Seurakunta ymmärsi yrittäjien kannan, mutta perusteli toimintansa taloudellisin ja toiminnallisin syin. Vaikka asia 

kirveli osaa yrittäjistä pitkään, olivat perustelut kuitenkin vakaat ja kannattavuuslaskelmia ymmärtävien yrittäjien 

mieleen. Yhteistyötä päätettiin tiivistää toisissa asioissa.  
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Koska ajat olivat haastavat, yhteistyön merkitys kasvoi. Hallituksessa pohdittiin Satu Tarvaisen johdolla kehittämis-

suunnitelmaa, jonka perusteella päätettiin ryhtyä seuraaviin toimenpiteisiin: 

Pyöritä markkaa Joroisissa -kampanja olisi herätettävä uudelleen. 

Yrittäjille ja koko kunnalle yhteinen joulunavaus. 

Suhde päättäjiin ja kuntiin pidettävä kunnossa. 

Jäsenhankintailta. Tiukkoina aikoina säästetään usein ensimmäisenä erilaisissa jäsenmaksuista, ja sen myös Jo-

roisten yrittäjät ry oli huomannut. 

Vierailut naapurin yhdistyksissä ja kutsut vastavierailuille, ja näiden tapaamisten tekeminen säännöllisiksi. 

Uusien yritysten huomioiminen määrätietoisesti. 

Jäsenyritykset voisivat antaa keskenään alennuksia toisilleen. 

Näistä hankkeista toivottiin helpotusta yrittäjien ankeuteen. 

Maailmalla tapahtui paljon, ja etenkin yrittäjien oli syytä pysyä ajan tasalla. Asioiden sujuvuuden vuoksi myös työ-

tehtäviä alettiin yhdistyksessä jakaa tarkemmin. EU-puheet olivat esillä myös maaseudulla, ja Joroisissa asiaa oli 

tutkailtu monelta suunnalta. Taina Intke-Sutinen nimitettiin EU-vastaavaksi seuraamaan tilannetta ja jakamaan asi-

aan liittyviä tietoja jäsenistölle. Jäsenvalvojaksi ja koulutusvastaavaksi nimettiin Paavo Heiskanen, tiedotusvastaa-

vaksi Satu Tarvainen, sekä kuntayhteistyö- ja sidosryhmävastaavaksi Antti Vappula. 

Yrittäjäyhdistys tunnustettiin jo merkittävänä toimijana 

alueella, mikä näkyi esimerkiksi siinä, että kunnan toi-

minnassa sen mielipide otettiin huomioon. Heinäkuus-

sa 1990 pohdittiin vientiasiamiestoimintaan osallistu-

mista. Mikkelin alueen kunnat olivat pitäneet yhteistä 

vientiasiamiestä ja nyt mietittiin, palveliko toiminta 

tarpeeksi yrittäjiä ja kannattiko siitä maksaa. Kunnan-

hallitus pyysi Joroisten Yrittäjiltä lausuntoa asiasta ja 

päätti yhdistykseltä saadun vastauksen perusteella 

osallistua vientiasiamiestoiminnan kustannuksiin vielä 

vuoden 1991 osalta. Tänä aikana seurattaisiin palvelun 

käyttäjämääriä ja selvitettäisiin vastaavan palvelun os-

ton mahdollisuus ja kustannukset Keski-Savon Kehittä-

misyhdistyksen kautta. 

 

Toimittajan huomio:  

Tämän tyyppinen yhteistyö oli esimerkillistä. Kun-

nan tarjoamat ja rahoittamat palvelut elinvoiman 

kehittämiseksi tulee suunnitella yrittäjälähtöisesti. 

Yhdistys toimiessa linkkinä kunnan ja paikallisten 

yrittäjien välillä, saadaan toimet kohdistettua oi-

kein ja ajanmukaisesti.  

 

 

 

Oheiset asiakirjat kertovat toimivasta ja hedelmällisestä 

yhteistyöstä, joka tukee parhaiten alueen elinvoimaa. 

Dokumentit: Yrittäjien arkisto 
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JOROISTEN YRITTÄJÄT RY TOIMINTAKERTOMUS 1990 

Vuosi 1990 oli yhdistyksen 26.toimintavuosi. Yhdistyksellä oli vuoden lopussa jäseninä 35 yritystä. Lisäksi yhdis-

tykseen kuului 4 henkilöjäsentä ja 5 kannattaja jäsentä. 

Jäsenmaksut perittiin Suomen Yrittäjäin Keskusliiton keskitetyn systeemin kautta. Mikkelin Läänin Yrittäjät ry mak-

soi yhdistykselle v. 1989 jäsenmaksunsa pois, lainattu markkamäärä v. 1990 jäsenmaksuja 2884,50 mk. Henkilö- ja 

kannatusjäsenmaksut yhdistys sai täysmääräisenä käyttöönsä 2.100,00 mk. 

Yhdistyksen perinteinen kesätapahtuma pidettiin Kolpan majalla 4.7.1990 yhdessä Postin kanssa. 

Pikkujoulujuhla vietettiin Hotelli Iso-Valkeisessa 1.-2.12.1990 osallistujia oli 21 henkilöä. 

Joroisten Yrittäjät ry:n yrittäjäpatsas annettiin Huutokosken taimisto Ky Sakari Haveriselle.  

Joroisten kunnan yrittäjäpalkinnon sai sama yritys. 

Joroisten Yläasteen ja lukion päättäjäisissä yhdistys jakoi perinteisesti 2 stipendiä ja ne saivat: Tomi Laakso 250,00 

mk ja Minna Laitinen 250,00 mk 

Yhdistys osallistui Seurakunta-vaaleihin. Ehdokkaita oli kolme ja läpi menivät Antti Vappula ja Pirkko Häyrinen. 

Osallistuttiin jäsenhankintakampanjaan. Annettiin lausunto läänin vientiasianmiestoiminnasta. Tehtiin huomautus 

SRK ostoista, saati päätös verolautakunnan jäsenten vaalista. 

Yhdistys onnitteli 50 vuotta täyttäneitä Antti Vappulaa ja Anja Suhosta. 

Uusia yrityksiä aloitti paikkakunnalla mm: 

Ilmaset Oy Metalli-Sampo Ky 

Savon Sun-Stop Oy (pintakäsittely firma) 

T:mi Pirjo Rönkkö (nauhojen ja rusettien myynti)  

Tekstiilityö Heli (kankaan painanta ja liinavaatteiden myynti) 

T:mi M.Taskinen (teräsovien valmistus) 

Eronen Seija (talous- ja muovituott. myynti) 

Joroisten Puu Ky 

T:mi Eero Mattinen (rakennustyöt) 

Edelweiss (käännöstyöt ja kielikurssit) 

Mansikkatila-kesäkahvio-Rovela (Tapio ja Leena Koivistoinen) 

T:mi Tanja Turpeinen (Tuppervaara-tuotteet) 

T:mi Autoasennus J.Kovanen 

Joroisten Komix Oy 

Toimintansa lopetti mm: 

Puurtinen Elli (taksi) 

Ihalainen Terttu (nahkatuotteet) 

Jouni Halonen Ky 

Joroagent Oy (Niilo Alho) 

Seppo Asikainen 

Koulutukseen osallistui Satu Tarvainen ja Marja-Leena Helenius. Elinkeinoseminaariin 24.-25.5.1990 osallistuivat 

puheenjohtaja Antti Vappula ja sihteeri Paavo Heiskanen. 

Yhdistyksen hallitus kokoontui 5 kertaa, lisäksi pidettiin sääntömääräiset kevät- ja syyskokoukset.  

Yhdistyksen talous on edelleen vakaalla pohjalla. Tilinpäätös osoittaa 825,22 mk ylijäämää, rahaa yhdistyksellä on 

runsaat 39.000,00 mk.  
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Toimielimet: 

Hallitus: puheenjohtaja Antti Vappula, varapuheenjohtaja Taina Intke-Sutinen, Satu Tarvainen, Ari Suhonen, Viljo 

Karppola, Jouko Pulliainen, Pirkko Häyrinen, Marja Moilanen, Pekka Tuomainen, Jouko Peräsalmi ja Aatto Tarvai-

nen. 

Yhdistyksen sihteerinä toimi Paavo Heiskanen. 

 

 

Jäsenmäärä puhutti vuodesta toiseen. Ohessa Taina 

Intke-Sutinen historiikkia varten arkistoitaan lähettä-

mä varmaankin Joroisten Lehden leike, joka tiivistää 

ongelman hyvin. Massaa tarvittaisiin vaikuttavuuden 

kasvattamiseksi, mutta ketään ei voi pakottaa väkisin  

mukaan,  jäsenyyden hyöty pitää tehdä näkyväksi.  

Sutisen perhe on osallistunut mallikkaasti, lähes jokai-

nen sen jäsen oli jättänyt oman merkkinsä yhdistyksen 

toimintaan. 

16.1.1991 kokouksessa keskusteltiin hallituk-

sen toiminnasta ja muun muassa päätettiin, 

että yhdistyksen sihteeriksi valittiin Satu Tarvai-

nen. Jatkossa periaatteeksi sovittiin, että sih-

teeri vaihtuu kahden vuoden välein. Sihteerin 

työ on usein yhdistyksen työteliäin virka ja sen 

hoitaminen hyvin vaatii merkittävästi työtunte-

ja. Tämä huomioiden virka haluttiin kiertäväksi. 

Yleiset ympäristöön liittyvät asiat mietityttivät 

yrittäjiä ja myös kirkonkylän ydinkeskuksen kehittämisestä ja rakentamisesta oltiin huolissaan. Päätettiin lähettää 

yhdistyksen nimissä kiirehtimiskirjelmä kirkonkylän ydinkeskuksen rakentamisesta ja valaistuksesta. Erilaiset infra-

struktuuriin liittyvät tekijät olivat yrittäjille tärkeitä toiminnan tehokkuuden ja kannattavuuden kannalta. Lisäksi vas-

tuullisuus oli noussut vaatimuksiin ja tähän tekijän oli vastattava. 

Ympäristöön liittyi myös maaliskuussa esityslistalla ollut "Nurkat puhtaaksi" -kampanja. Se järjestettiin Mikkelistä ja 

liittyi ongelmajätteen keräykseen. Vihreä siirtymä oli vielä kaukana, mutta ympäristöstä huolehtimiseen kiinnitettiin 

jo monen tavoin huomiota. Päätettiin osallistua koulutukseen ja ottaa myös yhteyttä kuntaan yhteistyön merkeissä. 

Yhteistyön parantamiseksi päätettiin järjestää saunailta Joroisten kunnanvirastolle, mukaan kutsuttaisiin yrittäjät, 

kunnan virkamiesjohto ja johtavat luottamushenkilöt. 

Johtavista virkamiehistä puheen ollen, Joroisiin oli saatu uusi verojohtaja, Jorma Niinivirta. Hänen johdollaan pää-

tettiin järjestää huhtikuussa hotelli Joronjäljessä verokurssi, joka ymmärrettävästi kiinnosti yrittäjiä vuodesta toi-

seen. Yrityksen tuloista iso siivu menee erilaisiin veroihin ja veroluonteisiin maksuihin. 

Alkava lama alkoi tuntua Joroisissakin ja yrittäjien tarve neuvontaan ja apuun oli huomattu yrittäjäyhdistyksessä. 

Toiminnan tehostamiseksi ja kehittämiseksi päätettiin pitää syksyllä Joroisten yrittäjien ja Joroisten naisyrittäjien 

yhteinen kehityspalaveri, jossa suunniteltaisiin tarkemmin tulevia tapahtumia ja mietittäisiin, miten yrittäjien tar-

peisiin voitaisiin vastata mahdollisimman hyvin. Talkoolaisia ja yhdistysaktiiveja pienissä yhdistyksissä on aina rajal-

linen määrä ja toimintamahdollisuudet sen mukaisia. Todettiin, että koska samaa asiaa ajettiin, rajallisten resurssien 

yhdistäminen olisi järkevää. 

Yhteistyön henki oli vallalla myös toisessa tärkeässä asiassa. Joroisten kunnasta oli otettu yhteyttä puheenjohtaja 

Antti Vappulaan siitä, olisiko mahdollista yhdistää Vuoden Yrittäjä -palkinto. Tähän asti oli ollut tapana, että Jorois-

ten kunta ja Joroisten Yrittäjät ry valitsivat oman vuoden yrittäjänsä. Nyt uutena ajatuksena esitettiin, että valittai-

siin yksi yhteinen vuoden yrittäjä, ja molemmat palkitsisivat sen samalla kertaa. Tähän päätettiin perustaa valiokun-

ta työstämään asiaa. Valiokuntaan kuuluivat sihteeri Satu Tarvainen, puheenjohtaja Antti Vappula, Aatto Tarvainen 
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sekä Taina Intke-Sutinen. Neuvotteluissa edettiin hyvin ja vuoden 1991 yrittäjäksi valittiin yksimielisesti yhdessä 

kunnan kanssa JRV-sähkö.  

Syksy oli varsin kiireinen ja kävikin niin, että ensimmäistä kertaa yrittäjien historiassa pikkujoulujuhlat jäivät pitä-

mättä ja ne siirrettiin vuoden 1992 alkuun. Koska kaivattiin pientä muutosta ja piristystä arkeen, niin pikkujoulut 

kääntyivät suunnitelmaksi kylpylähotellimatkasta Nokian Eedeniin helmikuussa. 

 

JOROISTEN YRITTÄJÄT RY TOIMINTAKERTOMUS 1991 

Vuosi 1991 oli yhdistyksen 27. toimintavuosi. Yhdistyksen puheenjohtajana toimi Antti Vappula, sihteerinä Satu 

Tarvainen. Varapuheen johtajana Taina Intke-Sutinen, muita hallituksen jäseniä olivat Jari Sistonen, Jouko Pulliai-

nen, Pekka Tuomainen, Jouko Perä- salmi, Aatto Tarvainen, Pirkko Häyrinen, Ari Suhonen, ja Keijo Ruuskanen. 

Yhdistyksellä oli vuoden lopussa jäseninä 35 yritystä. Lisäksi yhdistykseen kuului 3 henkilöjäsentä ja he ovat Antti 

Vappula, Paavo Heiskanen, ja Paavo Rinnemaa. 

Yhdistykseen kuului myös 5 kannattajajäsentä, Joroisten Osuuspankki, Postipankki Varkaus, Pohjois-Savon Säästö-

pankki Joroinen, KOP Joroinen Joroisten Kunta. 

Jäsenmaksut perittiin Suomen Yrittäjäin Keskusliiton keskitetyn systeemin kautta. Yksinyrittäjä 480 mk, 2-4-660 

mk, 5-6-925 mk. ja 7-10, 1.190 nk. Henkilö- ja kannatusjäsenmaksut yhdistys sai täysmääräisenä käyttöönsä 2.150 

mk. 

Yhdistyksen sääntömääräinen kevätkokous pidettiin to 21.02.1991 Hotelli Joronjäljessä. Samoin Hotelli Joronjäljes-

sä järjestettiin 2.4.1991 veroilta, jossa mukana oli uusi verojohtaja Jorma Niinivirta. Kunta/Yrittäjät saunailta järjes-

tettiin Joroisten Kunnanvirastolla ma 8.4.1991. Mukana olivat Yrittäjät ja Kunnanvirkamiesjohto ja johtavat luotta-

mushenkilöt. 

Joroisten Yläasteen ja lukion päättäjäisissä yhdistys jakoi perinteisesti 2 stipendiä. Lukionsa päättävä Sami Tuomai-

nen sai 300 mk stipendin ja Ylä-asteen päättävä Sanna Hietalahti sai 200 mk stipendin 

Joroisten Yrittäjien kesätapahtuma pidettiin Kolpan majalla 13.6.1991. Sponsorina toimi Tapiola Yhtiöt, Juha Romo. 

Kesätapahtuma keräsi tänä vuonna paljon yrittäjiä mukaan, ohjelmassa oli mm. haitarin- soittoa, makkaran paistoa 

jne. Lämpimässä kesäillassa soivat myös eteläamerikkalaiset rytmit, esittäjänä MACHU PICCHỦ. 

Ajatuksena oli, että Joroisten Yrittäjät ry järjestäisivät toritapahtuman 25.7.1991. Mutta kukaan hallituksen jäsenistä 

ei kiinnostunut asiasta enempää, joten päätimme unohtaa tapahtuman kokonaan. 

Joroisten Kunta ja Joroisten Yrittäjät ry valitsivat yhdessä v. 1991 yrittäjän. Valituksi tuli JRV-sähkö ky.  

Yhdistys onnitteli 60-vuotta täyttänyttä Jouko Pulliaista ja 50-vuotta täyttänyttä Maire Tuomaista.  

Laitoimme kirjeen Joroisten Kunnanhallitukselle. Kirje käsitteli Pieksämäentien ja Asematien välisen Koskentien 

huonoa kuntoa. Kunnanhallitus vastasi kirjeeseen seuraavanlaisesti "Monien muiden investointihankkeiden ohella 

myös tänä tarpeellinen työ jouduttiin jättämään pois talousarviosta kunnan tiukan taloudellisen tilanteen vuoksi." 

Päätimme pitää asiaa säännöllisesti esillä. 

Myös tänä vuonna osallistuttiin jäsenhankintakampanjaan. Kävimme myös keskustelua Joroisten Yrittäjänaisten 

kanssa, miten parantaa ns. yhteistyötä. 

Syyskokous pidettiin tänä vuonna 29.10.1991 Seurasalissa, jossa myös onnittelimme uusia yrittäjiä, Topias Haapa-

laista ja Seija Adolfssonia. 

Perinteisiä pikkujouluja emme viettäneet tänä vuonna ollenkaan. Vaan, päätimme järjestää matkan helmikuussa 1992 

Kylpylä Eedeniin Nokialle. Mutta matka peruuntui vähäisen osallistuja määrän vuoksi. 

Yhdistyksen hallitus kokoontui 6 kertaa, lisäksi pidimme ns. palavereja. Olimme mm. Joroisten Leipomon ja Savon 

Konehitsauksen tiloissa. Tutustuimme ed. yrityksiin. 

Yhdistyksen talous on edelleenkin vakaalla pohjalla. Tilinpäätös osoittaa ylijäämää 6.384,39 mk. Rahaa yhdistyksel-

lä on runsaat 51.518,15 mk 
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1992 uutena puheenjohtajana aloitti Taina Intke-Sutinen ja 

varapuheenjohtajana Jari Sistonen. Tulossa oli taas kunnal-

lisvaalivuosi ja keskustelu siitä, osallistutaanko ja kenenkä 

kanssa tehdään yhteistyötä kävi kuumana jo heti alkuvuo-

desta. 

"Lama" – tuo sana, josta yhdeksänkymmentäluvun muiste-

taan eniten – alkoi vaikuttaa jokaisessa niemenmutkassa ja 

notkelmassa, myös Joroisissa.  

Kevätkokouksen kutsun yhteyteen puheenjohtaja Intke-

Sutinen lähetti kannustavan kirjeen kaikille jäsenille muis-

tuttaen, että paikallisjärjestö on osa valtakunnallista Suo-

men Yrittäjien Keskusliitto (SYKL), joka vallitsevassa hankalassa tilanteessa ajoi kaikkien suomalaisten yrittäjien asi-

aa. Asia koettiin niin tärkeäksi, että Joroisten Yrittäjien nimi muutettiin muotoon SYKL-Joroisten Yrittäjät Ry. 

 

 

Toimintasuunnitelma näytti varsin virkeältä ja monipuoliselta  

ja tavoitteet selkeiltä. 

Kuva on ote pöytäkirjasta arkistosta. 
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Kunnallisvaalien ehdokkaita etsittiin yrittäjien keskuudesta, ja päätettiin, että yhdistys markkinoisi yrittäjäehdokkai-

ta lehti-ilmoituksella, jossa olisivat kaikki yhdistyksen jäsenet. Yhdistys maksaisi ilmoituksen, kunhan sen hinta py-

syisi noin 1000 markassa. 

Vuoden yrittäjästä päätettiin neuvotella kunnan kanssa yhteisesti. Keskustelun pohjaksi hallitus kirjasi muun muas-

sa seuraavat ehdokkaat: Järvikylän Kartano, Joroisten Lehti, K-Kauppa Oiva Nykänen, T-Kauppa Kolehmainen, Lah-

den Hautaustoimisto ja Kukkakauppa, Joken Väri ja Urheilu, Mape Valinta, Kimmon Talli, Joroisten Pesula 

Lista kuvastaa Joroisten yrittäjien vuosittaista ongelmaa. Palkinnon ansaitsevia olisi huomattavasti enemmän kuin 

mitä kerran vuodessa jaetaan. 

Joroisten Yrittäjillä ei ennen tätä ollut ollut kunniajäseniä, mutta nyt ajateltiin olevan sen aika. Hallitus päätti kutsua 

kaksi yrityselämästä eläkkeelle siirtyvää ansioitunutta jäsentä kunniajäseneksi. Nämä henkilöt olivat Toivo Haveri-

nen ja Aatto Tarvainen. 

Kunniajäsenyydellä SYKL-Joroisten Yrittäjät Ry pyrki huomioimaan ja tuomaan näkyvyyttä menestyneille yrittäjille ja 

heidän työlleen yhdistyksessä. 

 

 

 

Keskustelussa oli myös kysymys: tarvitsemmeko elinkeinoasiamiestä? Asiasta oltiin montaa mieltä, mutta lopputu-

loksena oli, että elinkeinopalveluja pitää olla yrityksille saatavilla. Silti elinkeinoasiamiehen toimenkuvaa voisi tarkis-

taa monipuolisemmaksi ja sellaiseksi, että se taipuisi paremmin yrittäjien tarpeisiin. Tästä päätettiin antaa kuntaan 

tiukkaa palautetta. 

 

SYKL JOROISTEN YRITTÄJÄT RY. TOIMINTAKERTOMUS 1992 

Vuosi 1992 oli yhdistyksen 28 toimintavuosi. Yleinen ilmiö ja puheenaihe oli LAMA, joka vaikutti yritysten ja yh-

distyksen toimintaan. Yrittäjien voimavarat painottuivat yritysten kustannusten kurissa pitämiseen ja entistä kovem-

paan työntekoon. Tuntui siltä, ettei voimavaroja riitä yhdistystoimintaan. Vaikutus näkyi myös Joristen Yrittäjät 

ry:ssä. 

Yhdistyksessä oli vuoden lopussa 34 jäsenyritystä. Lisäksi yhdistykseen kuului 5 kannattajajäsentä ja 6 henkilöjäsen-

tä. 

Jäsenmaksut perittiin SYLK keskitetyn systeemin kautta. Mikkelin lääninyrittäjät maksoi jäsenmaksu palautuksia 

3.166,50 markkaa. Henkilö- ja kannatusjäsenmaksut yhdistys sai täysimääräisenä käyttöönsä. 

Yksinyrittäjiä 13 kpl 6500 mk 

2-4 henk. 12 kpl 8220 mk 

5-6 henk. 2 kpl 1920 mk 

7-    henk. 7 kpl 8680 mk 

yht 34 kpl   25 320 mk 

Yhdistys muisti seuraavia yrityksiä: 
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Yrittäjäviirillä Joroisten Kukkakauppa ja Hautaustoimisto Ky 60-vuotisesta toiminnasta Joroisissa. 

Onnitteli Savon Konehitsaus Oy uuden tehdashallin avajaiset, Koski-Hallin sekä Arkkitehtitoimiston avajaisissa. Jo-

roisten Fysioterapia Ky:n uusien tilojen avajaisissa. 

Lahjoitukset ja stipendit: 

Kannustus stipendit saivat yläasteelta Pekka Räisänen ja lukiosta Sari Vehviläinen. SPR Joroisten osastolle lahjoitus 

Anne-elvytysnuken kustannuksiin ja Joroisten Sotainvalidit ry:n 50-vuotisjuhla muistaminen. 

Vuoden aikana osallistuttiin kunnan ja verotoimiston järjestämiin vero- ja työllisyys koulutustapahtumiin. 

Kesätapahtuma vietettiin Pirjetta ja Risto Immosen mökillä Tahkorannassa. Elokuisessa illassa ruokailun ja saunomi-

sen lisäksi saimme opetusta SPR:n Anne-elvytysnukella ja jokainen sai vuorollaan testata elvytys kykyjään. 

Syksyn kunnallisvaaleissa olimme tukemassa omia ehdokkaita; Pirkko Häyrinen, Pirjetta Immonen, Antti Vappula, 

Jouko Pulliainen ja Jarkko Hirvonen. Valituksi tulivat: Häyrinen, Vappula, Hirvonen. 

Hallitus kokoontui 4 kertaa ja lisäksi pidettiin sääntömääräiset kevät ja syyskokoukset.  

Yhdistyksen kunniajäseneksi kutsuttiin Aatto Tarvainen ja Toivo Haverinen. 

Joroisten kunnalle annettiin lausunto osayleiskaavasta ja yritettiin saada vauhtia ydinkeskustan päällystys- ja tiejär-

jestelyn toteutukseen. Suunnitelmia on, mutta ei rahaa.  

Puheenjohtaja osallistui järjestettyihin koulutus- ja neuvottelupäiville sekä aluejärjestön kokouksiin. Pikkujoulu mat-

ka ei toteutunut tänä vuonnakaan, mutta sen korvasi osallistuminen Lääninyrittäjä juhlaan Mikkelissä, jossa palkittiin 

Joroslainen yrittäjä Famigro Hydroponic Oy.  

Yhteistyössä kunnan kanssa Vuoden Yrittäjäksi 1992 valittiin Järvikylän kartano/Karl Grotenfelt. 

Joroisissa 23 maaliskuuta 1993 

Taina Intke-Sutinen puheenjohtaja        Pirjetta Immonen sihteeri 

 

Vuosi 1993 alkoi lamasta huolimatta erittäin aktiivisesti. Vaikka yhdistystoiminta oli näyttänyt hetken laantuvan niin 

vallitsevat vaikeat ajat muistuttivat sen tarpeellisuudesta ja tästä kertoo myös puheenjohtajan kirje maaliskuussa 

jäsenistölle.  

TIEDOTE 1/1993 24. 3.93 

HYVÄ YRITTÄJÄYHDISTYKSEN JÄSEN! 

ESITÄN SINULLE JUHLAVUODEN KUTSUN ! 

Olen puheenjohtaja Taina Intke-Sutinen ja toista kautta tässä toimessa, Yhdistys on toiminut paikkakunnalla kohta 

30 vuotta (1994). SYKL on helmikuussa 1993 toiminut edunvalvojana 60-vuotta ja Mikkelin lääninyrittäjät ry, viettää 

syksyllä 50-vuotisjuhlaa. Juhlavuoteen on siis aihetta, joten kutsun Sinua yhdistyksemme jäsen entistä aktiivisemmin 

osallistumaan toimintaan, ajamaan yrittäjän etua. Toivon, että me Joroisten Yrittäjät ry. voimme neuvoa, palvella ja 

tukea Sinua yrittäjää koskevissa asioissa. Ota yhteyttä, kun tarvitset apua tai Sinulla on ehdotuksia yhdistyksen toi-

mintaan. OSALLISTU JA VAIKUTA ! 

TIEDOTUKSIA: 

Kevätkokous pidetään huhtikuun 21. päivänä.  

Olethan muistanut vastata työttömyysvakuutusmaksun mielipidetiedusteluun. Edelliseen liittyen: Liittovaltuusto 

kutsutaan ylimääräiseen kokoukseen 30.3.93 käsittelemään jatkotoimia, joihin järjestön tulee ryhtyä. Hallitus ei jär-

jestön ponnistuksista huolimatta ole ryhtynyt valmistelemaan maksuperusteen muutosta, eikä esitykseen, että vuo-

den 1993 jäljellä olevat maksuerät katettaisiin yleisin verovaroin. On mahdollista, että liittovaltuusto tulee suositta-

maan työttömyysvakuutusmaksun toisen 1.4.93 erääntyvän erän maksamisen jäädyttämistä toistaiseksi, jotta asi-

asta käytäville neuvotteluille saataisiin lisäaikaa. 

Yrittäjän kuntoloma "KUNTOKATE" 1993 tuen hakeminen on ajankohtainen. Lomakkeita saa pj:ltä 
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Keran kehittämislaina, hakemiseen riittää yhteydenotto lähimpään Keran aluekonttoriin. 

Kalevan Kisat Mikkelissä 30.7.-1.8.93. Tilaisuus esitellä yritystäsi 

Kisa-Expo näyttelystä tietoja saa Mirja Haavikolta puh. 955-151684 tai pj:ltä saat esitteitä. 

Yrittäjä Fennian tarjoaman SYKL Yrittäjäturvan lisäksi Fennia tarjoaa uuden palvelumuodon Yrittäjän Perusanalyy-

sin. Soveltuu pk-yritysten riskien tunnistamiseen. Palvelumuoto on maksuton. Sen tekeminen ei sido yrittäjää. 

Suomen Syli, Iltalehti tarjoaa ilmoitustilaa erikoishintaan. Lisätietoja PMK-yhtymä Oy Elisa Juvonen puh. 948-28858. 

Pieksämäen Yrittäjänaiset kutsuvat perheet satumaiselle retkelle Pieksämäelle. 

"Satumainen ilta" naamiaistapahtuma 26-27-3-93 yhteyshenkilö PMK- Matkapalvelu Anne Taivalantti puh. 958-

23623, fax 958-15805. 

Jäsenhankintakampanja on meneillään. Hanki Sinäkin yhdistykseen uusia jäseniä ja osallistu valtakunnalliseen ar-

vontaan. 

OTTAKAA KUTSU VASTAAN ! 

SYKL JOROISTEN YRITTÄJÄT RY:N HALLITUS 

Hengen nostatus oli tarpeen, sillä yrittäjät uivat nyt syvällä ja neuvonnalle sekä ohjaukselle oli valtava kysyntä. La-

ma oli kestänyt niin kauan, että kaikki mahdollisesti aikaisemmin säästetyt puskurit oli käytetty, ja yritysten kan-

nattavuus oli pääosin ollut miinuksella jo pidemmän aikaa. Tuleva vuosi 1994 olisi yhdistyksen 30-vuotisjuhlavuosi. 

Koska maailman tilanne oli mikä oli, ajateltiin, että kovin näyttävää juhlaa näissä tilanteissa ei ehkä olisi syytä järjes-

tää, vaan tilaisuus voisi olla epävirallisempi, vähän niin kuin perhepiirissä pidetty kotijuhla. 

Yhdistyksessä elettiin muutenkin hieman laskusuuntaista aikaa. Yrittäjillä, kuten kaikissa muissakin yhdistyksissä, on 

tyypillistä kokea hiljaisempia ja aktiivisempia aikoja riippuen siitä, minkälaisia ihmisiä saadaan mukaan toimintaan. 

Nyt oli selkeästi havaittavissa, että ihmisten keskittyessä työasioihin yrittäjäyhdistyksen aktiiveja oli vähemmän saa-

tavilla, ja hallituksessa käytiin tiukkaa keskustelua hallituspaikkojen jaosta. Puheenjohtajan ja varsinkaan sihteerin 

tehtävät eivät ole aina kovin haluttuja niihin liittyvien aikaa vievien toimien vuoksi. Taina Inke-Sutiselle oli tehnyt jo 

pitkän päivätyön yhdistyksen hyväksi ja hänelle etsittiin tiukasti seuraajaa. Jari Sistonen olisi ollut hallituskumppa-

neille mieluinen vaihtoehto. Oman yrityksen voimakkaan kansainvälistymisen ja perhetilanteensa takia Sistonen ei 

tehtävää kuitenkaan halunnut, ja hän päätti erota yhdistyksestä, jottei joutuisi tehtävään. 

Tässä tuli esiin tekninen ongelma. Olemassa olevissa säännöissä ei ollut mainintaa, miten tällaisessa tilanteessa tuli-

si toimia: valittaisiinko eronneen tilalle uusi jäsen vai odotettaisiinko seuraavaa Vuosikokousta, jossa hallituspaikat 

jaettaisiin uudelleen. Kevätkokouksessa päätettiin esittää sääntömuutosta asiaan liittyen, jolloin asia selkeästi mää-

rättäisiin. Koska Joroisten Yrittäjien hallituksen jäsenten määrä voi vuosittain vaihdella, esitettiin, että hallituksen 

jäsenen erotessa yhdistyksestä, uutta jäsentä ei valita välittömästi, vaan se tehdään seuraavassa Vuosikokouksessa. 

Muutoksen hyväksymistä varten pidettiin ylimääräinen yleinen kokous 12.7.1993, jossa sääntömuutos hyväksyttiin 

yksimielisesti. 

Ihmisiä yhdistyksen takana– Jari Sistonen, korpikonepajalta kohti maailmaa  

Jari Sistonen on pitkän linjan yrittäjä, joka jatkoi isänsä jo 60-luvulla aloittaneen konepajan toimintaa. Silloinen Ko-

nehitsaus Korhonen & Sistonen muutti Joroisiin Pieksämäeltä vuonna 1979 ja muutti nimensä 90-luvulla kansainvä-

listymisen myötä muotoon Oy U-Cont Ltd. Yritys on vuosikymmenien aikana osannut muokkautua ajan mukaan. 

Tuotteistus ja myyntityö ovat olleet yrityksen menestyksen kulmakiviä. Menestyksestä kertoo muun muassa se, että 

yritys on saanut Mikkelin läänin yrittäjäpalkinnon vuonna 1984 ja Joroisten yrittäjäpalkinnon vuonna 1985 sekä 

merkittävän määrän erilaisia toimialansa palkintoja. 

Tänä päivänä firman päätuotteita ovat polttoainejärjestelmät, joissa turvallisuus ja ekologisuus on huomioitu. Yri-

tyksen liikevaihdosta noin puolet tulee maailmalta. Matkan varrelle on osunut myös muita, vähän vahingossa synty-

neitä hittituotteita. Harva muualla tietää, että kaikkien tuntema Muurikka on kotoisin Joroisista. Ensimmäinen pan-

nu syntyi öljysäiliön tarkastusluukutuksesta jääneestä hukkapalasta, jota tarkka ja taloudellinen Reijo Sistonen keksi 
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hyödyntää isomman joukon iltapalan teossa vuonna 1976. Myyntiin Muurikka jalostettiin vuonna 1982 ja tänä päi-

vänä se löytyy lähes jokaisesta kodista. 

Vuonna 2024 yrityksen vetovastuu on jo siirtynyt perheessä kolmannelle sukupolvelle. 

”90-luku oli meille todella kiireistä aikaa. Syvä lama kyykytti meitäkin, mutta aika pian vuosikymmenen alussa 

tuotteillemme ja osaamisellemme löytyi myyntiväylä Amerikkaan ja Englantiin lisenssikauppana ja jakeluasemia 

meni paljon venäjälle yksityistymisen alkuaikoina. Jouduin tekemään pitkiä, viikkojenkin myyntimatkoja asioiden 

edetessä eri mantereilla. Suomessakaan meillä ei ollut siihen aikaan erikseen myyntimiehiä, vaan tein itse kaikki 

kaupalliset työt. Ja samaan aikaan kotona odotti perhe, vaimo ja pienet lapset, ja aika oli todella kortilla.” 

”Näin yhdistyksen tärkeänä ja olin ollut toiminnassa mukana melko aktiivisesti. Koin, että vaikka paljon tapahtui, 

niin yhdistys tarvitsisi uutta puhtia. Kiinnostusta olisi ollut, mutta oma arki ei vain kerta kaikkiaan antanut periksi. 

Yhdistys tarvitsi puheenjohtajan, joka voisi panostaa siihen paljon enemmän. Lisäksi olin hieman aikaisemmin lu-

pautunut mukaan kauppakamaritoimintaan, joka sekin söi vähäisiä resursseja.” 

”Tilanne ajautui siihen pisteeseen, että koska puheenjohtajan paikkaa yritettiin puoliväkisin tarjota minulle, päätin 

erota kokonaan. Sinänsä asia oli harmittava, mutta itse asiassa aika tuttu eri yhdistyksissä. Kaikkihan tietävät, että 

toisinaan on niin, että vuosikokoukseen ei tahdota saada ihmisiä edes paikalle, koska aina on iso mahdollisuus jou-

tua nakitetuksi erilaisiin tehtäviin, joihin ei aika tahdo riittää.” 

Vaikka hän ei olekaan ollut mukana yhdistyksessä, Sistonen on seurannut sen toimintaa aktiivisesti, ja hän on muun 

muassa pitänyt juhlapuheen Joroisten yrittäjien Mitalijuhlilla vuonna 2020. 

”Yritysten merkitys paikkakunnille on äärettömän tärkeää ja siksi on ollut mukava seurata yrittäjäyhdistyksen vireää 

toimintaa. Tänä päivänä kunnanisät tietävät, että rahahanat tulevat yrityksistä ja niiden toimintaedellytyksiä pitää 

ja kannattaa edistää kaikin mahdollisin tavoin.” 

 

U-Contin toimitusjohtaja 

Jari Sistonen piti paikalli-

sen yrittäjän puheenvuo-

ron Mitalijuhlissa 2020 ja 

puhui muun muassa kah-

desta meitä tuolloin lii-

kuttaneesta viruksesta. 

Koronasta, jota pitää 

välttää viimeiseen asti ja 

toinen taas oli yrittäjäyh-

distyksen positiivinen 

aktiivisuusvirus ja se oli 

mallia, jonka soisi leviä-

vän kaikille Joroisiin. 

Kuva: Yrittäjien arkisto, 

Päivi Anias 

 

 

Toiminnallisesti vuosi pidettiin melko rauhallisena. Tietoisella päätöksellä katsottiin, että laman aikana toiminnan 

on syytä keskittyä työntekoon. Vaikuttamistyötä tehtiin silti koko ajan, sillä Joroisista oli valmis väylä aina valtakun-

nan ylimpään johtoon asti. Yrittäjiä huolestutti erityisesti ylimääräinen työttömyysvakuutusmaksu, niin sanottu lo-

mautussakko. Yrittäjät olivat tästä erittäin huolissaan, sillä lomautukset ja irtisanomiset olivat valitettavasti arkipäi-

vää ja johtuivat syistä, joihin yrittäjät eivät voineet vaikuttaa. Ylimääräiset maksut eivät ainakaan parantaneet tilan-

netta. Tästä lähetettiin kirjeen joroislaiselle kansanedustajalle Armas Komille. 
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Vetoomus jäi valitettavasti ilman vastakaikua. 

Yrityksille ohjeistettiin Rauno Vanhasen yhteenvetona lomautuksista aiheutuvien kustannusten minimoimiseksi 

muun muassa lomautusten aloittamista vuoden 1993 puolella, lyhennettyä työviikkoa, irtisanomisia lomautusten 

sijaan ja lomautusten keston pidentämistä. Yritykset joutuivat valitettavasti ottamaan käyttöön näitä keinoja valtio-

vallan ikävien päätösten seurauksena. 

Säästämistä tehtiin joka tasolla ja 1993 lopussa päätettiin, että jäsenille ei toimitetakaan enää joka vuosi uutta 

yrittäjien jäsenkorttia, vaan 1994 käyttöön tulee vanhaan korttiin liimattava vuositarra. 
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Vuoden yrittäjäpalkinnon jaosta kunnan kanssa keskusteltiin jälleen vilkkaasti. Ongelmaksi koettiin erilaiset perus-

teet. Se, että Joroisten Yrittäjät Ry:n palkinto on jäsenyrittäjien arvostuksen osoitus toiselle jäsenyrittäjälle, kun taas 

kunta perustelee valintansa toisilla tavoin. Keskustelu yhteisen ehdokkaan löytämiseksi ei ollut joka vuosi helppoa. 

Vuonna 1994 päätettiin pitää kolmekymmentävuotisjuhlat yhdessä perinteisen kesätapahtuman kanssa. Elokuussa 

yrittäjät kokoontuivat Kolpan majalle saunomaan ja paistamaan makkaraa. Tämä ajankohta ja paikka koettiin hy-

väksi vallitsevissa oloissa, koska ajat olivat vaikeat ja yrittäjät olivat ahtaalla. Tällä kertaa ei haluttu järjestää näyttä-

viä juhlia, vaan mennä kotikutoisesti ja edullisesti, mutta silti hyvässä hengessä ja iloisesti katkaista arjen puurtami-

nen. 

 

Toimittajan huomio:  

Näiltä raskailta vuosilta päiväkirja merkintöjä on selvästi vähemmän. Tämä voi johtua siitä, että niitä ei ole 

tehty tai niitä ei ole säilytetty. Vaikka vuosien dokumentointi on osin puutteellista, toiminta oli kuitenkin 

virkeää: järjestettiin juhlia ja yrittäjämessut ja joulukuuperinne alkoi loppuvuosikymmenellä. On aivan ym-

märrettävää, että lama-aikana keskityttiin työntekoon ja tekemiseen, ja muu jäi väistämättä vähemmälle. 

Kun lama koetteli kovaa ja kaikkia, joten oli luonnollista, että prioriteetit muuttuivat. 

1996 merkkitapahtuma oli joroisten yrittäjämessut nyt jo kolmatta kertaa järjestetyt. Messuorganisaatio alkoi olla 

ammattimainen ja homma toimi kitkattomasti. Seuraavissa kuvissa hieman messutunnelmia. 
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Vuosi 1996 oli merkittävä yrittäjille, sillä silloin syntyi Suomen Yrittäjät, nykyisen mallin mukainen kolmiportainen 

järjestö, joka toimii eri tasoilla yrittäjien eduksi. Edeltävät järjestöt, vuodesta 1898 toiminut Pienteollisuuden Kes-

kusliitto (PTK) ja vuodesta 1933 toiminut Suomen Yrittäjäin Keskusliitto (SYKL) lakkautettiin. Niiden tilalle perus-

tettiin Suomen Yrittäjät, koska nähtiin, että toiminnan keskittäminen auttaisi saavuttamaan mahdollisimman hyviä 

tuloksia. Tämä uudistus vahvisti yrittäjien asemaa ja paransi heidän edunvalvontamahdollisuuksiaan. Uuden järjes-

tön perustamisesta päätettiin 5.9.1995 Finlandia-talolla Helsingissä. Tuon tapahtuman kunniaksi kalentereissa syys-

kuun viides päivä on yrittäjän päivä. 

Vuonna 1996 saatiin myös huomautus tilintarkastajilta. Tilit ja maksujen hoito olivat asianmukaisia, mutta oltiin sel-

laisessa tilanteessa, että puheenjohtaja ja rahastonhoitaja olivat sama henkilö, mikä johti siihen, että hän joutui toi-

sinaan hyväksymään omia laskujaan. Tähän päätettiin hakea sääntömuutoksesta apua niin, että nimenkirjoittajia 

olisi aina kaksi. Tämä muutos lisäisi toiminnan läpinäkyvyyttä ja vähentäisi väärinkäytösten riskiä. Sääntömuutos 

osui muutenkin hyvään saumaan, koska menossa oli mallisääntöjen muuttaminen Suomen Yrittäjiltä ja haluttiin Jo-

roisiinkin uuden muotoiset säännöt. Myös Mikkelin Läänin Yrittäjien muutokset saatiin samaa paperiin. Ne vaikutti-

vat nimiasioihin ja oli päätetty luopua Mikkeli- nimestä ja siirtyä käyttämään nimeä Etelä-Savon Yrittäjät. 

Toimittajan huomio:  

Tämä asia on ajoittain noussut esiin pienissä yhdistyksissä, joissa tekijöitä on vähän ja toisten tuuraami-

nen ei aina onnistu. Viime vuosina Joroisissa on käytetty ratkaisua, jossa puheenjohtaja maksaa laskut ja 

hoitaa juoksevat asiat yksin, mutta jokaisessa hallituksen kokouksessa tilit avataan ja katsotaan, mitä on 

tehty ja mihin rahaa on käytetty. On todettu, että tämä malli on hyvä, sillä jokainen hallituksen jäsen tie-

tää silloin, minkälaisia kuluja ja tuloja yhdistyksellä on. Tämä käytäntö on auttanut pitämään taloudenhal-

linnan avoimena ja kaikkien nähtävillä.  

ATK alkoi olla tuttua kauraa firmoissa ja sitä varten haluttiin koulutusta jäsenille. Pauli Räisänen esitti myös yhdis-

tykselle oman tietokoneen hankintaa yrittäjien käyttöön.  Idea oli hyvä, mutta odotti täytäntöönpanoa aina vuoteen 

2019, jolloin yhdistykselle hommattiin ensimmäinen oma tietokone. 

Vuonna 1996 yrittäjäpatsas annettiin yhdessä kunnan kanssa Joroisten Pesulalle, Pirjetta ja Risto Immoselle, jotka 

menestyneen yrityksen lisäksi olivat ehtineet olla monin tavoin mukana yhdistyksen toiminnasta lähes alusta asti. 

Palkinnot annettiin ensimmäistä kertaa Joroisten kunnan, seurakunnan ja yrittäjien yhteisessä itsenäisyyspäivän 

tilaisuudessa. Tämä käytäntö aloitti perinteen, joka jatkui aina vuoteen 2014 asti. Yhteiset itsenäisyyspäivän tilai-

suudet vahvistivat yhteisöllisyyttä ja toivat esiin paikallisten yrittäjien tärkeyden kunnalle. Yrittäjäpatsaan jakami-

nen merkitsi yrittäjien arvostusta ja tunnustusta valitun panoksesta paikallisyhteisön hyväksi, samalla kun se toimi 

kannustimena muille yrittäjille. 

Kukkapirtti Lea Tanninen ja Sari Kolehmainen  

omalla osastollaan. Yritys on jatkaa toimin-

taansa edelleen Joroisissa Kauneus– ja  Jal-

kahoitola Sari Kolehmaisena.  

Ulkona pääsi kokeilemaan jopa helikopterilennätystä.   

Kuvat Foto Saarenheimon arkistoista. 
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TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 1996 

Vuosi 1996 oli yhdistyksen 32:nen toiminta vuosi. 

Yhdistyksen hallitukseen kuuluivat seuraavat henkilöt: Puheenjohtaja Taina Intke-Sutinen, varapuh.joht. Jurvainen 

Terho, jäsenet Haverinen Anne, Lahti Raila, Hytönen Tuomo, Hirvonen Jarkko, Niskanen Pekka, Saarenheimo Tapio 

ja Pirjetta Immonen. Hallitus kokoontui 7 kertaa ja lisäksi joulunavaus ja messutoimikunta omat kokouksensa, myös 

kevät- ja syyskokoukset pidettiin. 

Yhdistykseen kuului 30 jäsenyritystä 

kannattaja yrityksiä 5 kpl kannattaja jäseniä 3 kpl, kunnia jäseniä 4 kpl 

Yhdistys sai jäsenmaksu palautusta 3860 mk. Henkilö ja kannatusjäsen maksut yhdistys sai täysimääräisenä käyt-

töönsä. 

Yhdistys jakoi Joroisten yläasteen ja lukion päättäjäisissä perinteisesti stipendit, yhteissummaltaan 400mk 

Vuoden yrittäjäksi valittiin Joroisten Pesula, joka palkittiin kunnan- ja seurakunnan yhteisessä Itsenäisyysjuhlassa. 

Koulutusta ei sisältynyt vuoden ohjelmaan, mutta muuta toimintaa oli sitäkin enemmän. Oli aloittavan yrittäjän pro-

jekti, kummiyrittäjä projekti, Leader-projekti, kaikissa olimme parhaan kykymme mukaan mukana. Sitten suurimmat 

voiman näytöt Joulun avaus valoineen ja MESSUT. 

Joulunavauksen yhteydessä pidimme myös Pikkujoulun jäsenille. 

Messut järjestettiin syyskuussa 21-22.9.96 yhdeksän vuoden tauon jälkeen. Joroisten Messut messutoimikuntaan 

kuuluivat yhdistyksestä: Anne Haverinen messutoimikunnan puh.joht. Taina Intke-Sutinen, Tapio Saarenheimo sekä 

Alufer OY:stä Esko Kupiainen ja OC-System OY:stä Pauli Räisänen 

Messuosastot saatiin nopeasti täyteen, tulijoita olisi ollut enemmänkin Sää suosi messuviikonloppuna, mutta kävijä-

määrä ei toteutunut. Messuvetäjänä toimi Oikean Aseman Vesa Toivanen ja Eija Koriseva Boheme yhtyeineen esiin-

tyi. Kokonaisuutena Joroisten Messut oli onnistunut ja tarpeellinen tapahtuma. Osallistujien palaute oli selkeä, mes-

suja tulee järjestää useammin. Messujen taloudellinen tulos olisi ollut miinus merkkinen. Joroisten kunnan yleisavus-

tus 30.000 mk ja tilojen vapaakäyttö pelastivat tuloksen. 

Moisten voiman koitoksien jälkeen jäsenille järjestettiin myös rentoutusta.  Oli Golf tapahtuma Kartano-Golfin tilois-

sa, saimme kaikki vähän puttailla ja muuta golf tietoa. Myös messuihin työpanoksilla osallistuneilla oli saunailta Im-

mosten mökillä. 

Kunnallisvaaleissa oli jäseniä ehdokkaina ja heistä tuli valtuustoon valituiksi Hytönen Tuomo ja kunnanhallitukseen 

Jarkko Hirvonen. 

Vuosi 1996 oli yhdistykselle aktiivisen toiminnan ja laman hiipumisen vuosi. Myös yleinen mieliala ja näkymät ovat 

virkistyneet. 

 

Vuonna 1997 vetovastuu Joroisten Yrittäjistä siirtyi uudelle puheenjohtajalle Anne Haveriselle. Varapuheenjohtaja-

na toimi Pauli Räisänen ja sihteerinä Pirjetta Immonen. Muut hallituksen jäsenet olivat Taina Inke-Sutinen, Pekka 

Niskanen, Raila Lahti, Jaakko Hirvonen, Timo Hytönen ja Tapio Saarenheimo. 

Vuoden 1996 alkuun liittyi slogan "Tekijät esiin", jolla messut esiteltiin. Samalla otsikolla kutsuttiin kaikki paikalliset 

yritykset seuraavana vuonna tutustumaan yhdistykseen ja toivottiin jäsenistön kasvua yhteisten tapahtumien myö-

tä. Luvassa oli muun muassa Joroisten messujen järjestelyt ja suunnitelma vuodelle 1998, Joroisten joulunavaus, 

koulutus- ja kurssitoimintaa, virkistystoimintaa, tukea ja neuvoja yrittäjien laajalta verkostolta, jäsenkorttietuja ja 

erilaisia yhteistyön kanavia, verkostoitumista. Näillä eväillä oli hyvä lähteä markkinoimaan yhdistystä. Myös muita 

houkutuksia käytettiin. 

Jäsenhankinnan porkkanaksi esitettiin Vesileppis-lippuja tai sitä, että yhdistys maksaisi ensimmäisen vuoden jäsen-

maksun. Suunnitelmat etenivät siihen pisteeseen, että jokainen hallituksen jäsen velvoitettiin hankkimaan yksi uusi 

jäsen ja uutta jäsentä muistettaisiin 500 markan alennuksella, kunhan jäsenlasku olisi maksettu. Kampanja osoittau-

tui toimivaksi ja jonkun verran uusia jäseniä saatiin. 

Vuonna 1997 järjestettiin yhteinen matka maakunnallisiin yrittäjäjuhliin Mikkeliin, joista oli pikkuhiljaa tullut suo-
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sittu tapahtuma. Maakunnan yrittäjät osallistuivat mielellään näihin juhliin vaihtaakseen kuulumisia ja verkostoitu-

akseen naapurikuntien yrittäjien kanssa. Tyylikkäät juhlat viehättivät erityisesti naisväkeä, sillä niihin pukeuduttiin 

viimeisen päälle – jotain, mikä harvemmin tapahtui tavallisessa arkielämässä. 

Syyskuussa hallituksen kokouksessa vierailivat kunnanjohtaja Rinnemaa ja yrityskummi Jorma Tuukkanen. He ker-

toivat kummiasioista sekä muualla, että Joroisissa ja esittelivät kunnan tulevia suunnitelmia. Kokouksen aikana pää-

tettiin pitää syyskokous uudessa palolaitoksessa, jossa palokunta esittelisi yrittäjille uudet tilansa ja alan viimeisim-

män teknologian. Kokouksessa palohenkilöstö herättelisi yrittäjiä miettimään yritystensä paloturvallisuutta ja toi-

mintatapoja. 

Syyskokouksen päätteeksi palkittiin Suomen itsenäisyyden 80-vuotisjuhlavuoden yrittäjä. Joroisissa tämä henkilö oli 

ansaitusti yrittäjä Matti Pöntinen. jolla oli pitkä kokemus sekä yrittäjyydestä, kuntayhteistyöstä että yhdistystoimin-

nasta. 

Kouluyhteistyö vahvistui myös, kun koulu pyysi yrittäjiä esittäytymään ja kertomaan yrittämisestä oppilaille. Ensim-

mäiset yrittäjävierailut tekivät Jarkko Hirvonen ja Pekka Niskanen. Tämä työ auttoi vahvistamaan yrittäjien näky-

vyyttä ja lisäsi nuorten ymmärrystä yrittäjyydestä, kannustaen heitä mahdollisesti tulevaisuudessa harkitsemaan 

yrittäjän uraa. 

 

Suomen Yrittäjät Joroisten Yrittäjät r.y. TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 1997 

Joroisten yrittäjät ry:lle vuosi 1997 oli 33:s toiminnan vuosi. 

Yhdistyksen hallitukseen kuuluivat seuraavat: 

puheenjohtaja Anne Haverinen, Varapuheenjohtaja Pauli Räisänen, jäsenet Pekka Niskanen, Tuomo Hytönen, Tapio 

Saarenheimo, Jarkko Hirvonen, Taina Intke-Sutinen, Raila Lahti ja sihteerinä Pirjetta Immonen. 

Hallitus kokoontui 5 kertaa, jonka lisäksi olivat Joulunavaus- kokoukset, myös sääntömääräiset syys- ja kevätko-

koukset pidetiin. Hallituksen kokouksessa oli myös kerran kunnanjohtaja ja Yrityskummi mukana. 

Puheenjohtaja oli puheenjohtaja kursseilla 3 kertaa. 

Yhdistykseen kuului 35 jäsenyritystä 

kannattaja yrityksiä 3 kpl 

kannattaja jäseniä 2 kpl 

kunnia jäseniä 4 kpl 

Yhdistys sai jäsenmaksu palautusta 3118;50 mk. Henkilö- ja yrityskannattaja jäsenmaksut saimme täysimääräisinä 

käyttöömme. Syyskokous saatiin viettää palokunnan vieraana tutustuen uuteen paloasemaan ja saaden tietoa turvalli-

suudesta. Samassa tilaisuudessa luovutimme Itsenäisyyden juhlavuoden kunniaksi Juhlakunniakirjan Matti Pöntiselle 

hänen tekemästään työstä yrittäjien hyväksi. 

Joulunavaus-tapahtuma onnistui kohtuullisesti.  

Koulujen kevätjuhlassa jaettiin juhlavuoden kunniaksi useampi stipendi ja ne saivat: Lukio 250;mk Sari Junkkarinen 

ja Tuomo Gynther, Yläaste 100;mk Tiina Pöyhönen, Tomi Naukkarinen, Lassi Ikonen, Susanna Nykänen, Niina Le-

vänen ja Mikko Salkinoja.  

Kunnan kanssa yhdessä palkitsimme Itsenäisyys juhlissa Joroisten Vuoden Yrittäjäksi Reino Kolehmaisen perhei-

neen Spar kaupasta. 

Koulutusta saimme Imagon korotukseen Pertti Niemeltä, myöskin Leader-konsultti Ritva Partanen kävi kertomassa 

kehitysohjelman etenemisestä. 

Myös nimienkeräys rautamaatalous kaupan puolesta tuotti 5 nimeä. 

Virkistykseen panostettiin vain keväisen Rauhalahden retken verran. 

Hallitus 
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Ihmisiä Yhdistyksen Takana—Haveristen vahva vaikutus  

Haverisen Taimisto on toiminut Joroisissa pidempään kuin paikallinen yrittäjäyhdistys itse. Toivo Haverinen perusti 

taimiston vuonna 1952, aikana, jolloin puiden ja koristepensaiden kasvattaminen istutettavaksi oli vielä uutta Suo-

messa. Haverisen innostus taimiston perustamiseen syttyi hänen ollessaan töissä Norjassa 1950-luvun alussa. Toi-

von aktiivinen osallistuminen Joroisten Yrittäjien toimintaan alkoi yhdistyksen perustamisesta lähtien ja jatkui 1980-

luvulle saakka. Toivo Haverinen osallistui hallitustyöskentelyyn monissa eri tehtävissä ja hän mm. edusti Joroisia 

kokouksissa maakunnallisella tasolla ja toi Joroisten äänen kuuluviin aina valtakunnan tasolle asti. 

Yritys laajeni perheyritykseksi 1970-luvulla, kun Toivon poika Sakari Haverinen liittyi yrityksen toimintaan ja toi mu-

kanaan vaimonsa Anne Haverisen. Nykyään yritystä johtavat Annen ja Sakarin pojat Arttu ja Antti Haverinen. Per-

heen yrittäjähenkisyyttä kuvastaa se, että Arttu on palkittu Etelä-Savon vuoden nuorena yrittäjänä, ja Haverisen 

Taimisto on saanut myös runsaasti muita huomionosoituksia, kuten vuoden yrittäjän tittelin. 

Myös Anne Haverinen on ollut pitkäaikainen vai-

kuttaja Joroisten Yrittäjissä. Hänet valittiin halli-

tukseen 1990-luvulla ja hän toimi useaan ottee-

seen puheenjohtajana ja sihteerinä. Anne tun-

nettiin tunnollisuudestaan ja hänen aikanaan 

messutoiminta kehittyi merkittävästi ammatti-

maisemmaksi. Hänen mukaansa tapahtumat, kuten messut, olivat yhdistyksen toiminnan suola, vaikka niiden jär-

jestäminen vaati paljon työtä. Anne koki, että tapahtumat olivat antoisia ja niistä saatiin näyttäviä tapahtumia, vaik-

ka ne eivät aina olleetkaan taloudellisesti kovin kannattavia. 

Anne seurasi yhdistyksen toimintaa myös hallituskau-

siensa ulkopuolella ja on ollut toisinaan huolissaan 

ajoittaisesta toiminnan hiipumisesta. Hän kuitenkin huo-

masi, että yhdistys aina virkistyi uudelleen ja jatkoi aktii-

visesti eteenpäin. Anne korosti, että yhdistystoimintaan 

tarvitaan paljon osallistujia, jotta työ ei kasautuisi sa-

moille henkilöille, mikä voisi helposti tukahduttaa luo-

vuuden ja tekemisen meiningin. 

Erityisesti mieleen jäivät arvokkaat juhlat ja tapahtumat, 

jotka olivat tervetulleita piristysruiskeita yrittäjien usein 

kiireiseen arkeen. Anne myös suosittelee yhdistyksen 

tarjoamia koulutuksia ja kursseja, jotka olivat opettavai-

sia ja antoivat uusia ideoita niin omaan yritystoimintaan 

kuin laajempaan verkostoitumiseen. 

Anne Haverinen vastaanotti Joroisten Yrittäjien Hopeisen ansio-

merkin 2020 Mitalijuhlan yhteydessä  pitkäaikaisesta ja merkittä-

västä työstä yhdistyksen hyväksi. 

Kuva: Yrittäjien arkisto 

2021 yrittäjäjuhlia vietettiin kunnan 380 vuotisjuhlien 

merkeissä ja yhdistys halusi muistaa Huutokosken tai-

mistoa ja Joroisten Leipomoa hopeisin ansiomerkein 

kiitoksena alusta asti kestäneestä jäsenyydestä ja yhdis-

tyksen tukipylväänä toimimisesta. 

Ansiomerkit vastaan ottivat Juha Miettinen Leipomolta 

ja Arttu ja Sakari Haverinen Taimistolta. 

Kuva : Yrittäjien arkisto 
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Vuonna 1998 ensimmäisessä kokouksessa keskustelun ydin liittyi Suomen Yrittäjien uusiin sääntöasioihin. Aluejär-

jestöstä oli ilmoitettu, että kannatusjäsen ei voi olla yritys, pankki tai vakuutusyhtiö tms. Nämä voisivat olla varsinai-

sia jäseniä, mutta onko kyse enää pienistä ja keskisuurista yrityksistä koostuvasta yhdistyksestä? Kannatusjäseneksi 

kelvollisia olisivat enää kunnat. Eri yhdistyksissä asiaan oli otettu erilaisia kantoja ja toimintamalleja oli monenlaisia. 

Joroisten hallitus kävi asiasta pitkän keskustelun, mutta päätti yksimielisesti jatkaa kuten aikaisemminkin: mikä ta-

hansa toimija, joka tekee yhdistyksen kanssa yhteistyötä, edistää yrittäjyyttä, maksaa jäsenmaksut ja ei ole pieni tai 

keskisuuri yritys, voi olla kannattajajäsen. Sama päätös koskisi myös henkilöjäseniä. Päätöksellä oli myös suuri ta-

loudellinen merkitys, sillä kannatusjäsenten jäsenmaksut laskutettiin suoraan yhdistykselle, ja yhdistys sai koko jä-

senmaksun omaan käyttöönsä. Suomen Yrittäjien kautta tavallisen jäsenen maksusta kotiutui paikallisyhdistyksille 

vain pieni osa, koska jäsenmaksut jaettiin kolmiportaisen mallin mukaan valtakunnalliseen, alueelliseen ja paikallis-

yhdistykseen.  

Vaikka yleensä Joroisten Yrittäjät keskittyivät paikallisiin ongelmiin ja paikalliseen edunvalvontaan, otettiin Joroisis-

ta joskus kantaa myös valtakunnan tilanteeseen. Tässä muun muassa Ristoa Immosen kirje Suomen yrittäjille liitty-

en Lauri Ihalaisen silloisiin rapakoihin ulostuloihin työmarkkinatilanteeseen liittyen. 

Tupo ja palkkaratkaisut puhuttivat tuohon aikaan kovasti laman alkaessa loppua ja kansantalouden kääntyessä hi-

taasti nousuun. Jokainen oli tietysti mielestään oikeutettu nappaamaan siivun kasvusta. Yrittäjäpuolella tätä ei kat-

sottu kovinkaan suopeasti. 

Joroisissa 19031998 

SUOMEN YRITTÄJÄT 

Lähestyn tämän Savon Sanomista ottamani lehtileikkeen saattelemana teitä arvoisat järjestömme Herrat ? ! Lauri 

Ihalaisen lausunnot Suomen Yrittäjistä antaa semmoisen kuvan, että koko järjestö on rupusakkia, jonka johdossa on 

täysin neuvottelutaidottomat henkilöt? Vaikuttaa ettei yksityisyrittäjyydellä ja sen tarjoamilla työpaikoilla ole mi-

tään arvoa. Vaikka toisaalla poliitikot ja ay-johtajat ovat yhtä mieltä siitä, että tästä suurtyöttömyyden tilassa pien-

yrittäjyys on ainut tie työllistämiseen. 

Ihalainen on saatava ymmärtämään mitä yksityisyrittäminen todella tarkoittaa, ei yrityksiä perusteta ay-toimintaa 

varten. Tavoitteet ovat toiset, mutta silti niissä tehdään työtä ja teetetään työtä. Ketään ei pakoteta, se perustuu 

kysynnän ja tarjonnan lakiin, on muistettava ei poliitikot, eivätkä ay-johtajat tarjoa työtä. Vain toimivat ja menesty-

vät yritykset työllistävät ja tarjoavat työtä, sulaa hyvyyttään. Se irvokkuus mikä Ihalaisen lausunnoista heijastuu 

kuvaa hänen yksinkertaisuuttaan ja suppeaa ajattelutapaa. 

Kiiltokuvapojusta vanhojen ay-jermujen koulusta ay-johtajaksi nousseelta, mutta elämänkokemusta omaamatto-

malta henkilöltä on turha odottaa yhtään viisaampia ajatuksia. Olisi suorastaan luonnotonta, jos hänellä olisi omia 

ajatuksia. 

Saamillaan opeilla Ihalainen voi keikaroida valtiojohtoisten yritysten työntekijöiden edustajana ja julmistella miten 

lystää. Mutta yksityisellä sektorilla ne eivät kaikilta osin voi toimia. 

Runsaan 25 vuoden ajan olen rivijäsenenä seurannut yhdistyksemme eri julkaisuista ja päivänlehdistä järjestömme 

eri edusmiesten kannan- ottoja ja lausuntoja erilaisissa neuvotteluissa. 

Valitettavasti tyyli on ollut aina sama. On esitetty asioita liian varovasti ja arkaillen, ikään kuin olisi jotain pelättä-

vää tai hävettävää. Kannan otot ovat olleet yleensä toivomusluonteisia? 

Ei nämä yksinkertaiset poliitikot ja ay-johtajat ymmärrä sitä tyyliä. On ehdottomasti otettava kovempi linja, vasta-

puolen tyylin mukaan. 

ME VAADIMME!!! 

Lisäksi Ihalaiselle kumppaneineen tulee tiedottaa ymmärrettävästi, että pienen ja keskisuuren yritystoiminnan piiriin 

kuuluvat kaikki työpaikat. Omistajat ja vieraat yhteenlaskettuna, sekä siellä liikkuvat rahavirrat. Ehdotan julkaista-

vaksi nämä Ihalaisen lausunnot jossakin järjestömme lehdessä. 

Työn iloa toivottaen, Risto Immonen Joroinen 
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Suuri lama alkoi pikkuhiljaa helpottaa, ja yrittäjyys alkoi taas nostaa päätään. Kevätkokouksessa esittäytyi Pieksä-

mäeltä ”Yrittäjyys vuosikymmen” projektin tiimoilta insinööri Pekka Riipinen. Yrittäjyys vuosikymmenen projektin 

tavoitteet olivat yksinkertaiset: yrittäjyyden ilmapiirin parantaminen sekä yrittäjyys- ja yrittäjyysasennekasvatus. 

Haluttiin tehdä yrittäjyydestä yksi mahdollisuus muiden joukossa ja positiivisessa mielessä kannustaa yrittäjyyteen. 

Riipisen esitys korosti yrittäjyyden merkitystä yhteiskunnan elinvoimaisuudelle ja työllisyydelle. Hän painotti, että 

projektin avulla pyritään luomaan ympäristö, jossa yrittäjyys nähdään houkuttelevana ja kannustavana uravaihtoeh-

tona. Riipinen esitti myös konkreettisia toimia ja ohjelmia, joiden kautta nuoria ja aikuisia voitaisiin kannustaa 

yrittäjyyteen. Tähän sisältyivät muun muassa koulut ja oppilaitokset, jotka ottaisivat yrittäjyyskasvatuksen osaksi 

opetussuunnitelmiaan. Lisäksi esitettiin erilaisia tukiohjelmia ja mentorointimahdollisuuksia uusille yrittäjille. 

Vuonna 1998 järjestetyt viidennet yrittäjämessut 29.–30. elokuuta menivät mukavasti, mutta taloudellinen tulos ei 

ollut toivottu. Mikäli kunta ei olisi osallistunut 30 000 markan osuudella, tapahtuma olisi mennyt pahasti miinuksel-

le.  

Messuilla oli 34 näytteilleasettajaa sisätiloissa, seitsemän pihalla ja kuusi myyntipaikkaa, joista osa jäi käyttämättä 

sateisen sään vuoksi. Lasten suosiossa oli erityisesti 4H-yhdistyksen kotieläinpiha, jossa Sappiset esittelivät erilaisia 

pieneläimiä. Sisätilat oli jaettu osastoihin OC Systemsin valmistamilla verkkoseinillä, jotka oli vuokrattu messuille. 

Seinärakenteet saivat paljon kiitosta. 

Messujen pääesiintyjiä olivat Kaija Pohjolan orkesteri ja taikuripari Airaksinen, joiden ohjelma oli kansainvälistä ta-

soa. Juontajana toimi Jorma Skyttä, joka teki myös suoran radiolähetyksen Radio Asemalle, ja ohjelma kesti lähes 

tunnin. Messuilla kävi reilut 1000 ihmistä, mikä oli selkeästi vähemmän kuin aikaisempina vuosina. 

Messutoimikunta joutui pohtimaan tulevaisuuden messujen järjestämistä tarkasti. Mietittiin, miten houkutella 

enemmän kävijöitä ja varmistaa, että tapahtuma pysyy taloudellisesti kannattavana. Pohdinnassa oli myös, miten 

saada lisää sponsoreita ja tuloja. Tavoite olisi, ettei laadusta tingitä. Messujen uudelleenjärjestelyt ja mahdolliset 

uudet rahoitusmallit puhuttivat pitkään. Messut toivat kuitenkin elinvoimaa alueelle ja olivat hyödyllisenä yrittäjille 

ja paikallisille kuluttajille. Joka tapauksessa päätettiin, että seuraaviin messuihin pidettäisiin vähän väliä 

Yrittäjyyden ilmapiirin parantamiseksi ehdotettiin myös tapahtumia ja kampanjoita, jotka nostaisivat esiin paikallisia 

yrittäjiä ja heidän menestystarinoitaan. Tapahtumat ja tarinat loisivat positiivisuutta.  Näkyvyyden toivottiin myös 

kannustavan uusia ihmisiä yrittäjiksi. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Näistä messuista on jo yli 25 vuotta aikaa ja messuosastoilla esittäytyvistä yri-

tyksistä monet jatkavat vielä tänäkin päivänä. Juhanalan kartanolla toiminta 

laajenee edelleen. Eksoottinen Kulkeva Aurinko viettää kesiään paljon Savonlin-

nan torilla, mutta kiertelee myös entiseen tapaan toreilla ja turuilla. Joroisten 

Leipomo löytyy nyt viitostien kupeesta Liikenne-asema Jari-Pekan yhteydestä ja 

kahvila on Kuvansissa. 

Kuvat : Foto Saarenheimon arkistoista 
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Jo vuonna 1995 oli noussut esiin keskustelu keskusta-alueen piristyksen tarpeesta marras-joulukuun pimeänä aika-

na. Yrittäjien hallitus pohti, miten sellainen tapahtuma olisi toteutettavissa kohtuullisen helposti ja edullisesti sekä 

olisi kaikkien kuntalaisten tavoitettavissa. Aika pian muotoutui malli, jossa kunnan edustajat, seurakunnan edusta-

jat ja yrittäjien edustajat toisivat tervehdyksensä tapahtumaan. Joulupukki vierailisi hauskuuttamassa lapsia, ja Seu-

rasalin edessä tarjottaisiin glögiä yhdistyksen piikkiin kaikelle kansalle. Alusta asti tapahtuma avattiin kanttori Kaarlo 

Lehikoisen torvifanfaarilla. Varainhankinta järjestettäisiin makkaran myynnillä ja arpajaisilla, ja kaikki innokkaat 

myyjät toivotettiin tervetulleiksi paikan päälle ensimmäisestä tapahtumasta alkaen. Ensimmäiset joulun avajaiset 

onnistuivat hyvin ja niistä tuli pian säännöllinen perinne.  

Vuonna 1997 ohjelmaan saatiin ensimmäistä kertaa ilotulitus, jonka kustansivat 

kauppaliikkeet, yrittäjät ja Joroisten kunta. Ilotulitus oli huikea vetonaula maaseudul-

la, jossa harvoin päästiin katsomaan vastaavaa. Sunnuntai-iltana varsinkin lapsiper-

heet läheltä ja kaukaa tulivat seuraamaan tapahtumaa. Ilotulituksesta tuli suosittu 

perinne, joka jatkui aina vuoteen 2021 asti. Yrittäjät luopuivat siitä kuitenkin tuolloin 

syntyneen negatiivisen keskustelun vuoksi. Vaikka perinne päättyi, se jätti jälkeensä 

monia hienoja muistoja. 

Elokuussa 1998 keskusteltiin asian laajentamisesta, ja yleinen mielipide oli, että Jo-

roisten keskustan ankeutta voitaisiin piristää näyttävillä jouluvaloilla. Ajatuksena oli tehdä pysyvät rakenteet, joilla 

valojen viritys onnistuisi helposti. Kunnan elinkeinopuoli lupasi olla mukana hankkeessa, ja yrittäjäyhdistys päätti 

laittaa hankkeeseen toisen puolikkaan edellisten messujen voitosta. Kadunpätkän yrittäjät innostuivat asiasta ja 

päättivät kerätä kolehdin asiaan osallistu-

miseen. Pienenä ongelmana oli tasapuoli-

suuden vaatimus, mutta tarkemman kes-

kustelun jälkeen jokainen yritys tuli mu-

kaan. 

Päätettiin viedä tekniseen lautakuntaan 

ehdotus pysyvistä rakenteista tulevia 

vuosia silmällä pitäen. Yhdistys päätti in-

vestoida valolamppuihin, jotka asen-

nettaisiin kadun varrella olevien kiinteis-

töjen räystäiden alle. Asennukset lähtisi-

vät apteekin päästä jatkuen Seurasaliin, 

Parosen taloon. Toisella puolella taas Pa-

ta-ässän vanhaan osaan, Meritan taloon 

ja JRV-taloon. Lisäksi alapuolella olevaa 

Nojosen taloa valaistaisiin erikseen. 

Toimittajan huomio: 

Kadunvarren jouluvalot palvelivat vuosikausia, kunnes kunta hankki lyhtypylväisiin liitettävät jouluvalo-

laitteet. Siinä vaiheessa yrittäjien valot jäivät lojumaan kunnan varaston nurkkaan, josta ne huomasi erää-

nä vuonna silloinen kunnanjohtaja Hotarinen. Hän keksi yhdessä  muutaman ideanikkarin kanssa ripustaa 

ne Stendahlin valtavaan kuuseen viitostien varteen. Valojen kuuseen saaminen oli melkoinen operaatio, 

mutta vielä hankalammaksi osoittautui niiden poistaminen. Lentokentän vielä toimiessa ilmailulaitokselta 

tuli ehdoton kielto nosturin käyttämisestä lähellä lentokenttää ilman huomattavaa lupamaksua, ja niinpä 

valot taitavat olla kuusessa edelleen. Sinänsä kuusi oli onnistunut ja jäi varmasti ohi ajajien mieleen. 

Valolaitteiden ripustaminen jäi vanhana perinteenä yrittäjien harteille vielä sen jälkeen, kun kunnan uudet 

valot oli hankittu. Ripustaminen vaatii ison talkoojoukon ja nosturiauton. Yrittäjien talkoolaisten hiipuessa 

ripustaminen jäi kunnalle pariksi vuodeksi, jonka jälkeen ne on jätetty varastoon. Valojen rikkoutuessa 

laatu heikkeni ja uudet valot ovat olleet kunnan hankintalistalla pitkään. Toistaiseksi on pärjätty ilman. 

 

Joulukadulla ilotulituksia ja Joulupukki.  Kuvat: Päivi Anias 
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Vuoden 1998 toimintakertomus puuttuu, mutta tuona vuonna oli varsin vilkasta aikaa. Hallitukseen kuuluivat pu-

heenjohtaja Anne Haverinen, varapuheenjohtaja Pauli Räisänen, sihteeri Pirjetta Immonen sekä Tuomo Hytönen, 

Jarkko Hirvonen, Raila Lahti, Pekka Niskanen, Anita Hakala ja Tapio Saarenheimo. 

Vuosituhannen viimeinen vuosi mentiin muuten samalla kokoonpanolla, mutta Tuomo Hytönen vaihtui Marja Kaup-

piseen. Vuodesta löytyy arkistoista erittäin vähän merkintöjä, mutta se lienee ymmärrettävää, elettiinhän maail-

manlaajuisesti aivan poikkeuksellista aikaa. Lamasta muistettava vuosikymmen oli päättymässä ja asiat alkoivat vih-

doin korjautua. Vuoden yhdeksänkymmentäyhdeksän toimintakertomus kertoo kuitenkin vilkkaasta ja aktiivisesta 

vuodesta. Erityisen merkittävää oli aluejärjestön kuntavierailu Joroisissa syyskuussa. Kuntavierailut olivat uusi toi-

mintamalli tutustua erilaisten paikkakuntien yrityksiin ja toimintamalleihin. Tapaamisiin kutsuttiin kunnan edustajia 

sekä yrittäjien edustajia ja vierailtiin paikkakunnan yrityksissä kuulemassa livenä yrittäjien toiveita ja näkemyksiä. 

 

Toimintakertomus 1999  

Yhdistyksen 34, toimintavuosi, joka on ollut melko vilkas vuosi 

Maksaneita jäseniä vuoden 1999 alussa oli 37 ja 31.12.1999 58 eli uusia 21 kpl jäsenmäärän vuosinousu historialli-

nen. 

9.4. osallistuttu aluejärjestön kevät kokoukseen kongressitalo Michaelissa, Mikkelissä, jossa tähti- vieraina Sonja 

Lumme ja Heikki Kinnunen sekä imitoija Laitila osallistujia 5. 

16.-17.4. yhdistyksen virkistäytymismatka Kuopioon Kylpylä Rauhalahteen, osanottajia 16 henkilöä 

26 4. Alueellinen yrittäjyysvuosikymmen hankkeen järjestämä "Perehdyttämistilaisuus kasvatusalan- ihmisille ja 

yrittäjille osanottajia 8 henkilöä. Vetäjinä Jarkko Wuorinen ja Olli Liukkonen. 

5.5. Stipendit yläasteen ja lukion päättäville luokille, lukio 1x 250,00, yläaste 2 x 100,00. 

20.8. Yrittäjäilta Kolpan majalla. Alkusammutusharjoitus palomiesten opastamana, yrittäjyyskasvatusinfo Ikonen, 

saunomista, makkaran paistoa ym. mukavaa. Osallistujia 24, illan sponsoroi Merita 

28.9. Aluejärjestön kuntavierailupäivä joroisissa, vierailukohteina Joroisten Metalli Oy, Arvokala/Arvotec Oy sekä 

Kukkakauppa-hautaustoimisto Lahti Oy. Mukana aluejärjestön puheenjohtaja Jarkko Wuorinen, toimitusjohtaja Mir-

ja Haavikko, kunnanjohtaja Tenho Hotarinen ja yhdistyksen puheenjohtaja Anne Haverinen. Opettavainen ja antoisa 

päivä. 

2.-3.10. Laivaseminaari järjestäjänä Osuuspankki, Joroisten kunta ja Yrittäjäyhdistys, teemana "Parempi huominen 

Joroisiin", osanottajia 53. Mukana yrittäjiä, kunnanedustus ja pankin edustus. 

8.-10.10. Liittokokous ja valtakunnalliset Yrittäjäpäivät Kuopiossa, osallistujia 3. 

12.11. Aluejärjestön syyskokous ja maakunnallinen yrittäjäjuhla Punkaharjun Retretissä Esiintyjinä Pertti Salovaara 

ja Saija Varjus. Osallistujia 9. 

28.11. Joroisten joulunavaustilaisuus Koskentiellä. Tapahtuma oli onnistunut. Jouluvalot syttyivät, ohjelma oli laadu-

kasta ja sitä oli runsaasti ja yleisöä oli paljon. 

Hallituksen kokouksia pidettiin 4 kpl sekä kevät- ja syyskokoukset. 

Hallitus: Haverinen, Räisänen, Immonen, Hirvonen, Lahti, Saarenheimo, Niskanen, Hakala, Kauppinen. 

Puheenjohtaja osallistunut aluejärjestön hallituksen kokouksiin 

Yhteistyötä eri sidosryhmien kanssa esim. kunta, koulut, pankit yms. 

Muistettu merkkipäiviä akvarellein tai lahjakortein mm. Ent. kunnanjohtaja Paavo Rinnemaata, uutta kunnanjohtaja 

Tenho Hotarista, Kansanedustaja Katri Komia, uutta S-Markettia, Osuuspankin 80 vuotispäivää. 
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2000-luku, uuden vuosituhännen edessä  

Ajanlaskun kolmas vuosituhat alkoi kohtuullisen rauhallisesti huolimatta maailmanlaajuisesta pelosta erilaisten jär-

jestelmien sortumisesta teknisiin ongelmiin. Lama oli nyt taakse jäänyttä elämää ja uusi merkittävä vuosituhat alka-

nut. ATK vyöryi konttoreihin ja koteihin, some, älylaitteet ja tekniikka ylipäätään kehittyivät huikeaa vauhtia. Syntyi 

uusia ammatteja ja vanhoja katosi tekniikan mullistuessa.  

Vanhan vuosituhannen ongelmat – kylmä sota, lama, köyhyys ja lakot – olivat jäämässä taakse, ja niiden tilalle nou-

sivat ilmaston lämpeneminen ja terrorismi. New Yorkin World Trade Centerin pommituksen jälkeen hyvinvointival-

tioiden turvallisuuden tunne hajosi ja myöhemmin nähtiin vielä monenlaisia pienempiä iskuja eri kaupungeissa. So-

dat ja terrorismi ruokkivat myös pakolaisongelmia, jotka jakoivat kansoja peräpohjolaa myöten. Maailmalla lyövät 

laineet osuivat myös Suomeen, vaikkakin lievempinä.  

Joroisissa elettiin ongelmien suhteen vielä melkoisessa lintukodossa. Savolainen pieni kirkonkylä ei ollut monen 

maahanmuuttajan toivelistalla, mutta siitä huolimatta Joroisissa oli jo merkittävä ulkomaalaisväestö. Tänne tulleet 

ulkomaalaiset olivat tulleet lähinnä puolisoidensa mukana, asettuneet ja työllistyneet Joroisiin. Esimerkiksi Järviky-

län kasvihuoneissa oli runsaasti eri kansalaisuuksia töissä. 2000-luvulla Järvikylän salaatit muuttivat suomalaisten 

käsitystä salaatin syömisestä ja toivat ruukkuviljellyn tuoreen salaatin suomalaisiin ruokapöytiin Hangosta Utsjoelle. 

Kansallisesti merkittävä alkuvuosikymmenen uudistus oli euron käyttöönotto vuonna 2002, jolloin Suomen markka 

jäi pikkuhiljaa pois käytöstä. Tämä oli osalle kansaa iso haaste ja erilaisia laskureita euro- ja markkahintojen vertaa-

miseksi syntyi nopeasti. 

Mutta myös täällä tapahtui: Joroinen oli iso solmukohta – meillä oli lentokenttä ja viitostie kulki liki kylän läpi, lisäksi 

junarata meni vierestä. Infra on Joroisissa ollut erinomainen aina. Täältä on helppo lähteä joka suuntaan. Valtatien 

osalta siihen tuli pieni muutos, kun vuonna 2003 aloitettiin uusi viitostien linjaus, joka ohitti kylän länsipuolelta. 

Varkauden kaupunki, joka on aivan Joroisten kyljessä, on ollut sekä huono että hyvä asia. Työssäkäyntialue on yhtei-

nen ja yritykset ja työpaikat tukevat toisiaan hyvin. Valitettavasti palveluiden osalta on nähtävissä selkeä keskittymi-

nen Varkauteen päin. Kun erikoisliikkeet ovat lähikaupungissa, reilun vartin matkan päässä, kyläkeskus jatkoi näi-

vettymistään ja erilaiset palvelut ovat pikkuhiljaa kuivuneet pois. Uusia työpaikkoja on syntynyt alihankintaan ja 

erilaiseen pieneen teollisuuteen, jolle Joroinen tarjoaa edullista tilaa ja osaajia. "Pyöritä markkaa Joroisissa" oli 

edelleen yrittäjäyhdistyksen johtotähti, vaikka euroon oli jo siirrytty. Liian paljon ei voitu painottaa sitä tosiasiaa, 

että paikallinen kulutus kasvatti paikallista elintasoa ja rahojen ei kannattaisi antaa valua naapurikaupunkeihin tai 

nousevaan nettikauppaan. 

2000-luvulla yhdistyksen kansioista löytyvät sääntöjen mukaisesti kokousten pöytäkirjat, mutta vuosikertomuksia 

on arkistoitu vähemmän. Tämän vuoksi historiikki osin perustuu pelkästään pöytäkirjoihin, yrittäjien kertomuksiin ja 

lehtijuttuihin. 

Uuden vuosituhannen ensimmäinen kokous pidettiin tammikuussa. Kokouksessa jaettiin tehtävät ja suunniteltiin 

tarkemmin tulevaa vuotta ja sen tehtäviä. Päätettiin syventää kouluyhteistyötä erityisesti 8. luokkalaisten työhar-

joitteluiden kautta. Tettiläiset olivat hyviä ehdokkaita kesätyöhommiin, ja kun heillä oli jo hieman tietoa ja tunte-

musta yrityksistä, kesätöihin asettautuminen oli helpompaa. 

Myös Lehti-Ollin (Olavi Hyvönen) kanssa päätettiin pitää yhteinen neuvottelu, johon lähetettäisiin Pirjetta Immonen 

ja Pauli Räisänen. Joroisten Lehti oli alueen kattavin tiedonvälittäjä, ja yrittäjillä oli toiveissa saada entistä enemmän 

huomiota yrityksiin. Markkinointiasioista oli tarkoitus järjestää myös koulutusta, ja lehden kanssa yhteistyössä oli 

varmasti saatavissa synergiahyötyä kaikille osapuolille. 

Kevätkokouksessa huomioitiin, että jäsenkehitys oli ollut suotuisaa. Etelä-Savon Yrittäjien toiminnanjohtaja Mirja 

Haavikko kertoi kokouksessa, että uusia jäseniä oli saatu peräti 21 kappaletta. Nyt oli oltava tarkkana, että jäsenet 

myös kokisivat yhdistyksen olevan hyödyllinen. Yrittäjien kolmiportainen järjestömalli tarjoaa etuja suoraan yrityk-

sen käyttöön, kuten alennuksia ja koulutuksia, ja sen lisäksi valtakunnallista vaikuttamistyötä yrittäjyyden edistä-

miseksi. On tutkittu, että jäsenet maksavat jäsenmaksua ja ovat mukana erilaisista syistä. Toisille riittää yhteisölli-

syys ja yrittäjien yhdistys, jossa verkostoituminen on ykkösasia ja sitä pyritään edistämään kaikilla tasoilla. Jollekin 

on tärkeätä yhdistyksen tarjoamat edut, koulutukset, alennukset tai vaikka lakiapu. Sitten on niitä, joille tärkeintä 
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on paikallinen toiminta, verkostoituminen ja samanhenkisten ihmisten seura. 

Järjestö palvelee kokonaisvaltaisesti kaikkia, mutta paikallisyhdistyksille tärkeä tehtävä on järjestää paikallista toi-

mintaa, sitä, jota ei kukaan muu tee. Vuosituhannen alussa päätettiin järjestää jäsenille ja puolisoille yhteinen illan-

vietto maaliskuussa makkaranpaiston ja mukavan yhdessäolon merkeissä. Myöhemmin kesällä järjestettäisiin kesä-

retki ja käytäisiin tutustumassa Kojexin toimintaan vanhassa tiilitehtaassa Tahkorannassa. Siitä jatkettaisiin illan-

viettoon Pirjetta ja Risto Immosen mökille. Mukaan päätettiin pyytää yrityskummi Jorma Tuukkanen kertomaan päi-

vän kuulumisia. Toivottiin, että tällaisilla tapahtumilla jäsenet saataisiin sitoutumaan yhdistykseen. 

Kun tunnettiin ihmiset ja yritykset niin yhteistyö oli helpompaa. Myös hallituksen sisällä tätä ruvettiin kehittämään. 

Tässä vaiheessa hallituksen kokoukset pidettiin yleensä jossakin alueen yrityksessä ja samalla alkuun tutustuttiin 

yritykseen ja sen toimintaan.  

Vuonna 2001 Joroisten Yrittäjien puheenjohtajaksi valittiin Pauli Räisänen, joka oli toiminut useamman vuoden va-

rapuheenjohtajana ja saanut siten selkeän käsityksen tehtävänsä haasteista ja mahdollisuuksista. Räisäsen ensim-

mäisessä kokouksessa puheenjohtajana asetettiin kunnianhimoisia tavoitteita yhdistyksen toiminnan elävöittä-

miseksi ja kehittämiseksi. 

Yhdistyksen jäsenmäärän kasvattamiseksi asetettiin tavoite hankkia 14–15 uutta jäsentä seuraavien kolmen vuoden 

aikana. Tämän tavoitteen tukemiseksi päätettiin julkaista uusi jäsenlehti, Joroisten Yrittäjälehti, joka esittelisi yhdis-

tyksen toimintaa ja tarkoitusta. Pauli Räisänen lupasi koota lehden aineiston, ja rahoittajaksi saatiin Fennia, joka 

tarjoutui tukemaan hanketta 1000 markan mainoksella. 

Kunnanhallituksen kanssa suunni-

teltiin järjestettäväksi elinkeinopo-

liittinen päivä, jossa määriteltäisiin 

yhteisiä toimintalinjoja tulevaisuu-

den liiketoimintapaikkojen luo-

miseksi uuden Viitostien linjauksen 

ympärille. Tavoitteena oli varmis-

taa, että Joroinen hyötyisi linjauk-

sesta tarjoamalla houkuttelevia 

tonttipaikkoja yrityksille ja teolli-

suudelle. 

Helmikuussa päätettiin järjestää 

jäsenistölle koulutusta ja virkistys-

toimintaa. Koulutukseksi valittiin 

"Tulosta yhdessä tekemällä", jonka 

luennoitsijaksi kutsuttiin Reijo Ko-

sunen 3000 markan palkkiolla. Ta-

pahtuman rahoitus järjestettiin 

lipunmyynnillä. Lisäksi päätettiin 

järjestää kevätretki Järvisydämeen, 

tällä kertaa tarkoituksena viettää 

iloinen päivä yhdessä. 

Näillä tapahtumilla Joroisten Yrittä-

jät pyrki vahvistamaan sekä yhdis-

tyksen sisäistä yhteenkuuluvuutta 

että yhteistyötä muiden paikallis-

ten toimijoiden kanssa. Taustalla 

oli tavoitteena paikkakunnan elin-

keinoelämän kestävän kasvun ta-

kaaminen. 
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Uudessa lehdessä Pauli Räisänen tervehti joroislaisia yrittäjiä ja yhteistyökumppaneita tähän tapaan; 

YHTEISTYÖSSÄ TULEVAISUUTTA RAKENTAMAAN 

Olen vuoden 2001 alusta aloittanut Joroisten Yrittäjät ry:n puheenjohtajan vaativassa tehtävässä. Paineet ovat ko-

vat, sillä edellinen puheenjohtaja, Anne Haverinen hoiti tehtävää upeasti usean vuoden ajan. Siitä Annelle suuret 

kiitokset. Hänen kaudellaan on jäsenyritystemme määrä kasvanut huomattavasti ja toiminta muutenkin ollut 

"elinvoimaista". 

Tavoitteeni puheenjohtajakaudellani on tiivistää yhteistyötä etenkin kunnan kanssa edelleen aktivoiminen tyyliin 

"leipää ja sirkushuveja". Tästä esimerkkinä on maaliskuussa järjestettävät koulutustilaisuus ja ulkoilupäivä- kevät-

retki. Kuntamme kehittäminen yritysten ja niiden kautta tulevien työpaikkojen avulla vaikuttaa lupaavalle, koska 

lähes kaikki luottamushenkilöt puheissaan tuntuvat olevan samoilla linjoilla. Toivottavasti myös teot ovat puheitten 

mukaiset. 

Kunnanjohtaja Tenho Hotarinen on tehnyt hyvän valmistelutyön Joroisten kunnan elinkeinopoliittiseksi ohjelmaksi. 

Se on nyt kunnanhallituksen käsiteltävänä. Ohjelma vaikuttaa lupaavalle ja tulevaisuuden kannalta siinä määriteltä-

vät linjaukset ovat ratkaisevia. Rahallinen panostus elinkeinotoiminnan kehittämiseen on kuitenkin moninkertais-

tettava tavoitteisiin pääsemiseksi 

Yritystoimintaa voi verrata ikiliikkujaan. Kun saamme kuntaamme lisää tuotannollisia työpaikkoja, tarvitaan enem-
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män palveluita ja silloin tulee myös lisää palvelutyöpaikkoja. Tällainen myönteinen kehä tuottaa lisää veromarkkoja 

ja on turvaamassa elinvoimaista kuntaa myös tulevaisuudessa. 

KAIKKI YRITTÄJÄT, KUNNAN VIRKA- JA LUOTTAMUSHENKILÖT JA YHTEISTYÖKUMPPANIMME TEKEMÄÄN YHDESSÄ 

KUNNASTAMME MENESTYSTARINAA! JOROINEN ON HYVÄ PAIKKA ASUA JA TEHDÄ TYÖTÄ. 

Vuoden 2001 syksyllä Joroisten Yrittäjät päättivät kartoittaa jäsenistön kiinnostusta vuoden 2002 yrittäjämessujen 

järjestämiseen. Messujen järjestelyvastuuseen nimettiin Vesa ja Marja Harinen, ja ajankohdaksi esitettiin elokuun ja 

syyskuun välistä aikaa. Myös joulunavaus oli syksyn asialistalla, mutta tapahtuman järjestäminen koettiin työlääksi. 

Yhdistys päätti kysyä kuntaa ja muita paikallisia yhdistyksiä mukaan järjestelyvastuuseen, sillä katsottiin, ettei se 

ollut yrittäjäyhdistyksen päätoimialaa. Asia jätettiin hautumaan elokuun kokouksessa. 

Lokakuussa kunta lupautui mukaan joulunavauksen järjestelyihin, ja tapahtuma päätettiin järjestää perinteiseen 

tapaan ensimmäisenä adventtina. Samassa kokouksessa päätettiin myös järjestää Joroisten messut 2002, jos kunta 

antaisi riittävästi tukea. Ennakkokyselyyn vastasi yli 20 yritystä, jotka olivat selvästi kiinnostuneita osallistumaan 

messuihin. 

 

Ihmisiä yhdistyksen takana– Sattuma toi Joroisiin  

Pauli Räisänen päätyi paikkakunnalle sattuman kautta, kun hän valitsi Joroisen toisen paikkakunnan sijaan, koska 

kunta tarjosi sopivia toimitiloja konepajalle vuokrattavaksi. Hämeenlinnasta tullut Räisänen perusti OC-Systems yri-

tyksen vuonna 1992. Yritys keskittyy keveiden ja monikäyttöisten metallisten väliseinien ja kalusteiden valmistuk-

seen.  

Heti alusta alkaen Räisänen liittyi paikalliseen yrittäjäyhdistykseen ja 

nousi nopeasti sen hallitukseen. Hän toimi useita vuosia varapuheen-

johtajana, kunnes hänestä tuli puheenjohtaja vuonna 2001.  

”Yrittäjäyhdistys oli tuolloin erittäin aktiivinen ja erilaisia tapahtumia 

oli helppo järjestää runsaan aktiivijäsenistön avulla, toki oli niin, että 

yhdistyksen toiminta keskittyi usein samoille aktiivisille henkilöille. 

Erilainen yhteistyö ja yhteiset tapahtumat, kuten messut ja juhlat, oli-

vat tärkeitä yrittäjäväestölle. Erityisesti maakunnalliset ja valtakunnal-

liset tapahtumat, jotka tarjosivat mahdollisuuden verkostoitumiseen 

eri yritysten kanssa, olivat hienoja kokemuksia. Saipa Joroinen isännöi-

dä kerran Etelä-Savon kokousta omalla lentoasemallamme” 

Vuosituhannen vaihde oli murroskautta, kun yrittäjäyhdistyksen vii-

meiset perustajajäsenet vetäytyivät ja nuoremmat jäsenet ottivat vas-

tuuta. Tämä ei kuitenkaan aiheuttanut suurta draamaa, sillä yhteiset 

tavoitteet säilyivät ja toimintatavat muuttuivat vain hieman ajan myö-

tä. 

Räisäsen mukaan paikallinen yrittäjäyhdistys on edelleen tärkeä vai-

kuttaja, varsinkin nyt kun Joroinen kamppailee asukasluvun vähenemi-

sen kanssa. Hän korostaa, että Joroisissa on hyvät mahdollisuudet 

yrittäjyydelle: hyviä tontteja Viitostien varrella, hyvä infrastruktuuri ja 

erinomaiset toimintaedellytykset. Hän painottaa, että näistä edellytyk-

sistä on pidettävä huolta myös tulevaisuudessa. 

 

Vuosi 2002 toi mukanaan merkittävän muutoksen Suomen rahamaailmaan, kun euro otettiin käyttöön. Joroisten 

yrittäjät olivat valmistautuneet muutokseen, ja edellisen vuoden syyskokouksessa Jarkko Hirvonen piti esitelmän 

euron käyttöönotosta ja sen vaikutuksista yrityksiin. Valuutan vaihto aiheutti merkittävän työmäärän, muun muassa 

kassakoneiden ja laskentaohjelmien päivityksiä sekä hinnoittelun muutoksia. 

Pauli Räisänen esittelemässä yritystään vuoden 

1998 messuilla. Toimipisteen valinta Joroisiin 

osoittautui hyväksi valinnaksi ja yritys on kehittynyt  

ja kasvanut  vuosien mittaan  

merkittäväksi joroislaiseksi työllistäjäksi. 

Kuva: Foto Saarenheimon arkisto 
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Tammikuussa 2002 Joroisten Yrittäjät kokoontuivat ensimmäistä kertaa, ja Pauli Räisänen jatkoi puheenjohtajana ja 

Mikko Roponen valittiin varapuheenjohtajaksi. Alustavasti sovittiin, että Joroisten messut järjestetään elokuun vii-

meisenä viikonloppuna, 31.8.–1.9.2002, jos samanaikaisesti ei olisi muita merkittäviä tapahtumia ja urheilutalo olisi 

käytettävissä. Messujen järjestelytoimikuntaan valittiin Tapio Saarenheimo, Pauli Räisänen, osuuspankin edustaja 

sekä Anne Haverinen. Lisäksi päätettiin julkaista uusi numero Joroisten yrittäjien jäsenlehteä helmi-maaliskuussa, 

joka saisi sisältää kaikki vuoden ajankohtaiset asiat ja päivämäärät, helpottaen jäsenten osallistumisten järjestelyjä. 

Vuoden 2002 Joroisten messut osoittautuivat jälleen kerran suosituksi tapahtumaksi. Kävijöitä houkuttelemaan saa-

tiin taas helikopterilennätyksiä, mikä lisäsi kiinnostusta ja toi paikalle paljon yleisöä. Vesa Toivanen ja Mikko Juntu-

nen olivat avainroolissa tapahtuman järjestelyissä. Sekä asiakkaat että näytteilleasettajat olivat tyytyväisiä tapahtu-

man järjestelyihin ja ilmapiiriin. Kuitenkin tapahtuman taloudellinen tulos jäi jälleen nollaan, ja ilman kunnan talou-

dellista tukea se olisi ollut tappiollinen. 

Paikalliset yrittäjät osallistuivat messuille aktiivisesti. Ne nähtiin 

hyvänä tapana  luoda uusia  asiakassuhteita ja lisätä näkyvyyttä. 

Messuilla nähtiin myös erilaisia ohjelmanumeroita, mm paikalli-

sen Itämäisen tanssiryhmän esityksiä. 

Suosiosta huolimatta messuja oli vaikea saada kannattavaksi ja 

niihin meni merkittäviä työpanoksia talkoolaisilla. 

Kuvat: Foto-Saarenheimon arkistoista 
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Syksyllä keskusteltiin taas joulunavauksen järjestämisestä. Yrittäjät olivat valmiita asentamaan joulukalusteet perin-

teiseen tapaan, mutta toivoivat jonkun muun ottavan päävastuun tapahtuman järjestämisestä. Osuuspankkia pyy-

dettiin järjestämään tapahtuma, ja jos tämä ei onnistuisi, asiaa pohdittaisiin uudelleen. Yrittäjät toivoivat löytävänsä 

ratkaisuja, jotka palvelisivat kuntalaisia mahdollisimman hyvin ja pitäisivät tapahtuman elinvoimaisena. 

Vuosi 2003 alkoi Joroisten Yrittäjien aktiivisella toiminnalla ja suunnitelmilla. Tammikuun kokouksessa puheenjoh-

taja haastoi hallituksen jäseniä hankkimaan uusia yritysjäseniä, tavoitteena oli saada kukin jäsen hankkimaan aina-

kin yhden uuden jäsenen alkavan vuoden aikana. 

Hallitus suunnitteli virkistysmatkaa, ja toimikunta, johon kuuluivat Tapio Saarenheimo, Raila Lahti, ja Anni Lahti, 

valmisti matkaa vuoden 2003 loppuun. Kuitenkin erinäisten kiireiden vuoksi matka siirrettiin alkuvuoteen 2004, ja 

kohteeksi valikoitui Peurungan Lomakeskus. 

Joulunavaus puhutti jälleen, erityisesti jouluvalojen asennusavustuksen osalta. Koska avustusta ei ollut haettu ajois-

sa, sitä ei voitu myöntää vuodelle 2003, mutta päätettiin hakea jo syksyllä 2003 seuraavan vuoden avustusta. Ta-

voitteena oli hankkia 600 euroa rikkoutuneiden lamppujen uusimiseen, jotta niiden käyttöikää voitaisiin jatkaa. 

Yhdistyksessä tiedostettiin jatkuvan oppimisen merkitys, ja "Oppivat osaajat" -projektin edustajaksi valittiin Tarja 

Heinänen. Erilaisia kursseja ja koulutuksia pyrittiin järjestämään yrittäjien tueksi. Maailma kehittyi harppauksin ja 

tekniikka ympärillä muuttui koko ajan. Se vaati yrittäjiltä jatkuvaa uuden opettelemista ja asioiden hallintaa.  

Lokakuun kokouksessa mukana oli kunnan uusi elinkeinoasiamies Antti Eronen, joka kertoi näkemyksiään kunnan 

elinkeinoelämän tulevaisuudesta ja painotti yhteistyön tärkeyttä. Myös tulevan syyskokouksen henkilövalinnoista 

keskusteltiin, ja koska uusia tulokkaita ei ollut, päätettiin ehdottaa, että entinen hallitus jatkaisi, mikäli syyskokouk-

seen ei innokkaita mukaan tulijoita ilmaantuisi. 

Yhdistyksen jäsenille tarjottiin mahdollisuus osallistua Heimo Langin luentoon "Arvot ja lisäarvon luominen yrittä-

jyydessä ja kunnan kehittämisessä". Paikallisyhdistys kustansi hallituksen jäsenten pääsymaksut tapahtumaan, kos-

ka aihe oli erittäin osuva yrittäjäyhdistyksen kehittämisessä. 

Vuoden 2003 toimintakertomus ei ole säilynyt, mutta tiedetään, että hallituksessa toimivat Pauli Räisänen, Tapio 

Saarenheimo, Mikko Roponen, Raila Lahti, Anne Haverinen, Anni Lahti-Hyvärinen, Tarja Heinänen, Pekka Niskanen 

ja Ari Suhonen. Yhdistys jatkoi aktiivista toimintaansa ja pyrki edistämään paikallista elinkeinoelämää ja yrittäjien 

yhteistyötä. 

Vuosi 2004 alkoi aktiivisesti virkistysmatkojen merkeissä. Ensimmäinen matka suuntautui 24. tammikuuta Peurun-

kaan, jonne 23 yrittäjäjäsentä matkasi yhteisellä bussikyydillä ja viipyi yön yli. Helmikuussa järjestettiin toinen virkis-

tysretki Leppävirralle ja Rantasalmelle, jossa reissattiin moottorikelkka-safarin muodossa. Retkillä ja kokouksissa 

keskusteltiin tulevista tapahtumista ja suunnitelmista. 

Vuonna 2004 Joroisten Yrittäjät juhlistaisi 40-vuotista taivaltaan. Kokouksessa päätettiin yksimielisesti järjestää juh-

lat ja elinkeinoasiamies Antti Eronen valtuutettiin selvittämään juhlapaikka- ja järjestelyvaihtoehtoja. Eronen il-

moitti helmikuun kokouksessa, että ainoa sopiva juhlapaikka olisi urheilutalo, ja päivämääräksi ehdotettiin 18. syys-

kuuta 2004. Kunta lupautui tarjoamaan tilat, ja yrittäjät järjestäisivät buffet-tyyppisen ruokailun, johon pyydettiin 

tarjoukset Aino Sigvardilta ja Kristiina Häyriseltä. Häyrinen eli Juhanalan ateria ja juhlapalvelu valittiin edullisemman 

hinnan vuoksi vaikka molempien menu oli erinomainen. 

Juhlissa päätettiin muistaa erityisesti yhdistyksen perustajajäseniä, sekä pitkäaikaista sihteeriä Pirjetta Immosta. 

Lisäksi juhlien ohjelmarungon suunnittelu aloitettiin hyvissä ajoin, ja Antti Eronen lupasi tuoda seuraavaan kokouk-

seen ehdotuksen ohjelmarungosta, johon kuuluisi myös tanssit Anne Hämäläisen ja Antti Slavinskyn musiikin tahdis-

sa. 

Tässä kohtaa jouduttiin tekemään pikainen sihteerin vaihdos: Tapio Saarenheimo, joka oli pitkään hoitanut yhdis-

tyksen sihteerin tehtäviä, pyysi vapautusta tehtävästään sairastumisen vuoksi. Uudeksi sihteeriksi valittiin Anni Lah-

ti-Hyvärinen. 

Vuosi 2004 alkoi siis aktiivisesti ja suunnitelmallisesti, ja yhdistys valmistautui juhlistamaan merkittävää virstanpyl-

västä historiassaan. 
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Juhlasuunnitelmat olivat vauhdissa ja 40 vuotisjuhlamuistamiset olivat työn alla, mahdollisia vaihtoehtoja muista-

miseen olivat kukittaminen tai lahjat. Myös mahdolliset ansiomitalit olivat esillä, vaikka pohdittiinkin, että olivat 

melko kalliita yhdistyksen kustantaa, kun mahdollisia saajia olisi kuitenkin melkoisesti.  

”Yrittäjä ei enää ole kunnassa kirosana” otsikoi Joroisten Lehden päätoimittaja Elisa Kilpi juttunsa, jossa käsiteltiin 

juhlaa. Juttu jatkui: ”Kiihkeässä kunnallispoliittisissa tunnelmissa syntynyt Joroisten yrittäjäyhdistys juhli 40 vuotista 

taivaltaan sovinnollisissa merkeissä urheilutalolla lauantaina. Aikanaan yrittäjiään alistaneen kunnan nykyinen joh-

taja Tenho Hotarinen toi tilaisuuteen myönteisen tervehdyksen ja toivotti yrityksille valoisaa tulevaisuutta Joroisten 

seudulla.”  Ehkä aivan alistettuja yrittäjät eivät tunteneet olleensa, mutta siinä toimittaja oli oikeassa, että monissa 

asioissa oli päästy eteenpäin. 

 Juhlan puheet toistivat samaa asiaa. Kunnanjohtaja Hotarinen kehui verkostoitumisen vaikutuksia kuntatalouteen. 

Yrityskummi Tuukkanen totesi että aikansaelänyt yrittäjien ja maatalouden vastakkainasettelu ontui pahasti, koska 

nykyaikainen maatalous on yritystoimintaa.   

Joroisten Yrittäjät muisti juhlassaan yhdistyksen perustajajäseniä Aatto Tarvaista, Pekka Lahtea, Matti Pöntistä ja 

Reijo Kinnusta kukkasin ja Suomen Yrittäjien hopeinen ansiomerkki kiinnitettiin rintapieleen Anne Haveriselle, Pir-

jetta Immoselle, Raila Lahdelle, Pekka Niskaselle ja Tapio Saarenheimolle. 

 

Joroisten Yrittäjät ry 

TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 2004 

Yrittäjäyhdistyksen 40. toimintavuosi sisälsi mm. seuraavaa: 

Hallituksen puheenjohtajana toimi Pauli Räisänen ja sihteerinä Anni Lahti-Hyvärinen. Muina jäseninä olivat Tarja 

Heinänen, Ari Suhonen, Anne Haverinen, Mikko Roponen, Pekka Niskanen Tapio Saarenheimo ja Risto Hakkarai-

nen 

Pidettiin sääntömääräinen kevätkokous Joroisten kunnanvirastolla 31.3.2004 ja syyskokous Vanamolassa 26.11.2004 

sekä kolme hallituksen kokousta kevätkaudella ja kolme kokousta syyskaudella. 

Osallistuttiin Etelä-Savon yrittäjien syyskokoukseen. Puheenjohtaja osallistui muutamaan Etelä- Savon yrittäjien hal-

lituksen kokoukseen. 

Järjestettiin virkistysmatka Peurunkaan 24.-25.1.2004. 

Järjestettiin uusille yhdistyksen jäsenille ja muille uusille yrittäjille tutustumisilta Seurasalissa. 

22.4.2004. Kesäjuhlia vietettiin Pauli Räisäsen rantasaunalla/kotona 19.6.2004. 

Järjestettiin Joroisten Yrittäjien 40-vuotisjuhla 18.9.2004 Joroisten urheilutalolla. 

Järjestettiin sunnuntaina 5.12.2004 Joulunavaus-tapahtuma Koskentiellä. 

Osallistuttiin "Vuoden Yrittäjän" valintaan yhdessä kunnan kanssa. Valituksi tuli Mikko Roponen. 

Jatkettiin eri tavoin positiivisen yritys- ja kuntakuvan luomista Joroisista. 

Hallituksen puolesta 

Anni Lahti-Hyvärinen 

Sihteeri 

 

 

Vuosi 2005 alkoi jälleen pohdinnalla siitä, kuinka saada yrittäjäjäsenet sitoutumaan yhdistykseen ja varmistaa, että 

jäsenet kokevat saavansa mahdollisimman paljon hyötyä.  Se tiedettiin kokemuksesta, että tyytyväinen jäsen mark-

kinoi yhdistystä eteenpäin, tyytymätön muistaa myös kertoa tuntemuksensa ja pahan kello yleensä kantaa pidem-

mälle. Tämän lisäksi jäsenhankintaa päätettiin tehostaa soittamalla yrittäjille, jotka eivät vielä olleet jäseniä. Heidät 

kutsuttiin mukaan huhtikuussa pidettävään kevätkokoukseen Kuopan majalle. Yhdistykseen kuulumattomista yri-
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tyksistä tehtiin lista, joka jaettiin hallituksen jäsenille soitettavaksi läpi. Tämä osoittautui melko tehokkaaksi keinoksi 

jäsenhankinnassa, ja erityisesti Tarja Heinänen toimi ansiokkaasti hankkien parissa kuukaudessa kuusi uutta jäsentä 

yhdistykselle. 

Etelä-Savon Yrittäjät halusivat pitää Kevätkokouksen Joroisissa ja suunniteltu päivämäärä oli 22.4. Kokouksen järjes-

telyä johti elinkeinoasiamies Antti Eronen yhdessä Pauli Räisäsen ja Etelä-Savon Yrittäjien toimitusjohtaja Mirja Haa-

vikon kanssa. Tapahtuman sponsoreiksi olivat lupautuneet Joroisten kunta, OP-Pohjola, Elisa, Nordea ja Tuomo Sal-

mela, joka myös vastasi ohjelman järjestämisestä. Kokouksen päätteeksi päätettiin järjestää pienet tanssit. 

Tänä vuonna päätettiin elvyttää yhteistä matkaperinnettä ja järjestää matka Tallinnaan. Matkaan lähti 17 osallistu-

jaa, ja tällainen virkistystoiminta koettiin erittäin mukavaksi. Jo heti alussa kuitenkin myönnettiin, että aikataululli-

sesti kaikille sopivan ajankohdan löytäminen oli haastavaa. Matkojen jatkamiseen päätettiin kuitenkin sitoutua. 

Syksyllä osallistuttiin myös yhteiselle matkalle Rantasalmen ja Juvan yrittäjien kanssa, mutta tältä reissulta Joroisista 

osallistui vain viisi henkilöä. Vaikka verkostoituminen isommassa ryhmässä on tehokas tapa tutustua ja edistää 

yrittäjyysasioita, todettiin myös, että oman kylän porukalla matkustamisessa on omat etunsa – ollaanhan jo valmiik-

si tuttuja keskenään. 

Syyskuun kokouksessa vieraana 

oli Joroisten kunnan yrityskummi 

Jorma Tuukkanen. Joroisista ko-

toisin ollut Tuukkanen vietti tääl-

lä myös pitkiä aikoja eläkevuosi-

naan ja toimi Joroisten yritys-

kummina vuodesta 1996 alkaen. 

Kummitoiminnassa hän auttoi 

yrittäjiä monenlaisissa ongelmis-

sa ja kasvuvaiheissa, tarjoten tu-

kea ja neuvontaa. Tuukkanen oli 

tunnettu vahvoista mielipiteis-

tään, ja hän oli aktiivinen kolum-

nisti sekä mielipidekirjoittaja, 

joka otti kantaa yrittäjyyteen ja 

yhteiskunnallisiin asioihin, joihin 

hänellä olikin runsaasti osaamis-

ta. 

Tuukkanen aloitti työelämänsä jo 

nuorena isänsä apuna, isä oli so-

kea posetiivari. Varsinaisen elä-

mäntyönsä hän teki E-osuus-

liikkeiden sekä E-Osuuskunta 

Ekan ja Tradekan palveluksessa. Yksi hänen merkittävimmistä saavutuksistaan oli Siwa-ketjun kehittäminen, perus-

taminen ja levittäminen ympäri Suomen. 

Yrityskummina Tuukkanen oli aktiivisesti mukana Joroisten yrittäjäyhdistyksen toiminnassa ja vieraili usein yhdistyk-

sen tapahtumissa sekä kokouksissa, joissa hän jakoi näkemyksiään yrittäjyyden edistämisestä. Hän oli luomassa 

uutta ajattelua ja tarjoamassa rohkeita suunnitelmia monen Joroisten yrityksen taipaleelle. Lisäksi Tuukkanen teki 

töitä alueen kuntien yhteistyön vahvistamiseksi ja toivoi, että Pohjois-Savo ja Etelä-Savo yhdistyisivät yhdeksi Savon 

maakunnaksi. 

Lokakuussa joulun avauksen järjestelyt olivat jo hyvin selvillä, ja ne sujuivat perinteiseen tapaan. Juontajaksi saatiin 

Tarja Suomulla, ja Kaarlo Lehikoinen soittaisi alkufanfaarin entiseen tapaan. Kunnan edustajat sekä seurakunnan 

edustajat pitivät puheenvuorot, ja päiväkodin lapset esittivät jouluaiheista ohjelmaa. Putki- ja hitsaustyö Suomalai-

nen tarjosi tapahtumassa glögit ja partiolaiset myivät makkaraa. Tapahtuman rahoitus tuli Koskentien yrittäjiltä pe-

Jorma Tuukkanen oli vieraana Yrittäjien 50-vuotisjuhlissa ja tutustuu tässä kuvassa yhdistyk-

sen juhlaan kerättyyn historiakatsaukseen. Kuvassa Terho Jurvainen, Jorma Tuukkanen, 

 Elinkeinoasiamies Aarre Damski ja yhdistyksen silloinen puheenjohtaja Jarkko Hirvonen. 

Kuva: Päivi Anias 
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rittävällä 22 euron maksulla ja lisäksi varoja kerättiin arpamyynnin avulla. 

Syyskokouksen järjestelyissä keskusteltiin jo alustavasti puheenjohtajakysymyksestä, sillä Pauli Räisänen oli tehnyt 

pitkän päivän hommassa ja uudelle jatkajalle oli tarvetta. Ratkaisua ei kuitenkaan löydetty ennen syyskokousta, jo-

ten päätös jätettiin marraskuussa pidettävän syyskokouksen tehtäväksi. 

Antti Eronen kertoi syyskokouksessa kunnan kuulumisia ja mainitsi, että paikkakunnalla oli havaittavissa selkeää 

kasvua yrittäjyydessä, sillä marraskuussa yksitoista yrittäjää oli saanut starttirahaa. Tämä lupasi hyvää tulevaisuu-

delle. Starttiraha on valtion tarjoama tuki, jonka avulla uusille aloittaville yrittäjille pyritään luomaan edellytykset 

yritystoiminnan aloittamiselle ja palkkatulojen muodostumiselle. Vaikka kaikki starttirahan saajat eivät jatka yritys-

toimintaansa pitkään, tuki synnyttää vuosittain runsaasti uusia yrityksiä. 

Syyskokouksessa elettiin jännittäviä aikoja puheenjohtajavalinnan suhteen ja keskustelun päätteeksi Anni Lahti-

Hyvärinen valittiin tehtävään. Samassa kokouksessa päätettiin, että toimintasuunnitelmaan lisätään maininta yrittä-

jien halusta lisätä yhteistyötä Varkauden suuntaan. Joroisten Yrittäjät ry piti kehityssuuntaa Varkauteen parhaana 

mahdollisena,ja tämä yhteistyön vahvistaminen nähtiin tärkeänä askeleena yhdistyksen ja kunnan tulevaisuuden 

kannalta. 

 

Joroisten Yrittäjät ry 

TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 2005 

kyseessä oli Yrittäjäyhdistyksen 41 toimintavuosi 

Hallitukseen puheenjohtajana toimi Pauli Räisänen ja sihteerinä Anni Lahti-Hyvärinen Muina jäseninä Tarja Heinä-

nen, Tapio Saarenheimo, Pekka Niskanen Mikko Roponen, Ari Suhonen, Terho Jurvainen ja Anne Haverinen. 

Tilitarkastajina toimivat Erkki Salmi ja Keijo Aihkisalo.  

Yrittäjäyhdistyksessä oli 52 jäsentä ja 3 kunniajäsentä. Pidettiin seitsemän hallituksen kokousta ja sääntömääräiset 

kevät- ja syyskokoukset sekä syyskokkouksen yhteydessä pikkujoulut. Vierailijoina hallituksen kokouksissa oli kol-

me kertaa eam Antti Eronen kertoen kunnan kuulumisia ja kerran yrityskummimme Jorma Tuukkanen kertomassa 

näkökannastaan kunta/yrittäjät. 

Aluejärjestön, Etelä-Savon Yrittäjien kevätkokous järjestettiin 22. 4 2005 Joroisissa paikkana oli lentoterminaali.  

Suunnittelusta vastasivat Mirja Haavikko ja elinkeinoasiamies Antti Eronen ja puheenjohtaja 

Tilaisuus sujui kaikin puolin mukavasti. Puitteet olivat tilaisuuteen sopivat, ohjelmaa esittivät Tuomo ja Iris Salmela 

teatteriryhmineen ja ruokailusta vastasi Juhanalan kartano.  Tanssimusiikista AnneHämäläinen/Antti Slavinski. 

Sponsoreina olivat Joroisten kunta, Osuuspankki, Nordea ja Elisa Kustannuksia yhdistykselle tilaisuudesta kertyi 100 

€ 

Puheenjohtaja osallistui valtakunnallisille puheenjohtajapäiville ja muutamaan aluejärjestön kokoukseen sekä alue-

järjestön syyskokoukseen. 

Järjestettiin virkistysmatka Tallinaan. Osallistujia oli 17. Matka oli oikein onnistunut ja päätettiin ottaa uudelleen 

ohjelmaan. 

Hallituksen jäsenet osallistuivat jäsenhankintaan soittelemalla yrittäjille, erityisesti hankinnassa kunnostautui Tarja 

Heinänen. 

Jaettiin perinteisesti stipendit yhdelle lukion ja yhdelle yläasteen päättävälle oppilaalle ja osallistuttiin kunnan kanssa 

vuoden yrittäjän valitaan. Vuoden yrittäjäksi valittiin Pirkon Puhdistus, joka vietti myös 20-vuotisjuhlavuotta 

Joroisten, Juvan ja Rantasalmen yhdistykset järjestivät yhteisen pikkujoulumatkan Tallinaan. Matkalle osallistui Jo-

roisista neljä henkilöä. 

Edelleen järjestettiin Joulunavaustilaisuus perinteisen kaavan mukaan sunnuntaina 4.12. 

Jatkettiin eri tavoin positiivisen yritys- ja kuntakuvan luomista Joroisista 

Hallituksen puolesta 

Anne Haverinen, sihteeri 
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Tammikuussa uusi hallitus kokoontui ensimmäistä kertaa, ja kokouksessa keskusteltiin tehtävien jaosta, jäsenyyden 

hyödyistä sekä jäsenhankinnasta. Uusi puheenjohtaja Anni Lahti-Hyvärinen antoi jokaiselle hallituksen jäsenelle 

kotiläksyksi pohtia, miten aktivoida nykyisiä jäseniä ja kuinka houkutella uusia jäseniä mukaan. Yhdistykselle on tär-

keää, että sen ääni kuvastaa mahdollisimman laajaa ja monipuolista joukkoa Joroisten yrittäjiä. Siksi olisi toivotta-

vaa, että mahdollisimman moni yritys näkisi yhdistyksen toiminnan merkityksellisenä ja liittyisi mukaan. 

Lisäksi kaikki hallituksen jäsenet saivat tutustuttavakseen Joroisten kunnan vuoden 2006 elinkeino-ohjelman. Ohjel-

maan oli koottu kunnan näkemyksiä ja osin myös haaveita tulevaisuuden elinvoimaisesta ja vahvasta Joroisista sekä 

siitä, millä tavoin nämä tavoitteet voitaisiin saavuttaa. 

Toukokuussa hallituksen vieraaksi saatiin uusi elinkeinoasiamies Kari Heikkinen, joka oli juuri aloittanut työnsä. 

Heikkinen kertoi omasta taustastaan ja osoitti suurta kiinnostusta yrittäjäyhdistyksen toimintaan sekä siihen, miten 

kunnan ja yrittäjien yhteistyötä voitaisiin parantaa. Lisäksi hän pyysi pienen esittelyn jokaiselta hallituksen jäseneltä 

tutustuakseen heihin ja heidän yrityksiinsä. 

Kesäjuhlia alettiin järjes-

tellä, ja kokouksessa 

suunniteltiin ruokalistaa, 

saunan lämmitystä sekä 

muita tehtäviä, joita halli-

tus hoitaisi juhlien onnis-

tumiseksi. Fennia oli lu-

pautunut sponsoroimaan 

kesäjuhlia 100 eurolla, ja 

Kari Heikkinen lupasi osal-

listua ja tiedustella, voisi-

ko kunta sponsoroida ruo-

kajuomat. 

Kokouksessa päätettiin 

myös järjestää pikkujoulu-

matka Pietariin marras-

kuussa, ja lisätietoja tästä 

saataisiin myöhemmin 

asian edetessä. 

 

Elokuussa kunnan kanssa suunniteltiin Yrittäjän päivän viettoa, joka pää-

tettiin järjestää 5. syyskuuta 2006. Tänä päivänä, kun juhlaa vietettiin en-

simmäistä kertaa, Helsingissä paljastettiin Yrittäjäpatsas, joka sijaitsee Na-

rikkatorilla Kampissa. Patsaan paljastustilaisuus kesti 45 minuuttia, ja sitä 

oli mahdollista seurata verkossa. Kokouksessa päätettiin, että kunnanviras-

tolla järjestetään tilaisuus, jossa katsottaisiin patsaan paljastustilaisuuden 

tallenne ja keskusteltaisiin ajankohtaisista asioista. 

Yrittäjäpatsas paljastettiin syksyllä 2006, ja sen tarkoituksena oli vahvistaa 

yrittäjien työn ja yrittäjyyden arvostusta sekä Suomessa että kansainväli-

sesti. Teoksen on tehnyt taiteilija Eva Löfdahl.  

Erilaiset leikkisät toimintatuokiot kuuluivat kesätapahtumiin. Niiden voimalla oli mukava irtautua arjesta ja rentoutua samanhenkis-

ten ihmisten kanssa. Eri muodoissa kesätapahtumia on järjestetty koko yhdistyksen historian ajan. Tässä menoa Kolpalla 2006.  

Kuva: Yrittäjien arkistosta 

Savon Yrittäjät vierailivat Eduskunnassa syksyllä 2023 ja kävivät samalla patsaalla. Ku-

vassa vasemmalta Joel Jokelainen. Paula Aikio-Tallgren, Päivi Anias, Janne Parkkila, Harri 

Piipponen, Minna Asikainen, Aki Karkuuahti ja Kalevi Hilli.  Kuva: Mia Simppanen 
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Elinkeinoasiamies toi hyvänä uutisena elokuun kokoukseen, että Joroisten elinkeinopoliittista ohjelmaa ollaan teke-

mässä uusiksi, koska on huomattu, että se on saatava huomattavasti konkreettisemmaksi. Aikaisempi versio oli teh-

ty puhtaasti virkamiestyönä, nyt kunta haluaisi mukaan työryhmään myös yrittäjäyhdistyksen jäseniä. Työryhmään 

valittiin Anni Lahti-Hyvärinen, Pauli Räisänen ja Anne Haverinen edustamaan yrittäjiä ja uuden ohjelman odotettiin 

valmistuvan syksyn aikana. 

 

TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 2006 

kyseessä oli Yrittäjäyhdistyksen 42, toimintavuosi 

Hallitukseen puheenjohtajana toimi Anni Lahti-Hyvärinen, varapuheenjohtajana Pauli Räisänen ja sihteerinä Anne 

Haverinen. Muina jäseninä Tarja Heinänen, Topias Haapanen Pekka Niskanen, Ilona Tenhunen, Ari Suhonen ja Ter-

ho Jurvainen. 

Tilitarkastajina toimivat Erkki Salmi ja Keijo Aihkisalo Yrittäjäyhdistyksessä oli 54 varsinaista jäsentä, 4 kannatusjä-

sentä, 3 kunniajäsentä 

Pidettiin kuusi hallituksen kokousta ja sääntömääräiset kevät- ja syyskokoukset sekä syyskokouksen yhteydessä pik-

kujoulut Juhanalan kartanossa. Vierailijoina hallituksen kokouksissa oli kaksi kertaa vt kunnanjohtajan ominaisuu-

dessa Antti Eronen kertoen kunnan kuulumisia ja kaksi kertaa eam Kari Heikkinen Syyskokouksessa olivat vieraili-

joina Etelä-Savon Yrittäjät ry 

Mirja Haavikko ja Nordeasta Lauri Järvenpää. Kevätkokous pidettiin Osuuspankin tiloissa runsaat tarjoilut pankilta 

ja johtaja Ahtiainen kertoi OP:n bonusjärjestelmästä, osanottaja määrä oli minimaalinen. 

Osallistuttiin aluejärjestön, Etelä-Savon Yrittäjät ry:n kevätkokoukseen 21.4. joka pidettiin Hirvensalmella Satulin-

nassa. 

Osallistuttiin aluejärjestön järjestämään koulutus/hallitusten tutustumistilaisuuteen Mäntyharjulla 17.6. pidettiin ke-

sätapahtuma Kolpan majalla, osallistujia oli kiitettävästi, 30. Mukana menossa olivat myös Mirja Haavikko, Kari 

Heikkinen ja puh yhtiö Elisan edustaja Jumppahetken veti Minna Varkauden kuntosalilta ja grillimestarina toimi Nis-

kasen Pekka Tilaisuus oli oikein onnistunut. 

Valtakunnalliset Yrittäjäpäivät olivat 6.-8.10 Hämeenlinnassa. 

Aluejärjestön syyskokous oli Pieksämäen Poleenissa. Tänä vuonna osallistujia Joroisista oli tavallista enemmän, sillä 

OC- System Oy sai ansaitsemansa Maakunnallisen yrittäjäpalkinnon 

Joroisten kunnan kanssa järjestettiin ensimmäistä kertaa Yrittäjätilaisuus 5.9 jossa yrittäjät ja kunnanpäättäjät voivat 

vapaasti keskustellen parantaa Joroisten yrityselämää. Tarkoitus on tehdä siitä perinne. 5.9. on Yrittäjien oma valta-

kunnallinen merkkipäivä. Tänä vuonna sen yhteydessä paljastettiin monin juhlallisin puhein Kampin aukiolla, Hel-

singissä, Yrittäjäpatsas 

Kunnanvirastolla järjestetyssä tilaisuudessa katsottiin nauhoitettuna" kriiniltä" patsaan paljastus ja kunta tarjosi kak-

kukahvit. Kunnan johdon edustus oli kiitettävästi paikalla, mutta missä olivat yrittäjät muutamaa lukuun ottamatta? 

Hallituksen jäsenet osallistuivat jäsenhankintaan soittelemalla yrittäjille, erityisesti hankinnassa kunnostautui Tarja 

Heinänen. 

Jaettiin perinteisesti stipendit yhdelle lukion ja yhdelle yläasteen päättävälle oppilaalle ja osallistuttiin kunnan kanssa 

vuoden yrittäjän valitaan. Vuoden yrittäjäksi valittiin Arvo - Kala Oy 

Joroisten, Juvan ja Rantasalmen yhdistykset järjestivät yhteisen pikkujoulumatkan 3.-5.11. Pietariin Joroisista muka-

na oli viisi henkilöä. 

Edelleen järjestettiin Joulunavaustilaisuus perinteiseen tapaan Koskentiellä su 3.12. Ohjelmaa vetämään ja esiinty-

mään oli palkattu Jonttu - Tonttu Osallistujia oli runsaasti. 

Jatkettiin eritavoin positiivista yritys- ja kunta kuvan luomista Joroisista 

Hallituksen puolesta 

Anne Haverinen Sihteeri 
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Tammikuussa 2007 järjestetyssä vuoden ensimmäisessä kokouksessa saatiin sekä hyviä että huonoja uutisia. Vaikka 

Etelä-Savon Yrittäjien jäsenmäärä ei ollut kasvanut toivotulla tavalla, Joroisten Yrittäjät menestyivät varsin hyvin, 

sillä yhdistyksen jäsenmäärä oli noussut jopa 13 %. Tämän suotuisan kehityksen jatkamiseksi päätettiin tehostaa 

jäsenhankintaa entisestään. Parhaaksi keinoksi katsottiin henkilökohtaiset kontaktit. Lisäksi päätettiin, että puheen-

johtaja tekee tervetuliaisvierailun uusien jäsenten luokse ja vie heille pienen lahjan, jotta yhdistys tulisi heti tutuksi 

ja sen tarjoamia etuja osattaisiin hyödyntää mahdollisimman hyvin. 

Samassa kokouksessa päätettiin, että tänä vuonna ei järjestetä matkaa Tallinnaan, mutta virkistysmatka tehdään 

Kuopioon, Hotelli Kylpylä Rauhalahteen maaliskuussa, mikäli riittävästi lähtijöitä löytyy. Kevätkokous päätettiin pi-

tää huhtikuussa Seurasalissa, ja kunnanjohtaja Tenho Hotarinen kutsuttiin kokoukseen kertomaan kunnan ajankoh-

taisista asioista. 

Keskustelun aiheeksi nousi myös Vanhan Kasinon tilanne. Tarja Heinänen kertoi, että kunnanjohtaja oli pyytänyt 

yrittäjäyhdistykseltä kannanottoa Joroisten käsityökeskuksen asiassa. Se toimi Mikkelin Kenkäveron alaisuudessa, 

vuokratta Vanhan Kasinon tiloissa. Kunta oli perinteisesti tarjonnut tiloja paikallisille yhdistyksille edullisesti tai il-

maiseksi, mikäli tilat eivät olleet muussa käytössä, mutta tässä tapauksessa kyseessä oli kuitenkin kaupallinen toi-

minta, ja siihen haluttiin asettaa selkeitä rajoja. Yhdistys päätti kuitenkin olla ottamatta kantaa asiaan, koska se ei 

katsonut asian kuuluvan suoraan heidän toimintaansa. 

Yhdistyksen toiminta oli välillä hiljaisempaa, ja nyt elettiin selvästi tällaista kautta. Tämä ilmeni esimerkiksi siitä, että 

yhdistyksen järjestämä kesätapahtuma Heinäveden Valamon luostariin jouduttiin perumaan vähäisen osallistuja-

määrän vuoksi. Matka olisi sisältänyt tulokahvit, opastetun kierroksen, slaavilaisen illallisen sekä tulomatkalla tans-

sit Tulenliekki -ravintolassa, mutta koska ilmoittautuneita oli vain muutama, tapahtuma peruttiin. Tässä yhteydessä 

päätettiin, että yhdistys ei toistaiseksi yritä järjestää muita jäsentapahtumia kuin pikkujoulut ja syyskokouksen, ja 

myöhemmin tarkastellaan, herääkö kiinnostus yhteisiin tapahtumiin. 

Kokouksessa otettiin myös merkittävä askel kohti digiaikaa. Pykälässä 6, kohdassa "muut asiat", päätettiin, että pöy-

täkirjat lähetetään kokouksen jälkeen hallituksen jäsenille sähköisesti tarkastettavaksi, eikä niitä enää lueta seuraa-

vassa kokouksessa. Jäsenet voivat tutustua pöytäkirjoihin rauhassa ja kommentoida niitä seuraavassa kokouksessa, 

mikäli huomautettavaa on. Tämä päätös oli ensimmäinen askel kohti sähköistä arkistointia ja toimintaa, ja Joroisten 

Yrittäjät osoittivat jälleen olevansa edelläkävijöiden joukossa yhdistysmaailmassa. 

Kuntalaisille, yritysten asiakkaille ja yhteistyökumppaneille järjestettävä joulutapahtuma toki edelleenkin jatkui. 

Ongelmaksi osoittautuivat jouluvalot, jotka alkoivat selvästi olla tiensä päätöksessä ja todettiin, että tämä vuosi jäisi 

niiden osalta viimeiseksi. Kunnan kanssa aloitetaan neuvottelut uusien valojen hankkimiseksi jouluksi 2008. 

 

TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 2007 

kyseessä oli Yrittäjäyhdistyksen 43. toimintavuosi 

Hallitukseen puheenjohtajana toimi Anni Lahti- Hyvärinen varapuheenjohtajana Pauli Räisänen ja sihteerinä Anne 

Haverinen Muina jäseninä Tarja Heinänen, Topias Haapanen, Pekka Niskanen, Ilona Tenhunen, Ari Suhonen ja Ter-

ho Jurvainen. 

Tilitarkastajina toimivat Erkki Salmi ja Keijo Aihkisalo (varalla Raila Lahti ja Pirjetta Immonen) 

Yrittäjäyhdistyksessä oli vuoden lopussa 54 varsinaista jäsentä, 4 kannatusjäsentä, 3 kunniajäsentä 

Pidettiin kuusi hallituksen kokousta ja sääntömääräiset kevät- ja syyskokoukset sekä syyskokouksen yhteydessä pik-

kujoulut Ravintola Seurasalissa. Vierailijana hallituksen kokouksessa oli kerran kunnan kehittämispäällikkö Tiina 

Koponen kertoen kunnan kuulumisia. 

Syyskokouksessa oli vierailijana Joroisten Osuuspankin uusi pankinjohtaja Jukka Paasonen, joka esittäytyi sekä ker-

toi pankkikuulumisia Osuuspankki 

Osallistuttiin aluejärjestön, Etelä-Savon Yrittäjät ry:n kevätkokoukseen Juvalla, osallistujia oli hyvin 

Osallistuttiin aluejärjestön järjestämään koulutus/hallitusten tutustumistilaisuuteen Leppävirralla.  

Tänä vuonna kesätapahtuma oli järjestetty Valamon luostariin ja Tulenliekkiin, mutta osanottajien vähyyden vuoksi 
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se valitettavasti jouduttiin perumaan.  

Valtakunnalliset Yrittäjäpäivät olivat lokakuussa Jyväskylässä. 

Aluejärjestön syyskokous oli Savonlinnan Vanhalla Casinolla, osallistujia oli tälläkin kertaa mukavasti 

Hallituksen jäsenet osallistuivat jäsenhankintaan 

Jaettiin perinteisesti stipendit yhdelle lukion ja yhdelle yläasteen päättävälle oppilaalle ja osallistuttiin yhdessä kun-

nan kanssa vuoden yrittäjän valitaan. Vuoden yrittäjäksi valittiin Te-Ju Rakennus- ja Saneeraustyö. 

Joroisten Juvan ja Rantasalmen yhdistysten yhteisen pikkujoulumatkan Riikaan järjesti tänä vuonna Juvan yhdistys, 

Joroisista mukana oli kaksi henkilöä. 

Järjestettiin Joulunavaustilaisuus perinteestä poiketen pe 30.11. Koskentiellä. Ohjelmaa vetämään ja esiintymään oli 

palkattu Joulupukki. Joroisten Lehti jakoi glögiä, partiolaiset paistoivat makkaroita ja Islanninponit antoivat kyytiä 

pienemmille. Osallistujia oli runsaasti. 

Jatkettiin eri tavoin positiivisen yritys- ja kuntakuvan luomista Joroisista. 

 

2000-luvun alku oli ollut talouden kannalta noususuhteista koko maailmassa. Tämä optimaalinen tilanne päätyi 

2008 finanssikriisiin, joka lamautti taloutta monelta suunnalta ja vaikutti vahvasti myös Suomeen. Vienti takkusi ja 

työttömyys nousi. 

Joroisten Yrittäjissä pohdittiin jälleen jäsenhankintaa. On tunnettu tosiasia, että aina talouden kiristyessä yhdistys-

toiminta kiinnostaa enemmän ja sen apuihin luotetaan. Erityisesti pohdittiin sitä, miten jo olemassa olevat jäsenet 

saataisiin sitoutumaan yhdistyksen tapahtumiin ja toimintaan. Aikakausi oli sellainen, että ilmoittautuneita tapahtu-

miin oli vähän, ja osallistujamäärät olivat vieläkin pienempiä. Keskustelun aiheeksi nousi, minkälaiset tapahtumat 

vetäisivät jäseniä mukaan ja miten ne pitäisi ajoittaa, jotta kiireiset yrittäjät ehtisivät osallistua.  

Vaikka edellisenä vuonna oli päätetty, että jäsenretkiä ei hetkeen järjestetä, päätettiin kuitenkin kokeilla uutta lä-

hestymistapaa ja suunniteltiin kevätretki Tahkolle huhtikuussa, jonka yhteydessä pidettäisiin myös kevätkokous. 

Tällä kertaa ajoitus osui nappiin, ja tapahtuma herätti suurta kiinnostusta, keräten peräti kolmisenkymmentä osal-

listujaa. Tämä osoitti, että jäsenistölle on tärkeää tarjota tapahtumia, vaikka joskus tapahtumia jouduttaisiinkin pe-

rumaan vähäisen osallistujamäärän vuoksi. 

Samana vuonna oli Joroisten Yrittäjien vuoro järjestää Joroisten, Juvan ja Rantasalmen paikallisyhdistysten yhteinen 

pikkujoulumatka, joka oli viime vuosina ollut suosittu. Aikataulusyistä ehdotettiin, että matka järjestettäisiin tammi-

helmikuussa 2009. Keskustelua käytiin aktiivisesti erilaisista vaihtoehdoista ja matkakohteista, mutta päätöksiä teh-

tiin myöhemmin. 

Vuonna 2008 pidettiin myös kunnallisvaalit, ja syksyllä todettiin, että yhdistyksen jäsenistä löytyi ainakin kolme kun-

nallisvaaliehdokasta: Pauli Räisänen, Ilona Tenhunen ja Taina Hirvonen. Yrittäjiä kannustettiin osallistumaan vaalei-

hin ja äänestämään yrittäjäehdokkaita, jotka ymmärsivät yrittäjyyden merkityksen ja tukivat yrittäjyyttä edistäviä 

asioita. 

Vuoden yrittäjän valinnassa tuli eteen myös ongelma. Yhteistyö kunnan kanssa ei johtanut tulokseen, koska kunta 

halusi muuttaa valintaperusteita. Koska yrittäjien ehdottoman jäsenyritys Seurasali ei kunnalle sopinut, jätettiin var-

sinainen yrittäjien vuoden yrittäjäpalkinto jakamatta. Metsäveljet palkittiin tuona vuonna kunnan Vuoden Yrittäjänä 

ja Yrittäjät oli mukana onnittelemassa voittajaa. Metsäveljet on lisätty myös yrittäjien palkintolistalle, johon on mer-

kitty Vuoden Yrittäjät myös alkuvuosilta, vaikka ne varsinaisesti eivät olleetkaan yrittäjäyhdistyksen valitsemia. 

Syyskokouksen pitäminen venyi poikkeuksellisesti joulukuulle asti, ja siinä esitettiin merkittävä uusi ehdotus yhdis-

tyksen toiminnan kehittämiseksi. Keijo Aihkisalo ehdotti, että perustettaisiin edunvalvontatoimikunta, jonka tehtä-

vänä olisi kehittää uusia ideoita yrittäjien edunvalvontaan ja yhdistyksen profiilin nostamiseen. Ehdotus sai kanna-

tusta, ja toimikunta päätettiin perustaa. Toimikuntaan valittiin hallituksesta Jyrki Ihalainen, joka toimisi myös toimi-

kunnan koollekutsujana. Lisäksi toimikuntaan valittiin hallituksen ulkopuolelta Keijo Aihkisalo ja Jarkko Hirvonen. 

Tavoitteena oli vahvistaa yhdistyksen roolia paikallisesti ja löytää uusia tapoja ja väyliä edistää yrittäjien etua ja toi-

mintaolosuhteita,  
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TOIMINTAKERTOMUS 2008 

- Kyseessä oli yrittäjäyhdistyksen 44. toimintavuosi. 

- Yhdistykseen kuului vuoden lopussa 59 varsinaista jäsentä, 3 kunniajäsentä ja viisi kannatusjäsentä. 

- Hallituksen puheenjohtajana toimi Anni Lahti-Hyvärinen, varapuheenjohtajana Tarja Heinänen ja sihteerinä Taina 

Hirvonen. Hallituksen muina jäseninä olivat: Topias Haapanen, Ilona Tenhunen, Ari Suhonen, Terho Jurvainen, Pau-

li Räisänen ja Mauri Pitkänen. 

- Tilintarkastajina toimivat Erkki Salmi ja Keijo Aihkisalo, varalla Raila Lahti ja Pirjetta Immonen. 

- Pidettiin 6 hallituksen kokousta ja sääntömääräiset kevät- ja syyskokoukset. 

-Puheenjohtaja osallistui Suomen Yrittäjien puheenjohtajien neuvottelupäiville Silja Serenadilla 3.-5.2.2008. 

-Hallituksen edustajat osallistuivat Etelä-Savon Yrittäjien luottamushenkilöseminaariin Rantasalmen Järvisydämessä 

helmikuussa. 

-Järjestettiin virkistysmatka Tahkolle 19.-20.4.2008. Osallistujia oli kivasti, noin 30. Kevätkokous pidettiin Sokos 

Hotel Tahkovuoren kokoustilassa 19.4.2008. 

- Järjestettiin kesätapahtuma Pauli Räisäsen rantasaunalla 19.7.2008. Myös tähän tapahtumaan osallistui mukavasti 

yrittäjiä perheineen, noin 30 henkilöä. 

- Järjestettiin perinteinen joulunavaustapahtuma Koskentiellä 5.12.2008. 

- Järjestettiin pikkujoulut Ravintola Seurasalissa 5.12.2008. Pikkujouluissa oli puhumassa Varkauden Osuuspankin 

pankinjohtaja Toni Kemppinen. 

- Puheenjohtaja osallistui vuoden aikana kahteen Etelä-Savon Yrittäjien hallituksen kokoukseen varajäsenenä. 

-Osallistuttiin Etelä-Savon Yrittäjien kevät- ja syyskokouksiin sekä niiden yhteydessä olleisiin juhlatilaisuuksiin. 

- Jaettiin perinteisesti stipendit yläkoulun päättävälle (50 €) ja uudelle ylioppilaalle (100 €). 

Vuonna 2008 ei valittu Vuoden Yrittäjää kunnan uudistuneen käytännön vuoksi. 

- Hallituksen jäsenet osallistuivat jäsenhankintaan. 

Anni Lahti-Hyvärinen  

puheenjohtaja 

 

Vuonna 2009 jatkettiin keskustelua Vuoden Yrittäjä -palkinnosta, ja esille nousi kysymys siitä, voiko palkinnon saaja 

olla ei-jäsenyritys. Ajatus lähti siitä, että kunnalta tuli esitys, että Vuoden Yrittäjän valintaperusteena ei voi olla pel-

kästään jäsenyys yrittäjäyhdistyksessä, mikä oli ymmärrettävää heidän kannaltaan. Yhdistyksen hallitus päätti seu-

raavista periaatteista: 

-Yhdistys tekee mielellään ehdotuksen Vuoden Yrittäjäksi kunnalle, ja jos ehdotus hyväksytään, yhdistys on mukana 

palkitsemassa yritystä. 

-Jos kunta valitsee Vuoden Yrittäjäksi yhdistyksen jäsenyrityksen, yhdistys on mukana palkitsemassa yritystä. 

-Jos kunta valitsee Vuoden Yrittäjäksi ei-jäsenyrityksen, yhdistys ei voi olla mukana palkitsemassa yritystä. 

Tämä päätös perustui siihen, että Joroisten Yrittäjien säännöissä määrätään, että yhdistyksen jäsenet valitsevat vuo-

den yrittäjän keskuudestaan, joten virallisen Joroisten Yrittäjien Vuoden Yrittäjäpalkinnon saajan tulee olla jäsen. 

Hallitus päätti, että vuoden yrittäjä -palkinnon päätökset tehdään jatkossa kunnan päätösten jälkeen.  

Vuonna 2009 löytyi yhteinen sävel, ja vuoden yrittäjäksi valittiin Joroisten Seurasali Oy, joka palkittiin perinteiseen 

tapaan urheilutalon itsenäisyyspäivän juhlassa. 

Loppuvuodesta käynnistettiin "Yrittäjät kuntoon" -projekti, joka alkoi lauantaina 26.9.2009 sauvakävelyllä. Projektin 

ideana oli aktivoida yrittäjiä kuntoiluun kerran kuussa puolen vuoden ajan, ja liikuntapalvelut ostettiin paikalliselta 

Maaritin Liikunnalta. Puheenjohtaja lähetti jäsenille tiedotteen projektista syyskuun alussa. Projektin taustalla oli 
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tieto siitä, että kiireisillä yrittäjillä kuntoilu jää usein vähäiseksi, ja ryhmässä liikkuminen motivoi paremmin kuin yk-

sin. Lisäksi tällaiset aktiviteetit tarjosivat mahdollisuuden verkostoitua muiden yrittäjien kanssa ja hoitaa usein yh-

dellä iskulla tai tässä tapauksessa lenkillä monta asiaa. 

Vuoden 2009 loppupuolella Anni Lahti-Hyvärinen ilmoitti, ettei ole käytettävissä puheenjohtajana vuonna 2010. 

Uuden puheenjohtajan etsintä käynnistettiin pian, koska tehtävän tiedettiin vaativan paljon aikaa ja sitoutumista. 

Syyskokouksessa marraskuussa uudeksi puheenjohtajaksi valittiin Topias Haapanen, joka aloittaisi tehtävässään 

vuoden 2010 alussa, tuoden mukanaan omia näkemyksiään, uutta energiaa ja visiota yhdistyksen toimintaan. 
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2010-luku virkeä  käsvu 

Vuoden 2008 finanssikriisin jälkimainingit ja sen syvimpään kohtaan eteneminen 2010-luvun alussa toivat muka-

naan merkittäviä haasteita, jotka vaikuttivat myös Suomeen. Euroopan talouskriisi heijastui Suomen talouteen, ja 

maailmankaupan ongelmat — Kiinan talouskasvun hidastuminen, ilmastonmuutos, ja terrorismin uhka — aiheutti-

vat suuria haasteita globaalisti ja paikallisesti. Samanaikaisesti maailmalla esiintyneet kriisit aiheuttivat suuria pako-

laisvirtoja, joista osa suuntautui myös Suomeen. Kotiuttaminen ja kotouttaminen suomalaiseen yhteiskuntaan oli 

vaihtelevaa; osa onnistui integroitumaan työelämään ja yhteiskuntaan, osa ei. Prosessi oli Suomelle uusi ja haasta-

va. 

Suomessa huoli väestönkehityksen laskusta ja siitä, kuka tulevaisuudessa tekee työt ja maksaa verot, oli kasvanut. 

Vierastyövoiman roolista käyty keskustelu jakoi kansan mielipiteet, mikä osaltaan synnytti uusia poliittisia liikkeitä, 

kuten perussuomalaisten nousun, joka mullisti perinteistä suomalaista politiikkaa. 

Vaikka globaalit ja kansalliset ilmiöt tuntuivat osin kaukaisilta, niiden vaikutukset ulottuivat myös pieneen maalais-

pitäjään Savossa. Joroisissa alihankintatyö suuremmille yrityksille ja tuotteiden vienti ulkomaille olivat olennainen 

osa taloutta. Kuitenkin maailmankaupan hiipuessa myös alihankkijat joutuivat etsimään korvaavia toimintoja ja in-

novaatioita, jotta yritystoiminta säilyisi kannattavana. 

Maatalous, joka oli perinteisesti ollut merkittävä tulonlähde Joroisissa, kohtasi suuria muutoksia. Viljelijöiden määrä 

väheni, ja tilakoot kasvoivat, mutta kannattavuus pysyi haastavana. Kotimaisen ja paikallisen ruoan tuotannon tär-

keyttä korostettiin entistä enemmän, jotta ala säilyisi elinvoimaisena tulevaisuudessa. 

Finanssikriisin ja sen jälkimaininkien vaikutukset näkyivät maailmalla ja myös syvällä Savon alueella koko vuosikym-

menen ajan, ja se pakotti paikalliset yrittäjät ja viljelijät sopeutumaan uusiin haasteisiin ja löytämään keinoja pärjätä 

vaikeutuvassa taloustilanteessa. 

Topias Haapanen aloitti uutena puheenjohtajana vuoden 2010 tammikuussa. Lisäksi hallituksessa vaikuttivat Ilona 

Tenhunen, Taina Hirvonen, Tarja Heinänen, Jyrki Ihalainen, Ari Suhonen, Terho Jurvainen ja Jarkko Hirvonen. Ensim-

mäisessä kokouksessaan Haapanen avasi uuden vuosikymmenen toimintakauden Joroisten Yrittäjät Ry:ssä. Kuten 

perinteisesti, kokouksessa valittiin sihteeri, varapuheenjohtaja ja muut toimihenkilöt. Tällä kertaa sihteeriksi va-

littiin Anne Haverinen, varapuheenjohtajaksi Anni Lahti-Hyvärinen, ja tiedotusvastuun ottivat puheenjohtaja, sih-

teeri sekä varapuheenjohtaja yhdessä. Hallituksen jäsenet saivat monipuolisia tehtäviä, jotka kattoivat muun muas-

sa koulutusalan, sidosryhmäyhteistyön, EU- ja kuntayhteistyön sekä jäsenhankinnan. 

Uuden vuosikymmenen toimintaa päätettiin lähteä kehittämään virkistysretken merkeissä. Tarkoituksena oli järjes-

tää retki Kirvesrantaan, jossa ohjelmassa olisi pilkkikilpailu, saunomista, ruokailua ja muuta mukavaa yhdessäoloa. 

Tapahtuman yhteydessä pidettäisiin myös kevätkokous. Yhdistyksessä oli huomattu, että virallisiin kokouksiin saa-

tiin enemmän osallistujia, kun niiden yhteyteen liitettiin rentoa yhdessäoloa ja viihdettä. Näin pyrittiin varmista-

maan, että mahdollisimman moni jäsen osallistuisi päätöksentekoon, jotta yhdistyksen toiminta olisi aidosti jäsenis-

tön näköistä. 

Tammikuussa järjestettiin myös yrittäjien kirkkopyhä, jossa seurakunnan toiveesta luettiin tekstiä yrittäjien toimin-

nasta ja osallistuttiin kolehdin keräämiseen. Vuoden aikana toiminta hiljeni, eikä esimerkiksi yrittäjäpäiviä onnis-

tuttu järjestämään ajoissa valmistelujen viivästyessä. Joulunavaus ja pikkujoulut kuitenkin järjestettiin perinteiseen 

tapaan. 

Vuoden aikana otettiin myös askel eteenpäin jouluvaloasiassa. Vanhojen jouluvalojen tultua käyttöikänsä päähän, 

yhdistys tutustui kunnan kanssa erilaisiin valaistusvaihtoehtoihin. Tiivis yhteistyö Tiina Koposen kanssa johti siihen, 

että määriteltiin, mihin valot asennetaan ja kuinka paljon niitä tarvitaan. Yrittäjät sitoutuivat alkuun hoitamaan jou-

luvalojen asentamisen ja poiston vuosittain, varmistaen näin, että joulun tunnelma säilyisi Joroisissa jatkossakin. 

Mellis Oy valittiin vuoden yrittäjäksi, ja palkinto jaettiin itsenäisyyspäivän juhlassa. Joulukuussa pidettiin myös pik-

kujoulut ja sääntömääräinen syyskokous, jossa puheenjohtajaksi seuraavalle vuodelle valittiin edelleen Topias Haa-

panen. Hallituksessa tapahtui muutoksia, ja uuteen hallitukseen valittiin Jukka Juutilainen, Harri Carlqvist, Päivi Pit-

känen, Ilona Tenhunen, Taina Hirvonen, Jyrki Ihalainen, Ari Suhonen, ja Anni Lahti-Hyvärinen. 
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Vuosi 2011 alkoi vilkkaasti Joroisten Yrittäjien toimin-

nassa, ja joulun avaukseen liittyvä jouluvalojen purka-

minen tuli vakiintuneeksi perinteeksi. Valojen purka-

minen ei ollut aina helppoa, sillä pakkaskausi ja huono 

sää tekivät työn tekemisestä haastavaa. Valoja ei voitu 

särkymisenvaaran takia poistaa pakkasella ja siksi se 

venyi yleensä helmikuulle asti.  Erityisesti helmikuiset 

räntäsateet ja valojen irrottaminen märissä olosuhteis-

sa jäivät monien mieleen. Purkutyö vaati nosturiauton 

ja useita vapaaehtoisia, jotka irrottivat valoja ja ohjasi-

vat liikennettä. 

Yhdistys päätti myös lähettää edustajansa Rantasal-

meen seminaariin, joka käsitteli ilmastonmuutosta. 

Sihteeri Taina Hirvonen ja varapuheenjohtaja Anni 

Lahti-Hyvärinen edustivat yhdistystä tapahtumassa. Ilmastonmuutos oli noussut yhä tärkeämmäksi aiheeksi yrittä-

jille, ja puhdas energia ja vastuullinen toiminta alkoivat olla yhä useammin vaatimuksia. Isot yritykset määrittivät 

standardit ja niitä vaadittiin myös alihankkijoilta. 

Koska jäsenistön osallistumisaktiivisuus oli ollut heikkoa viime vuosina, päätettiin tehdä nettikysely jäseniltä toiveis-

ta tapahtumien suhteen. Kyselyn tulokset olivat laihoja, ja ainoa vastaaja toivoi pilkkikilpailua. Näin ollen kevätko-

kous ja kevätretki päätettiin järjestää edellisvuotiseen tapaan Kirvesrannassa huhtikuussa. 

Toukokuussa juhlatunnelmaa luvattiin Etelä-Savon yrittäjien järjestämässä juhla-tapahtumassa Pieksämäellä. Alue-

järjestö kutsui jäsenet mukaan, ja hallitus päätti, että jos yhteiskuljetusta ei järjesty aluejärjestön toimesta, Jorois-

ten Yrittäjät järjestäisi matkat itse ja mukaan saatiinkin mittava joukko. 

Syyskokouksessa 2011 valittiin jälleen uusi puheenjohtaja seuraavalle vuodelle. Vuoden 2012 puheenjohtajaksi va-

littiin pitkään yhdistyksen toiminnassa mukana ollut Jarkko Hirvonen. Vaikka Jarkko ei itse ollut paikalla kokoukses-

sa, hän oli antanut suostumuksensa tehtävään. Hallituksen jäseniksi seuraavalle vuodelle valittiin lisäksi Ilona Ten-

hunen, Taina Hirvonen, Päivi Pitkänen, Ari Suhonen, Jukka Juutilainen, Anni Lahti-Hyvärinen, Harri Carlqvist ja Anne 

Haverinen. 

Vuoden 2012 hallituksen ensimmäisessä kokouksessa tammikuussa jaettiin tehtävät ja alettiin suunnitella tulevaa 

toimintaa. Päivi Pitkänen valittiin varapuheenjohtajaksi, ja Anne Haverinen otti sihteerin roolin. Hallituksen kaikki 

jäsenet sitoutuivat vastaamaan jäsenhankinnasta, tiedotuksesta, koulutuksesta sekä sidosryhmä- ja kuntayhteis-

työstä. Tavoitteena oli elvyttää yhdistyksen toimintaa, joka oli ollut hiljaisempaa viime vuosina. Tämän vuoksi pää-

tettiin pitää kokoukset jatkossa joka kuukausi ja tarvittaessa tiheämmin, ja kokousaikataulut päätettiin aina edelli-

sessä kokouksessa. 

Helmikuussa esiin nousi Joroisten Lehden esittämä yhteistyöehdotus. Lehteen oli tarkoitus luoda sivu, joka olisi va-

rustettu Joroisten Yrittäjät Ry:n logolla ja jolla yhdistyksen jäsenet voisivat mainostaa tuotteitaan. Yrittäjäyhdistyk-

sen rooliksi jäisi suositella jäsenilleen sivun käyttöä. Hallitus piti näkyvyyttä paikallislehdessä tärkeänä ja katsoi, että 

tällainen ilmoitussivu voisi toimia hyvänä pohjana myös muille yrittäjyyteen liittyville uutisille, joita lehden toimitus 

lupasi julkaista yrittäjyysnumeroissaan. Asiasta päätettiin lähettää tiedote jäsenille. 

Kevätkokouksen päätettiin kutsua toimittaja Päivi Anias Joroisten Lehdestä vieraaksi. Hänen osallistumisensa ko-

koukseen ja siitä lehteen tehty juttu nähtiin hyvänä tapana avata yhdistyksen toimintaa myös ulkopuolisille jalisätä  

yhdistyksen julkisuuskuvaa, jonka arveltiin jääneen hieman taloudellisesti hankalien aikojen jalkoihin. 

Vaikka alkuvuonna päätetyssä kunnianhimoisessa kokousaikataulussa ei aivan pysytty, toimintaa elävöitettiin mer-

kittävästi vuoden aikana. Yksi keskeisistä tapahtumista oli 10. lokakuuta ravintola Seurasalissa järjestetty yrittäjäti-

laisuus. Tämä tilaisuus oli avoin kaikille yrittäjille, riippumatta jäsenyydestä, ja osallistumista toivottiin erityisesti 

kaikilta Joroisten yrittäjiltä. Vierailijoiksi kutsuttiin Etelä-Savon Yrittäjien edustaja, Elisan edustaja, joka toimi myös 

tilaisuuden sponsorina, sekä Joroisten kunnan uusi elinkeinoasiamies Aarre Damski, joka esittäytyi paikalla olijoille. 

Vuoden yrittäjäpalkinnon saajaksi ehdotettiin Kotileipomo Björniä, ja tämä ehdotus sai myös kunnan hyväksynnän. 

Jouluvalojen asentaminen ja purkaminen oli vuosittain haastava 

homma, joka hoidettiin yhteistyössä ja vapaa-ehtoisvoimin. 

Kuva: Päivi Anias 
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Loppuvuonna keskeisenä tehtävänä oli jälleen kerran joulunavaustapahtuman järjestäminen. Tämä tapahtuma vaa-

ti huomattavaa suunnittelua ja järjestelyä, kuten ohjelman sopimista, turvallisuusasioiden hoitamista ja tarvittavien 

lupien hankkimista. 

Joroisten Yrittäjät ry päätti myös panostaa sähköiseen mediaan ja avata omat nettisivut. Tämä uudistus oli osa yh-

distyksen nykyaikaistamisstrategiaa, ja Anne Haverinen lupautui selvittämään asiaa. 

Vuoden päätapahtumina olivat perinteiset pikkujoulut ja syyskokous, jotka pidettiin samanaikaisesti Seurasalissa. 

Kokouksessa päätettiin, että Jarkko Hirvonen jatkaa puheenjohtajana myös seuraavana vuonna. Pientä uudistusta  

hallitukseen saatiin, kun uudelle kaudelle valittiin Ilona Tenhunen, Harri Carlqvist, Ari Suhonen, Anni Lahti-

Hyvärinen, Päivi Pitkänen, Päivi Anias, Anne Haverinen ja Ismo Boman. 

 

TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 2012 

kyseessä oli Yrittäjäyhdistyksen 48. toimintavuosi. 

Hallitukseen puheenjohtajana toimi Jarkko Hirvonen, varapuheenjohtajana Päivi Pitkänen ja sihteerinä Anne Haveri-

nen. Muina jäseninä: Anni Lahti-Hyvärinen, Ilona Tenhunen, Ari Suhonen Harri Carlqvist, Jukka Juutilainen ja Tai-

na Hirvonen. 

Toiminnan tarkastajina toimivat: Terho Jurvainen ja Pauli Räisänen (varalla Kimmo Heiskanen ja Pirjetta Immonen). 

Yrittäjäyhdistyksessä oli vuoden lopussa 69 varsinaista jäsentä, kunniajäseniä 3, kannatusjäseniä 4 eli yhteensä jäse-

niä 76. Uusia tullut 17, lopettaneet 10, järjestäytymisaste 34%. 

Pidettiin viisi hallituksen kokousta ja sääntömääräiset kevät- ja syyskokoukset sekä 

Syyskokouksen yhteydessä pikkujoulut Ravintola Seurasalissa. Syyskokouksessa yhdistys tarjosi jouluaterian ja Jo-

roisten Osuuspankki sponsoroi ruokajuomat. 

Osallistuttiin aluejärjestön, Etelä-Savon Yrittäjät ry:n syyskokoukseen Juvalla. 

Osallistuttiin aluejärjestön järjestämään syysjuhlaan Mikkelin Raviradalla muutaman henkilön kokoonpanolla. 

Jaettiin perinteisesti stipendit yhdelle lukion ja yhdelle yläasteen päättävälle oppilaalle. 

Osallistuttiin kunnan kanssa vuoden yrittäjän valintaan. Vuoden yrittäjäksi valittiin Kotileipomo Björn 

Järjestettiin yrittäjätilaisuus, jossa Joroisten uusi elinkeinoasiamies Aarre Damski esittäytyi ja aluejärjestön Mirja 

Haavikko kertoi järjestön kuulumisia ja Elisan edustaja sponsorina kertoi viimeisimpiä viestinnän uutisia. 

Järjestettiin Joulunavaustilaisuus su 2.12. Koskentiellä Ohjelmaa vetämään ja esiintymään oli palkattu Joulupukki, 

oli glögitarjoilua ja makkaran grillausta. 

Jatkettiin eri tavoin positiivisen yritys- ja kuntakuvan luomista Joroisista. 

Hallituksen puolesta 

Anne Haverinen 

 

Ihmisiä Yhdistyksen Takana:  

Ilona Tenhunen ja Harri Carlqvist - Ahkerat yhdistysaktiivit  

Ilona Tenhunen ja Harri Carlqvist ovat olleet Joroisten Yrittäjät ry toiminnan tukipilareita. Ilona jopa kolmella vuosi-

kymmenellä. Molempien sitoutuminen yhdistyksen toimintaan on ollut merkittävää, ja heidän panoksensa on kan-

tanut yhdistystä läpi vuosien. 

Pitopalveluyrittäjät Timo ja Ilona Tenhunen liittyivät Joroisten yhdistykseen 1996 ja Ilona valittiin hallitukseen vuon-

na 2005. Vaikka yritystoiminta piti kiireisenä, Ilona piti yhdistystoimintaa tärkeänä osana elämäänsä. 

”Sitä pääsi välillä ulos omista asioistaan, kun yhdessä mietittiin yhdistysjuttuja ja tehtiin tapahtumia. Yrittäjäkin tar-

vitsee välillä vapaata omista töistään. Niihin jaksaa sitten keskittyä taas uudella tavalla," Ilona pohtii. 
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Rakennuspalveluyrittäjä Harri Carlqvist  aloitti yrityksen ja liittyi Joroisten Yrittäjiin vuonna 2010, Hänet valittiin no-

peasti yhdistyksen hallitukseen, ja hänen käytännönläheinen lähestymistapansa on ollut arvokas resurssi yhdistyk-

selle. 

"Kun joukolla tehdään, niin siinä on ihan oma meininki. Kun on saatu hienoja tapahtumia aikaan, niin kyllä se mieltä 

lämmittää – ei ole turhaa työtä tehty," Harri toteaa. 

Harrin mukaan yhdistystyö on yhtä lailla harrastus kuin mikä tahansa muukin. Hän arvostaa erityisesti sitä, että yh-

distyksen hallituksessa on monenlaisia osaajia, mikä mahdollistaa erilaisten tapahtumien järjestämisen ammatti-

maisin ottein ja kohtuullisin kustannuksin. 

Yhdistys tarvitsee hallitukseen monenlaisia tekijöitä, toiset ovat mukana vähemmän aikaa ja toiset pidemmän ai-

kaa. Ilona ja Harri osoittavat tekemisellään, että yhdistyksen toiminnan runko on kiinni aktiivien osallistumisesta. 

Ilonan vahva osaaminen ruokapuolella ja Harrin kädenjälki yhdistyksen projekteissa ovat olleet merkittäviä tekijöitä 

yhdistyksen toiminnassa. He näkevät yhdistystyön tärkeänä harrastuksena, joka tarjoaa paitsi verkostoja, myös iloa 

yhdessä tekemisestä. 

Ilona toimi hallituksessa aina vuoteen 2021 

asti ja on siirtynyt eläköidyttyään seniorijäse-

neksi, mutta osallistuu edelleen aktiivisesti 

toimintaan puolisonsa Ari Hongiston kanssa. 

Harri puolestaan jatkaa edelleen yhdistyksen 

hallituksessa vuonna 2024, vastaten muun 

muassa liikenteen ohjauksesta ja järjestyspal-

veluista, jotka ovat yhdistyksen kantavia va-

rainhankintatehtäviä. 

 

 

 

 

 

 

 

Toimittajan huomio:  

Ilonan ja Harrin lisäksi yhdistyksessä on monia muita, jotka ovat omalla panoksellaan vaikuttaneet mer-

kittävästi paikallisten yrittäjien hyväksi. Heidän sitoutumisensa ja aktiivinen osallistumisensa ovat olleet 

keskeisiä tekijöitä yhdistyksen menestyksessä ja toiminnan kehittämisessä. 

Tämä jatkuva ja sitoutunut työ yhdistyksen hyväksi on suuri etu Joroisille ja sen yrittäjille. Kaikkien näiden 

ihmisten ansiosta yhdistys pystyy tarjoamaan tukea, verkostoitumismahdollisuuksia ja muita hyötyjä, jot-

ka auttavat yrittäjiä menestymään ja kehittämään toimintaansa.  

 

Vuonna 2013 järjestäytymiskokouksessa Päivi Pitkänen jatkoi varapuheenjohtajana, ja Anne Haverinen jatkoi sih-

teerinä. Päivi Anias valittiin tiedotusvastaavaksi, ja hänen vastuulleen annettiin myös nettisivujen ja somemarkki-

noinnin aloittaminen. Muu hallitus vastasi jäsenhankinnasta sekä koulutus-, sidosryhmä- ja kuntayhteistyöstä. Sa-

massa yhteydessä päätettiin pitää kevätkokous ulkoilupäivänä Kirvesrannassa. 

Kevätpäivän yhteydessä ei pelkästään ulkoiltu ja pilkitty, vaan nautittiin myös herkullinen ateria ja verkostoiduttiin. 

Saunomistakaan ei unohdettu ja taisipa joku pulahtaa avantoonkin viilentymään. Tapahtuma osoittautui jälleen ker-

ran onnistuneeksi, ja osallistujat totesivat, että nämä kevyet tapaamiset palvelivat jäsenistön tyytyväisyyttä erin-

omaisesti. 

 

Aktiiviset ja toimeliaat Ilona Tenhunen ja Harri 

Carlqvist ovat panoksellaan olleet monen viime 

vuosikymmenen yrittäjätapahtuman takana. 

Kuva: Päivi Anias 
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Helmikuussa 2013 Joroisten Yrittäjät ry otti merkittävän 

askeleen digiaikaan avaamalla omat Facebook-sivunsa. 

Nämä sivut ovat olleet siitä lähtien aktiivisessa käytössä, 

ja niistä on tullut tärkeä kanava tiedottamiseen ja yhtey-

denpitoon. Facebook nähtiin edullisena ja tehokkaana 

tapana tavoittaa ihmisiä, kuten yhdistyksen jäseniä, asiak-

kaita ja yhteistyökumppaneita.  

Somen merkitys vaikutuskanavana oli kasvanut merkittä-

västi, ja yhdistys päätti järjestää jäsenilleen koulutusta 

sosiaalisen median käytöstä. Tämä päätös oli osa laajem-

paa pyrkimystä vahvistaa yrittäjien osaamista ja näky-

vyyttä digitaalisessa maailmassa. 

Syyspuolella vuotta Joroisten Yrittäjät ry:ssä keskityttiin 

syyskokousten järjestämiseen ja yrittäjäpalkintoasioiden 

käsittelyyn. Yhdistys päätti myös osallistua Etelä-Savon 

Yrittäjien vuosijuhlaan, joka pidettiin Rantasalmen Jär-

visydämessä. Osallistujien kulkemisen helpottamiseksi 

päätettiin järjestää yhteiskuljetus tilaisuuteen. 

Yhdistyksessä herätti hämmennystä tieto, että kunta oli 

luovuttanut yrittäjien vanhat jouluvalot Jari-Pekan/

Stenvallin maille Viitostien varrella olevaan joulukuuseen. 

Valot lienevät kuusessa edelleen. 

Käytössä olevien Jouluvalojen asennukseen liittyi kustan-

nuksia, kuten nosturiauton vuokraus ja muut tarvittavat 

tarvikkeet, mikä rasitti yhdistyksen budjettia. Näistä ku-

luista päätettiin keskustella kunnan kanssa; jospa asen-

nuskustannuksiin saataisiin taloudellista apua. Yhdistys oli 

valmis tarjoamaan vapaaehtoisen työvoiman, mutta toi-

voi kunnan osallistuvan kulujen kattamiseen. 

Syyskokous ja pikkujoulu olivat jälleen ajankohtaisia ta-

pahtumia. Koska kokouskutsut lähetettiin perinteisesti 

kirjepostina, päätettiin samalla lähettää myös muita tie-

dotteita, kuten mainos Joroisten Lehden yritysliitteestä 

sekä kokoukseen liittyvät esityslistat ja toimintasuunnitel-

mat. 

Tiedottaja Päivi Anias oli ottanut tavakseen lähettää joka 

kuukausi jäsenkirjeen, joka liitettiin Etelä-Savon Yrittäjien 

sähköiseen uutiskirjeeseen. Vaikka sähköposti oli helppo 

ja nopea tiedotuskanava, oli havaittu, että perinteinen 

kirjeposti luettiin tarkemmin, minkä vuoksi sitä pidettiin 

edelleen tärkeänä tiedotusmuotona ja käytettiin silloin 

tällöin kohonneista postikuluista huolimatta. 

Etelä-Savon yrittäjien vuosikokous edustajaksi valittiin 

Jarkko Hirvonen ja häntä esitettiin menestyksekkäästi 

myös aluejärjestön varajäseneksi vuodelle 2014. 

8.11.2013 otettiin jälleen uusi digiloikka ja pidettiin Joroisten Yrittäjien ensimmäinen internetkokous, jossa käsitel-

tiin vuoden yrittäjää. Siihen ehdotettiin Kuljetusliike Timo Malava Ky:tä ja tämä sopi myös kunnalle. Palkinto luovu-

tettiin Itsenäisyyspäivän juhlassa Urheilutalolla. 

Kevätkokous lounaalla Kirvesrannassa.  Kokouksien  

yhteydessä myös saunottiin ja vuodenkierron mukaan 

 uitiin tai pilkittiin. Rennossa tunnelmassa syntyi hyviä  

toimintaideoita. Kuva :Päivi Anias 

Toni Degerlund Maaseutukuriirista koulutti joroislaisista 

yrittäjistä some- Jos ei ihan asiantuntijoita niin ainakin  

peruskäyttäjiä. Tällä ensimmäisellä somekurssilla tutus-

tuttiin Twitteriin, Facebookiin ym sosiaalisen median kana-

viin. Kuva: Päivi Anias 
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Samalla käsiteltiin myös toimintasuunnitelma ja talousarvio 

esitettäväksi syyskokoukselle. Vaikka tietokoneita ja AV-

tekniikkaa ei ollut aivan kaikkien ulottuvilla vielä tuolloin, niin 

pääasiallisesti yrittäjät toimivat tietyllä lailla edistyksen aal-

lonharjalla. Hallituksessa verkkokokous saatiin mainiosti ai-

kaan pienien esivalmisteluiden jälkeen. Tosin yhteen ääneen 

todettiin, että kyllä perinteinen kokoontuminen on antoisam-

paa. 

 

 

 

 

 

TOIMINTAKERTOMUS 2013 

Vuosi 2013 oli yhdistyksen 49. toimintavuosi. 

Hallituksen puheenjohtajana toimi Jarkko Hirvonen, varapuheenjohtaja Päivi Pitkänen ja sihteerinä Anne Haverinen. 

Muut jäsenet olivat Anni Lahti-Hyvärinen, Ilona Tenhunen, Ismo Boman, Harri Carlqvist, Ari Suhonen ja Päivi Ani-

as. 

Toiminnantarkastajina toimivat Pauli Räisänen ja Terho Jurvainen. 

Yhdistyksen jäsenmäärä vuoden lopussa oli 77 eli kasvua yksi jäsen. Järjestäytymisaste oli noin 35%. 

Vuoden aikana pidettiin hallituksen kokoukset tarvittaessa sekä sääntömääräiset kevät- ja syyskokoukset. 

Etelä-Savon Yrittäjät ry:n toimintaan osallistuttiin sekä hallitus että vuosikokoustasolla. Syysjuhlaa vietettiin Jär-

visydämessä pikkubussillisen voimin. 

Yrittäjien stipendit jaettiin lukion ja yläasteen opiskelijoille. 

Vuoden yrittäjäksi valittiin T Malava Ky. 

Yhdistys vastasi kirkonkylän jouluvalojen asentamisesta ja purkamisesta sekä Joulunavaustilaisuudesta Koskentiellä 

musiikki- ja puhe-esityksineen joulupukin valvonnassa sekä upeasta ilotulituksesta. 

Yrittäjäjärjestön profiilia kuntakuvassa on pyritty kasvattamaan osallistumalla eri projekteihin voimakkaasti. 

Hallituksen puolesta 

Jarkko Hirvonen 

puheenjohtaja 

 

2014 oli yhdistyksen toiminnan 50 vuosi ja se aloitettiin vauhdilla. Joroisten Yrittäjien vuoden ensimmäisessä ko-

kouksessa vieraili yritysasiamies Aarre Damski. Hän kertoi kunnan tiukasta taloustilanteesta ja siitä kuinka tiukoista 

ajoista huolimatta kunnassa etenee monia hankkeita, muun muassa kuituhanke etenee monellakin tasolla. Joroisis-

sa oli pitkän linjan tavoitteessaan kuitu kaikkiin kyläkuntiin. 

Kokouksessa suunniteltiin alustavasti tulevan vuoden tapahtumia. Joroisten Yrittäjät tulisi täyttämään 50 vuotta ja 

Kuvansilaisen Timo Malavan kuljetusliike palkittiin  yhdessä Joroisten 

 kunnan kanssa Joroisten Vuoden 2013 Yrityksenä. 

Kuva: Päivi Anias 
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se päätettiin huomioida näyttävästi ja yhdistyksen arvolle sopivasti.  

Hallitus järjestyi ja puheenjohtajana jatkaa Jarkko Hirvonen ja varapuheenjohtajana Päivi Pitkänen. Sihteeriksi va-

littiin Päivi Anias, joka hoitaa myös tiedottajan työt. Hallitukseen kuuluvat lisäksi Anni Lahti-Hyvärinen, Harri Carl-

qvist, Ilona Tenhunen, Ismo Boman, Antti Holma ja Riikka Denby. 

Keväällä Joroisiin rantautui Pike-hanke, joka keskittyi pienten keskustojen elävöittämiseen. Hanke oli laajalle levin-

nyt Etelä-Savon alueella, ja Joroisten 

Yrittäjät päätti osallistua siihen aktii-

visesti. Yhdistyksen edustajiksi va-

littiin Päivi Anias, Antti Holma ja Jark-

ko Hirvonen, jotka osallistuisivat 

hankkeen kokouksiin ja tiedottaisivat 

muulle yhdistykselle hankkeen etene-

misestä. Pike-hanke oli ideoiltaan 

lupaava, sillä siinä keskityttiin kehittä-

mään erilaisia tapoja elävöittää kes-

kustaa. Valitettavasti, kuten monet 

muutkin hankkeet, se lopahti, kun 

toteuttajia ei löytynyt hankkeen pää-

tyttyä. 

 

Kesällä Joroisten Yrittäjät osallistui 

torstain tori-illan järjestämiseen yh-

teistyössä Joroisten Äippien kanssa. 

Äipät vastasivat illan ohjelmasta, ja 

yrittäjäyhdistys osallistui kustannuk-

siin 200 euron summalla. Tavoitteena 

oli saada mahdollisimman moni jäsenyrittäjä paikalle esittäytymään ja verkostoitumaan. Lisäksi yhdistys päätti osal-

listua Jari-Pekan Zetor-kisaan, vaikka omaa joukkuetta ei tällä kertaa saatu kasaan. Paikan päällä yrittäjät toivat kui-

tenkin esiin yrittäjyyttä ja yhdistyksen toimintaa. 

Vuosijuhlan järjestelyt aloitettiin ajoissa, ja juhlan päivämääräksi valittiin 15. marraskuuta. Juhla päätettiin järjestää 

perinteisenä iltapukugaalana Hotelli Joronjäljessä, jossa ohjelmassa olisi puheita, palkitsemisia ja Päivi Aniaksen 

kokoama kuvaesitys kuluneilta 50 vuodelta. Kuvaesityksen kokoaminen oli vaatinut arkiston läpikäymistä, mikä joh-

ti myös parin päivän mittaiseen arkiston siivoukseen. 

Yhdistyksen arkisto sijaitsi kunnantalon alakerrassa, jossa paikallisilla yhdistyksillä oli omat tilansa arkistojen säi-

lyttämiseen. Vaikka ohjeistuksena oli säilyttää vain vuosikertomukset ja tärkeät asiakirjat, arkistoon oli vuosien var-

rella kertynyt paljon ylimääräistä tavaraa. Yhdistyksen jäsenet 

siivosivat arkiston ja totesivat, että käyttökelpoista materiaalia oli 

säilynyt yllättävän hyvin. Tämä teki historiikin laatimisesta hel-

pompaa ja tarjosi arvokasta materiaalia juhlan kuvaesitykseen. 

Juhlassa jaettiin joroisten yrittäjien viiri entisille puheenjohtajille, 

sekä seurattiin teatteriseurue Savon pariisi yrittäjille räätälöimään 

esitystä, nautittiin erinomainen illallinen ja vietettiin muutenkin 

mukava ilta.  

Maaseutukuriirin Toni Degerlund järjesti joroislaisille yrittäjille somekoulu 2.  

Tällä kertaa järjestyivät tilat lukiolle, jolloin jokainen pääsi testailemaan opittua  

käytännössä heti saman tien. Kuva: Päivi Anias 

Entisistä puheenjohtajista paikalla olivat Topias Haapanen, Anni Lahti-

Hyvärinen ja Anne Haverinen. Heitä muistettiin Joroisten Yrittäjien viirillä. 

Kuva: Joroisten Yrittäjien arkisto 
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Juhlajärjestelyissä meinasi syntyä pieni katastrofin poikanen. Juuri ennen juhlaa Jyrki Sukulan vierailu Joronjäljessä 

”Hotellit kuntoon” ohjelman puitteissa antoi ensivaikutelman, että paikka on täysin käyttökelvoton. Muun muassa 

eräs tarjoilija kieltäytyi tulemasta töihin. Onneksi toinen, tilannetta hieman korjaava jakso ehti tulla ennen juhlaa ja 

peruutuksia juhlavieraiden osalta ei saatu. Turhien puheiden ja jälkiseurausten välttämiseksi hallitus teki terveystar-

kastajan ohjeistuksella linjauksen ottaa kaikesta ruoasta pakastimeen näytepalat. Olisi todisteet siitä, mitä oli syöty 

mikäli ongelmia myöhemmin ilmenisi. 

Ongelmista huolimatta juhlat sujuivat erinomaisesti. Ohessa kuvakavalkadia juhlatunnelmissa Joroisten Yrittäjien 

arkistosta. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Juhla-ilta kului rattoisasti hyvässä seurassa, pöydät notkuivat 

herkkuja ja Auvo Puurtinen leipoi uuden telkkarista tutun kon-

septin mukaan ritareita ja ritarittaria. 

Tunnelma oli kaikin puolin  juhlava ja menneitä vuosikymme-

niä arvostava yhdistyksen tullessa puolenvuosisadan kunnioi-

tettavaan ikään. 

Kuvat Joroisten Yrittäjien arkistosta. 
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Vuoden yrittäjäksi päätettiin valita Aino Sigvart, joka valmistaa erinomaisen maistuvaa ruokaa Ahomansikka ravin-

tolassa, joka palvelee asiakkaita paikallisten vanhusten hoivakodin Mansikkapaikan yhteydessä. Palkitseminen ta-

pahtui entiseen tapaan urheilutalolla itsenäisyyspäivän juhlassa, 

Heti seuraavalla viikolla nautittiin kunnan järjestämä joulupuuro, jossa paikalliset yrittäjät kokoontuivat keskustele-

maan ja vaihtamaan ajatuksia kunnan elinvoima-asioista. Keskustelua riitti erityisesti aiemmin esillä olleesta yrittä-

jätalon rakentamisesta. Yrittäjätalo oli herättänyt laajaa kiinnostusta, mutta samalla siihen liittyi paljon epävar-

muutta ja kysymyksiä. 

Kunta oli huolissaan rakennushankkeen riskeistä, sillä oli olemassa vaara, että taloon ei saataisi riittävästi vuokralai-

sia, mikä tekisi hankkeesta taloudellisesti kannattamattoman ja kuntalaisten verorahat menisivät hukkaan. Toisaalta 

paikalliset yrittäjät epäröivät sitoutua varauspäätöksiin, koska heidän oli vaikea ennustaa tulevaa liiketoimintatilan-

nettaan kahden tai kolmen vuoden päähän, jolloin talo mahdollisesti valmistuisi. 

Vaikka yrittäjien ja kunnan 

välillä oli epävarmuutta ja 

erilaisia näkemyksiä, kes-

kustelut osoittivat kuiten-

kin, että asia eteni jatku-

vasti. Yrittäjätalo nähtiin 

potentiaalisena keinona 

vahvistaa paikallista elin-

keinoelämää, ja sen to-

teutuminen olisi merkittä-

vä askel Joroisten elinvoi-

man kehittämisessä. Näis-

sä keskusteluissa kiteytyi-

vät monien yrittäjien toi-

veet ja huolenaiheet, 

mutta myös yhteinen halu 

löytää ratkaisuja ja edis-

tää hanketta. 

Vuoden Yrittäjä palkintoja luo-

vuttamassa kunnanjohtaja Joo-

nas Hänninen, Elinkeino-

asiamies Aarre Damski ja Jo-

roisten Yrittäjien puheenjohtaja 

Jarkko Hirvonen. Puhuja pön-

tössä kiitossanoja lausumassa 

Vuoden Yrittäjä Aino Sigvart. 

Kuva: Päivi Anias 

Yhteinen Joulupuurohetki yrittäjien ja kunnan edustajien kanssa on koettu hyväksi tavaksi avata keskusteluyhteyksiä erilaisista elin-

voimaa hiertävistä asioista. Kuva: Päivi Anias 
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Vuosi 2015 alkoi hyvässä hengessä ja edellisen vuoden tapahtumista oli otettu oppia ja todettu että tällaisille oli 

kysyntää. Erilaiset juhlat ja koulutus olivat se millä yrittäjiä sai liikkeelle. 

Vuoden alussa Joroisten yrittäjien hallitus osallistui Etelä-Savon aluejärjestön järjestämään kaksipäiväiseen koulu-

tustilaisuuteen. Tämä koulutus oli tärkeä osa hallituksen jäsenten valmistautumista tulevaan vuoteen, sillä siellä 

käsiteltiin ajankohtaisia yrittäjyyteen ja elinkeinoelämään liittyviä ajankohtaisia kysymyksiä. 

Tämän vuoden koulutuksessa keskeisenä vaikuttajana toimi elinkeinopoliittinen ohjelma, jota käsiteltiin perusteelli-

sesti työpajatyöskentelyn avulla. Ohjelman ytimessä oli ajatus siitä, että yrittäjyyden etujen ja elinvoiman lisäämi-

nen vaatii vahvaa vaikuttamista poliittisissa piireissä, sekä valtakunnallisesti että paikallisesti. Yrittäjät ovat avain-

asemassa työpaikkojen luomisessa ja yhteiskunnan elinvoimaisuuden ylläpitämisessä, ja tätä viestiä haluttiin terä-

vöittää sekä poliittisille päättäjille että laajemmalle yleisölle. 

Koulutuksessa painotettiin erityisesti viestiä "#työn_tekijät", joka kuvastaa sitä, että yrittäjät eivät ole vain itsensä 

työllistäjiä, vaan myös työpaikkojen ja taloudellisen hyvinvoinnin luojia. Tämä sanoma korostaa, että yrittäjien toi-

minta tuo yhteiskuntaan lisää rahaa ja resursseja, jotka hyödyttävät kaikkia. Siksi yrittäjyyden edellytyksiä tulee vah-

vistaa eikä vaikeuttaa, ja elinkeinopolitiikassa on tärkeää muistaa yrittäjien merkitys koko yhteiskunnalle. 

Tämä koulutus antoi hallitukselle uusia työkaluja ja näkökulmia, joita se aikoi hyödyntää omassa toiminnassaan ja 

paikallisten yrittäjien edunvalvonnassa.  

Maaliskuussa Joroisten Yrittäjät ry tarjosi jäsenilleen mahdollisuuden oppia lisää sosiaalisen median hyödyntämises-

tä markkinoinnissa. Kouluttajana toimi Saara Liukkonen, markkinointiyritys Saara Liusta. Liukkonen oli yrittäjä ja 

pitkäaikainen yrittäjäyhdistyksen aktiivi. Hän jakoi arvokkaita vinkkejä Facebookin käytöstä markkinointiin, sillä sosi-

aalinen media oli alkanut nousta merkittäväksi vaikuttajaksi yritysten näkyvyydessä. Tällaiset koulutukset keräsivät-

kin aina paljon osallistujia. 

Elokuussa järjestettiin ensimmäistä kertaa Elävä maaseutu -messut Joroisissa, ja Joroisten Yrittäjillä oli siellä oma 

osasto. Osastolla esiteltiin yrittäjäjärjestön etuja ja keskusteltiin elinvoima-asioista. Messuilla toteutettiin myös ky-

sely, jossa tiedusteltiin, minkälaisia palveluita Joroisissa tarvittaisiin lisää. Kyselyssä oli myös kohta, jossa sai äänes-

tää Joroisten parasta yritystä. 

Yleisön ylivoimaiseksi suosikiksi nousi Liikenneasema Jari-Pekka, joka oli tarjonnut palveluitaan viitostien varren 

ohikulkijoille, mökkiläisille ja paikkakuntalaisille jo kaksi vuotta 24/ 7 konseptilla.                              

 

 

 

 

Voittajalle luovutettiin ai-

nutlaatuinen "Joroisten 

Paras Yritys" -diplomi sekä 

Joroisten Yrittäjät ry viiri 

tunnustuksena hyvästä 

työstä. Palkinnon luovutti 

puheenjohtaja Jarkko Hirvo-

nen, ja sen vastaanottivat 

Jari Pekka Koponen ja ase-

mavastaava Minna  

Hentunen. 

Kuva: Päivi Anias 
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Aika kului nopeasti, ja pian oli jälleen syyskokouksen ja yrittäjäjuhlan aika. Edellisten 

juhlien suuren menestyksen innoittamana päätettiin tällä kertaa järjestää teemajuh-

lat. Ajankohdaksi valikoitui Halloween, joten juhlat toteutettiin naamiaisina, joka mai-

nittiin kutsussa asu toiveena. 

Juhlaa edeltävässä hallituksen kokouksessa hieman jännitettiin, mitenkä juhlan kans-

sa kävisi. Kuinka huumorintajuisia ja hetkeen tarttuvia yrittäjät olisivat. Olisiko odo-

tettavissa hienoja asuja vai latistuisiko idea? Hallituksen ei tarvinnut pettyä, yrittäjät 

olivat panneet parastaan ja panostaneet asuihinsa viimeisen päälle. Luopuipa Harri 

Carlqvist jopa viiksistään, jotta kelpaisi morsmaikuksi. 

Juhlat osoittautuivat valtavaksi menestykseksi, ja niiden ainutlaatuinen tunnelma he-

rätti huomiota myös valtakunnallisella tasolla. Päivi Aniaksen kirjoittama artikkeli juh-

lista julkaistiin Iltalehdessä, ja se on edelleen luettavissa verkossa. Artikkeli toi esiin 

paikallisen yrittäjäyhteisön luovuuden ja yhteishengen, korostaen samalla Joroisten 

Yrittäjien aktiivista roolia alueen elinvoiman ylläpitämisessä.  

Linkki iltalehteen Kuppilat kuntoon- Auvon hotellissa juhlittiin tosissaan halloweeniä  

 

Loppusyksystä Joroisten Yrittäjät päättivät käynnistää uuden tapahtumakonseptin: tiistaiaamuiset aamukahvit Kari 

Pekan kabinetissa. Ajatuksena oli tarjota paikallisille yrittäjille rento tilaisuus verkostoitua, jakaa ajatuksia ja keskus-

tella ajankohtaisista asioista. Idea sai alkuun positiivista vastaanottoa, ja useat yrittäjät olivat innokkaita osallistu-

maan. Käytännössä aamukahvit kuitenkin hiipuivat nopeasti. Monilla yrittäjillä oli aamuisin omia kiireitä, mikä teki 

osallistumisesta haasteellista. Vaikka tilaisuudet eivät saavuttaneet toivottua suosiota, ne tarjosivat arvokkaita koh-

taamisia ja uusia ajatuksia niihin osallistuville. 

 

TOIMINTAKERTOMUS 2015 

Vuosi 2015 oli yhdistyksen 51. toimintavuosi. 

Hallituksen puheenjohtajana toimi Jarkko Hirvonen, varapuheenjohtaja Päivi Pitkänen ja sihteerinä Päivi Anias. 

Muut jäsenet olivat Anni Lahti-Hyvärinen, Ilona Tenhunen, Ismo Boman, Harri Carlqvist ja Riikka Denby-

Pettersson. 

Toiminnantarkastajina toimivat Pauli Räisänen ja Terho Jurvainen. 

Rohkeus, huumorintaju ja heittäytyminen ovat yrittäjin perusominaisuuksia ja se loistaa myös tässä ryhmäkuvassa. 

Kuva: Päivi Anias 

https://www.iltalehti.fi/viihde/a/2015110120595343
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Yhdistyksen jäsenmäärä vuoden lopussa oli 77. Järjestäytymisaste oli noin 35 %. 

Vuoden aikana pidettiin hallituksen kokoukset tarvittaessa sekä sääntömääräiset kevät- ja syyskokoukset. 

Etelä-Savon Yrittäjät ry:n toimintaan osallistuttiin järjestövaikuttaja seminaarissa. 

Huhtikuussa tarjottiin jäsenistölle Facebook-koulutus. 

Vuoden lopulla aloitettiin yrittäjien aamukahvitoiminta. 

Syksyllä järjestettiin menestyksekäs Halloweenjuhla. 

Yrittäjien stipendit jaettiin lukion ja yläasteen opiskelijoille. 

Vuoden yrittäjä jätettiin valitsematta. 

Yhdistys vastasi kirkonkylän jouluvalojen asentamisesta ja purkamisesta sekä 

Joulunavaustilaisuudesta Koskentiellä musiikki- ja puhe-esityksineen joulupukin valvonnassa sekä upeasta ilotulituk-

sesta. 

Yrittäjäjärjestön profiilia kuntakuvassa on pyritty kasvattamaan osallistumalla eri projekteihin voimakkaasti. 

Hallituksen puolesta 

Jarkko Hirvonen 

puheenjohtaja 

 

Erinomaisen onnistuneet juhlat virittivät tunnelmaa vielä seuraavan vuoden puolelle. Vuoden 2016 ensimmäisessä 

kokouksessa hallituksen innostus oli käsinkosketeltavaa. 12. tammikuuta pidetyssä kokouksessa syntyi ajatus järjes-

tää pitkästä aikaa messut Joroisissa. Yrittäjämessujen idea lähti aluksi hieman epäröiden liikkeelle, mutta pian (noin 

puoli tuntia) hallitus päätti panostaa kunnolla ja keksi messuille nimeksi "Vive la Joroinen!" – nimi, joka kuvasti ha-

lua tehdä tapahtumasta iso ja näyttävä. 

 

 

 

 

Messujen suunnittelussa asetettiin kunnianhimoiset tavoitteet, ja ohjelmaan pää-

tettiin hankkia valtakunnallisesti tunnettu Hunks-tanssiryhmä, jossa olisi sekä nais- 

että miestanssijoita. Suunnitelmien mukaan esiintyjät olisivat mukana paitsi messu-

jen päiväohjelmassa myös illanvietossa Joronjäljessä. Messut oli tarkoitus järjestää 

keväällä, ja viralliseksi messupäiväksi valittiin 23. huhtikuuta, mikä asetti aikataulun 

varsin tiukaksi. 

Kun hallitus esitti suunnitelmansa kunnanjohdolle, vastaanotto oli varauksellinen. 

Kunnalle messujen suunnitelmat vaikuttivat liian radikaaleilta, eikä rahallista tukea 

luvattu. Kunta tarjosi kuitenkin urheilutalon käyttöön veloituksetta. Tämä päätös ei 

lannistanut hallitusta, vaan se päinvastoin hieman suivaantuneena päätti kerätä 

tarvittavat varat yksityisiltä yrittäjiltä. Seuraavan viikon aikana paikallisilta yrityksil-

tä saatiin kerättyä yli kymmenentuhatta euroa sponsorirahaa, mikä mahdollisti messujen toteuttamisen kunnianhi-

moisten suunnitelmien mukaan. Voitanee aidosti sanoa, että tämä paikallisten yrittäjien tarjoaman rahallisen spon-

soroinnin ansioista Joroisten Yrittäjät ry sai päälle aivan uuden vaihteen, ja sen vaikutukset olivat pitkäaikaisia. 

Messuhankkeen rinnalla hallituksessa heräsi ajatus laajemmasta paikallisesta hankkeesta, jonka tarkoituksena olisi 

vahvistaa joroislaista yrittäjyyttä ja kannustaa paikallisia asukkaita käyttämään toistensa palveluita. Tämä hanke 

”Ukko-Joron ostoskierros” jatkoi Vive la Joroinen- messuja ja sen tavoitteena oli edistää paikallisten palveluiden 

säilymistä, verotulojen kasvattamista ja palvelujen turvaamista kunnalle ja kuntalaisille. "Vive la Joroinen" -

hengestä tuli sittemmin tärkeä osa Joroisten yrittäjien toimintaa ja se jatkui menestyksekkäästi tulevina vuosina. 
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Ennen messuja Joroisten Yrittäjät saivat viettää merkittävää juhlahet-

keä, kun yhdistyksen esitys Etelä-Savon Vuoden Nuoreksi Yrittäjäksi 

hyväksyttiin. Arttu Haverinen, Huutokosken Taimistolta, valittiin en-

simmäisenä joroislaisena yrittäjänä tämän arvostetun palkinnon saa-

jaksi. Tämä oli suuri kunnianosoitus sekä Haveriselle, heidän perheyri-

tykselleen, että koko Joroisten yrittäjäyhteisölle. 

Palkitseminen tapahtui Mikkelissä, nuorten yrittäjien GetTogether-

tapahtuman yhteydessä. Joroisista lähdettiin paikalle tilataksilla, ja 

mukaan tuli iso joukko paikallisia yrittäjiä juhlistamaan  tärkeää hetkeä 

ja tuomaan palkinto kotiin.  

Palkitsemistilaisuus oli täynnä yrittämisen riemua ja onnistumisen pa-

loa ja se vahvisti entisestään Joroisten Yrittäjien yhteishenkeä ja myös 

sitoutumista nuorten yrittäjien tukemiseen. 

 
 

 

 

Uunituoreissa Vive la Joroinen– paidoissa kannustusjoukot erottuivat massata. 

Kuvassa vasemmalta seisovat Harri Carlqvist, Jarkko Hirvonen, Henkka Hakala,  

Anni Ropponen, Rinja Haverinen, Päivi Anias,  Olli Roponen ja Piia Rytkönen. 

Edessä Jani Ropponen ja Arttu Haverinen. Kuva: Joroisten Yrittäjien arkisto 
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Huhtikuussa koitti odotettu messupäivä, joka oli suuri menestys. Joroisten Yrittäjien järjestämät Vive la Joroinen! -

messut houkuttelivat paikalle lähes 100 näytteilleasettajaa, jotka täyttivät urheilutalon sisätilat ja levittäytyivät 

myös ulkoalueille, missä esiteltiin monenlaisia koneita ja laitteita. Messupäivän yksi suosituimmista kohteista oli 

Urheilutalolle päiväksi perustettu maatila, jossa perheet pääsivät ihastelemaan lampaita ja kanoja. Maatalouskonei-

den näyttelystä vastasi MTK Joroinen, joka oli aktiivisesti mukana tapahtuman järjestelyissä. 

Messut vaativat monen eri tahon yhteistyötä, ja tällä kertaa kaikki sujui erinomaisesti. Hunksin ohjelmanumerot 

vetivät väkeä sankoin joukoin, ja päivän aikana messuilla vieraili yli 1500 ihmistä. Tapahtuma huipentui Joronjäljes-

sä iltajuhliin, jotka nekin olivat menestys, täyttäen talon ääriään myöten. Messut osoittivat, kuinka pienellä paikka-

kunnalla voidaan järjestää suuri tapahtuma, kun yhteistyö toimii ja kaikki tekevät parhaansa. 

Messut olivat menestys. Oli ohjelmaa joka 

makuun,  messuemäntä Päivikin viihtyi. 

Myös komeita tatuointeja syntyi.  

Napoleon-Lammaskin näytti tyytyväiseltä, 

vaikkei sisään asti päässytkään.  

Kuvat: Joroisten Yrittäjien arkisto. 



141 

Messuilla lanseerattiin uusi kampanja nimeltä 

"Ukko-Joron ostoskierros", johon kaikki Joroisten 

alueen liikkeet olivat tervetulleita mukaan. Kam-

panjan ideana oli kerätä leimoja ostoskorteille, ja 

täytetty kortti oikeutti osallistumaan kuukausittai-

seen arvontaan. Arvonnassa jaettiin mukana ole-

vien liikkeiden lahjoittamia tuotepalkintoja. Tämä 

kampanja jatkui menestyksekkäästi koko loppu-

vuoden ajan ja auttoi lisäämään paikallista kulutus-

ta. 

Marraskuussa kampanja sai lisävauhtia, kun myy-

tiin Vive la Joroinen -lahjakortteja. Näitä lahja-

kortteja myytiin esimerkiksi joululahjoiksi tai yri-

tysten henkilökunnan muistamiseen, ja ne kävivät 

maksuvälineenä Ukko-Joron kierroksessa mukana 

olevissa liikkeissä. Kampanjan taustalla oli vanha 

yrittäjäjärjestön ajatus rahan kiertämisestä paikal-

lisesti: jokainen Joroisissa kulutettu euro tuottaisi 

enemmän arvoa yhteisölle, kun paikalliset yrityk-

set maksavat palkkoja, veroja ja näin tukevat alu-

een elinvoimaa. 

Kampanja sai hyvän vastaanoton ja kannusti jorois-

laisia tekemään ostoksiaan kotikunnassaan, mikä 

hyödytti koko kuntaa monella tapaa. 

 

Ajatus ei ollut uusi, jo vuonna 1967 joroisten yrittäjät esiin tuli lehdessä samalla ajatuksella.  
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Elokuussa Joroisissa vietettiin 

ensimmäistä kertaa Venetsia-

laisia, juhlaa, joka on tunnettu 

erityisesti Suomen rannikolla, 

mutta jota nyt yritettiin ran-

tauttaa  ympäri suomen maan 

ja myös Joroisiin.  

Tapahtuma järjestettiin Joron-

jäljessä ja sen piha-alueella, ja 

se yhdistyi osittain Jari-Pekan 

kesäjuhliin, jotka pidettiin päi-

vällä tien toisella puolella, ja 

jossa esiintyi Anssi Kela. 

 

Päivällä alueella pidettiin 

elonkorjuutoria, jossa esitel-

tiin kauden satoa ja maaseu-

dun tuotteita. Illalla juhlaa 

jatkettiin varsinaisilla Venet-

sialaisten juhlahumulla, jossa 

ohjelmassa oli elävä musiikki, 

elotulet ja ilotulitus, joka va-

laisi kesäyön taivasta. 

Tämäntyyppiset useamman 

tahon järjestämät polveilevat 

tapahtumat vetävät hyvin 

yleisöä. Ne tarjoavat jokaisel-

le jotain. 

 

Vuosi oli Joroisten yrittäjille 

erityisen aktiivinen ja tapah-

tumarikas, ja vuoden päättä-

jäiset olivat odotettuja. Syys-

kokouksessa ja yrittäjäjuhlas-

sa päätettiin nostaa esiin 80-luvun teemaa, joka muistutti aikakauden kasvus-

ta ja kehityksestä, aivan kuten kulunut vuosi oli ollut Joroisten yrittäjille kas-

vun aikaa. 

Vuosikokouksessa puhumassa kävi Savon yrittäjien toimitusjohtaja Arto Nykä-

nen, joka oli kotoisin Joroisista. Hän kertoi Pohjois-Savon yrittäjätoiminnasta. 

Yleinen tunnelma oli se että, lääninvaihdos oli todennäköisesti lähivuosina 

edessä. Savolaiset yrittäjät olivat olleet erittäin vastaanottavaisia, ja yhteis-

työn alku vaikutti lupaavalta. Nykäsen vierailu tarjosi myös hieman nostalgi-

aa. Olihan hänen isänsä Eino Nykänen ollut yksi Joroisten Yrittäjien lähtölau-

kauksen antajista. 

Ei arvannut kauppansa rapuilla seisova Eino Nykänen aikoinaan, että reilun  

50 vuoden päästä hänen poikansa Arto Nykänen olisi viemässä  

Joroisten Yrittäjät Ry:tä viimein Pohjois-Savon puolelle.  

Kuva Suomen Elinkeinoelämän Keskusarkisto 
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Vuoden yrittäjäksi valittiin Tmi Arttu Osmala, monipuolinen maaseutuyrittäjä, joka oli osoittanut erinomaista kykyä 

kehittää ja ylläpitää maaseudun yritystoimintaa. Joroisten Yrittäjillä ei ollut enää elossa olevia Kunniajäseniä tai kun-

niapuheenjohtajia. Nyt sellainen arvo  oli päätetty jakaa. Kunniajäseneksi valittiin ahkera talkoolainen Kari Nygren, 

joka ei ollut yrittäjä, mutta omasi vahvan yrittäjän asenteen ja oli ollut korvaamaton apu yhdistykselle vuosien ajan 

erilaisten tapahtumisen toteutuksessa. 

Yrittäjäjuhla oli teemansa mukaisesti täynnä 80-luvun tunnelmaa, peltilihapiirakkaa, discovaloja ja juhla tarjoili vie-

raille muistutuksia aikakauden kasvusta ja kehityksestä. Tapahtuma juhlisti paitsi menneitä saavutuksia myös nyky-

hetken menestystä ja tulevaisuuden mahdollisuuksia. Joroislaisten yrittäjien ahkeraan ja kiireiseen arkeen  toi vir-

kistävän tuulahduksen, kun sai hieman hullutella teemajuhlien merkeissä. 

80-luku oli monin tavoin huikeaa aikaa josta 2010 –luvun yrittäjillä oli hyviä 

muistoja. Farkku ja muhkeat olkatoppaukset olivat pukeutumisen  kärkeä. 

Makumuistoja juhlaan toi herkullinen peltilihapiirakka, joka  

oli jokaiselle 80– luvun lapselle tuttu iltapala. 

Kuvat :Joroisten Yrittäjien arkisto 
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Kiireisen vuoden päätteeksi Joroisten yrittäjät juhlistivat joulunavausta ja järjestivät yrittäjyysillan. Vuosi 2016 oli 

ollut erityisen aktiivinen ja taloudellisesti tuottava, ja toiminta oli ollut vilkasta koko vuoden ajan. 

Kuitenkin runsaasta toiminnasta huolimatta yhdistys sai yllätyksen verottajalta. Verottaja ei enää pitänyt yhdistystä  

voittoa tuottamattomana vaan päätti, että yhdistys oli normaali yritys, mikä tarkoitti, että se joutui maksamaan ve-

roa kuten muutkin yritykset. Tämä muutos söi osan voitokkaan vuoden tuloksesta. 

 

Vuoden vaihteen jälkeen Joroisten yrittäjät käynnistivät jälleen tiiviin toiminnan, ja ensimmäisenä merkittävänä 

tapahtumana oli koulutusmessut urheilutalolla. Yrittäjät osallistuivat tapahtumaan omalla osastollaan, jossa he kes-

kustelivat nuorten kanssa yrittäjyydestä ja sen mahdollisuuksista. 

Messujen aikana syntyi myös spontaani idea tukea paikallista urheilutoimintaa, ja yrittäjät päättivät lahjoittaa Jo-

roisten salibandyjoukkue Puuhöylälle edustuspaidat. Päätös otettiin innostuneesti vastaan, ja joukkueen edustajat 

poseerasivat tyytyväisinä uusissa peliasuissaan, osoittaen jälleen kerran, kuinka monipuolista yhteistyö voi olla. 

Vuoden alussa Joroisten Yrittäjien toimintaan tuli mukaan uusi mahdollisuus, kun perustettiin seniorijäsenyys. Tämä 

jäsenyys oli tarkoitettu niille, jotka olivat olleet yhdistyksen jäseniä aktiivisina yrittäjinä, mutta joiden yritystoiminta 

oli nyt päättynyt. Seniorijäsenyys tarjosi mahdollisuuden pysyä osana yrittäjäyhteisöä, vaikka oma yritystoiminta 

olisikin jo jäänyt taakse. 

Seniorijäsenyys oli erityisen hyödyllinen niille, jotka halusivat edelleen olla mukana yhteisössä, jakaa kokemuksiaan 

ja tukea aktiivisia yrittäjiä. Tämä uusi jäsenyysmuoto tarjosi entisille yrittäjille mahdollisuuden pysyä aktiivisina ja 

vaikuttavina. 

Hallituksessa heräsi ajatus siitä, että myös talvella tarvittaisiin jotain kaupallista toimintaa, joka vahvistaisi paikallis-

ta elinvoimaa ja tukisi yrittäjiä. Tämän ajatuksen pohjalta päätettiin järjestää  Vive la Joroinen -tapahtuma Joronjäl-

jessä. Yhteistyö yrittäjä Auvo Puurtisen kanssa oli sujuvaa ja  anteliasta. Hän tuki yhdistystä, mikä mahdollisti tapah-

tuman järjestämisen hänen tiloissaan ilman vuokrakuluja. 

Tämä antoi yrittäjille vapautta toteuttaa tapahtuma haluamallaan tavalla, ja sen myötä rakennettiin suuri kirpputo-

rityyppinen tila, jossa myyntiin saattoi tuoda sekä uusia että käytettyjä tavaroita. Erityistä tapahtumassa oli se, että 

yrittäjillä oli mahdollisuus esitellä omaa yritystoimintaansa,  tuotteitaan tai palvelujaan.  Tämä teki tästä kirpputo-

rista kaupallisemman ja monipuolisemman kuin tavalliset kirppikset ja se osoittautui vuosien myötä hyväksi lin-

Salibandyjoukkue Puuhöylät saivat yrittäjien edustuspaidat ylleen  Seuraava Etappi tapahtumassa. Kuva : Joroisten Yrittäjien arkisto 
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jaukseksi. 

Paikkamyynnistä ja buffettitoiminnasta kertyi 

tuloa, jolla saatiin katettua merkittävä osa 

vuoden toimintakuluista. Vaikka tämä talvinen 

tapahtuma suunniteltiin aluksi lähinnä katta-

maan yhdistyksen kuluja, siitä muodostui hyvä 

väylä paikallisille yrittäjille tarjoten  näkyvyyttä 

ja mahdollisuuden tavoittaa uusia asiakkaita. 

 

Elettiin vaalivuotta ja yrittäjissä heräsi vahva 

henki saada Joroisten valtuustoon enemmän 

realistista yrittäjäajattelua ja elinvoiman ke-

hittäjiä. Kunnasta haluttiin saada yrittäjäystä-

vällisempi, mutta myös saada kunnan päätök-

sentekoon ryhtiä. Yrittäjät ovat tottuneen hankkimaan rahaa ja kuluttamaan sitä sen mukaan ja tätä ajattelua kat-

sottiin myös kuntaan tarvittavan lisää. 

Yrittäjien saamiseksi valtuustoon 

päätettiin tukea vahvasti ja tämä kos-

ki kaikkia yrittäjäehdokkaita. Jokaisel-

le halukkaalle yrittäjäehdokkaalle 

tehtiin somemainontaa ja sen lisäksi 

julkaistiin yhteinen vaalimainos pai-

kallisessa lehdessä. Ilmoitusta kus-

tantamassa oli myös MTK Joroinen, 

ovathan maaseutuyrittäjät merkittä-

vä vaikuttajaryhmä Joroisissa.  

Panostus osoittautui tehokkaaksi ja 

valtuustouudistus onnistui. Kertaryti-

nällä yli puolet uusista valtuutetuista 

oli yrittäjätaustaisia. 

 

 

 

 

Yrittäjäyhdistys on tukenut yrittäjätaus-

taisia ehdokkaita vaaleissa  näkyvästi. On  

huomattu, että yrittäjien käden jälki on 

näkynyt kuntapolitiikassa realismina ja 

käytännön läheisyytenä.  

Näkyvällä markkinoinnilla on saatu hyviä 

tuloksia ja yrittäjät ovat vahva vaikutta-

jajoukko, jonka jäseniä löytyy kaikista 

valtuustoryhmistä. 

Kuva: Joroisten Yrittäjien arkisto 
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Kesällä pohdittiin siitä, miten Joroisten Yrittäjät voisivat paremmin tukea nuoria, aloittavia yrittäjiä. Yrittäjien keski-

ikä painottuu korkealle ja uusia tekijöitä tarvittaisiin jatkamaan eläköityvien yrittäjien toimintaa ja kehittämään 

uutta yrittäjyyttä.  Päätettiin käynnistää kummitoiminta Joroisissa. Tämä toiminta oli suunnattu erityisesti alle 23-

vuotiaille nuorille yrittäjille, ja siihen saattoi hakeutua ottamalla yhteyttä hallituksen jäseniin. 

Kummitoiminnan ideana oli tarjota tuoreille yrittäjille heidän tarpeidensa mukaista neuvontaa ja tukea. Lisäksi yh-

distys sitoutui kustantamaan kummiyrityksille ensimmäisen vuoden jäsenmaksun yrittäjäyhdistykseen. Tämä tarjosi 

nuorille yrittäjille paitsi taloudellista helpotusta myös mahdollisuuden päästä mukaan aktiiviseen yrittäjäyhteisöön. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kummitoiminnan käynnistämisen taustalla oli havainto, että vaikka nuorille yrittäjille on tarjolla monenlaista neu-

vontaa ja tukea eri virastoista, niin monissa kyselyissä on todettu, että tärkeimmäksi koetaan vertaistuki ja keskus-

telut kokeneempien yrittäjien kanssa. Kummitoiminta tarjosi nuorille yrittäjille juuri tätä henkilökohtaista ja käytän-

nönläheistä tukea, joka auttoi heitä navigoimaan yrittäjyyden alkuvaiheessa 

 

 

 

 

 

 

Yrittäjien päivää 

vietettiin tässä ku-

vassa aamiaisella ja 

keskustelutilaisuu-

della Joroisten Oma 

SP ja Oma Osuuskun-

nan järjestämällä 

brunssilla.  Tällaiset 

tapahtumat tarjoa-

vat yrittäjille mata-

lan kynnyksen tilai-

suuksia, jossa ver-

kostoitua ja ruotia 

ajankohtaisia asioita. 

Kuva : Päivi Anias 

Ensimmäinen kummiyritys oli 4H-

yritys Soittorasia, jonka nuoret yrittä-

jät, 17-vuotiaat Tiia Kolehmainen ja 

Maaria Pelkonen, saivat arvokasta 

neuvontaa yrityksen hallinnollisissa 

asioissa. Heidän mentorinaan toimi 

Tilitoimisto Hirvosen Jarkko Hirvonen, 

joka auttoi heitä alkuun muun muassa 

yrityksen paperitöissä ja talousasioi-

den hoitamisessa.  

Kuva: Päivi Anias 
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Syyskokouksen ja yrittäjäjuhlien aikaan oli jälleen ajankohtaista 

valita Vuoden Yrittäjä, ja tällä kertaa kunnia annettiin Partasen 

Saha Ky:lle Lahnalahdelta.  

Tämä lähes 40-vuotias perheyritys oli kasvanut perinteisestä 

maataloudesta monipuoliseksi maaseutuyritykseksi, jossa saha-

toiminta ja kuljetuspalvelut olivat keskeisiä toimialoja. Yritystä 

johtavat Partasen veljekset, Jari, Ismo ja Matti, jotka ovat jatka-

neet perheen perinteitä ja kehittäneet yritystä merkittävästi. 

Vuodelta 2017 jäi muistiin myös poikkeuksellisen märkä ja liu-

kas joulunavaus, joulupukkikin tonttuineen tarvitsee sadevarus-

teet tilaisuuteen. 

 

TOIMINTAKERTOMUS 2017 

Vuosi 2017 oli yhdistyksen 53. toimintavuosi. 

Hallituksen puheenjohtajana toimi Jarkko Hirvonen, varapuheenjohtaja Riikka Denby-Pettersson ja sihteerinä Päivi 

Anias. Muut jäsenet olivat Ilona Tenhunen, Ismo Boman, Harri Carlqvist, Anne Kautiainen, Päivi Pitkänen, Anna 

Ropponen ja Heidi Aholainen. 

Toiminnantarkastajina toimivat Pauli Räisänen ja Terho Jurvainen. 

Yhdistyksen jäsenmäärä vuoden lopussa oli 76. Järjestäytymisaste oli noin 36%. 

Vuoden aikana pidettiin hallituksen kokoukset tarvittaessa sekä sääntömääräiset kevät- ja syyskokoukset. 

Vive la Joroinen hanke päättetiin erillisenä kirjanpitoyksikkönä, mutta sen idea ja nimi jätettiin käyttöön. 

Tammikuussa osallistuttiin omalla osastolla nuorten Seuraava Etappi-messuille. 

Tammikuussa osallistuttiin Etelä-Savon Yrittäjägaalaan ennätyksellisellä 42 osallistujan joukolla 

Etelä-Savon Yrittäjät ry:n toimintaan osallistuttiin järjestövaikuttaja seminaarissa helmikuussa. 

Helmikuussa pidettiin ensimmäinen Vive la Joroinen-Suurkirppis Joronjäljessä. 

Joroisten Lehti päätti tehdä vuoden aikana 3-4 yrittäjyyteen keskittyvää teemalehteä, joissa yrittäjäjärjestö on tarpeen 

mukaan mukana. 

Kuntavaaleihin panostettiin paljon maalis-huhtikuussa Facebookissa. Joroislaisille yrittäjille kustannettiin yhteinen 

lehti-ilmoitus yli puoluerajojen, yhteistyöhön lähti myös MTK-Joroinen. 

Toukokuussa Joroisten Yrittäjät päätti aloittaa kummitoiminnan. Se on avointa kaikille joroislaisille nuorille aloitta-

ville (alle 23v) yrittäjille ja siihen voi hakeutua ottamalla yhteyttä yhdistyksen hallituksen jäseniin. Ensimmäiseksi 

kummiyrityksesi valittiin 4H yritys Soittorasia. Sen nuoret yrittäjät, 17-vuotiaat Tiia Kolehmainen ja Maaria Pelko-

nen saivat tarvitsemaansa tukea yrittäjyyden aloitukseen. 

Elokuussa järjestettiin yhteistyössä MTK:n kanssa elävä Maaseutu-messut 

Elokuun viimeisenä viikonloppuna järjestettiin Joroisten Venetsialaiset. 

Syyskuussa järjestettiin yhdessä Oma SP:n kanssa yrittäjä aamiainen. 

Juhlan aikana palkinto luovutettiin yrityksen edustajille, ja kuvassa 

palkintoa vastaanottamassa olivat Ismo ja Jari Partanen. Tämä tun-

nustus oli osoitus yrityksen pitkäjänteisestä työstä ja sen merkityksestä 

paikalliselle elinkeinoelämälle. Partasen Saha Ky valinta vuoden yrittä-

jäksi korosti myös perheyritysten tärkeyttä ja roolia maaseutuyhteisön 

elinvoiman ylläpitämisessä.  

Kuva: Päivi Anias 
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Lokakuussa järjestettiin Haluatko Yrittäjäksi-koulutus yhdessä Yrittäjien, Joroisten kunnan ja Uusyrityskeskus Wälä-

kyn kanssa 

Marraskuussa pidettiin yrittäjäjuhla hotelli Joronjäljessä. Tapahtumassa palkittiin Vuoden yrittäjä Partasen Saha Oy 

Yrittäjien stipendit jaettiin lukion ja yläasteen opiskelijoille. 

Yhdistys luopui kirkonkylän jouluvalojen asentamisesta ja purkamisesta, mutta vastasi Joulunavaustilaisuudesta 

Koskentiellä musiikki- ja puhe-esityksineen joulupukin valvonnassa sekä upeasta ilotulituksesta. 

Yrittäjäjärjestön profiilia kuntakuvassa on pyritty kasvattamaan osallistumalla eri projekteihin voimakkaasti. 

Hallituksen puolesta 

Jarkko Hirvonen 

Puheenjohtaja 

 

 

Vuosi 2018 alkoi juhlavissa merkeissä, kun eteläsavolaista 

yrittäjyyttä juhlistettiin näyttävästi Pieksämäellä Veturital-

lissa. Tämä tilaisuus kokosi yhteen koko alueen yrittäjät ja 

toi loistavan tilaisuuden verkostoitua paikkakuntien kes-

ken. Tyylikäs juhla ilotulituksineen kesken pimeintä talvea 

piristi  ja toi tervetulleen katkon arkeen. Nämä maakun-

nalliset juhlat olivat nousseet taas suureen suosioon ja 

Joroisista mukana oli parisen kymmentä yrittäjää.  

Vain kaksi viikkoa tämän juhlan jälkeen pidetyn luotta-

mushenkilökoulutuksen yhteydessä Päivi Anias palkittiin 

Etelä-Savon kautta aikojen ensimmäisellä "Aktiivisin 

luottamushenkilö" -palkinnolla. Tämä tunnustus myön-

nettiin pitkäjänteisestä ja aktiivisesta panoksestaan alu-

een yrittäjäyhteisössä.  

Palkinnon Päivi Aniakselle luovuttivat Suomen Yrittäjien kenttäpääl-

likkö Mari Kokko ja Etelä-Savon Yrittäjien Sari Jokinen.  

Kuvat: Joroisten Yrittäjien Arkisto 
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Helmikuun kylmyyttä piristämään Joroisten Yrittäjien hallitus sai loistavan idean jalostaa Joroisten Leijonien aiem-

min suunnittelemaa konseptia "Taidetta ilman painetta" lumikisaa ja kilpailu päätettiin toteuttaa yhdessä Leijonien 

kanssa. Ideana oli kerätä joukkueet rakentamaan yrittäjyyteen liittyviä lumitaideteoksia, joista parhaat palkittaisiin. 

 

Ilmoittautumisia kisaan tuli kohtalaisesti, mutta kisapäivän aamuna pakkasta oli peräti 26 astetta, mikä verotti osal-

listujamäärää. Loppujen lopuksi kilpailupaikalle saapui vain kaksi joukkuetta. Kireä pakkanen teki lumesta hankalasti 

muokattavaa, ja kaikki mahdolliset apuvälineet otettiin käyttöön, jotta lumesta saatiin muotoiltua edes jonkinlaisia 

taideteoksia. 

Joroisten Yrittäjien joukkueen teos kuvasi yrittäjyyden nousuja ja laskuja. He rakensivat erilaisia liukumäkiä, portaik-

koja ja kiipeilytelineitä symboloimaan yrittäjyyden vaihtelevuutta—välillä takkuisempaa ja välillä liukkaampaa mat-

kaa. Ainoa kilpakumppani, Kuvansin Keidas, teki myös näyttävän teoksen, ja molempien joukkueiden edustajat pal-

kittiin kunniakirjoin. 

Vaikka osanottajia oli vähän, kuuma mehu ja makkara tekivät hyvin kauppansa kylmässä säässä. Tapahtuma osoitti, 

että vaikka sääolosuhteet voivat olla haastavia, yhdessä tehden luovuus voi silti kukoistaa. 

Tämä lumiveistoskisa sai jatkoa heti kesällä, kun heinäkuussa päätettiin järjestää hiekkalinnakisa. Varsinaisia kilpai-

lujoukkueita tähän ei saatu kuin yrittäjiltä ja tuotokset jäivät melko minimaalisiksi. Vaikka sää ei tuolloinkaan täysin 

suosinut, pysyttiin kui-

tenkin plussan puolella, 

ja tapahtuma toi jälleen 

iloa osallistujille, ja aina-

kin järjestäjille.  

 

 

 

 

Kesäillassa soi haitari Sisko 

Turusen näppärissä käsissä ja 

letut paistuivat muurikalla. 

Siinä oli jo oivalliset ainekset 

onnistuneeseen tilaisuuteen,  

kelistä viis, todettiin yhteen 

ääneen. 

Kuva: Päivi Anias 
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Maaliskuussa joroislaiset nuoret yrittäjät saivat 

jälleen ansaittua huomiota, kun Topi Purhonen 

valittiin Joroisten Yrittäjien esityksestä Etelä-

Savon vuoden 2018 nuoreksi yrittäjäksi.  

Purhonen on innovoinut ja kehittänyt uuden-

laista, elementeistä yhdisteltävää hirsiraken-

nustekniikkaa, joka on sekä moderni että mo-

nipuolinen. Tämä teknologia mahdollistaa eri-

laiset hirsirakenneratkaisut, mikä on auttanut 

yritystä erottumaan kilpailijoista ja suuntaa-

maan vahvaan kasvuun. Tunnustus Etelä-

Savon vuoden nuoreksi yrittäjäksi oli merkittä-

vä saavutus ja toi Joroisten yrittäjäyhteisölle 

jälleen aihetta juhlaan, kun joukolla käytiin 

palkinto Mikkelistä pokkaamassa. 

 

 

 

 

Kevätkokous pidettiin poikkeuksellisesti Jorois-

ten ulkopuolella Rantasalmella Järvisydämessä, 

joka oli valittu valtakunnalliseksi vuoden yri-

tykseksi. Vierailulla tutustuttiin Järvisydämen 

monipuoliseen yritysmalliin ja kokoustettiin 

tyylikkäässä ympäristössä. Kevätkokouksen 

jälkeen halukkailla oli mahdollisuus käydä kyl-

pylässä, jonka jälkeen syötiin vielä illallinen. 

 

Toukokuussa järjestettiin tietosuojailta yrittäjil-

le otsikolla "Tee ees tämä". Tapahtuman ajan-

kohta osui juuri voimaan tulleen GDPR-

asetuksen yhteyteen, joka toi mukanaan mer-

kittäviä muutoksia tietojen käsittelyyn, 

käyttöön ja jakoon.  

Yrityksissä vallitsi laajaa epätietoisuutta siitä, 

kuinka uusien säädösten mukaisesti tulisi toimia, ja kurssi oli vastaus tähän kysyntään. Illan aikana yrittäjille tar-

jottiin käytännön ohjeita ja tietoa siitä, miten varmistaa, että heidän toimintansa noudattaa uusia tietosuoja-

asetuksia. 

Samana vuonna järjestettiin myös koulutusta kiertotaloudesta ja resurssiviisaudesta, jonka tavoitteena oli opastaa 

yrittäjiä hyödyntämään materiaaleja mahdollisimman tehokkaasti ja vähentämään hukkaa. Koulutukselle annettiin 

vähemmän mediaseksikäs nimi "Roskailta", mutta siitä huolimatta se houkutteli paikalle runsaasti osallistujia. Vas-

tuullisuus oli noussut keskeiseksi teemaksi yrityksissä, ja vastuulliseen toimintaan kuului materiaalien tarkka käyttö 

sekä pyrkimys vähentää jätettä. Yrityksissä oli myös oivallettu hyvin, että koska jätteeksi päätyvästä tavarasta aiheu-

tuu kustannuksia, ne oli kannattavampaa myydä eteenpäin kuin maksaa sen hävittämisestä. 

Syksyn viimeinen koulutus oli Oma SP:n kanssa toteutettu sijoitus-ilta. Raha ja sen liikkeet ovat yrittäjille tärkeitä. Ja 

kun tulosta on saatu aikaan, niin sen säilöminen sukanvarressa ei ole ehkä viisain ratkaisu. Silloin on hyvä tutustua 

erilaisiin tapoihin sijoittaa rahaa ja pistää se mahdollisesti jopa poikimaan. 

Purhonen oli kasvanut yrittäjyyteen ja saanut kokemusta jo nuoresta  

pitäen perheensä hirsi-rakennuksia valmistavassa yrityksessä.  

Vuonna 2014 yrityksen vetovastuu siirtyi nuorelle miehelle, ja hänen  

johdollaan yritys on kehittynyt ja kasvanut merkittävästi. 

Kuvat: Päivi Anias 
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Huoneentauluksi toteutettu tiivistelmä ”TEE EES TÄMÄ!” koulutuksesta on edelleen relevantti. 
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Uusien jäsenten hankinta on aina ollut tärkeä osa yhdistyksen toimintaa, mutta yhtä tärkeää on pitää nykyiset jäse-

net mukana aktiivisessa toiminnassa. Joroisten Yrittäjät päättivätkin luoda pienen esitteen, jossa kerrottiin tiiviisti 

yhdistyksen toiminnasta, sen tarjoamista eduista sekä hallituksen jäsenten yhteystiedot. Esitteen tavoitteena oli 

selventää, mitä kaikkea Joroisten Yrittäjät tarjoaa jäsenilleen ja miten yhdistys toimii. 

Markkinointi Focuksen korupajalta tilattiin omakustannushintaan lisäksi yrittäjäaiheinen korusarja, jonka tuotteita 

liitettiin uuden jäsenen tervetuliaispakettiin esitteen seuraksi. Tämä ele toimi sekä tervetulolahjana, että muistutuk-

sena siitä, että yrittäjäyhteisö tarjoaa tukea ja verkostoja jäsenilleen. 

 
 

 

Syksyn yrittäjäjuhla ja vuosikokous pidettiin Juhanalan kartanon Piika-tyttö ravintolassa keskiaikaisessa hengessä 

hyvien lihapatojen äärellä.  Vuosikokouksessa yhdistykselle valittiin uusi puheenjohtaja, Päivi Anias. 

Vuoden yrittäjänä tilaisuudessa palkittiin Liikenneasema Jari-Pekka. 

 

 

 

 

 

 

 

Vuoden  2018 Yritys oli 

Liikenne-asema Jari-Pekka. 

Palkintoa vastaan ottamas-

sa olivat yrittäjät  Tenho ja 

Jari-Pekka Koponen ja luo-

vuttamassa Päivi Anias, 

Riikka Denby-Pettersson ja 

Jarkko Hirvonen. 

Kuva: Joroisten Yrittäjien 

arkisto 
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TOIMINTAKERTOMUS 2018 

Vuosi 2018 oli yhdistyksen 54. toimintavuosi. 

Hallituksen puheenjohtajana toimi Jarkko Hirvonen, varapuheenjohtaja Riikka Denby-Pettersson, ja sihteerinä Päivi 

Anias. Muut jäsenet olivat Ilona Tenhunen, Aila Jäppinen, Harri Carlqvist, Anne Kautiainen, Päivi Pitkänen, Heidi 

Aholainen. Ismo Boman valittiin hallitukseen, mutta hän menehtyi kesken kauden. 

Toiminnantarkastajina toimivat Minna Järvinen ja Kimmo Heiskanen. 

Yhdistyksen jäsenmäärä vuoden lopussa oli 76. Järjestäytymisaste oli noin 39%. 

Vuoden aikana pidettiin hallituksen kokoukset tarvittaessa sekä sääntömääräiset kevät- ja syyskokoukset. 

Tammikuussa osallistuttiin Etelä-Savon Yrittäjägaalaan Pieksämäellä noin 20 hengen joukolla. 

Etelä-Savon Yrittäjät ry:n toimintaan osallistuttiin järjestövaikuttajaseminaarissa helmikuussa, hallituksesta mukana 

oli neljä henkilöä. Yhdistyksen sihteeri edusti valtakunnallisilla puheenjohtajapäivillä Helsingissä 

Helmikuussa pidettiin ensimmäinen Taidetta ilman painetta - lumiveistoskilpailu kyläläisten iloksi. 

Etelä-Savon Yrittäjät ry lanseerasi yrittäjäjäsenille onnistuneen alennuskampanja K-kauppojen kanssa vuoden 2018 

alusta. Joroisista saatiin helmikuussa mukaan Jari-Pekan K-myymälä. Samalla tarjottiin kaikille jäsenyhdistyksille 

yrittäjän alennuskampanjaa, jolla voi huomioida yrittäjägollegoita. 

Maaliskuussa pidettiin toinen Vive la Joroinen-Superkirppis tapahtuma. Kävijämääräksi arvioitiin noin 400 henkilöä. 

Maaliskuussa Etelä-Savon Nuoreksi Yrittäjäksi valittiin yhdistyksemme ehdotuksesta Topi Purhonen Jorohuviloilta. 

Yhdistyksen nuoriväki ja hallitus kävivät yhdessä noutamassa palkinnon. 

Kevätkokouksessa huhtikuussa tutustuttiin Etelä-Savon Vuoden yritykseksi valittuun Järvisydämeen. 

kokouksen yhteydessä. Kevät kokoukseen osallistui 18 henkeä. 

Joroisten Lehti teki vuoden aikana 3-4 yrittäjyyteen keskittyvää teemalehteä, joissa yrittäjäjärjestö oli tarpeen mu-

kaan mukana. Lehteen on saatu kiitettävästi läpi yrittäjyyteen ja yrittäjiin liittyviä asioita. 

Joroisten Yrittäjät jatkoi kummitoimintaa. Se on avointa kaikille joroislaisille nuorille aloittaville (alle 23v yrittäjille 

ja siihen voi hakeutua ottamalla yhteyttä yhdistyksen hallituksen jäseniin. Yhdistyksellä oli 201 yksi kummiyritys. 

Toukokuun 25. järjestettiin Tietosuojailta liittyen GDPR muutoksiin Joroisten kunnan kanssa yhteistyössä. Koulutus 

koettiin tarpeelliseksi ja siihen osallistui noin 30 yrittäjää. Lisäksi yhdistys tuotti asiaan liittyvän materiaalin otsikolla 

"Tee ees tää" jota jaettiin somessa kymmeniä kertoja. 

Yrittäjien stipendit jaettiin lukion ja yläasteen opiskelijoille. 

Joroisten Yrittäjien yhteinen risteilymatka Tallinnaan järjestettiin kesäkuussa. 

Kesäkampanja julkaistiin kesäkuun alussa ja sillä tarjottiin edullista markkinointitilaa jäsenyrityksille. Tarjoukseen 

tarttui 14 yritystä. Kesäjulisteet jaettiin lähikuntien julkisille ilmoitustauluille yms. 

Heinäkuussa järjestettiin Yrittäjien kesätapahtuma, Rannalle. Tapahtuman yhteydessä julkaistiin Joroisten Yrittäjien 

oma korusarja, Sydämeltään Yrittäjä, jonka tuotto ohjataan yrittäjien edunvalvontaan ja virkistykseen. 

Elokuun viimeisenä viikonloppuna järjestettiin Joroisten Venetsialaiset. Tapahtumaan myytiin noin 200 lippua, lisäk-

si alkuillan Venetsialaistori kutsui kyläläisiä syömään ja tutustumaan yrittäjyyteen. 

Syyskuussa järjestettiin Sopien iltamat sosiaalialojen edustajien ja yrittäjien kanssa. 

Lokakuussa järjestettiin yhdessä kierrehankkeen kanssa Roskailta liittyen kierrätykseen ja hyötytalouteen yrittä-

jänäkökulmasta. Ilta sai jatkoa marraskuussa otsikolla, hukummeko muoviin. Tilaisuuksiin osallistui noin 25 ihmistä 

Marraskuussa järjestettiin yhdessä Oma SP:n kanssa rahoitusaamiainen ja sijoitusilta. 

Marraskuussa pidettiin yrittäjäjuhla Juhanalassa keski-aikaisissa tunnelmissa. Tapahtumassa palkittiin Vuoden yrittä-

jä Liikenneasema Jari-Pekka Oy. Tapahtumaan osallistui 42 henkilöä. 

Joulukuussa pidettiin perinteinen joulunavaus Koskentiellä musiikki- ja puhe-esityksineen joulupukin valvonnassa 

sekä upea ilotulitus. Arvioitu osallistuja määrä oli noin 300. 
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Yrittäjäjärjestön profiilia kuntakuvassa on pyritty kasvattamaan osallistumalla eri projekteihin voimakkaasti. 

Hallituksen puolesta 

Päivi Anias 

puheenjohtaja 

 

Vuoden alussa Joroisten Yrittäjät solmivat yhteistyösopimuksen Fennian kanssa, joka oli ollut pitkäaikainen kump-

pani yrittäjille. Tämä uusi sopimus toi yhteistyön myös paikalliselle tasolle, ja sen myötä saatiin aikaan järjestely, 

jossa yrittäjäyhdistys saisi merkittävän palkkion, jos joku jäsen ottaisi Fennian vakuutukset ja mainitsisi, että suo-

sittelu tuli yrittäjien kautta. Tämä sopimus oli erityisen hyödyllinen, koska Fennia oli monelle yrittäjälle kustannuste-

hokas vakuutusvaihtoehto, joten kaikki osapuolet hyötyivät. 

Alkuvuotta väritti myös pankkiiriliike Alexandrian tarjoama yrittäjäbrunssi, jossa keskusteltiin muun muassa sijoitus- 

ja vakuutusasioista. Lisäksi Joroisten yrittäjät järjestivät taas  Vive la Joroinen -kirpputoritapahtuman, joka oli jo va-

kiinnuttanut paikkansa merkittävänä yleisötapahtumana. 

Maaliskuussa, valtakunnallisena varhaiskasvatuspäivänä, 

Joroisten yrittäjät muistivat paikallista varhaiskasvatuksen 

henkilökuntaa ja lapsia järjestämällä kaikille jälkkäritikkarit. 

Tämä ele oli tarkoitettu julkiseksi kiitokseksi varhaiskasva-

tuksen ammattilaisille, jotka mahdollistavat sen, että van-

hemmat voivat tehdä työnsä luottaen siihen, että heidän 

lapsensa ovat hyvissä käsissä.  

Kevätkokous pidettiin Vanhassa Pappilassa Marja Huuppo-

sen vieraana. Huupponen on entisöinyt rakennusta arvok-

kaasti ja varmaankin kiinnostus taloa kohtaan näkyi erittäin 

runsaana osanottajamääränä kokouksessa. 

 

Kokouksen yhteydessä saatiin mielenkiintoinen  

katsaus apteekki-toimialaan.  

Kuva: Joroisten Yrittäjien Arkisto 

Kevään korvalla kehiteltiin myös kampanjaa  ”Meiltä löytyy, 

meillä osataan ja meillä tehdään!” 

Tämä kesäkampanja keskittyi tänä vuonna tuomaan esiin 

monipuolista yritystarjontaamme, Joroista yritysympäristö-

nä ja yrittäjäyhdistystä ja se huipentuisi Elävä Maaseutu- messuihin elokuussa. Ajatuksena oli olla koko kesän aktii-

visesti liikkeellä erilaisissa tapahtumissa ja iltatoreilla sekä olla aidosti  helposti lähestyttävä. Tähän kannusti myös 

se. että yrittäjät oli hankkinut tulevia messuja ajatellen arpajaispalkinnoksi arvokkaan huljun, ja tähän arvontaan 

myytiin arpoja koko kesän ajan. 

Kesän markkinointikiertue oli työläs, mutta suuri menestys. Siihen liittyi paljon iloisia tapaamisia, kuten kuuluisien 

vieraiden, esimerkiksi Samuli Edelmannin tapaaminen. Kaikkiaan tapahtumissa vieraili satoja ihmisiä ja jaettiin 

muun muassa 600 tikkaria. Huljuarpoja saatiin myytyä sen verran ennakkoon, että jo ennen messuja tiedettiin, ettei 

taloudellista katastrofia olisi tulossa ainakaan sen suhteen. 

Yrittäjien tikkarit vastaanotti varhaiskasvatuksesta Mari Huuppo-

nen, joka toimitti tikkareita kaikkiin kunnan toimipisteisiin.  

Palaute tikkarikampanjasta oli lapsilta oikein mainiota. 

Kuva: Joroisten Yrittäjien Arkisto 
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Toukokuussa Joroisten Yrittäjien hallitus kokoontui kunnan edustajien kanssa keskustelemaan kunnan toiminnasta 

ja mahdollisuuksista elinvoiman edistämiseksi sekä yrittäjien tukemiseksi. Tämä tapaaminen oli osa laajempaa pro-

sessia, joka liittyi Suomen Yrittäjien laatimaan kyselyyn kuntayhteistyön laadun arvioimiseksi. Kyselyllä haluttiin sel-

vittää, kuinka hyvin kunta tukee paikallisia yrittäjiä ja edistää elinvoimaa alueella. 

Tapaamisen aikana käytiin läpi konkreettisia toimenpiteitä, joilla voitaisiin parantaa yhteistyötä ja tukea yrittäjyyttä 

entisestään. Yrittäjät esittivät omia näkemyksiään ja tarpeitaan, ja kunnan edustajat ottivat ne vakavasti huomioon. 

Kyselyn tulokset osoittivat, että Joroisten kunta oli  parantanut tuloksiaan yrittäjäystävällisen ilmapiirin luomisessa. 

Syksyllä tästä yhteistyöstä ja keskusteluista saatiin konkreettista satoa, kun Joroisten kunta valittiin Etelä-Savon 

yrittäjäystävällisimmäksi kunnaksi. Tämä tunnustus oli merkittävä saavutus sekä kunnalle että yrittäjille, ja se 

osoitti, että yhteinen työ oli tuottanut tulosta ja että kunnan ja yrittäjien välinen yhteistyö oli poikkeuksellisen vah-

vaa ja hedelmällistä 

Elävä Maaseutu-Messujen lähestyessä havaittiin, että vain 4H:lla oli oma lippu, kun taas muilla järjestäjillä, MTK:lla 

ja Yrittäjillä ei ollut. Tämä tilanne päätettiin korjata. Ensin lippu yritettiin hankkia Suomen Yrittäjien kautta, mutta 

kesällä ja kiireisellä aikataululla se ei onnistunut. Sen sijaan päätettiin suunnitella ja valmistaa lippu itse graafisten 

ohjeiden mukaan ja tilata se painosta. 

Meiltä löytyy, meillä osataan ja meillä tehdään– kampanja  

saavutti merkittävän näkyvyyden ja toi yrittäjät lähemmäs  

kuntalaisia ja kuluttajia. 

Tapaamisia kojulla oli lukemattomia, mukaan mahtui myös mm. 

Samuli Edelman Joroisten vierailullaan. 

Kuvat : Joroisten Yrittäjien arkisto 
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Lipun valmistaminen omatoimisesti 

osoittautui hyväksi ratkaisuksi. Lipusta tuli 

tärkeä osa yhdistyksen juhlia ja tilaisuuksia.  

Alun perin lippua päätettiin käyttää juhlati-

laisuuksissa, mutta myöhemmin se sai py-

syvän paikan myös päivittäisessä käytössä 

kirkonkylällä, kun Yrittäjätupa avattiin 

käyttöön. 

Lippu uusitaan vuosittain, ja vanha lippu 

annetaan vuoden hallitsevalle yrittäjälle, 

jotta hän voi liputtaa omassa salossaan tai 

muuten sopivaksi katsotussa paikassa myös 

tulevina juhlapäivinä.  

Lipusta on muodostunut arvokas symboli ja 

tunnus paikalliselle yrittäjyydelle. 

Yrittäjät teki lipun myös Hankasalmen 

Yrittäjille, joka luovutettiin  kuntavierailun 

yhteydessä isännille. 

Messut onnistuivat hyvin ja heti kohta pe-

rään edessä olivat Venetsialaiset. Elomark-

kinoista oli tapahtuman yhteydessä luo-

vuttu, koska Varkaudessa oli samana vii-

konloppuna, elokuun viimeisenä, perintei-

sesti maaseutumarkkinat ja näin lähekkäin 

saman tyylisissä tapahtumissa ei kannata 

ruveta kilpailemaan.  

Elokuun viimeisenä lauantaina kesäyössä 

sytytettiin venetsialaisia kynttilöitä ja nuotioita sekä nautittiin kesän loppupuolen viimeisistä lämpimistä öistä hyvän 

musiikin ja erinomaisen seuran kanssa. Vaikka kirkonkylästä puuttuu juhlaan oleellisesti kuuluva vesielementti, niin 

juhlatunnelma oli silti  täydellinen. 
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Joroisten Yrittäjille osui taas iso kunnia loppuvuodesta kun 

Etelä-Savon Nuoreksi Yrittäjäksi valittiin jälleen joroislainen. 

Tällä kertaa  voitto tuli  Joonas Jäppiselle Savon Uusautohuol-

toon. 

Valinnan perusteena olivat tinkimätön ammattitaito ja poik-

keuksellisen hyvä asiakastyytyväisyys. Jäppinen osoittaa toi-

minnallaan, että vaikka liiketoiminta olisikin melko pienimuo-

toista, se voi kuitenkin olla voittaja-ainesta, riittää kun on pa-

ras. 

Joroisissa, kuten muillakin pienillä paikkakunnilla on oltu huo-

lissaan nuorten vähenemisestä ja yrittäjien ukkoontumisesta. 

Kuitenkin kolme Nuoren Yrittäjän palkintoa neljään vuoteen 

Joroisiin on sellainen saavutus, että se osoittaa, että nuoria 

toimijoita on. Heidät pitää vain nostaa esiin. 

Joroisten Yrittäjät ry:n Vuoden Yrittäjän valinta perustuu aina 

hyvin mietittyihin perusteisiin. Tällä kertaa valintaprosessissa 

pyrittiin löytämään yrittäjä, joka ilmensi yrittäjän perusmieli-

kuvaa, jossa korostuvat osaaminen, ammattitaito, ahkeruus, 

luotettavuus, joustavuus, muuntautumiskyky ja rehellisyys. 

Lisäksi yrittäjä tarvitsee lehmän hermot ja vihikoiran sinnik-

kyyden. Tällaista perinteikästä yrittäjämielikuvaa parhaimmil-

laan edusti maanrakennus yrittäjä Asko Ambrusin ja hänet 

valittiin vuoden yrittäjäksi 2019 

Vuoden lopuksi tehtiin vielä isosti hyvää ikäihmisten eteen. 

On yleisesti tiedossa, että vanhuspuolella on hyvinkin vähäva-

raisia ja/tai yksinäisiä asukkaita. Heidän muistamisekseen 

kotihoidosta pyydettiin lista mahdollisia joululahjatoiveita 

varten.  

Lista oli varsin vaatimaton, toivottiin sukkia, alushousuja ja 

lakanoita. Tarvitsijoita oli kuitenkin aika paljon. Yrittäjät kerä-

sivät yhteisen joululahjapadan perinteisten korttitervehdys-

ten sijaan ja lahjoittivat pataan rahaa ja tavaroita edelleen 

jaettavaksi joululahjoina. Hallitus hankki toivotut tavarat ja 

sen lisäksi kahvia, suklaata ynnä muuta mukavaa paketteihin 

lisättäväksi.  

Kerätyt varat riittivät sekä lahjatoiveiden täyttämiseen että 

ikäihmisten joulukahvitukseen, yllätyspakettien jakoon ja lo-

puksi vielä viimeisillä muistettiin diakoniatyötä. 

 

 

Minna ja Joonas Jäppinen vastaanottivat Vuoden Nuori Yrittäjä palkin-

non Puumalassa Etelä-Savon Yrittäjäjuhlassa. 

Kuva: Päivi Anias  

Asko Ambrosin valittiin Vuoden Yrittäjäksi esimerkillisenä ammattilai-

sena. Kuvassa hallituksesta Heidi Aholainen ja Asko Ambrusin.  

Kuva: Joroisten Yrittäjien arkisto  



158 

TOIMINTAKERTOMUS 2019 

Vuosi 2019 oli yhdistyksen 55. toimintavuosi. 

Hallituksen puheenjohtajana toimi Päivi Anias, varapuheenjohtaja Riikka Denby-Pettersson, rahastonhoitajana Anne 

Kautiainen ja sihteerinä Jarno Pettersson. Muut jäsenet olivat ilona Tenhunen, Aila Jäppinen, Harri Carlqvist, Riitta 

Partanen, Heidi Aholainen ja Aki Maaranen. 

Toiminnantarkastajina toimivat Pirkko Hämäläinen ja Kimmo Heiskanen. 

Yhdistyksen jäsenmäärä vuoden lopussa oli 78. Järjestäytymisaste oli noin 39%. 

Vuoden aikana pidettiin hallituksen kokoukset tarvittaessa sekä sääntömääräiset kevät- ja syyskokoukset. 

Joroisten Lehti teki yrittäjyyteen keskittyviä teemanumeroita, joissa yrittäjäjärjestö oli tarpeen mukaan mukana. Leh-

teen on saatu kiitettävästi läpi yrittäjyyteen ja yrittäjiin liittyviä asioita. 

Joroisten Yrittäjät jatkoi kummitoimintaa. Se on avointa kaikille joroislaisille nuorille aloittaville (alle 23v) yrittäjille 

ja siihen voi hakeutua ottamalla yhteyttä yhdistyksen hallituksen jäseniin. 

Tammikuussa osallistuttiin Etelä-Savon Yrittäjägaalaan Mikkelissä noin 30 hengen joukolla. 

Liityimme mukaan Savon Yrittäjien YOM -yritys oppii ja menestyy hankkeeseen, joka näin avattiin myös joroislai-

sille yrittäjille ja yrityksille. 

Osallistuimme Sopien -hankeeseen miettien yrittäjien mahdollisuuksista sotepalveluiden järjestämisessä. 

Visit Joroinen perustettiin ja Joroisten Yrittäjät ry päätti tukea sen toimintaa ja hakee yhteistyötä mahdollisuuksien 

mukaan. 

Joroisten Yrittäjät solmi vinkkisopimuksen Fennian kanssa. Sopimus toimii niin, vinkkaamme Fennian eduista jäse-

nistöllemme ja jos vakuutustarjous päätyy kauppoihin, maksaa Fennia Joroisten Yrittäjät ry:lle tuntuvan vinkkipalk-

kion. 

Etelä-Savon Yrittäjät ry:n toimintaan osallistuttiin järjestövaikuttajaseminaarissa helmikuussa, hallituksesta mukana 

oli 2 henkilöä. Yhdistyksen puheenjohtaja edusti valtakunnallisilla vaikuttajapäivillä Helsingissä 

Helmikuussa pidettiin kolmas Vive la Joroinen-Superkirppis tapahtuma. Kävijämääräksi arvioitiin noin 400 henki-

löä. 

Maaliskuussa järjestettiin Yrittäjien Aamiaisbrunssi pankkiiriliike Aleksandrian kanssa yhteistyössä. Asialistalla oli 

yrittäjille erittäin tärkeä Yel-järjestelmä. 

Maaliskuussa juhlittiin myös valtakunnallista varhaiskasvatuspäivää ja sen kunniaksi Joroisten Yrittäjät ry muisti 

varhaiskasvatuksen väkeä piristämällä tulevaisuuden tekijöiden ja hoitajien päivää jälkkäritikkarilla. Vierailimme 

myös päiväkodeissa ja eskarissa puhumassa yrittäjyydestä ja pohtimassa lasten kanssa millaisissa ammateissa voi 

yrittäjänä toimia. Ns. Tulevaisuuden tekijöiden tikkarikampanja jatkui aina syksyyn asti kaikissa tilaisuuksissamme. 

Kevätkokouksessa huhtikuussa tutustuttiin jäsenemme Marja Huupposen entisöimään yläpappilaan. Kokoukseen 

osallistui 40 henkilöä. 

Huhtikuussa osallistuimme Savon Sampo messuille samalla osastolla Joroisten kunnan ja alueen matkailun kanssa. 

Vuosikausien työ päätteeksi vietimme Joroisten Yritystalon avajaisia huhtikuussa. Uusi yritystalo paransi merkittä-

västi joroislaista yritystilatarjontaa. 

Toukokuussa yrittäjät ja kunnan virkamiehet pohtivat Joroisten kunnan yrittäjäystävällisyyttä, mahdollisuuksia ja 

tulevaisuuden suunnitelmia liittyen Etelä-Savon yrittäjäystävällisin kunta kilpailuun. Tämän tapaamisen pohjalta 

kannettiin hyvää satoa syksyllä. 

Yrittäjien stipendit jaettiin lukion ja 6 sekä 9- luokkalaiselle opiskelijalle. 

Kesäkampanja oli poikkeuksellisen näyttävä messuvuodesta johtuen. Aloitimme kesäkuun 1. ja olimme kertomassa 

paikallisesta yrittäjyydestä ja sen tarjoamien palveluiden käyttämisen tärkeydestä sekä kannustamassa nuoria ja lap-

sia yrittäjyyteen kesän aikana muun muassa Vekara-Varkaus tapahtumassa Karhulahdessa, Keski-Savon Yrittäjänais-

ten järjestämällä Varkauden kesäkadulla, iltatoreilla, triathlonissa, Oma osuuskunnan 100-vuotis juhlissa, Elävä maa-

seutu messuilla ja Venetsialaisissa. 
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Kesäkampanjaan liittyen painoimme kesäesitteen (3000 kpl) jonka kustantamiseen osallistui 36 yritystä. Järjestimme 

Hulju-arpajaiset ja jaoimme 2000 tikkaria lapsille ja lapsenmielisille. 

Olimme yhtenä pääjärjestäjänä Joroisten MTK:oon ja Joroisten 4H:oon kanssa sekä muiden järjestöjen kanssa teke-

mässä noin 3000 vierasta kerännyttä Elävä Maaseutu-messu tapahtumaa elokuussa. 

Ennen messuja elokuun alussa nostettiin ensimmäisen kerran salkoon Joroisten oma yrittäjälippu, valtakunnan en-

simmäinen laatuaan. Lippu nousee salkoon aina kun yrittäjillä on juhlaa. Lisäksi vuosittain valittava Vuoden Yrittäjä 

saa sen halutessaan omaan salkoonsa yrittäjän päivänä 5.9. Tänä vuonna se liehui viime vuonna valitun Joroisten 

Liikenneasema Jari-Pekan salossa. 

Elokuun viimeisenä viikonloppuna järjestettiin Joroisten Venetsialaiset. Tänä vuonna Venetsialaiset kutsuivat Joron-

jäljen puistoon piknikille, vilttikirppikselle ja laulamaan yhteislauluja koivikon siimekseen. 

Syyskuussa osallistuimme lämpimästi onnitellen Joroisten Lehden (70v), Warkauden Lehden (100v) ja Heinäveden 

Lehden (50v) yhteisille syntymäpäiville. Paikalliset mediat ovat yrittäjille tärkeä yhteistyötaho. 

Kunnan ja yrittäjäyhdistyksen hakemassa palkinnossa saatiin täysosuma ja Joroinen valittiin lokakuussa Etelä-Savon 

yrittäjäystävällisimmäksi kunnaksi. Palkinnon perusteena oli aito yhdessä tekeminen yhteiseksi parhaaksi. 

Lokakuussa juhlittiin yrittäjyyttä Juhanalassa Oktoberfetin tunnelmissa. Tapahtumassa julistettiin Vuoden Yrittäjäksi 

2019 Asko Ambrusin, perusteena pitkäaikainen ja ansiokas työ yrittäjänä. Tapahtumaan osallistui 42 henkilöä. 

Marraskuussa pidettiin Etelä-Savon Yrittäjien vuosikokous ja vuoden 2020 hallitukseen valittiin Jarkko Hirvonen ja 

varalle Kimmo Ihalainen. 

Joulukuussa pidettiin perinteinen joulunavaus Koskentiellä musiikki- ja puhe-esityksineen joulupukin valvonnassa 

sekä upea ilotulitus. Arvioitu osallistuja määrä oli noin 500. 

Vuoden päätteeksi joukko Joroisten Yrittäjät ry:n jäseniä, joroislaisia nuoria ja yksityisiä ihmisiä keräsi keskuudes-

taan yhteisen joulupadan (n. 1000 e ja erilaista lahjatavaraa) ja jakoi sen osin kotisairaanhoidon kautta tarvitseville ja 

osin Joroisten ikäihmisille Pappilanmäen kohtauspaikalla järjestetyssä pikkujoulutapahtumassa. Jaettavaa jäi myös 

Joroisten Diakonialle. 

Yrittäjäjärjestön profiilia kuntakuvassa on pyritty kasvattamaan osallistumalla eri projekteihin voimakkaasti. 

Hallituksen puolesta 

Päivi Anias 

Puheenjohtaja 
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2020– luvun kypsä  keski-ikä  
 

Vuosi 2020 aloitti merkittävän ajanjakson, joka toi mukanaan suuria muutoksia maailmanlaajuisesti. COVID-19-virus 

alkoi levitä joulukuussa 2019 Kiinan Wuhanista, ja pian se levisi ympäri maailmaa, lamaannuttaen yhteiskunnat. 

Influenssamainen tauti osoittautui vaaralliseksi erityisesti heikkokuntoisille ja ikääntyneille ihmisille, ja sen seurauk-

sena kuolleisuus oli alkuvaiheessa korkea. Rokotusten myötä tautitilanne kuitenkin lieveni, mutta alkuvaiheessa 

paras suojakeino oli eristäytyminen ja sosiaalisten kontaktien minimoiminen. 

Pandemia aiheutti merkittäviä haasteita yrityksille, erityisesti tapahtuma-alalle, ravintoloille, kaupoille ja palveluliik-

keille. Monet näistä toimialoista joutuivat kärsimään ja niiden kannattavuus laski ennennäkemättömän alas. Valtio 

asetti nopeasti erilaisia rajoituksia viruksen leviämisen estämiseksi, ja samalla pyrittiin kompensoimaan rajoitusten 

aiheuttamia tappioita erilaisilla tukitoimilla. Tukitoimet eivät kuitenkaan olleet aina tarkoituksenmukaisia tai riittä-

viä. 

Vuosi 2020 tullaan muistamaan ennen kaikkea koronapandemiasta, eristäytymisestä ja siitä, että Suomessa Uuden-

maan maakunta eristettiin pääsiäisen aikaan. Tämä näkyi muun muassa siten, että viitostie oli lähes autio, kun lii-

kenne maaseudulle ja mökeille oli estetty. 

Kaikesta huolimatta pandemiasta seurasi myös jotain positiivista. Monet yritykset ja työntekijät omaksuivat uusia 

toimintamalleja, kuten etätyön ja virtuaaliset kokoukset, joista tuli arkipäivää. Pandemia muutti merkittävästi työ-

elämän käytäntöjä ja monet näistä muutoksista jäivät pysyviksi osaksi arkea. 

Joroisten Yrittäjissä vuosi 2020 käyn-

nistyi Hankasalmen kuntavierailulla ja 

Vive la Joroinen suurkirppiksen suun-

nittelulla, Siitä oli tulossa suurempi 

kuin milloinkaan ja se käynnisti  Joroi-

sissa juhlatunnelman, koska Joroisten 

Yrittäjät saivat tunnustusta monella 

eri tasolla. Yhdistys oli ehdolla Suo-

men Yrittäjien pienempien paikallis-

yhdistysten parhaaksi ja voitti oman 

sarjansa. Lisäksi samana iltana yhdis-

tys sai myös Etelä-Savon parhaan pai-

kallisyhdistyksen tittelin. Joroisten 

menestys ei ollut tässä, sillä maakun-

nallinen nuoren yrittäjän palkinto oli 

myönnetty Joonas Jäppiselle, ja Jo-

roisten kunta palkittiin yrittäjäystäväl-

lisimpänä. Näiden saavutusten kunni-

aksi päätettiin pitää mitalijuhlat. 

Juhlien suunnitelupalavereissa mie-

tittiin erilaisia vaihtoehtoja kiittää aktiivisia henkilöitä yhdistyksessä, mutta myös sen ulkopuolella. Juhlia varten 

päätettiin suunnitella ja hankkia Joroisten Yrittäjille oma hopeinen ansiomerkki. Ansiomerkki voitaisiin myöntää 

merkittävästä ja ansiokkaasta työstä joroislaisen yrittäjyyden puolesta ja sen edistämisestä.  

Merkin saajan ei tarvitsisi välttämättä olla yrittäjä tai yhdistyksen jäsen; merkin avulla haluttiin mahdollistaa kaiken-

laisten toimijoiden positiivisen työn huomioiminen yrittäjyysaatteen edistämisessä. Esimerkiksi jäsenten puolisot 

ovat usein merkittävässä asemassa auttaessaan yhdistyksen toiminnassa 

Ansiomerkin yhdistykselle suunnitteli artenomi Anita Hämäläinen, ja se toteutettiin Savon Ammattiopiston jalome-

tallilinjalla. Ensimmäisessä erässä merkkejä valmistettiin 12 kappaletta, ja myöhemmin tilattiin lisää 30 kappaletta. 

Merkkejä on jaettu vuosittain ansioituneille yhdistystoimijoille, yrittäjille merkkipäivien yhteydessä ja muissa erityi-

Suomen Yrittäjät palkitsi parhaita paikallisyhdistyksiä ja Joroinen oli  

mukana pienten sarjan voittajana. Kuva: Joroisten Yrittäjien arkisto 
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sissä tilaisuuksissa. Tämä muistamismuoto on 

osoittautunut toimivaksi tavaksi kunnioittaa yhdis-

tyksen eteen työtä tekeviä tahoja. 

Joroisissa elettiin suuren juhlan odotusta, mutta 

koronaviruspandemian roihahtaminen muutti 

suunnitelmat dramaattisesti maaliskuussa. Alkupe-

räiset juhlat jouduttiin perumaan, ja toiminta kes-

kittyi nopeasti kriisitilanteen hallintaan. Joroisten 

Yrittäjät ryhtyivät ripeästi toimenpiteisiin tukeak-

seen paikallisia yrityksiä.  

Kriisiryhmät kokoontuivat säännöllisesti, ja yhdistys 

tarjosi neuvoja ja ohjausta yrittäjille haastavassa 

tilanteessa. Kunnan toimesta saatiin aikaan lasku-

jen nopeutettu hyväksyntä, jotta rahankierto pysyi-

si mahdollisimman sujuvana. Lisäksi kunta päätti 

keskittää hankintansa mahdollisuuksien mukaan 

kotikuntaan, mikä auttoi paikallisia yrityksiä selviy-

tymään vaikeasta ajasta. 

Yksi konkreettinen tukitoimi oli yksinyrittäjille suunnattu 2000 euron tuki, joka saatiin käynnistettyä nopeasti. Elin-

keinoasiamies Aarre Damski käsitteli hakemuksia pikavauhtia, jotta apu tavoittaisi yrittäjät mahdollisimman nopeas-

ti. Vaikka tukisumma oli pieni, se tarjosi monille yrittäjille ensiapua tilanteessa, jossa elinkeinoelämä oli yhtä äkkiä 

lähes pysähdyksissä. Yrittäjäjärjestö tarjosi kaikilla tasoilla yhdessä muiden toimijoiden kanssa neuvontapalveluita 

muiden tukimuotojen hakemisessa, ja heidän työpanoksensa oli korvaamatonta monille yrittäjille. 

Pandemia esti suurten tapahtumien ja markkinoiden järjestämisen, ja asiakaskäynnit vähenivät lähes nolliin lukuun 

ottamatta välttämättömiä ruokakauppakäyntejä. Jotta kauppaa voitaisiin jatkaa edes jollain tavalla, Joroisten Yrittä-

jät käynnistivät keväällä "Torilla tavataan" -kampanjan. Kampanjan ideana oli tarjota kauppiaille mahdollisuus myy-

dä tuotteitaan torilla, jossa oli tilaa levittäytyä ja kauppaa voitiin tehdä turvallisesti turvavälejä noudattaen. Tämä 

torikauppa osoittautui monelle kauppiaalle elintärkeäksi ja auttoi heitä selviämään koronakriisin yli. 

Kesällä tautitilanne hieman hellitti, ja elokuussa voitiin järjestää odotetut mitalijuhlat. Vaikka juhlaan osallistunei-

den määrä jäi odotetusti vähäiseksi, tapahtuma oli tärkeä ja 

symbolinen osoitus yhteisön sinnikkyydestä ja yhteenkuulu-

vuudesta vaikean vuoden keskellä. Moni kuitenkin päätti 

jäädä pois juhlista varovaisuussyistä, sillä pandemia aiheutti 

edelleen epävarmuutta ja pelkoa. 

Kauppa siirtyi  ulos toreille  ilmavimpiin olosuhteisiin ja liiketoi-

mintoja saatiin edes joten jatkettu. Tämä oli pelastus monelle 

kauppiaalle. Kuva: Päivi Anias 
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Joroisten Yrittäjien jakaessa ensimmäiset hopeiset ansiomerkkinsä, puheenjohtaja Päivi Anias piti seuraavan pu-

heen juhlaväelle. 

Ansiomerkki voidaan myöntää merkittävästä työstä joroislaisen yrittäjyyden puolesta ja sen edistämiseksi. Ansio-

merkin saajan ei tarvitse olla yrittäjä tai yhdistyksen jäsen, vaan tällä ansiomerkillä mahdollistamme kaikenlaisten 

toimijoiden positiivisen työn huomioimisen. Ansiomerkin on meille suunnitellut artenomi Anita Hämäläinen ja se on 

toteutettu Savon ammattiopiston Jalometallilinjalla. Tässä kohtaa iso kiitos kaikille projektiin osallistuneille. Pal-

kittavia löytyisi äkkiä kymmeniä, mutta tässä juhlassa ja tällä kertaa haluamme muistaa muutamaa meille erityisen 

tärkeää tahoa.  

Yhdistystyö on melko sitovaa ja joskus vaativaa. Joroisten Yrittäjillä on onneksi kaikkina aikoina ollut tekijöitä, jotka 

ovat sitoutuneet tehtäväänsä ja huolehtineet siitä, että kaikki toiminnat sujuvat niin kuin pitää. Haluamme palkita 

kaksi henkilöä, jotka ovat osaltaan pitkään olleet tekemässä Joroisten Yrittäjät ry:stä sitä mikä se on nyt ja nämä 

palkittavat ovat Anne Haverinen ja Jarkko Hirvonen. 

Seuraavat kaksi palkintoa perustuvat enemmän toiminnallisuuteen ja ensimmäinen niistä jaetaan hallinnollisin pe-

rustein. Suomen Yrittäjät on kolmiportainen järjestö, jonka ylin porras tunnetaan melko hyvin. Se on se, joka näkyy 

televisiossa, ja jonne soitetaan, kun on lakipulmia ja toki myös se, josta tulee lasku. Samassa laskussa saa myös pai-

kallisyhdistyksen ja aluejärjestön. Paikallisyhdistyksen toiminta näkyy kylällä ja sitä olette seuraamassa esimerkiksi 

juuri nyt, mutta aluejärjestö on osalle hieman vieraampi. Meidän aluejärjestömme on vielä Etelä-Savon Yrittäjät Ry, 

mutta juuri tänään keskustelemme myöhemmin asiasta. Tarkoituksena olisi maakuntamuutoksen yhteydessä siirtyä 

pohjoisen puolelle Savon Yrittäjiin. Molemmat aluejärjestöt tekevät ensiarvoisen tärkeää työtä meidän kaikkien 

eduksi. Aluejärjestön tehtävänä on tukea yrittäjyyttä maakunnallisesti sekä tukea paikallisyhdistyksiä. Se on se taho, 

jonne hallituksen väki soittaa, kun on joku ongelma tai joku asia pitäisi hoitaa ja niitä soittoja meiltä suuntautuu 

Mikkeliin aika usein. Aluejärjestön työ on auttaa paikallisia yhdistyksiä, mutta jotkut tekevät enemmän kuin työnsä 

ja siitä syystä tässä kohtaa haluamme kiittää menneistä vuosista ja isosta avusta monessa kohtaa ja myönnämme 

Joroisten yrittäjien hopeisen ansiomerkin Etelä-Savon yrittäjien järjestöpäällikölle Mirja Hytöselle, tuttavallisemmin 

meidän Mirkulle. 

 

Toinen toiminnallinen ansiomerkki menee henkilölle, jonka yrityksen tiloja ja tavaroita olemme saaneet käyttää liki 

rajoituksetta mitä erilaisiin tempauksiin ja tapahtumiin. Toiminta on ollut meille maksutonta, ja se on monta kertaa 

on mahdollistunut yhdistyksen pienen budjetin tapahtumat ylipäätään. Tämä yrittäjä on myös lahjoittanut saaduille 
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palkinnoille kaapin, joka sijaitsee Linnasalissa, jossa usein, mm. tänään pidämme kokouksemme. Kuten tästä jo mo-

ni arvaa, niin tämä yrittäjä on luultavasti Joroisten kuuluisin, ja aivan varmasti omalaatuisin yrittäjä, Joronjäljen 

Arvo Puurtinen. 

Kolme viimeistä ansiomerkkiä annetaan sellaisen tahon edustajille, jotka ovat meille monille yrittäjille se kaikkein 

tärkein tuki ja voimavara. Ilman tätä tahoa ei luultavasti yksikään tapahtumamme olisi onnistunut, ei myöskään 

tämä, missä nyt olemme. Tämä taho on yrittäjien puolisot ja perheet. Heidän panoksensa on tärkeä niin kotona, 

kuin työssä ja myös yhdistystoiminnassa. Nyt palkitsemamme kolme henkilöä ovat uhrautuvasti osallistuneet luke-

mattomiin talkoisiin vuosien varrella, kantaneet pöytiä ja rakentaneet telineitä, myyneet arpoja ja luutunneet latti-

oita. Olleet kaikin tavoin apuna silloin kun sitä on tarvittu. Nämä ansiomerkit menevät Piia Rytköselle, Ari Hongistol-

le ja Kari Taavitsaiselle. 

 

 

 

 

Mitalijuhlan ja illanvieton välissä ehdittiin vielä pitää kevätkokous, joka oli poikkeuksellisen merkittävä. Kokouksessa 

käsiteltiin Joroisten yrittäjäyhdistyksen siirtymistä Etelä-Savosta Pohjois-Savon maakuntaan vuoden 2021 alusta. 

Tämä oli pitkään ajettu ja toivottu muutos, jota yrittäjäyhdistys oli ajanut jo kauan, ajoittain jo yhdistyksen perusta-

Palkintopöydällä riitti ihailtavaa tuumivat Joroisten Yrittäjien 

puheenjohtaja Päivi Anias, Joroisten kunnanjohtaja Joonas Hän-

ninen, Suomen Yrittäjien toimitusjohtaja Mikael Pentikäinen ja 

Joroisten kunnanhallituksen pj ja yrittäjä Kimmo Ihalainen. 

Kuvat: Joroisten Yrittäjien arkisto 

Ennen virallista osuutta nautittiin aulassa kakkukahvit,  

joita nauttimaan  oli kutsuttu koko kylän väki. 

Kaustisen purppurapelimannit viihdyttivät yleisöä niin päivä-

juhlassa kuin iltajuhlassakin. 
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misesta lähtien. Yksi keskeinen tekijä muutoksen taustalla oli se, että liiketaloudellinen keskus sijaitsi aivan naapuri-

kunnassa Varkaudessa, joka kuuluu Pohjois-Savoon. Toisaalta Etelä-Savon maakuntakeskukseen Mikkeliin oli huo-

mattavasti pidempi matka, mikä teki yhteydenpidon ja asioiden hoitamisen haastavaksi. 

Keski-Savon alue muodostaa luonnollisen työssäkäyntialueen, jossa ihmiset ja tavarat liikkuvat aktiivisesti alueen eri 

kuntien välillä. Yrittäjät kokivat, että maakuntaraja Kuvansinjoen kohdalla aiheutti tarpeettomia ongelmia, muun 

muassa hakemus- ja lupa-asioissa, jotka jouduttiin käsittelemään kahdessa eri maakunnassa. Tämä tilanne vaikeutti 

yhteistyötä ja aiheutti ylimääräistä byrokratiaa. 

Joroisten yrittäjät olivat yhdessä molempien aluejärjestöjen kanssa selvittäneet mahdollisuutta siirtyä Pohjois-

Savon yrittäjiin, ja sääntöjen mukaisesti näin suuri päätös tuli tehdä kahdessa erillisessä kokouksessa. Kevätkokouk-

sessa oli paikalla Savon Yrittäjien toimitusjohtaja Paula Alkio-Tallgren, joka esitteli järjestön toimintaa pohjoisessa ja 

toivotti joroislaiset lämpimästi tervetulleiksi mukaan. Koska yhdistyksen tahtotila oli selvä, keskustelua aiheesta ei 

käyty laajasti, vaikka muodollisesti kyseltiin aluejärjestöjen eroista. 

Tämä päätös merkitsi historiallista muutosta, jota oli harkittu jo yhdistyksen perustamisen alkuaikoina. Ensimmäisi-

nä vuosina oli käyty keskusteluja liittymisestä Savon Yrittäjiin, mutta silloin päätös jäi tekemättä. Syyskokouksessa 

muutos vahvistettiin, ja vuoden 2021 

alusta Joroisten yrittäjät alkoivat toimia 

uuden aluejärjestön alaisuudessa. 

 

 

Kokouksessa oli paikalla Savon Yrittäjien toi-

mitusjohtaja Paula Alkio-Tallgren, joka kertoi 

Pohjois-Savon toiminnasta ja toivotti joroislai-

set lämpimästi tervetulleiksi osaksi uutta alue-

järjestöä. Päätös siirtyä Pohjois-Savon Yrittä-

jiin avasi uusia mahdollisuuksia ja helpotti 

yhteyksiä  uuden maakunnan sisällä.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Juhlat jatkuivat illalla hotelli Joronjäljessä tans-

sien merkeissä. Juhlaväkeä tanssittamassa  

oli Pohjanmaan lahja kansanmusiikille,  

Purppurapelimannit.  

Kuvat: Joroisten Yrittäjien arkisto 
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Vuosi 2020 merkitsi Joroisten Yrittäjät ry uuden aikakauden alkua myös toisella tavalla. Aiemmin yhdistys oli järjes-

tänyt kokouksiaan mitä erikoisimmissa paikoissa, ja yhdistyksen tavaroita oli säilytetty yleensä jonkun hallituksen 

jäsenen kotona. Siihen nähden on hienoa, miten paljon materiaalia oli onnistuttu säilyttämään huolimatta näistä 

vaihtelevista olosuhteista. 

Kesällä keskusteltiin Joroisten Oma Osuuskunnan edustajan, Toni Kutvosen, kanssa siitä, että osuuskunnan jakamia 

avustuksia voitaisiin käyttää moninaisiin kohteisiin. Heräsi kysymys, olisiko Joroisten Yrittäjillä toiveita, joita voitai-

siin toteuttaa avustusten avulla. Koska kirkonkylällä oli useita tyhjillään olevia liiketiloja, heräsi villi ajatus yrittäjien 

omasta toimitilasta. Lyhyen kierroksen jälkeen parhaimmaksi vaihtoehdoksi valikoitui entinen taksitila keskellä kir-

konkylää. Vaikka tila oli pieni, vain 30 neliömetriä, siinä oli useita merkittäviä etuja. Tila oli yhtenäinen, mikä mah-

dollisti sen monipuolisen sisustamisen eri toimintoihin, ja siinä oli kaksi suurta ikkunaa, joihin saatiin hyvät mainok-

set. Lisäksi tilassa oli lipputanko, jossa Joroisten Yrittäjien lippu voisi liehua ympäri vuoden, lukuun ottamatta viralli-

sia liputuspäiviä. Tämä näkyvyys koettiin tärkeäksi erityisesti siksi, että Joroinen, kuten monet muutkin pienet maa-

laiskunnat, kutistuu väestön vähentyessä. Lipun avulla haluttiin korostaa, että yrittäjyys on yhä vahva ja elinvoimai-

nen osa paikallista elämää. 

Vaikka tila oli sopiva myös vuokratasoltaan, Joroisten Yrittäjillä ei ollut ylimääräisiä varoja. Yhdistyksen jäsenmaksut 

käytetään kokonaisuudessaan perustoiminnan, kuten kokousten, muistamisten ja kirjanpidon kattamiseen. Kaikki 

ylimääräinen toiminta, kuten virkistysmatkat ja koulutukset, rahoitetaan talkootöillä tai avustuksilla. Oman vuokra-

tilan hankkiminen olisi ollut mahdoton ajatus ilman osuuskunnan tarjoamaa avustusta. Näin ollen päätettiin hakea 

avustusta ja syyskuussa saatiinkin myönteinen päätös. 

Toimitilan vuokraus eteni nopeasti, ja mar-

raskuussa Joroisten Yrittäjät avasi oman toi-

mitilan paikallisyhdistykselle. Tila kalus-

tettiin ja sisustettiin talkoovoimin, ja suurin 

osa tarpeellisista tavaroista saatiin lahjoi-

tuksina jäsenyrittäjiltä.  

Toimitila on toiminut erinomaisesti yhdis-

tyksen kotipesänä, tarjoten tilat kokouksille 

ja erilaisille tilaisuuksille. Lisäksi tilaa on 

vuokrattu ulkopuolisille ja siellä on toiminut 

muun muassa pop-up-myymälöitä ja muita 

vastaavia toimintoja. Uusi toimitila on ollut 

tärkeä monin tavoin, muun muassa tarjoten 

vakituisen paikan toiminnalle ja lisäten näkyvyyttä paikallisyhteisössä. Yrittäjätupa on konkreettinen osoitus paikka-

kunnan yrittäjähenkisyydestä. Tilan sisustus toteutettiin pääosin talkoovoimin ja apua saatiin myös naapurikunnis-

ta. Leppävirran Yrittäjien Jari Tuhkanen kävi tupaantuliaislahjaksi teippaamassa seinälle upean yrittäjälogon, joka 

näkyy hienosti kaikissa valokuvissa, joita tuvalla otetaan. 

Ikkunateippaukset kertovat Joroisten Yrittäjistä ja tuovat 

esiin yhteisön "Vive la Joroinen" -henkeä. Lipputangossa 

liehuva lippu symboloi paikallisen yrittäjyyden voimaa ja 

on esillä ympäri vuoden, kesät talvet. Tämä kaikki koros-

taa Yrittäjätuvan merkitystä ja yhdistyksen pyrkimystä 

vahvistaa paikallista näkyvyyttä ja elinvoimaista henkeä. 

Toimittajan huomio: Joroisten Oma Osuuskunta an-

saitsisi tässä yhteydessä oman lukunsa, mutta ker-

rottakoon lyhyesti, että se jakaa vuosittain noin sata-

tuhatta euroa avustuksia Joroislaisille yhdistyksille 

erilaisten toimintojen ylläpitoon ja kehittämiseen. 

Tämä rahoitus on yhdistyksille äärimmäisen tärkeää, 

Leppävirran Yrittäjien Jari Tuhkanen lahjoitti tuvalle tupaantuliaislahjaksi  

seinäteippauksen, joka toimii taustana hyvin kaikissa valokuvissa  

ja tuo näkyvyyttä. Kuvat: Yrittäjien arkisto. 
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sillä se mahdollistaa pienten yhdistysten toiminnan laajentamisen ja antaa niille uusia mahdollisuuksia 

kehittyä. Osuuskunnan tuella kolmatta sektoria edustavat paikalliset yhdistykset voivat toteuttaa projek-

teja, parantaa palvelujaan ja luoda uusia toimintamuotoja, joista hyötyvät kaikki.  

 

Vuoden kohokohtiin kuului myös vierailu Hankasalmella, jossa Joroisten yrittäjät ja kunnan edustajat tutustuivat 

paikallisiin yrittäjiin ja heidän toimintakulttuu-

reihinsa. Tällaisilla vierailuilla pyritään saamaan uu-

sia ideoita omaan toimintaan, ja ne ovat monin ta-

voin hyödyllisiä. Hankasalmi valikoitui vierailukoh-

teeksi pitkälti Jari-Pekka Koposen ansiosta. Koponen, 

joka on ollut pitkäaikainen Yrittäjä-järjestö toimija ja 

aktiivinen paikallisyrittäjä, ja on Jari-Pekkojen huolto-

asemaketjun kautta yhdistänyt Hankasalmen, Harto-

lan ja Joroisen. Hänen roolinsa on ollut merkittävä 

yrittäjäyhdistysten yhteistyön edistämisessä. Erilaiset 

vierailut tarjoavat mahdollisuuden verkostoitumi-

seen, ajatusten vaihtoon ja kokemusten jakamiseen.  

                                                                                                     

Loppuvuotta kohti koronapandemian toinen aalto 

saavutti maan, ja kaikenlainen toiminta supistui jäl-

leen. Tämän vuoksi Joroisten Yrittäjät käynnisti "Vive 

la Joroinen" -lahjakorttikampanjan, jolla pyrittiin 

suuntaamaan ostoksia paikallisiin liikkeisiin ja tuke-

maan paikallista elinkeinoelämää vaikeina aikoina. 

Lahjakortteja, arvoltaan 10–100 €, myytiin yhteensä 

142 kappaletta yhteensä noin 4000 eurolla. 

Perinteinen yrittäjäjuhla päätettiin siirtää ulkotiloihin 

joulunavauksen yhteyteen, jotta voitiin noudattaa 

turvallisuusohjeita ja välttää sisätiloissa kokoontu-

mista. Joulunavauksessa palkittiin myös Vuoden 

Yrittäjä, ja tunnustuksen sai Jot Works. Palkinnon 

vastaanotti Antti Kärkkäinen, joka oli tyytyväinen saa-

maansa huomionosoitukseen, vaikka juhla olikin nor-

maalia pienimuotoisempi ja erilainen. Tämä osoitti 

yrittäjien kyvyn mukautua ja ylläpitää juhlan tuntua 

haastavasta tilanteesta huolimatta. 

Viimeiseksi joulukuussa pidettiin vielä Verkkolasku-

tuskoulutusta koronasäännöin. Eli pienellä porukalla, 

hyvillä väleillä, maskeilla ja käsidesissä kylvetettynä. 

Koulutus järjestettiin Oma Sp:n kanssa ja kouluttaja-

na toimi konttorinjohtaja Katri Rahikainen etänä 

omasta työtilastaan. Näin toimien tartunnoilta väl-

tyttiin ja edes jonkinlaista toimintaa oli mahdollisuus 

ylläpitää. 

Kuvat : Joroisten Yrittäjien arkistosta 
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TOIMINTAKERTOMUS 2020 

 

Vuosi 2020 oli yhdistyksen 56. toimintavuosi. 

 

Hallituksen puheenjohtajana toimi Päivi Anias, varapuheenjohtaja Ilona Tenhunen, rahastonhoitajana Anne Kautiai-

nen ja sihteerinä Sanna Smolander-Aholainen. Muut jäsenet olivat Maarit Land, Harri Carlqvist, Heidi Aholainen, 

Veijo Santala, Suvi Riekkinen, Kimmo Aholainen ja Aki Maaranen. 

Toiminnantarkastajina toimivat Pirkko Hämäläinen ja Kimmo Heiskanen. 

Etelä-Savon Yrittäjät ry:n hallituksessa jäsenenä oli Jarkko Hirvonen ja varajäsenenä toimi Kimmo Ihalainen 

Suomen yrittäjien järjestövaliokunnan jäsenenä toimi Päivi Anias, 

Joroisten nuorten yrittäjien osuuskunta Eiffelin hallituksessa mukana oli Päivi Anias. 

 

Yhdistyksen jäsenmäärä vuoden lopussa oli 80. Järjestäytymisaste oli noin 40 %. 

 

Vuoden aikana pidettiin hallituksen kokoukset tarvittaessa sekä sääntömääräiset kevät- ja syyskokoukset. Korona-

vuosi siirsi kokouksien aikatauluja ja hallitus piti myös hybridikokouksia. 

 

Joroisten Lehti teki yrittäjyyteen keskittyviä teemanumeroita, joissa yrittäjäjärjestö oli tarpeen mukaan mukana. Leh-

teen on saatu kiitettävästi läpi yrittäjyyteen ja yrittäjiin liittyviä asioita 

 

Joroisten Yrittäjät jatkoi kummitoimintaa. Se on avointa kaikille joroislaisille nuorille aloittaville (alle 23v) yrittäjille 

ja siihen voi hakeutua ottamalla yhteyttä yhdistyksen hallituksen jäseniin. 

 

Tammikuussa osallistuttiin Etelä-Savon Yrittäjägaalaan Punkaharjulla noin 30 hengen joukolla. Juhlassa palkittiin 

Etelä-Savon Nuorena Yrittäjänä kuvansilainen Joonas Jäppinen. 

 

Yhteistyö Fennian kanssa jatkuu. Sopimus toimii niin, vinkkaamme Fennian eduista jäsenistöllemme ja jos vakuutus-

tarjous päätyy kauppoihin, maksaa Fennia Joroisten Yrittäjät ry:lle tuntuvan vinkkipalkkion. 

 

Yhdistys osallistui järjestövaikuttajaseminaariin ja yhdistyksen puheenjohtaja edusti valtakunnallisilla vaikuttajapäi-

villä Helsingissä. 

Vaikuttajapäivillä Joroisten paikallisyhdistys valittiin Suomen parhaaksi pieneksi paikallisyhdistykseksi sekä Etelä-

Savon parhaaksi paikallisyhdistykseksi. 

 

Helmikuussa pidettiin neljäs Vive la Joroinen-Superkirppis tapahtuma. Kävijämääräksi arvioitiin noin 400 henkilöä. 

Helmikuussa osallistuimme kesätyökampanjaan alueen eri toimijoiden kanssa yhteiskoululla. 

 

Maaliskuussa vierailtiin Hankasalmella yrittäjien ja kuntapäättäjien kanssa noin 20 hengen voimin tutustuen paikalli-

seen toimintakulttuuriin ja yrityksiin. 

Maaliskuu vihimme käyttöön Joronjäljen Linnasalissa olevan Auvo Puurtisen lahjoittaman palkintokaapin, jonne 

Joroisten saaman kunnianosoitukset on kerätty. 

 

Samassa yhteydessä julkaisimme Joroisten Yrittäjät ry:n hopeisen ansiomerkin. Ansiomerkki voidaan myöntää mer-

kittävästä ja ansiokkaasta työstä joroislaisen yrittäjyyden puolesta ja sen edistämisestä. Merkin saajan ei tarvitse vält-

tämättä olla yrittäjä tai yhdistyksen jäsen, vaan tällä ansiomerkillä mahdollistamme kaikenlaisten toimijoiden positii-

visen työn huomioimisen. 

Ansiomerkin on yhdistykselle suunnitellut artenomi Anita Hämäläinen ja se on toteutettu Savon Ammattiopiston ja-

lometallilinjalla. 

 

Maaliskuun lopussa iski korona, joka mullisti kaikki suunnitelmat. Kaikki kevään toiminta peruttiin ja keskityimme 

ohjeistamaan jäsenkuntaa koronan ylittämiseen. Osallistuimme liki kaikkeen koronakoulutukseen, mitä yrittäjäjärjes-

tö tuotti ja yhteistyö avattiin myös mm kuntaan, seurakuntaa ym. toimijoihin. Lähetimme viikoittain toimintaohjeita 

ja vinkkejä jäsenistöllemme sekä postituslistalle liittyneille. Autoimme myös kädestä pitäen hakemusten laatimisissa 

ja asioiden selvittelyissä. 
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Koronan estäessä tapahtumat käynnistimme Tavataan Torilla- kesäkampanjan, jossa kannustimme myyjiä ja kulutta-

jia kohtaamaan väljästi ulkotiloissa. Ajatuksena oli että pienikin myynti pitää yrittäjiä pinnalla ja toisaalta sosiaalinen 

kanssakäynti on kaikille kuntalaisille tervettä vaihtelua. 

 

Kuntabarometrikyselyn tulokset julkaistiin kesäkuussa ja Joroinen oli noussut hienosti kolmanneksi yrittäjien arvioi-

dessa kotikuntansa toimintaa. Muutos edelliseen tutkimukseen oli huomattava. Kuntayhteistyö on nyt Joroisissa toi-

mivaa. 

 

Elokuussa pidettiin koronan vuoksi siirretty Koko Kansan Mitalijuhla, jossa juhlittiin sitä, että Joroisten yrittäjät 

voittivat vuonna 2019 vuoden paras paikallisyhdistys palkinnon alle 100 jäsentä sarjassa, valittiin Etelä-Savon par-

haaksi paikallisyhdistykseksi ja Etelä-Savon Nuori yrittäjä palkinto tuli jälleen Joroisiin, Joonas Jäppiselle tällä ker-

taa. Näiden lisäksi Joroisten kunta valittiin Etelä-Savon Yrittäjäystävällisimmäksi kunnaksi. 

Ohjelma oli korkeatasoinen ja mm. Purppuripelimannit ja Suomen yrittäjien puheenjohtaja Pentikäinen vierailivat 

juhlassa ja siellä jaettiin ensimmäiset Joroisten Yrittäjien ansiomerkit. Ne saivat Kari Taavitsainen, Auvo Puurtinen, 

Mirja Hytönen, Anne Haverinen, Piia Rytkönen, Ari Hongisto ja Jarkko Hirvonen. 

 

Syyskuussa tehtiin aloite kunnan maksuaikojen lyhentämisestä korona-aikana ja se allekirjoittivat liki kaikki jorois-

laiset valtuutetut. Aloite saatiin läpi ja Joroisten kunnan maksuaika laskuissa lyheni 2 viikkoon. 

 

Lokakuussa käynnistettiin Vive la Joroinen lahjakorttikampanja vauhdittamaan joulumyyntiä ja pitämään kulutusta 

kotikunnassa. Lahjakortteja myytiin 148 kpl. 

 

Joroisten yhdistys siirtyy vuodenvaihteessa Savon yrittäjien alle. Savon Yrittäjät valitsi pj Päivi Aniaksen hallituk-

seensa tulevaksi 2 vuodeksi. Myös Etelä-Savon Yrittäjiin jäi edustus, kun vuoden 2021 hallitukseen valittiin varalle 

Kimmo Ihalainen. 

 

Joroisten Yrittäjät haki avustusta Joroisten Oma Osuuskunnalta oman toimitilan vuokraamiseen ja sitä myös sai, jon-

ka johdosta kauan haaveiltu Joroisten Yrittäjätupa avasi ovensa marraskuun alussa. Tupa laitettiin käyttöön talkoo-

voimin ja sen tarvikehankinnat saatiin lähes kaikki lahjoituksena jäseniltä tai yrityksiltä. 

 

Tupa palvelee yrittäjiä ja muita tahoja monipuolisesti. Siellä tarjotaan mm Yrittäjäkahvit keskiviikkoisin klo 9-12, 

jolloin tarjolla on vertaistukea ja neuvontaa yrittäjä-asioissa. 

 

Poikkeusolojen vuoksi ns. Yrittäjäjuhla pidettiin samalla kuin perinteinen joulunavaus Koskentiellä musiikki- ja pu-

he-esityksineen joulupukin valvonnassa ja sen kruunasi upea ilotulitus. Arvioitu osallistuja määrä oli noin 500. 

Tapahtumassa julistettiin Vuoden Yritykseksi Jot Works, perusteena mm. kasvusuuntainen, pitkäaikainen yritystoi-

minta ja onnistunut sukupolvenvaihdos. 

 

Joulunavauksessa jaettiin myös yksi Joroisten Yrittäjien hopeinen ansiomerkki ja sen sai Janne Sutinen pitkäaikaises-

ta toiminnastaan Joroisten Yrittäjien hyväksi Joulunavausjärjestelyissä. 

 

Joulukuussa järjestettiin maksuaikojen nopeuttamiseksi suunniteltu verkkolaskukoulutus yhdessä Joroisten Oma 

Sp:een kanssa. Kouluttajana toimi konttorinjohtaja Katri Rahikainen. 

 

Marras-joulukuussa Yrittäjätuvalla toimi erilaisia pop up kauppoja. Osa jouduttiin perumaan kiristyneen korona ti-

lanteen vuoksi. 

 

Joulukuussa myös pitkäaikainen työ paikkakunnan ruokakaupan saamiseksi mukaan toimintaa sai hyväksynnän 

osuuskunnalta ja Joroisten S-Market liittyi Joroisten Yrittäjien kannatusjäseneksi. 

 

Yrittäjäjärjestön profiilia kuntakuvassa on pyritty kasvattamaan osallistumalla eri projekteihin voimakkaasti tuomalla 

yrittäjyysasioita esiin monipuolisesti. 

 

Hallituksen puolesta 

Päivi Anias, puheenjohtaja  
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Vuosi 2021 toi mukanaan muutoksia Joroisissa, kun joroinen siirtyi Etelä-Savosta Pohjois-Savoon ja sai uudeksi kes-

kuspaikakseen Kuopion. Vaikka yrittäjäyhdistyksen paikallinen toiminta säilyi pääpiirteissään ennallaan, hallinnolli-

sia uudistuksia tapahtui. Yrittäjäyhdistyksen puheenjohtaja Päivi Anias kutsuttiin mukaan Savon Yrittäjien hallituk-

seen, mikä helpotti uuden aluejärjestön toimintaan tutustumista ja verkostoitumista. Mielenkiintoista oli, että Jo-

roisilla oli edustusta kahdessa yrittäjien aluejärjestössä samanaikaisesti, sillä Kimmo Ihalainen jatkoi varajäsenenä 

Etelä-Savon Yrittäjissä. Näin ollen Joroisten ääni kuului laajasti koko Savon alueella. 

Koronapandemia vaikutti edelleen yhteisiin tilaisuuksiin ja ra-

joitti toimintaa. Maakunnallinen yrittäjäjuhla järjestettiin etäyh-

teyksin, ja Joroisten Yrittäjien hallitus osallistui juhlaan Yrittäjä-

tuvalla Teams-yhteyden kautta.  

Tila koristeltiin ja  paikalle tilattiin myös juhla-illallinen, niin kuin 

Maakunnallisissa arvokkaissa juhlissa kuuluu ollakin. Samoin 

olivat tehneet muut paikallisyhdistykset ja teamsin kautta kuu-

lumisia vaihdellen saatiin tapahtumasta yhteisöllinen huoli-

matta vallitsevasta tilanteesta.  

 
 

Elettiin jälleen vaalivuotta, ja Joroisten Yrittäjät kannustivat aktiivisesti paikallisia yrittäjiä asettumaan ehdokkaiksi 

vaaleihin. Yhdistys markkinoi kaikkia ehdolle lähteneitä yrittäjiä tasapuolisesti, riippumatta heidän puolueestaan tai 

henkilökohtaisista näkemyksistään. Kuten edellisissä vaaleissa, myös tällä kertaa Yrittäjät ja Joroisten MTK julkaisi-

vat yhteisen mainoksen, jossa korostettiin kaikkien yrittäjäehdokkaiden merkitystä ja saavutuksia. Tämä yhteis-

markkinointi osoittautui jälleen tehokkaaksi strategiaksi. 

Vaikka valtuuston koko oli pienentynyt, yrittäjäehdokkaat menestyivät vaaleissa hyvin, ja he onnistuivat säilyttä-

mään puolet valtuustopaikoista. Tämä vahva edustus valtuustossa varmisti, että yrittäjien näkökulmat ja tarpeet 

otetaan huomioon paikallisessa päätöksenteossa. 

Yrittäjäntuvan taipumista  juhliin päästiin testaamaan Maakunnallisen 

Yrittäjäjuhlan yhteydessä ja toimivaksi todettiin. 

Kuvat: Joroisten Yrittäjien arkisto 



170 

Järjestyksenvalvontatyöt ovat olleet monipuolisia. Välillä on 

päästy oikeinkin näyttävään seuraan. mm. Viivin vieraillessa 

Joroisten Urheilukentällä. Järjestyksenvalvojat Päivi Anias, 

Kari Nygren ja Harri Carlqvist pääsivät yhteiseen kuvaan 

 oman kylän tytön kanssa. Kuva: Joroisten Yrittäjien Arkisto 

 

Joroisten Yrittäjissä oli jo aiemmin ollut muutamia 

järjestyksenvalvontakoulutuksen suorittaneita jäse-

niä, ja alan tehtäviä suoritettiin satunnaisesti. Koro-

nan myötä tilanne muuttui, ja pätevistä järjestyk-

senvalvojista tuli pulaa. Koronapandemian myötä 

monet tapahtumat olivat hiljentyneet, mikä johti 

siihen, että monet järjestyksenvalvojat eivät uusi-

neet korttejaan. Tämä tarjosi Joroisten Yrittäjille 

uuden mahdollisuuden varainhankintaan: yhdistys 

päätti järjestää yhdessä Soisalo-opiston kanssa jär-

jestyksenvalvontakoulutuksen. 

Ensimmäisessä koulutuksessa osallistui kolme yhdis-

tyksen jäsentä. Tämän jälkeen koulutusta on tar-

jottu yrittäjien kustannuksella kaikille halukkaille, 

jotka ovat valmiita toimimaan yhdistyksen tehtävis-

sä ainakin satunnaisesti. Järjestyksenvalvonnasta ja liikenteenohjauksesta on tullut merkittävä taloudellinen tukijal-

ka yhdistykselle. 

Yhdistyksen periaatteena on, että niin sanottua virkistystoimintaa ei rahoiteta jäsenmaksutuloilla, vaan muuten 

hankituilla varoilla. Oma varainhankinta on mahdollistanut erilaisia virkistys- ja koulutusmatkoja, joita on voitu tar-

jota jäsenille erittäin edullisesti. Järjestyksenvalvonta ja liikenteenohjaus ovat tulleet tärkeäksi tueksi myös palve-

lunkäyttäjille, kunnalle ja erilaisille pienille tapahtumille. Niistä saatu tulo on auttanut yhdistystä kehittämään toi-

mintaansa ja tarjoamaan jäsenilleen monipuolisia etuja. 

Yrittäjän päivää vietetään vuosittain 5. syyskuuta, ja uusi Yrittäjätupa tarjosi tähän tilaisuuteen oivalliset puitteet. 

Tapahtumaan osallistui yli 30 yrittäjää, ja mukana olivat myös juuri valittu kunnanjohtaja Jaakko Kuronen, Joroisten 

kunnanhallituksen puheenjohtaja Jani Kautto sekä kunnanvaltuuston puheenjohtaja Sari Järn. Tilaisuudessa käytiin 

vilkasta keskustelua yrittäjyyden mahdollisuuksista ja haasteista paikkakunnalla. Uuden valtuuston yrittäjämyöntei-

syys antoi lupauksen siitä, että yrittäjien 

näkökulmat tulisivat esille myös käytän-

nön päätöksenteossa, ei vain juhlapu-

heissa. Päivän tarjoiluista vastasi S-

Market Joroinen, joka oli liittynyt Jorois-

ten Yrittäjiin vuoden vaihteessa. Uudet 

säännöt mahdollistivat erilaisten osuus-

kuntien liittymisen järjestöön, ja yhteis-

työ paikkakunnan ainoan kaupan kanssa 

tiivistyi entisestään. 

Joroisissa oli pitkään pohdittu, miten 

yrittäjien toiveet ja kunnan hallinto voi-

sivat kohdata paremmin. Kunnassa teh-

dään paljon päätöksiä, jotka vaikuttavat 

yrittäjiin, mutta päätöksentekijät eivät 

aina ole tietoisia yritysten toimintaym-

päristöstä ja kunnan elinvoiman kehittä-
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misestä. Tämän vuoksi päätettiin, että kunnan hallituksen ja johtavien virkamiesten kanssa jalkauduttaisiin paikalli-

siin yrityksiin. Nämä yritysvierailut järjestettiin yleensä perjantaisin, ja päivän aikana vierailtiin useissa yrityksissä, 

sekä isoissa että pienissä. Pienemmät yritykset esittäy-

tyivät yhteistapaamisissa kunnan talolla. Tavoitteena oli 

käydä kaikki paikalliset yritykset läpi, mikä otettiin 

yrittäjien keskuudessa erittäin positiivisesti vastaan. Vie-

railut avasivat myös hallinnon edustajien silmiä siitä, 

mitä Joroisissa tehdään ja minkälaisia yrityksiä paikka-

kunnalta löytyy. Tämä toi tärkeää ymmärrystä siitä, mi-

ten kunta voi parhaiten tukea paikallista yrittäjyyttä. 

Kuntayhteistyö lisääntyi myös, kun kunnan edustajat, 

yrittäjäneuvoja Joonas Tyrväinen, Hallituksen pj Jani 

Kautto ja Valtuuston pj  Sari Järn, osallistuivat yhdessä 

Joroisten Yrittäjien puheenjohtajan, Päivi Aniaksen 

kanssa Kunnallisjohdon seminaariin Vaasassa. Seminaari 

toteutettiin koronan rauhallisemmalla ajalla, mutta yli 

1000 hen-

gen tapaaminen pitkästä aikaa aiheutti melkoisen koronakierteen kunta

– ja yritysjohdoissa.  Kunnallisjohdon seminaari oli hyvä kokemus täynnä 

asiaa ja oppia siitä, miten muualla toimitaan ja mistä kannattaa ottaa 

mallia. 

Syksyn pimetessä oli aika juhlia yrittäjyyttä ja palkita Vuoden Yrittäjä. 

Valinta osui tällä kertaa kokeneeseen ja monessa mukana olevaan Jukka 

Silmäriin ja hänen kuljetusliikkeeseensä.  

Juhlia varten vanha Seurasali, ravintola Yrittäjätuvan yläkerrassa, herä-

tettiin eloon.  Talkoojoukkojen puunauksella ja paikkojen korjailulla ti-

lasta saatiin varsin tunnelmallinen ja toimiva, ja sillä on ollut paljon 

käyttöä  

 

Jukka Silmäri vastaanotti Vuoden Yrittäjä palkinnon ja lisäksi muistettiin kahta 

alkuperäistä yhdistyksen jäsentä ansiomerkein. Huutokosken taimisto ja Joroisten 

leipomo olivat olleet jäseninä aina yhdistyksen perustamisesta alkaen. 

Kuvat : Joroisten Yrittäjien arkisto 
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TOIMINTAKERTOMUS 2021 

 

Vuosi 2021 oli yhdistyksen 57. toimintavuosi. 

 

Hallituksen puheenjohtajana toimi Päivi Anias, varapuheenjohtajana Veijo Santala, rahastonhoitajana Anne Kautiai-

nen ja sihteerinä Sanna Smolander-Aholainen. Muut jäsenet olivat Ilona Tenhunen, Harri Carlqvist, Heidi Aholainen,  

Suvi Riekkinen, Sari Kolehmainen ja Timo Albrecht. 

Toiminnantarkastajina toimivat Pirkko Hämäläinen ja Kimmo Heiskanen. 

Savon Yrittäjien hallituksessa toimi Päivi Anias. Etelä-Savon Yrittäjät hallituksessa varajäsenenä toimi Kimmo Iha-

lainen. 

Suomen yrittäjien järjestövaliokunnan jäsenenä toimi Päivi Anias. 

Joroisten nuorten yrittäjien osuuskunta Eiffelin hallituksessa mukana oli Päivi Anias. 

Yhdistyksen jäsenmäärä vuoden lopussa oli 80. Järjestäytymisaste oli noin 40 %. 

 

Vuoden aikana pidettiin hallituksen kokoukset tarvittaessa sekä sääntömääräinen syyskokous- Toinen koronavuosi 

siirsi kokouksien aikatauluja ja hallitus piti myös hybridikokouksia. 

 

Joroisten Lehti teki yrittäjyyteen keskittyviä teemanumeroita, joissa yrittäjäjärjestö oli tarpeen mukaan mukana. Leh-

teen on saatu kiitettävästi läpi yrittäjyyteen ja yrittäjiin liittyviä asioita. 

Koronatiedotusta ja yritysten neuvontaa jatkettiin edelleen tarpeen mukaan. 

 

Joroisten Yrittäjät jatkoi kummitoimintaa. Se on avointa kaikille joroislaisille nuorille aloittaville (alle 23v) yrittäjille 

ja siihen voi hakeutua ottamalla yhteyttä yhdistyksen hallituksen jäseniin. 

 

Yhteistyö Fennian kanssa jatkui. Sopimus toimii niin, vinkkaamme Fennian eduista jäsenistöllemme ja jos vakuutus-

tarjous päätyy kauppoihin, maksaa Fennia Joroisten Yrittäjät ry:lle tuntuvan vinkkipalkkion. 

 

Yhdistys osallistui Yrittäjäpäiville Jyväskylässä ja kunnallisjohdonseminaariin Helsingissä sekä Savon Yrittäjien 

kevät- ja syyskokouksiin. 

Joroisten paikallisyhdistys oli jälleen finalistina viiden parhaan joukossa sarjassa Suomen parhaat pienet paikallisyh-

distykset. 

Yrittäjätupa oli toimiva kohtauspaikka. Koulutusten ja kokousten lisäksi Yrittäjäkahveja juotiin keskiviikkoisin pit-

kin vuotta, aina koronatilanteen sen salliessa. Tilaan myös vuokratiin ulkopuolisille. 

 

Helmikuussa järjestimme liikettä kuviin ja markkinointiin koulutukseen. osallistujia oli 9. 

 

Kunnallisvaalit siirtoineen värittivät koko kevättä. Yhdistys kutsui kampanjaan kaikki joroislaiset yrittäjäehdokkaat 

ja järjesti markkinointia sosiaalisissa kanavissa sekä paikallislehdessä. Kampanjointi tuotti tulosta ja 10 joroislaista 

yrittäjää pääsi läpi kunnanvaltuustoon ja sitä kautta edistämään myös yrittäjien asiaa. 

 

Joroisten Yrittäjät on ollut tukemassa koirapuistohanketta ja se viimein saatiin kuntaa helmikuussa. 

Helmikuussa pj ja varapj kävivät yhtenäiskoululla kertomassa koululaisille kesätyötavoista ja erilaisista yrittäjyyden 

mahdollisuuksista. 

 

20.3.  vietettiin lähilauantaita ja kannustettiin kuluttamaan paikallista. 

 

10.4. vietettiin maakunnallista yrittäjäjuhlaa ajankuvaan sopien etänä. Yrittäjien hallitus osallistui juhlaan yrittäjätu-

valta käsin Teamsia hyödyntäen. 

3.5. hiottiin yhteistyötä Fennian kanssa. Syntyi ajatus yrittäjien jaksamiseen liittyvälle koulutukselle, mutta sen toteu-

tus on jouduttusiirtämään  koronan jälkeiseen aikaan. 
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5.5. Yrittäjätuvalla konsultoi S-Busineksen edustaja korttiasioissa. 

20.5. Joroisten Yrittäjät järjesti yhteistyössä Soisalo-opiston kanssa järjestyksenvalvontakurssin, johon osallistui yh-

distyksen varoin 3 henkilöä. Jatkossa päätimme tarjota varainkeräyksenä pienimuotoista järjestyksenvalvontatoimin-

taa myös muille paikkakunnan toimijoille.  

Toukokuun lopussa muistimme stipendein joroislaisia opiskelijoita 

11.6. Joroisten yrittäjien hallitus kokoontui kesän aloitukseen ja samalla juhlistettiin hallituksen jäsenen Timon, Jo-

roisten Paristeelin yrittäjän tunnustusta kasvuyrittäjänä 2022 

29.6. vierailtiin Varkauden Yrittäjien uusissa toimitiloissa. 

14.8. Joroisissa pidettiin Elävä Maaseutumessut, osallistuimme niihin järjestyksenvalvonnan merkeissä. 

5.9. vietettiin yrittäjänpäivän brunssia tuvalla. Paikalla vieraili yli 30 yrittäjää. Juuri valitut uusi kunnanjohtaja Jaak-

ko Kuronen, Joroisten kunnanhallituksen pj Jani Kautto ja kunnanvaltuuston pj Sari Järn vierailivat tapahtumassa. 

Päivän herkut tarjosi S-Market Joroinen. 

Kunnan hallituksen ja johtavien virkamiesten kanssa päätettiin jalkautua paikallisiin yrityksiin. Yrityskierroksilla on 

käyty yrityksissä ja myös yrittäjien esittäytymispäiviä on suunniteltu. Tarkoituksena on tavoittaa kaikki halukkaat 

joroislaiset yritykset jollain tavoin ensimmäisen alkaneen valtuustovuoden aikana. 

23. 10 avattiin vanha Seukki yhdeksi illaksi ja juhlimme noin 40 vieraan voimin yrittäjyyttä. Ruokalistalta löytyivät 

joroislaiset herkut. Juhlaa vietettiin Joroinen 390 vuotta tunnelmissa ja yhdistys halusi muistaa kahta jo yhdistyksen 

perustamishetkellä samassa paikassa ollutta yritystä Joroisten Yrittäjien hopeisilla ansiomerkeillä pitkäaikaisesta toi-

minnasta yhdistyksen hyväksi. Nämä yritykset olivat Joroisten Leipomo ja Taimisto Huutokoski. Juhlassa ojennettiin 

myös pj Päivi Aniakselle hopeinen yrittäjäristi 10 vuoden toiminnasta yrittäjyyden hyväksi ja Vuoden yrittäjänä pal-

kittiin Kuljetusliike Jukka Silmäri Oy. 

Yrittäjäjuhlan yhteydessä pidettiin syyskokous, jossa hallitus uudistui uusien sääntöjen mukaisesti puoliksi ja saim-

me 5 uutta hallituksen jäsentä tulevalle kaksivuotiskaudelle. Yhdistyksen tavoitteena on saada hallituspaikat hyvin 

kiertäviksi ja osallistaa toimintaan myös muuta jäsenistöä. 

 

Joroisten Yrittäjät haki avustusta Joroisten Oma Osuuskunnalta oman toimitilan vuokrakuluihin ja sitä myönnettiin 

3000 e. 

Pj Päivi Anias ja varapj Veijo Santala osallistuivat Savon Yrittäjien puheenjohtajapäiville marraskuussa. 

 

Ensimmäisenä adventtina pidettiin perinteinen joulunavaus ilotulituksineen. Yllätysesiintyjäksi saatiin The Valtuus-

to, joroislaisista valtuutetuista koostuva kuoro. Joulun avaus saavutti ennätysyleisön huolimatta ennakkoon esitetystä 

ilotulituksen vastustuksesta. Vastustukseen liittyen yhdistys päätti luopua tapahtuman järjestämisvastuusta jatkossa.  

 

Koulukeskuksesta oli saatu toive tuesta välituntivälineisiin ja siihen vastattiin yrittäjien keskuudesta kerätyllä Joulu-

padalla, johon yritykset lahjoittivat mm joulukorttivarojaan. Sen tuotolla 1300 e ostettiin kouluihin leikkivälineitä, 

nuorten tiloille pelejä ja ylijäänyt raha suunnattiin diakoniatyön kautta Joroislaisiin vähävaraisiin lapsiperheisiin. 

 
Joulukuussa käytiin tutustumassa 10 hengen yrittäjäjoukolla tyylikkäästi uuteen Kuru resoriin, joka on avattu Ranta-

salmelle. 

Joroisten Yrittäjät aloitti järjestyksen valvonnan lisäksi liikenteenohjauspalvelun kunnan ja muiden toimijoiden tar-

peisiin. Liikenteenohjaus mahdollistaa kaikkien halukkaiden osallistumisen toimintaan. 

 

Yrittäjäjärjestön profiilia kuntakuvassa on pyritty kasvattamaan osallistumalla eri projekteihin voimakkaasti tuomalla 

yrittäjyysasioita esiin monipuolisesti. 

 

Hallituksen puolesta 

Päivi Anias 

puheenjohtaja  
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Vuosi 2022 alkoi rauhallisemmissa merkeissä kuin edeltäjänsä, sillä korona alkoi viimein hellittää otettaan. Toimi-

vien lääkkeiden löytyminen ja taudin muuttuminen tavallisemmaksi influenssaksi toivat helpotusta arkeen. Kuiten-

kin helmikuussa maailma koki uuden mullistuksen, kun Venäjä hyökkäsi Ukrainaan pyrkien valloittamaan sen. Tämä 

sota sulki rajat Venäjälle, estäen kaupankäynnin ja matkailun, mikä oli merkittävä isku erityisesti Itä-Suomelle, jossa 

Venäjä oli ollut tärkeä taloudellinen kumppani ja matkailijoiden lähde. 

Yrittäjiä kohtasi jälleen uusi haaste, kun polttoaineiden ja sähkön hinnat nousivat huomattavasti, mikä kasvatti liike-

toiminnan kustannuksia monin tavoin. Koronan jälkeisessä ajassa oltiin edelleen taloudellisesti heikoilla, ja monet 

yrittäjät olivat käyttäneet kaikki mahdolliset puskurit selvitäkseen pandemian vaikutuksista. Nyt jouduttiin kohtaa-

maan tilanne, jossa sähkön hinta oli niin korkea, että konepajan pyörittäminen tuli kalliimmaksi kuin työntekijöiden 

kotiin lähettäminen. Raaka-aineiden hinnat nousivat nopeasti ja yritykset kärsivät merkittäviä tappioita, kun aiem-

min sovittuihin hintoihin ei enää voitu sitoutua, eikä uusien tarjousten tekeminen ollut kannattavaa, koska materi-

aalikustannukset saattoivat nousta odottamattomasti. 

Euroopassa, aivan lähellämme sodittiin taas ja Yrittäjäyhdistyksen verkostojen, tuen ja neuvonnan tarve kasvoi jäl-

leen. Varautumisen tärkeys oli käynyt ilmeiseksi, sillä viime vuosien kokemukset olivat osoittaneet, kuinka nopeasti 

asiat voivat muuttua.  

Helmikuussa järjestettiin "Mitä sitten, jos?" -koulutus Joroisten Oma Osuuskunnan Toni Kutvosen johdolla. Tämä 

koulutus herätti osallistujissa paljon ajatuksia siitä, miten varautua odottamattomiin tilanteisiin, kuten vakavaan 

sairastumiseen tai onnettomuuteen. Moni yrittäjä ei ollut tullut ajatelleeksi, mitä tapahtuisi, jos hän ei voisi hoitaa 

yrityksensä asioita esimerkiksi kahteen kuukauteen tai ollenkaan. Koulutuksessa käsiteltiin sitä, kuka maksaisi las-

kut, lukisi sähköpostit, hoitaisi palkat ja muut velvollisuudet, jotta yritys ei pysähtyisi sekä sitä, miten yritys selviäisi 

avioeron tai kuolemantapauksen jälkeen. Tämä herätti tarpeen tarkistaa, että yrityksen paperiasiat ovat kunnossa 

ja että joku voisi hoitaa asioita, jos yrittäjä itse ei siihen pysty. Nämä asiat ovat sellaisia, joita on syytä pohtia 

ajoittain, vaikka se ei niin mukavaa olekaan. Sanoohan vanha sananlaskukin jo, että viisas odottaa parasta, mutta 

varautuu pahimpaan. 

 

 

Suomen Yrittäjät oli antanut kaikille paikallisyhdistyksille tehtäväksi solmia valtuustosopimus oman kunnanvaltuus-

tonsa kanssa. Sopimuksen tarkoituksena oli, että yrittäjät ja valtuutetut voisivat yhdessä neuvotella tärkeistä asiois-

ta ja huomioitavista seikoista elinvoiman kasvattamiseksi alueella. Joroisissa sopimus solmittiin toukokuussa, ja se 

oli yksi ensimmäisistä sopimuksista Suomessa. Sopimuksen on tarkoitus tulla tarkasteltavaksi uudelleen seuraavan 

valtuustokauden alussa vuonna 2025. 

 

Syksyllä Joroisissa vieraili ympäristöministeri Krista Mikkonen. Vierailu liittyi Savon Yrittäjien perinteeseen, jossa 
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alueen kansanedustajat vierailevat vuosittain paikallisissa yhdistyksissä tutustumassa toimintaan ja alueen yrityk-

siin, jotta yritysten viesti saadaan välitettyä suoraan pääkaupunkiseudulle. 

Ministerivierailu alkoi Järvikylän väentuvassa järjestetyllä paneelikeskustelulla ”Pohjois-Savon elinvoiman vahvista-

minen kriisin yli.” Paneelissa olivat mu-

kana Mikkosen lisäksi kansanedustaja 

Markku Eestilä (kok), Leppävirran kun-

nanvaltuutettu Auli Piiparinen (kesk), ja 

Joroisten kunnanvaltuuston puheen-

johtaja Sari Järn (sdp). Keskustelu kes-

kittyi keinoihin, joilla voitaisiin selviytyä 

ja vahvistaa alueen elinvoimaa Ukrai-

nassa syttyneen kriisin ja muiden haas-

teiden keskellä. Päivän ohjelma jatkui 

vierailuilla paikallisiin yrityksiin, mikä 

tarjosi ministerille ja muille osallistujille 

mahdollisuuden nähdä läheltä alueen 

yritysten toimintaa ja haasteita. 

Vuosi 2022 oli työteliästä aikaa, kun 

kriiseistä yritettiin selvitä monin tavoin. 

Raskas työ vaatii hieman huveja vasta-

Ministerin vierailulla tutustuttiin mm. Järvikylään, Paristeeliin, OC-Systemsille 

ja  Arvo-Teciin. Päivän aikana herkuteltiin Juhanalassa ja ihmeteltiin ehkä 

Suomen erikoisinta kunnantaloa, jossa voi kiivetä vaikka lennonjohtotorniin. 

Ministeri ja joroislaiset vaikuttivat päivää oikein tyytyväisiltä. 

Kuvat. Joroisten Yrittäjien arkisto  
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painokseen, jotta jaksaa puurtaa. Niinpä kesän huipennukseksi 

päätettiin lähteä joukolla naapurikaupungin Varkauden Sampea 

ja Samppanjaa festivaaleille. Mukaan lähtijöitä löytyi bussilastilli-

sen verran ja tapahtuma todettiin toimivaksi. 

Lokakuussa oli jälleen juhlan aika ja hallitus totesi, että nyt on 

hetkeksi aika karistaa yltä kriisien paljous ja siirtyä iloiselle 20 

luvulle. Niinpä yrittäjiä juhlat pidettiin vanhassa iloisessa Seukissa 

charlestonin soidessa ja cocktailpaloja nautiskellen 

 

Juhlissa palkittavaa vuoden yrittäjää oli pohdittu pitkään ja juhla-

puheessa siitä kerrottiin näin: 

Joroisten Yrittäjät ry haluaa Vuoden Yritys valinnallaan kiinnittää huomiota maatalouden ahdinkoon ja huoltovar-

muuden merkitykseen. On äärimmäisen tärkeää pitää huolta siitä, että maatalous- ja elintarvikepuolen toimijoilla 

säilyy mahdollisuudet tehdä työtään ja elää sillä. 

Me kaikki syömme ihan joka päivä ja siihen kyetäksemme ruokaa on tuotettava joka päivä. Huomioiden viime aiko-

jen tapahtumat, meillä ei ole varaa hävittää koti-

maista tuotantoa ja jäädä tuontiruuan varaan. 

On totta, että suomalainen ruoka ei ole ehkä hal-

vinta, mutta se on puhdasta, lähellä tuotettua, 

helposti saatavaa ja uskaltaisimme väittää, par-

haan makuista. 

 

Tänään haluamme kiittää ja palkita kaksi nuo-

rehkoa yrittäjää, jotka tekevät pitkää päivätyötä 

maatalouden parissa, varmistaakseen, että meil-

lä kaikilla riittää evästä. 

Joroisten Yrittäjät ry:n Vuoden Yritykseksi on va-

littu Maatalousyhtymä Anttonen Johanna ja Ju-

ho. 

Poikkeuksellisesti 2022 palkittiin ensimmäistä 

kertaa myös Vuoden Nuori Yritys ja se oli Josaka 
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Oy. 

Yksi hopeinen ansiomerkki oli myös jaossa, Merkin sai aktiivinen ja toimelias nainen, joka on talkoohengessä emän-

nöinyt herkullisin eväin Joroisten yrittäjäjuhlissa useina menneinä vuosina. Hän on ollut vuosikymmenet osa jorois-

laista pitokulttuuria ja juhlien sydän ja sielu, Pirjo ”Iita” Heikkinen. 

 
TOIMINTAKERTOMUS 2022 

  

Vuosi 2022 oli yhdistyksen 58. toimintavuosi.  

 Hallituksen puheenjohtajana toimi Päivi Anias, varapuheenjohtajana Veijo Santala ja sihteerinä Marja Huupponen. 

Muut jäsenet olivat Harri Carlqvist, Sari Kolehmainen, Saara Puurunen, Jouni Uotinen, Jaana Kuivalainen, Kristina 

Häyrinen ja Timo Albrecht. 

Toiminnantarkastajana toimi Pirkko Hämäläinen. 

Savon Yrittäjien hallituksessa toimi Päivi Anias.  

Suomen yrittäjien järjestövaliokunnan jäsenenä toimi Päivi Anias.  

Joroisten nuorten yrittäjien osuuskunta Eiffelin hallituksessa mukana oli Päivi Anias.  

 

Yhdistyksen jäsenmäärä vuoden lopussa oli 80. Järjestäytymisaste oli noin 40 %.  

  

Vuoden aikana pidettiin hallituksen kokoukset tarvittaessa sekä sääntömääräinen syyskokous. 

 

Joroisten Lehti teki yrittäjyyteen keskittyviä teemanumeroita, joissa yrittäjäjärjestö oli tarpeen mukaan mukana. Leh-

teen on saatu kiitettävästi läpi yrittäjyyteen ja yrittäjiin liittyviä asioita.  

Koronatiedotus väheni ja vaihtui Ukrainan sotaan liittyvään kriisitiedotukseen ja yritysten neuvontaa jatkettiin edel-

leen tarpeen mukaan.  

  

Joroisten Yrittäjät jatkoi kummitoimintaa. Se on avointa kaikille joroislaisille nuorille aloittaville (alle 23 v) yrittäjil-

le, ja siihen voi hakeutua ottamalla yhteyttä yhdistyksen hallituksen jäseniin.  

  

Yhteistyö Fennian kanssa jatkui. Sopimus toimii niin, että vinkkaamme Fennian eduista jäsenistöllemme ja jos va-

kuutustarjous päätyy kauppoihin, maksaa Fennia Joroisten Yrittäjät ry:lle tuntuvan vinkkipalkkion.  

  

Yhdistys osallistui Yrittäjäpäiville Tampereella ja kunnallisjohdonseminaariin Vaasassa sekä Savon Yrittäjien kevät- 

ja syyskokouksiin.  

 

Joroisten paikallisyhdistys oli jälleen finalistina viiden parhaan joukossa sarjassa Suomen parhaat pienet paikallisyh-

distykset.  

Yrittäjätupa oli toimiva kohtauspaikka. Koulutusten ja kokousten lisäksi Yrittäjäkahveja juotiin pitkin vuotta erilaisin 

ohjelmin. Tilaa myös vuokratiin ulkopuolisille.  

  

Helmikuussa järjestimme Mitä sitten jos- koulutuksen, jossa Oma Osuuskunnan toiminnanjohtaja Toni Kutvonen 

kertoi erilaisesta varautumisesta yllätystilanteissa. Koulutukseen osallistui 12 henkeä, osa etänä.  

 

Helmikuussa pj Päivi Anias ja varapj Veijo Santala kävivät yhtenäiskoululla kertomassa koululaisille kesätyötavoista 

ja erilaisista yrittäjyyden mahdollisuuksista.  

Helmikuussa solmittiin Liikenneasema Jari-Pekan kanssa sopimus, jolla Yrittäjäkortilla saa -5% alennusta päivittäis-

tavaroista. 

Maaliskuussa perustettiin Kone- ja metallipalvelu Koponen. Tuore nuori yrittäjä Tomi Koponen valittiin Joroisten 

Yrittäjien kummiyritykseksi. Kummiyritystä tuetaan yrityksen käynnistämisessä ja kummilahjana maksetaan yrittäjä-

järjestön ensimmäisen vuoden jäsenmaksu. 

20.3. vietettiin lähilauantaita ja kannustettiin kuluttamaan paikallista.  

https://www.facebook.com/tomi.koponen.73?__tn__=-%5dK*F
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Huhtikuussa jatkettiin Joroisten kunnanhallituksen, johtavan virkahenkilöstön ja yrittäjäyhdistyksen yhteistä tutustu-

miskierrosta paikallisiin yrityksiin. Tarkoituksena on saada suora kosketus kaikkiin joroislaisiin yrittäjiin. 

Huhtikuussa osallistuttiin 14 hengen edustuksella maakunnallisiin yrittäjäjuhliin Vieremällä. 

Toukokuussa käynnistettiin Valtuustot koolle- elinvoimasopimus kunnan kanssa ja se allekirjoitettiin onnistuneesti 

toukokuussa. 

Toukokuussa osallistuttiin joukolla Navitaksen järjestämään verkostoitumistilaisuuteen Jari- Pekassa. 

Toukokuun lopussa muistimme stipendein joroislaisia opiskelijoita.  

Kesäkuussa pidettiin Yrittäjien saunailta ja verkostoitumistapahtuma venerannassa, osallistujia oli 18. 

Kesäkuussa Yrittäjäkahvilla vierailivat yritysneuvoja Joonas Tyrväinen ja uusikonttoripäällikkö Jarno Korhonen. 

Heinäkuussa osallistuttiin Sampea ja samppanjaa-festivaaliin 22 hengen joukolla. 

Elokuussa saimme vieraaksi sisäministeri Krista Mikkosen. Vierailu kesti koko päivän ja sen aikana järjestettiin pa-

neelikeskustelu ”Pohjois-Savon elinvoiman vahvistaminen kriisin yli” 

Paneelissa mukana olivat kansanedustaja Markku Eestilä (kok), ministeri Krista Mikkonen (vihr) , Leppävirran kun-

nanvaltuutettu Auli Piiparinen (kesk) ja Joroisten kunnanvaltuuston pj. Sari Järn (sdp). Paneelin jälkeen vierailtiin 

joroislaisissa yrityksissä ja päivän päätteeksi tutustuttiin kuntaan lentokentällä. 

Elokuussa pj osallistui Keski-Savon Yrittäjänaisten aamupalaveriin hotelli Oscarissa. 

4.9. vietettiin yrittäjänpäivän etkoprunssia tuvalla. Paikalla vieraili yli 30 yrittäjää. Päivän herkut tarjosivat S-Market 

Joroinen ja Juhanalan kartano.  

15. 10 vanha Seukki siirtyi 20-luvulle ja juhlimme noin 40 vieraan voimin yrittäjyyttä. Ruokalistalla nautittiin tai-

dokkaita cocktailpaloja vanhan ajan tyyliin ja myös juomatarjoilu oli aikakauteen sopivaa, mm. kovaa teetä tarjoil-

tiin.  

Joroisten Yrittäjät ry halusi kiinnittää kriisivuonna huomiota omavaraisuuteen ja ruuan tuottamisen merkitykseen 

maaseudulla ja Vuoden Yritykseksi valittiin Maatalousyhtymä Anttonen Johanna ja Juho. 

 

Joroisten Yrittäjät ry valitsi ensimmäistä kertaa myös Vuoden Nuoren Yrityksen ja se oli Josaka Oy. 

 

Yrittäjäjuhlan yhteydessä pidettiin syyskokous ja siihen osallistui 40 henkilöä. 

  

Joroisten Yrittäjät haki avustusta Joroisten Oma Osuuskunnalta oman toimitilan vuokrakuluihin ja sitä myönnettiin 

3600 e.  

Joroisten Yrittäjät haki aktiiviseen toimintaan avustusta myös Savon Yrittäjiltä ja sitä saatiin 1200 e. 

Lokakuussa Joroinen järjesti puheenjohtajakiertueen ensimmäisen tapahtuman, johon osallistui noin 15 henkilöä. 

Yrittäjäkahvilla vieraili Anssi Moilanen kertomassa Noja Oy:n rahoituspalveluista. 

Marraskuussa pj ja Sari Kolehmainen edustivat yhdistystä Varkauden kaupungin yhteistyötapahtumassa Insite -

elokuvaan liittyen. 

 Pj Päivi Anias ja Harri Carlqvist osallistuivat Savon Yrittäjien syyskokoukseen marraskuussa. Kokouksessa Jorois-

ten Yrittäjien pj Päivi Anias tuli valituksi Savon Yrittäjien varapuheenjohtajaksi vuosille 2023-2024. 

 

Ensimmäisenä adventtina osallistuttiin kunnan järjestämään joulutapahtumaan tarjoamalla yrittäjätuvalla torttutorttu-

kahvit ja järjestämällä Kaikki voittaa- arpajaiset. Tuvalla vieraili noin 150 henkilöä.   

Joulukuussa yhdistys hankki käyttöönsä kannettavan tietokoneen, tulostimen ja lisäksi Yrittäjätuvalla on tykki ja 

näyttökangas. Näillä välineillä siirryttiin nykyaikaiseen hallitustyöskentelyyn, jossa hallituksen jäsenet voivat yhtei-

sillä välineillä tehdä sujuvaa yhteistyötä ja varmistaa sen, että toiminnan taltiointi pysyy ajan tasalla. 

Joroisten Yrittäjät suoritti varainhankintana järjestyksenvalvontaa ja liikenteenohjausta eri tilaisuuksissa 12 kertaa.  

Hopeisella ansiomerkillä muistettiin vuoden aikana yrittäjyydessä menestyneitä ja/tai yhdistyksen eteen töitä tehneitä 

joroislaisia tahoja ja merkki myönnettiin tänä vuonna Riikka Denby-Petterssonille, Pauli Räisäselle, Pirjo ”Iita” 
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Heikkiselle, Risto Keinäselle ja Ami ja Pirkko Hämäläiselle.  

Kukkalähetystöllä muistettiin toiminnan aloittaneita tai laajentaneita tahoja: kukkakauppa Nuppu & Silmu, Lelu-

kauppa Jorolandia ja Joroisten Leipomo. Yhdistys toivoo, että merkkipäiviä viettävät yritykset ilmoittaisivat näistä 

yhdistykselle, jotta saisimme muistamiset aina perille. 

Yrittäjäjärjestön profiilia kuntakuvassa on pyritty pitämään näkyvänä osallistumalla eri projekteihin ja tuomalla yrit-

täjyysasioita esiin monipuolisesti.  

  

Hallituksen puolesta  

Päivi Anias  

puheenjohtaja   

 

2023 alkoi niin normaalina kuin nykyään voi olla. Ukrainan sota jatkui edelleen, mutta tilanne oli tasaantunut tai 

siihen oli sopeuduttu.  Yhdistystoiminta aloitettiin reippaasti tammikuussa Savon yrittäjien ensimmäisellä hallitusse-

minaarilla,  johon osallistui lähes koko Joroisten yrittäjien hallitus ja se palkittiinkin tapahtumassa aktiivisempana. 

Hallitusseminaari sisälsi tiivistettynä kaiken hallitustyössä tarvittavan tiedon ja osaamisen. Osallistujat oli jaettu ryh-

miin, jotta paikallisosastoihin valuisi mahdollisimman paljon erilaisista tietoa jaettavaksi siellä eteenpäin. Oli pu-

heenjohtajaryhmä, sihteeri ryhmä, markkinointiryhmää ja niin edespäin. 

Hallitusseminaarissa oli 

helppo verkostoitua ja 

tutustua muihin savolai-

siin paikallisyhdistyksiin 

ja niiden jäseniin. Jo-

roislaiset olivat edelleen 

uusia Savossa ja meillä 

tutustuttavaa riitti vielä 

muita enemmän. 

Juhlat alkoivat heti hel-

mikuussa uudelleen, 

kun Joroisiin saatiin 

maakunnallinen yrittäjä-

palkinto. Famifarm eli 

tuttavallisemmin Järvi-

kylä korjasi potin erin-

omaisella toiminnallaan.  

Palkinto käytiin hake-

massa Leppävirralta 

Maakunnallisesta Yrittä-

jäjuhlasta, jossa joroislaisten yrittäjien edustus oli huomattava. Järvikylä täytti mainiosti maakunnallisen yrityksen 

raamit. Se tunnetaan Hangosta Utsjoelle ja sen kasvattamia tuotteita löytyy suunnilleen jokaisen suomalaisen kodin 

ruokapöydältä lähes päivittäin. Perinteisestä maataloudesta erikoistuotteeksi on vain lyhyt matka, kun siihen pa-

nostetaan oikein. 

- On upeaa saada palkita tämä perinteikkäällä alalla toimiva yritys maakunnallisella yrittäjäpalkinnolla. Järvikylän 

tuotteet kertovat sukutilan tarinaa puolestaan. Famifarm Oy on esimerkki maaseutuyrityksestä, joka on onnistunut 

yhdistämään rohkeasti nykyteknologian ja logistiikan ja siten löytänyt suunnan vahvan kasvuyrityksen polulle, kertoi 

Savon Yrittäjien puheenjohtaja Kalevi Hilli puheessaan. 

 

 

Joroislaiset pokkasivat aktiivisimman yhdistyksen tittelin. Mimmi Valkonen, Marja Huupponen, 

 Sari Kolehmainen, Olli Roponen Jaana Lavikainen, Harri Carlqvist, Kristina Häyrinen ja Päivi Anias. 

Palkintoa ojentamassa Savon Yrittäjien puheenjohtaja Kalevi Hilli.  

Kuva: Joroisten Yrittäjien arkisto 
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Päivi Anias, Jani Kautto, tuotantopäällikkö Nina 

Mustonen, Järvikylän Karl Grotenfelt. Jari Järn ja 

kunnanjohtaja Jaakko Kuronen juhlimassa  

tuoretta palkintoa. 

Juhlassa on tapana myös muistaa ja kukittaa 

paikallisyhdistysten Vuoden Yritykset ja  

alakuvassa vuorossa Anttoset. 

Kuvat: Joroisten Yrittäjien arkisto 

 

 

 

 

 

Joroisissa oli pitkään suunniteltu 

elinkeinopoliittista ohjelmaa, ja ke-

väällä 2022 tämä suunnittelu otti 

merkittävän askeleen eteenpäin. 

Huhtikuussa perustettiin ohjausryh-

mä, joka vastaisi ohjelman linjaus-

ten valmistelusta. Joroisissa pää-

tettiin, että ohjelman valmisteluun 

osallistuvat henkilöt, joilla on käy-

tännön kokemusta liike-elämästä ja 

yrittäjyydestä, eivätkä pelkästään  

virkamiehet. Tämän vuoksi kunnanhallitus nimesi ohjausryhmään myös luottamushenkilöjäseniä, jotka edustivat eri 

puolueita ja olivat sattumalta tuolloin kaikki Joroisten Yrittäjät ry:n jäseniä. Valituiksi tulivat pitkän linjan yrittäjät 

Kimmo Ihalainen, Päivi Anias, Pauli Räisänen ja Hannu Lahtinen. Heidän monipuolinen taustansa ja kokemuksensa 

yrittäjinä toivat ohjelman suunnitteluun käytännönläheistä näkökulmaa, varmistaen, että ohjelma vastaisi paikallis-

ten yritysten ttoiveita ja tarpeita ja tukisi aidosti Joroisten elinkeinoelämää. 

Yhdessä kunnan kanssa jalkauduttiin myös someen. Yritystoimi käyn-

nisti #yritystarinoitaJoroisista-somekampanjan. Siinä pyydettiin yri-

tyksiä esittäytymään vapaamuotoisesti ja kertomaan omasta toimin-

nastaan näitä tarinoita julkaistiin sitten sekä kunnan että yrittäjäyh-

distyksen somepalstoilla. 

 

Pienellä joukolla, Päivi Anias, Mika Häkkinen ja Mika Rantula osallistuivat Yh-

dessä Aallossa– yrittäjien hyvinvointiristeilylle, joka syntyi spontaanisti  kahdek-

san yrittäjäyhdistyksen  voimanponnistuksena, Risteilystä saatiin hyvät koke-

muksen ja vastaavia kevyen, mutta kiinnostavan ohjelman yhteisretkiä syntyy 

varmaan enemmänkin. Kuva: Joroisten Yrittäjien arkisto 
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Elokuussa yrittäjien vieraaksi saapui tuore kansanedustaja keskustalainen Markku Siponen, jonka kanssa kiersimme 

paikallisissa yrityksissä, tierakennustyömaalla ja tutustuimme muun muassa joroistenlaiseen lähiruokaan pellolla ja 

pöydässä. Siponen on itse osakkaana maatalousyrityksessä, joten ongelmat olivat osin hänelle entuudestaan tuttu-

ja. Tuore kansanedustaja  oli aidosti kiinnostunut yrittäjistä ja keskustelua syntyi monesta asiasta.  

Etenkin tieverkoston kunto puhutti ja teiden kunnostukseen saatavat rahoitukset ja yksityistieavustukset. Maatie-

verkko on Suomen valtasuoni, jota pitkin tuotteet, raaka-aineet ja työntekijät kulkevat ja sen laadukas tai edes 

välttävä kunto on varsinkin maaseutuyritysten elinehto. Koska tunnetusti liikoja rahoja ei ole, niin resurssien koh-

dentaminen oikein on Itä-Suomesta katsoen yksi hallituksen tärkein tehtävä. 

 

Risto Keinänen avaa Siposelle teiden korjausongelmaa ja tarjosi siihen 

myös hyviä ratkaisuja. Lounaaksi nautittiin Vanamolan  luomueväitä, 

mm haíkunmunia, jossa paikallisesta luomujauhelihasta tehty taikina 

pyöräytetään oman pihan fasaanin munien ympärille. 

Luomukaalin kasvuun tutustuttiin MTK-Joroisten  pj Erkki Aholaisen 

johdolla. Kuvat: Joroisten Yrittäjien arkisto 
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Kesällä Joroisten Kaitaisiin avautui uusi luksuslomakohde, Pihlas Resort, joka herätti heti kiinnostusta paikallisissa 

yrittäjissä. Joroisten Yrittäjät päättivät tutustua uuteen palveluun yrittäjienpäivän yhteydessä 5.9 ja järjestivät koh-

teessa illanvieton. Ennen illallista yrittäjät saivat kiertää lomakohteen erilaisia majoitus- ja harrastuspalveluja, tutus-

tuen siihen, mitä Pihlas Resort tarjosi vierailleen.  

 
 
Joroisten Yrittäjillä on ollut näkyvä ilmoituspaikka tapahtumille aivan viitostien varrella, Timo Härkösen pellolla. Sii-

nä on yleensä ilmoiteltu Suurkirppiksestä tai muista tapahtumista. Nyt kun Joroinen oli osa Pohjois-Savoa ja sen 

ensimmäinen kunta etelästä tullessa, 

niin päätettiin valmistaa ”Tervetuloa” 

mainoskyltti. Se kertoisi ohikulkijoille, 

että yrittäjät ovat täällä heitä varten. 

Tuottamassa ja palvelemassa ja teke-

mässä työtään niin paikallisia kuin 

turisteja varten ja toivotamme kaikki 

tervetulleiksi. 

Varsinkin palveluyrityksille ohikulkijat 

muodostavat merkittävän osan tulo-

virroista ja isojen teiden varsilla sitä 

on osattava hyödyntää. 

  
 



183 

Saimme myös kunnian tuomaroida Järvikylän kartanon 

työntekijöiden reseptikilpailua. Reseptejä oli toistakym-

mentä ja valmistimme ne kaikki maisteltavaksi ja arvioita-

vaksi. Ehdoton voittaja on Mouhosen Nyhtöleipä, jota 

saatiinkin sitten jalostettua myytäväksi asti Joroisten Lei-

pomon kautta. 

Yrittäjäyhdistysten yhteistyö Keski-Savon alueella tiivistyi 

entisestään, ja tämän tuloksena päätettiin järjestää yhtei-

nen Yrittäjäjuhla Varkauden Yrittäjien kanssa. Juhlan tee-

maksi valikoitui Halloween, mikä osoittautui menes-

tykseksi, sillä tilaisuus houkutteli paikalle noin 100 osallis-

tujaa seutukunnalta. Tämä yhteistyö loi vahvan pohjan 

tuleville tapahtumille ja syvensi alueen yrittäjäyhteisön 

verkostoitumista entisestään. Varkauden ja Joroisten yh-

teisessä juhlassa palkittiin molempien Vuoden Yrittäjä. 

Varkaudesta palkinnon sai RTE-Motorsport ja Joroisissa 

Riikka-Piikka Oy.  

Lisäksi Joroisten Yrittäjät päätti tiivistää yhteistyötä Visit 

Joroisen toiminnanjohtaja Eve Antikaisen kanssa. Yhteis-

työssä Visit Joroisen ja Riikka-Piikan kanssa käynnistettiin 

#MunjoroinenVillasukka -kilpailu, jonka tarkoituksena oli 

luoda uusi villasukkamalli hyödynnettäväksi kunnan ja 

yritysten markkinoinnissa sekä mahdollisesti kehittää sii-

tä liiketoimintamalli.  

Osallistuja oli mukavasti ja sopivimman valinta hankalaa. 

Tuomariraati, Eve Antikainen, Päivi Anias, kunnanjohtaja 

Jaakko Kuronen ja kirkkoherra Anu Ylitolonen pohtivat 

voittajaa pitkään, mutta lopulta valinta oli selkeä. Kilpai-

lun voittaja ja voittajasukat ohjeineen julkaistiin verkossa, 

ja niistä tuli suosittuja paikallisten käsityön harrastajien 

keskuudessa. Kilpailun saama suosio varmisti, että tapah-

tumalle päätettiin järjestää jatkoa tulevina vuosina. Lu-

vassa on siis varmaankin ainakin  #munjoroinenlapasia  ja 

#munjoroinenvillapaitoja. 

 
Syksyn mittaan alettiin myös suunnitella Joroisten Yrittä-

jien tulevia 60-vuotisjuhlia. Yhdistyksellä oli kunnianhi-

moinen tavoite koota yhdistyksen historiikki kirjaksi, jotta 

tärkeät muistot ja tarinat säilyisivät tuleville sukupolville. 

Historiikin toteutusta varten päätettiin hakea avustusta 

Savon Luotsi Leaderilta, ja hakemus hyväksyttiin. Projek-

tille myönnettiin noin 13 000 euron avustus, mikä mah-

dollisti kirjan tuottamisen hyvin pitkälle. Ajatuksena oli 

kerätä pöytäkirjojen ja toimintakertomusten lisäksi muis-

toja ja kokemuksia hallitustyöstä ja elinkeinoelämän edistämisestä menneinä vuosikymmeninä. Perustajajäseniä ei 

enää ole elossa, mutta muita liki koko historian mukana eläneitä jonkun verran ja heitä ajateltiin jututtaa kirjan elä-

vöittämiseksi. 

Historiikki-projekti käynnistyi talkootöillä, kun hallitus hahmotteli sisältöä ja tiedonlähteitä. 
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TOIMINTAKERTOMUS 2023 

  

Vuosi 2023 oli yhdistyksen 59. toimintavuosi.  

  

Hallituksen puheenjohtajana toimi Päivi Anias, varapuheenjohtajana Kristina Häyrinen ja sihteerinä Marja Huuppo-

nen. Muut jäsenet olivat Harri Carlqvist, Sari Kolehmainen, Saara Puurunen, Jouni Uotinen, Jaana Kuivalainen, 

Mimmi Valkonen ja Tomi Koponen. 

Toiminnantarkastajina toimi Pirkko Hämäläinen. 

Savon Yrittäjien hallituksessa varapuheenjohtajana toimi Päivi Anias.  

Savon Yrittäjien järjestövaliokunnassa puheenjohtajana toimi Päivi Anias 

Suomen yrittäjien järjestövaliokunnan jäsenenä toimi Päivi Anias.  

Joroisten nuorten yrittäjien osuuskunta Eiffelin hallituksessa mukana oli Marja Huupponen, joka vastasi myös koulu-

yhteistyöstä.  

Järjestysvalvonnan esimies oli Harri Carlqvist. Joroisten Yrittäjät ry suoritti varainhankintana järjestyksenvalvontaa 

ja liikenteenohjausta eri tilaisuuksissa 14 kertaa.  

Yhdistyksen jäsenmäärä vuoden lopussa oli 80. Järjestäytymisaste oli noin 40 %.  

Vuoden aikana pidettiin hallituksen kokoukset tarvittaessa sekä sääntömääräinen syyskokous. 

Hopeisella ansiomerkillä muistettiin vuoden aikana yrittäjyydessä menestyneitä ja/tai yhdistyksen eteen töitä tehneitä 

joroislaisia tahoja ja merkki myönnettiin tänä vuonna Veijo Santalalle, Timo Albrechtille ja Ilona Tenhuselle. 

Kukkalähetystöllä muistettiin toiminnan aloittaneita tai laajentaneita tahoja: Pizzeria Joroinen. Kuvansin Leipomon 

kahvila/Joroisten Leipomo. Yhdistys toivoo, että merkkipäiviä viettävät yritykset ilmoittaisivat näistä yhdistykselle, 

jotta saisimme muistamiset aina perille. 

Joroisten Lehti teki yrittäjyyteen keskittyviä teemanumeroita, joissa yrittäjäjärjestö oli tarpeen mukaan mukana. Leh-

teen on saatu kiitettävästi läpi yrittäjyyteen ja yrittäjiin liittyviä asioita.  

Ukrainan sotaan liittyvää kriisitiedotusta ja yritysten neuvontaa jatkettiin. 

 Joroisten Yrittäjät jatkoi kummitoimintaa. Se on avointa kaikille joroislaisille nuorille aloittaville (alle 23v.) yrittäjil-

le ja siihen voi hakeutua ottamalla yhteyttä yhdistyksen hallituksen jäseniin.   

Yhteistyö Fennian kanssa jatkui. Sopimus toimii niin, että vinkkaamme Fennian eduista jäsenistöllemme ja jos va-

kuutustarjous päätyy kauppoihin, maksaa Fennia Joroisten Yrittäjät ry:lle tuntuvan vinkkipalkkion.  

 Yhdistys osallistui Vaikuttajafoorumiin Imatralla, Yrittäjäpäiville Porissa ja kunnallisjohdonseminaariin Lahdessa 

sekä Savon Yrittäjien kevät- ja syyskokouksiin.  

Osallistuttiin aktiivisesti Suomen Yrittäjien ja Savon Yrittäjien Teams koulutuksiin. 

Yrittäjätupa on Joroisten Yrittäjien ja kyläläisten yhteinen kohtauspaikka. (Sen ylläpitoa avustaa Joroisten Oma 

Osuuskunta.) Koulutusten ja kokousten lisäksi Yrittäjäkahveja juotiin pitkin vuotta erilaisin ohjelmin. Tilaan myös 

vuokratiin ulkopuolisille.  

Tammikuu 

Lähes koko hallitus osallistui Savon Yrittäjien Hallitusseminaariin, jossa Joroisten Yrittäjät palkittiin aktiivisimpana 

osallistujana. 

Elinkeino-ohjelma nytkähti eteenpäin, kun valmistelusta vastaava ohjausryhmä nimettiin. Luottamushenkilöjäseniksi 

ohjausryhmään hallitus valitsi Kimmo Ihalaisen, Päivi Aniaksen, Hannu Lahtisen ja Pauli Räisäsen, jotka kaikki oli-

vat  tuolloin Joroisten Yrittäjät ry:n jäseniä 

Savon Yrittäjien kaikki 25 paikallisyhdistystä, Joroinen mukana irtisanoutuivat Suomen Yrittäjien vahingollisesta 

maatalouslausunnosta ja vaadimme, että asia ja asenne korjataan. Omalta osaltamme tulemme korostamaan joroislai-

sen ja kotimaisen tuotannon ja maaseudun merkitystä yhteiskunnalle entistä enemmän. 

Kannustimme voimakkaasti Joroislaisia yrittäjäkansanedustajaehdokkaita. 

  

Helmikuu: 

Järjestimme yrittäjäkahvit, joissa vieraana oli Anna Kaasisen, joka vetää Joroisissa Vihreän teknologian ja kestävän 

matkailun edelläkävijä – hanketta.  

Tuvalla avustettiin jäseniä kunnan puitesopimuksiin osallistumisessa. 

Marja Huupponen ja Sari Kolehmainen kävivät yhtenäiskoululla kertomassa koululaisille kesätyötavoista ja erilaisis-

ta yrittäjyyden mahdollisuuksista.  

Osallistuttiin Maakunnalliseen Yrittäjäjuhlaan (30 henkilöä) Yhteiskyyti vei joukkomme kannustamaan Joroisiin 
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saatua Maakunnallista Yrittäjäpalkintoa, jonka sai Famifarm, tuttavallisemmi Järvikylä. 

Maaliskuu 

Joroisten Yrittäjät osallistui pienellä joukkueella Rannikon Hyvinvointia yhdessä aallossa risteilylle. 

20.3. vietettiin Lähilauantaita ja kannustettiin kuluttamaan paikallista.  

Huhtikuu 

#yritystarinoitaJoroisista-somekampanja aloitettiin kunnan yritystoimen kanssa.  

Jatkettiin Joroisten kunnanhallituksen, johtavan virkahenkilöstön ja yrittäjäyhdistyksen yhteistä tutustumiskierrosta 

paikallisiin yrityksiin. Tarkoituksena on saada suora kosketus kaikkiin joroislaisiin yrittäjiin. 

Konneveden puheenjohtaja Salla Turunen vieraili Joroisissa ja päätettiin jatkaa yhdistysten välistä yhteistyötä spar-

raamalla toisiamme koko alueella. 

Yrittäjäkahvilla vieraana Hanna-Maria Ojala BRANG Oy:stä kertomassa laskutusasioista. 

Järjestettiin laajennettu kaksipäiväinen Vive la Joroinen-kirppis, joka osoittautui menestykseksi. 

Toukokuu 

Tehtiin viitostien varteen maatiekyltti Joroisiin ja Savoon saapuville, jossa yrittäjät toivottavat kaikki tervetulleiksi.  

Toukokuussa muistimme  stipendein joroislaisia opiskelijoita. 

Kesäkuu 

Osallistuttiin Jari-Pekan Kesäpäiville ja S-marketin kyläkauppatapahtumaan ja tarjottiin paikallisille yrittäjille mak-

suttomia myynti/esittelypaikkoja. 

Tuomaroitiin Järvikylän työntekijöiden reseptikilpailu ja testailtiin tuotteet. 

Elokuu 

Saimme vieraaksi kansanedustaja Markku Siposen ja kiersimme hänen kanssaan paikallisia yrityksiä. Samassa yh-

teydessä Järvikylä tarjosi joroislaisille yrittäjille juhlakahvit maakunnallisen voiton kunniaksi. 

Yrittäjäkahvilla vierailulla oli Savon Medialta Minna Kotikumpu sekä Savon Luotsista Kirsi Blom-

berg. Keskusteltiin markkinoinnista ja rahoitusvaihtoehdoista. 

Aloitettiin Jobshower- toiminta, jolla nuoria tutustutetaan työelämään ja yrittäjät tavoittavat uusia työntekijöitä. 

Syyskuu 

Yrittäjänpäivän lippu nousi Anttolan maatilan salkoon ja lippu lahjoitettiin Juho Anttoselle. Yrittäjän päivän herkut 

nautittiin tällä kertaa tutustumalla joukolla uuteen Pihla Resortin päivälliseen Kaitaisissa. 

Lokakuu 

Yrittäjäjuhla järjestettiin yhdessä Varkauden kanssa teemalla Halloween ja se veti upeasti noin 100 osallistujaa seu-

tukunnalta. 

Vuoden Yrittäjäksi valittiin Riikka Piikka Oy, joka on onnistuneesti löytänyt toimivan tavan yrittää kapean segmen-

tin alalla. 

Joroisten Yrittäjät haki avustusta Joroisten Oma Osuuskunnalta oman toimitilan vuokrakuluihin ja sitä myönnettiin 

3600 e.  

Marraskuu 

Yhteistyötä päätettiin tiivistää Visit Joroisten toiminnanjohtaja Eve Antikaisen kanssa.  

Käynnistettiin #Munjoroinen Villasukka kisa yhteistyössä Visit Joroisten ja Riikka-Piikan kanssa 

Joulukuu 

Ensimmäisenä adventtina osallistuttiin kunnan järjestämään joulutapahtumaan tarjoamalla tapahtumaan esiintyjä 

Hanna Krans ja äänentoisto.   

Joroisten Yrittäjien tulevaan 60 vuotisjuhlallisuuksiin liittyvään historiikkiin haettiin avustusta Savon Luotsi Leade-
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rilta ja sitä saatiin noin 13 000 e 

Hallitus osallistui vuoden päätteeksi Numerotalon vieraan Kuopion raveihin ja sen markkinointimahdollisuuksiin. 

Yrittäjäjärjestön profiilia kuntakuvassa on pyritty pitämään näkyvänä osallistumalla eri projekteihin ja tuomalla yrit-

täjyysasioita esiin monipuolisesti.  

  

Hallituksen puolesta  

Päivi Anias  

puheenjohtaja   

  
 

2024 ja tässä olemme nyt 

Joroisten Yrittäjät ry 60. toimintavuosi on ollut joerityisen vilkas ja täynnä onnistuneita tapahtumia. Vuoden aikana 

järjestettiin muun muassa Vive la Joroinen -kirppistapahtuma, joka on noussut suureen suosioon ja laajentunut kak-

sipäiväiseksi, monimuotoiseksi tapahtumaksi. Tällä tapahtumalla pyritään vastaamaan paikallisten tarpeisiin ja kiin-

nostuksiin sekä houkuttelemaan paikkakunnalle turisteja. 

Yhdistys osallistui myös aktiivisesti Joroisten oman festivaalin, Härkäfestin, järjestelyihin.  Saunarekan järjestämään 

tapatumaan Joroisten Yrittäjät hoiti Härkä Rodeo -kisan, joka toi lisää näkyvyyttä yhdistykselle ja tarjosi festivaalikä-

vijöille jännittävää ohjelmaa. Joroisten ensimmäinen Härkärodeomestari oli Aliisa Kröger huikealla 6.15 minuutin 

ajalla. 

Yrittäjät olivat mukana myös 1000 Mahdollisuutta -tapahtumassa, jossa vieraili muun muassa tunnettu suomalai-

nen yrittäjä Peter Vesterbacka, Angry Birds -brändin takaa. Vesterbacka inspiroi nuoria puhumalla yrittäjyydestä ja 

siitä, millaisia mahdollisuuksia ja haasteita se voi tarjota. Tapahtumassa pidettiin myös työmarkkinat, jossa ulko-

maalaiset opiskelijat, suomen kieltä jo hyvin taitavat, markkinoivat itseään työntekijöille. Tämä tapahtuma oli mo-

nesta kiinnostava, sillä se toi esiin yrittäjyyden monipuoliset mahdollisuudet ja kannusti nuoria pohtimaan omaa 

tulevaisuuttaan yrittäjinä. 

Yrittäjien hyvinvointia ja jaksamista on edistetty Mieli-hankkeen avulla, joka tarjosi paikallisille yrittäjille kahdeksan 

opintokertaa sisältävän koulutuksen. Tämä panostus hyvinvointiin on ollut tärkeä osa yhdistyksen toimintaa, sillä 

yrittäjien jaksaminen on keskeistä Yritysten menestyksen ja  hyvinvoinnin kannalta. Varsinkin viimevuosin hankalat 

ajat painavat ja yrittäjänkin on välillä otettava aikaa itselleen. 

Vuoden merkittävä saavutus oli myös Joroisten Yrittäjien valinta Savon Yrittäjien parhaaksi paikallisyhdistykseksi 

tammikuussa. Tämä tunnustus osoittaa, että yhdistyksen aktiivinen työ yrittäjien hyväksi on huomattu myös Savos-

sa. Joroisten Yrittäjät olivat jälleen myös valtakunnallisen kilpailun viiden parhaan joukossa, vaikka voitto tällä ker-

taa jäi saavuttamatta. 

Yhdistys voi siis ylpeänä todeta, että se on edelleen elinvoimainen ja aktiivinen toimija, valmis astumaan seuraaval-

le vuosikymmenelle vahvana ja hyvinvoivana. Tulevaisuus näyttää valoisalta, ja tästä on hyvä jatkaa kohti uusia saa-

vutuksia. 
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Kähden äluejä rjesto n jä senenä . 

Joroisten Yrittäjät on siitä erikoinen paikallisyhdistys, sillä se on historiansa aikana kuulunut kahteen eri aluejärjes-

töön. Jo aivan ensi vuosina sekä Kuopion seudun savolaiset että Mikkelin etelä-savolaiset kävivät kosiskelemassa 

Joroisten yhdistystä. 1960-luvulla vaakakuppi kallistui Mikkelin puolelle. Tähän vaikuttivat monet tekijät, kuten yh-

tenäisyyden ja samankaltaisuuden kokeminen naapurikuntien Rantasalmen ja Juvan kanssa. Toisaalta taas Pohjois-

Savon puolella sijaitseva Varkaus koettiin kilpailijana, mikä vähensi sen vetovoimaa. 

Etelä-Savossa ja Mikkelissä pysyttiin ensimmäiset 56 vuotta. Vuonna 2020, kun Joroisten kunta vaihtoi maakuntara-

jaa pohjoisen puolelle ja siirtyi Savon maakuntaan, vaihtoivat myös yrittäjät aluejärjestöä. Mitään tyytymättömyyttä 

Etelä-Savon toimintaan ei ollut, vaan todettiin, että todelliset yhteydet työssäkäyntisuuntaan ja liiketoiminnan kes-

kuksiin olivat Varkauden suunnassa lyhyen, vain 15 kilometrin välimatkan vuoksi. 

Tässä kohtaa kerrottakoon pieni katsaus aluejärjestöjen menneisyyteen. Nykyisin Etelä-Savon Yrittäjien aluejärjes-

tönä tunnettu yhdistys piti perustavan kokouksen 13.9. 1940. Silloin nimi oli Yksityisyrittäjäin Etelä-Savon Aluejär-

jestö. Se oli alueella alkulaukaus yrittäjäyhdistystoiminalle, joka ymmärrettävästi takkusi alkuun sodan kestäessä 

seuraavat 5 vuotta.  1962 nimi vaihtui muotoon Mikkelin alueen yrittäjät, Joronen tuli mukaan 60 luvulla. 

Valitettavasti alkuajalta kaikkia pöytäkirjoja ei ole saatavilla, koska SYP:n ullakolla riehui valtaisa tulipalo, joka tuhosi 

ison osan alkuaikojen pöytäkirjoista. 

Joroislaiset olivat aktiivisia myös alueellisessa toiminnassa ja 1973 Kalevi Räisänen Joroisista valittiin toiminnanjoh-

tajaksi Mikkelin alueen yrittäjiin ja hän hoiti tehtävää seuraavat kaksi vuotta. Tehtävää oli paljon, ja Räisänen mai-

nitsi vuoden 1974 toimintakertomuksessa, että oli kovin huolissaan yrittäjäväen keskuudessa olevasta välinpitä-

mättömyydestä. Hän piti valitettavana sitä, että talousalueella toimivista yrittäjistä iso osa suhtautui yrittäjien 

omaan etujärjestöön kevyesti, eikä osallistunut tärkeän asian eteenpäin viemiseksi. 

Tämä oli tosin monesti ymmärrettävää, aktiivisuus vaihteli voimakkaasti sen mukaan, miten yrittäjillä oli aikaa oman 

työnsä ohella osallistua. Ja yleensä silloin, kun asiat menivät huonosti ja edun ajaminen olisi ollut erittäin tärkeää, 

vaati myös oma yritys huomiota. 

Tuohon aikaan pakkaa sekoitti myös kirjava hallinto ja kaksi vallalla olevaa kattojärjestöä. Toiminnassa oli sekä 

Yrittäjäjärjestöjenliitto sekä Keskusliitto, nämä sekoittuivat keskenään ja tavallisen yrittäjän oli hankala hahmottaa 

ja niinpä jo vuonna 1975 oli ryhdytty pohtimaan organisaation uudistusta ja seuraavana vuonna monivaiheisen neu-

vottelujen jälkeen liittojen yhdistämisestä päädyttiin Yrittäjien keskusliittoon 

1976 yhtenäisyyttä haettiin monin tavoin ja yhtenä sen näkyvänä muotona oli Yrittäjämetsikkö. 

Yrittävää Mikkelin lääniä (Länsi-Savo 2023) kerto metsikön synnystä seuraavaan tapaan: 

Mikkelin Alueen Yrittäjät ry istutti 

21.5. 1976 Mikkelin Visulahteen 

Yrittäjämetsikön. Vuonna 1976 val-

takunnallisen yritteliäisyyden kam-

panjan teemana oli "Yritetään yh-

dessä". Teema pyrki korostamaan 

yrittäjyyden tärkeää asemaa yhteis-

kunnassamme. Samalla korostettiin 

myös yhteistyön tärkeyttä yrittämi-

sen toimintaedellytysten kehittämi-

Mikkelin läänin maaherra Viljo Virtanen 

istuttamassa yrittäjämetsikön ensimmäistä 

puuta. Taustalla muun muassa joroislaiset 

odottamassa vuoroaan. ( 

Kuva Teuvo Karjalainen, Länsi-Savo) 
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sessä. 

Suomen Yrittäjäjärjestöjen Liitto ry:n ja Keskusmetsäseura Tapion yhteistempauksena istutettiin Yrittäjämetsikkö 

jokaiseen maakuntaan. Mikkeliin istutettu metsikkö oli maamme ensimmäisiä. Tempauksen tarkoituksena oli koros-

taa kuntien, elinkeino- elämän ja metsätalouden keskinäistä riippuvuutta ja vuorovaikutusta. Visulahdessa istu-

tettiin vajaan tunnin aikana 60 rauduskoivun tainta 15 aarin alueelle. Joroisten Yrittäjien puu on numero 15.  

Etelä-Savossa nähtiin tärkeänä saada paikallisyhdistykset mukaan ja melko nopealla tahdilla paikallisyhdistykset 

liittyvätkin aluejärjestöön, jolloin saatiin isommat hartiat viemään asioita eteenpäin. Paikallisyhdistyksiä sitoutettiin 

ottamalla hallitukseen niiden jäseniä. Joroisista pitkään edustajana toimi Toivo Haverinen ja hänen työtään jatkoi 

Tauno Tarvainen. 

Aluejärjestöjen tehtävä oli huolehtia läänitasolla yrittäjien edusta ja edunvalvonnasta. Koko valtakunnan tilanne oli 

edelleen melko sekava monien eri tahojen ajaessa yrittäjien asiaa toisinaan hyvin ja toisinaan hieman ristiin. Nykyi-

nen Suomen Yrittäjät sai alkunsa syyskuussa 1995 kun Pienteollisuuden Keskusliitto PTK ja Suomen Yrittäjien Kes-

kusliitto SYKL yhdistyivät. Myös Mikkelin seudun yrittäjät lähtivät tähän mukaan, nimi vaihtui siinä kohtaa muotoon 

Suomen Yrittäjät, Etelä- Savo ja vielä kertaalleen 2000-luvun alussa Etelä-Savon Yrittäjiksi. Uusi järjestelmä oli nykyi-

sen mallin alku: kolmiportaisena yhdistäen paikallisyhdistyksen, aluejärjestön ja valtakunnallisen kattojärjestön. 

Vaikuttaminen eri tasoilla on suoraa ja tehokasta.  

Tänä päivänä Etelä-Savon Yrittäjien aluejärjestössä on 16 paikallisyhdistyksen kautta lähes 2000 jäsenyritystä, jotka 

työllistävät noin 7600 henkeä. Joroislaiset eivät ole enää tässä joukossa, vaan kuten aiemmin todettiin, Joroisten 

yrittäjät ry vaihtoi 2020 aluejärjestökseen Savon yrittäjät. 

Historiallisesti Savon Yrittäjät on yksi Suomen vanhimmista aluejärjestöistä. Se perustettiin jo vuonna 1932 Kuopi-

ossa yksityisten liikkeen harjoittajien ja kauppiaiden vastaiskuna osuustoimintaa vastaan.  Yhdistyksellä haettiin yh-

teistyötä ja joukkovoimaa. Yhdistys lähti hyvin käyntiin ja jo viiden vuoden päästä sillä oli oma toimitila ja palkattu 

toiminnanjohtaja.  

1940-luvulla nimi vaihtui. Tällä kertaa se oli Yksityisyrittäjäin Pohjois–Savon aluejärjestö. Tuolloin oli jo tähtäimessä 

maakunnallinen laajentuminen. 1945 perustettiin paikallistoimikuntia – nykyisten paikallisyhdistysten edeltäjiä.  

Ajatus osoittautui hyväksi, alueellinen maakunnallinen järjestö alkoi muodostua, mutta nimi meni vielä vaihtoon. 

1958 valittiin Savon Yrittäjät ry, joka on toistaiseksi edelleen voimassa ja hyväksi havaittu. Yhdistyksen perustajata-

hot ryhmittyivät tässä vaiheessa omiksi yhdistyksikseen eli Savon kauppias yhdistys ry ja Savon tukkukauppias yh-

distys ry näkivät päivänvalon. 

Savon yrittäjät laajeni nopeasti 1960 luvulla kasvukauden myötä. Yhdistykseen liittyi paikallisyhdistyksiä ja sitä 

kautta monenlaisia yrityksiä. Savon yrittäjät on aina elänyt lähellä Savon asukkaita ja tästä yksittäisenä mainintana 

voidaan kertoa tempaus vuodelta 1962, jossa savolaiset yrittäjät osallistuivat perheineen maatilojen sadonkorjuu-

seen. Tuona vuonna oli poikkeuksellisen huonot kelit, ja sato uhkasi jäädä kokonaan korjaamatta. Ruoka ja omava-

raisuus oli jo silloin tärkeä asia pitkälti maataloudessa elävälle maakunnalle ja yrittäjät tulivat talkoisiin, jotta kasvu-

kausi pelastettaisiin. 

70-luvulla Savossa aloitettiin vahva yhteistyö yrittäjien ja kuntien kanssa; pidettiin ensimmäinen elinkeinoelämän ja 

kuntien yhteistyötä käsittelevä seminaari. Yhdessä todettiin, että yli kuntarajojen menevä yhteistyö on edellytys 

sille, että hiljalleen alkanut syrjäseutujen autioituminen saataisiin pysymään kurissa. 

Tänään Savon Yrittäjiin kuuluu kaksikymmentäviisi paikallisyhdistystä, jossa on jäseniä noin 3000 jäsenyritystä. 

Aluejärjestön merkitys paikallisyhdistyksen on iso, vaikka se ei välttämättä varsinaisesti jäsenyrityksille näy. Paikal-

lisyhdistysten hallitukset saavat siltä tukea toimintaan ja tarvittaessa ohjeita ja neuvoja. Usein on kysytty, että onko 

aluejärjestöillä eroja? Kyllä niillä on. Toimintatavat poikkeavat pienesti toisistaan, ja näin kahteen aluejärjestöön 

kuuluneena joroislaiset voivat sanoa, että voi olla, että aina joku asia hoidetaan paremmin toisessa paikassa kuin 

toisessa, mutta pitkässä juoksussa edut tasoittuvat.  

Aluejärjestöjen toimintatavat eivät suinkaan ole lukitut, joten sen takia aluejärjestöt säännönmukaisesti kohtaavat 

toisiaan ja keskustelevat toimintatavoista, ja mitä ovat kokeneet hyviksi ja huonoiksi. Kaikilla on hieman erilainen 
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jäsenistö, joten toimintamallien kuu-

luukin olla hieman erilaisia. 

Aluejärjestönä Etelä-Savo palveli Jorois-

ten tarpeita hyvin, siitä huolimatta kytö 

pohjoiseen oli ollut kova jo vuosikym-

meniä. Tähän vahvasti liittyvä tekijä on 

Kuvansinjoki, joka erotti Etelä-Savon 

läänin ja Pohjois-Savon läänin toisis-

taan, ja aiheutti yrittäjille yllättävän 

isoa hankaluutta liittyen esimerkiksi 

yritysten laajenemistilanteissa erilaisiin 

lupa- tai rahoituskuvioihin, jotka viran-

omaisportaissa eivät taipuneet läänin-

rajan yli. 

Koska Joroinen kuitenkin selkeästi kuu-

luu Varkauden ja Keski-Savon talous-

alueeseen, päädyttiin kunnassa ja mo-

nissa yhdistyksissä lääninvaihtoon 

2020. Tätä pohjustettiin pitkään ja Jo-

roisten Yrittäjien yrittäjäjuhlassa pu-

huttiin vakavasti asiasta ensimmäisen 

kerran 2016, kun Savon yrittäjien toimitusjohtaja Arto Nykänen vieraili juhlassa ja kertoi pohjoisen puolen neuvon-

nasta.  

Syyskokouksessa 2020 toimitusjohtaja Paula Aikio-Tallgren kävi toivottamassa joroislaiset tervetulleeksi pohjoi-

seen, kun kokouksessa vahvistettiin pykälä maakunnan vaihdosta. 

Tällä hetkellä elämme neljättä vuotta Savon yrittäjien puolella. Savon yrittäjät tarjosivat heti alkuun Joroisten yhdis-

tyksen puheenjohtajalle, Päivi Aniakselle hallituspaikkaa, jotta uuden aluejärjestön toiminta avautuisi mahdollisim-

man helposti. Anias on tällä hetkellä varapuheenjohtajana. 

Mielenkiintoisessa vaihtoajassa elimme kaksi vuotta aika, jolloin Joroisilla oli edustus molemmissa aluejärjestöissä 

hallitustasolla. Kimmo Ihalainen oli hallituksen varajäsen Etelä-Savossa ja Päivi Anias edusti Pohjois-Savossa. Jorois-

laisten ääni   kuului silloin Itä-Suomessa erinomaisen hyvin. 

 

Vuosijuhlassa onnittelunsa kävivät jättämässä sekä Etelä– Savon aluejohtaja Heidi Loukiainen ja Pohjois-Savon toimitusjohtaja Paula 

Aikio –Tallgren. Joroislainen yrittäjä, mutta myös  Keski– Suomen Yrittäjien puheenjohtaja Jari-Pekka  Koponen ehti juhliin. 

Paula Aikio-Tallgren toivotti joroislaiset lämpimästi  

tervetulleiksi Savoon 2020. Tervehdystä vastaanottamassa Päivi Anias.  

Kuva: Joroisten Yrittäjien arkisto 
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JÄLKILIITE 

Joroisten Yrittäjät ry:n 60 vuotista taivalta juhlittiin 7.9. ensin urheilutalolla, sitten Juhanalan kartanolla. Hyvässä 

hengessä vietetyissä juhlissa muisteltiin menneitä vuosia ja ihmisiä, jotka ovat olleet mukana juhlassa. Kaikki paikal-

la olleet entiset hallituksen jäsenet kukitettiin ruusuin pieneksi kiitokseksi tehdystä työstä ja osallisuudesta tärkeään 

yhteiseen asiaamme. 

Tämä kirja julkaistiin juhlassa. Olemme päättäneet lisätä kirjaan tämän jälkiliitteen ja juhlien runsaasta kuvavalikoi-

masta olemme valikoineet tähän päivän tähtihetkiä. 

Juhlassa oli useita kuvaajia ja tähän liitteeseen  ovat kuvanneet Tapio Saarenheimo, Nguyen Vo Minh Anh, Azhan Khan  ja Kari 

Taavitsainen. 

 

 

 

 

 

Juhlat alkoivat Urheilutalolla ja alkuun nautittiin kakkukahvit, 

yleisön päästessä verkostoitumaan ja vaihtamaan kuulumisia. 

Vasemmalla Maria Loponen avaa juhlat Finlandia hymnin säve-

lin. Alla mm. Suomen Yrittäjien puheenjohtaja Petri Salminen 

ja Etelä-Savon Yrittäjien toimitusjohtaja Heidi Loukiainen vaih-

tamassa ajatuksia. 
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Kahvittelujen päätteeksi vieraat siirtyivät saliin seuraa-

maan ohjelmaa. 

Ylhäällä Järvikylän kartanon vanhempi isäntäpari Nanna 

ja Kalle Grotenfelt.  

Yläkulmassa Mamselli vielä hörppää pikaiset sumpit. 

Joroisten lukiossa on runsaasti yrittäjyyslinjalaisia, joilla 

osalla on kansainvälinen tausta. Tapahtumaan kuvaa-

massa oleet Nguyen Vo Minh Anh ja  Azhan Khan tutki-

vat kuvassa kameraseuran tervehdystä. 
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Nuori harmonikkataiteilija Kalle Siitonen viihdytti yleisöä ja nuorten ter-

veiset toivat lukion yrittäjälinjalaiset  Hertta Häyrynen ja Oona Peuhkuri. 

Juhlassa  luettiin kaikkien  hallituksessa toimineiden  

nimet 60 vuoden ajalta  Paikalla olleille ojennettiin 

ruusu pieneksi  kiitokseksi menneiltä vuosilta, Ruusu-

jen jakoa jatkettiin iltajuhlassa,  Kukitettavia oli kaikilta 

vuosikymmeniltä.  

 

 

Juhlapuheen vieraille piti Järvikylän  Kalle Grotenfelt, 

jonka yrittäjäura on ollut pitkä ja monipuolinen.  



194 

 

Vuoden Yrittäjänä palkittiin pitkän-

linjan konkari  Heikki Kuronen ja 

Savon Nostokuljetus. 

Palkintoa jakamassa pj Päivi Anias 

Yrittäjäristillä palkittiin Sari Kolehmai-

nen 30 vuotta ja Jukka Juutilainen 20 

vuotta . Palkintoja jakamassa Suomen 

yrittäjien puheenjohtaja Petri Salmi-

nen.  

Muiden yrittäjien edessä on kun-

nia tulla palkituksi. He tietävät 

miten paljon työtä  palkintojen 

takana on. 
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Yrittäjäjuhlat jatkuivat tyylikkäästi illallisella Juhanalan kartanossa 

ja se jälkeen pitkälle yöhön verkostoiduttiin  ravintola Sepa-

raattorissa laulun ja tanssin merkeissä. 

Joroisten Yrittäjät ry voi ja toimii vahvasti myös tulevaisuudessa! 


